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Αθήνα, σήµερα στις 15 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ελισσάβετ (Ελίζα)
Βόζεµπεργκ, Βουλευτή Α’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ερ-
γαζοµένων στις Εθνικές Αθλητικές εγκαταστάσεις που
εποπτεύονται από το Υπουργείο Πολιτισµού και λοιπών εργαζο-
µένων του Υπουργείου Πολιτισµού ζητούν την πρόσληψη προ-
σωπικού για την εύρυθµη λειτουργία των Εθνικών Γυµναστηρίων.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµάρχης Ηρακλείου ζητεί την
καταβολή αποζηµιώσεων µέσω ΕΛΓΑ στους αµπελοκαλλιεργη-
τές του Νοµού Ηρακλείου, που οι καλλιέργειές τους καταστρά-
φηκαν από βροχοπτώσεις.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μαλίων Ηρακλείου ζητεί
την ολοκλήρωση του οδικού έργου Σταλίδα - όρια νοµών Ηρα-
κλείου - Λασιθίου.

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Συλλόγων Προσωπικού Επιχειρήσεων Ραδιοφωνίας - Τηλεόρα-
σης διαµαρτύρεται για την απαίτηση της Ελληνικής Αστυνοµίας
να της παραδωθεί από την ΕΤ3 αντίγραφο πλάνων που τραβή-
χτηκαν από τα συνεργεία της κατά τη διάρκεια των κινητοποιή-
σεων για τη δολοφονία του Αλέξανδρου Γρηγορόπουλου στη
Θεσσαλονίκη.

5) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Συνταξιούχων Νοµού
Γρεβενών ζητεί τη στελέχωση µε ιατρικό προσωπικό των Ια-
τρείων του ΙΚΑ του Νοµού Γρεβενών.

6) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Νοµού Γρεβενών ζητεί την κατασκευή νέου κτηρίου για τη στέ-
γαση της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης Γρεβενών.

7) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Κέντρο Επαγγελµατικής Κατάρτισης
Νοµού Γρεβενών ζητεί την τελική έγκριση των προγραµµάτων
επαγγελµατικής κατάρτισης του Νοµού Γρεβενών.

8) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η ∆ηµοτική Επιχείρηση Κοινωφε-
λούς ‘Εργου Νοµού Γρεβενών ζητεί να επιτραπεί οι
πρωτεύουσες των νοµών, ανεξάρτητα από τον πληθυσµό τους,
να υποβάλουν προτάσεις στο Επιχειρησιακό Πρόγραµµα «Ψη-
φιακή Σύγκλιση».

9) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Κτηνοτρό-
φων Νοµού Ηρακλείου ζητεί τη λήψη µέτρων για την επαναλει-
τουργία της τυροκοµικής µονάδας «ΚΡΙΑΡΑΣ Α.Ε.».

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ηρακλείου ζητεί
να καταβληθούν αποζηµιώσεις στους αµπελοκαλλιεργητές του
Νοµού Ηρακλείου, που οι καλλιέργειές τους καταστράφηκαν
από βροχοπτώσεις.

11) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η ‘Επαρχος Μήλου ζητεί την κά-
λυψη των κενών οργανικών θέσεων στο Κέντρο Υγείας Μήλου.

12) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Συλλόγων Γονέων Μαθητών
∆ήµου Γιάννουλης Λάρισας ζητεί να καλυφθούν οι ελλείψεις σε
διδακτικό προσωπικό και σχολικές αίθουσες των σχολείων της
περιοχής.

13) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Λάρισας ζητεί την παρά-
ταση του προγράµµατος µείωσης της νιτρορύπανσης για δύο
επιπλέον έτη.

14) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φερών Μαγνησίας ζητεί
την ενίσχυση µε προσωπικό του Αστυνοµικού Τµήµατος Βελε-
στίνου.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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15) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Θήρας ζητεί την επα-
ναπροκήρυξη των επιδοτούµενων δροµολογίων της
ενδοεπικοινωνίας των νησιών της επαρχίας Θήρας.

16) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κορθίου Άνδρου Κυκλά-
δων ζητεί την αναστολή έκδοσης οικοδοµικών αδειών για τις
περιοχές απόλυτης προστασίας της Άνδρου.

17) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία o Σύλλογος κατοίκων «Φανε-
ρωµένη – ∆ηµιουργία» Νεόκτιστα Ασπροπύργου ζητεί τη λήψη
µέτρων για την αντιµετώπιση της µόλυνσης του περιβάλλο-
ντος και την εγκατάσταση σκηνιτών Ροµά στην περιοχή.

18) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Εργαζοµέ-
νων ∆ηµόσιων Νοσοκοµείων ζητεί την ανάκληση µετατάξεων που
έγιναν στο Γενικό Νοµαρχειακό Νοσοκοµείο Καρδίτσας.

19) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Θεσσαλίας
και Κεντρικής Ελλάδος ζητεί την άµεση ενεργοποίηση της
υπουργικής απόφασης για παροχή της εγγύησης του ελληνικού
δηµοσίου για τη χρηµατοδότηση επιχειρήσεων από τα πιστωτικά
ιδρύµατα κατά την τρέχουσα χρηµατοπιστωτική περίοδο.

20) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Καρδίτσας ζητεί την
επανεξέταση των αιτήσεων και ενστάσεων των νέων επιχειρηµα-
τιών του Νοµού Καρδίτσας για την ίδρυση επιχειρήσεων στο
πλαίσιο του Προγράµµατος ΝΕΕ-2009.

21) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να ενηµερωθεί για τα όρια
δαπανών υγείας που αποδίδει ο ΟΓΑ στους ασφαλισµένους του.

22) Η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Μαγνησίας
κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κοινό-
τητα Μακρινίτσας Μαγνησίας ζητεί την αποκατάσταση των ζη-
µιών στην περιοχή από κατολισθήσεις κ.λπ..

23) Η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Μαγνησίας
κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Αργαλαστής Μαγνησίας ζητεί επιχορήγηση για την αποκατά-

σταση των ζηµιών στην περιοχή από πληµµυρικά φαινόµενα.

24) Οι Βουλευτές Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία οι αποστειρωτές του Πανεπιστηµιακού
Γενικού Νοσοκοµείου Πάτρας ζητούν να συµπεριληφθούν στην
απόφαση που αφορά στη χρήση ετήσιας ειδικής άδειας δέκα
ηµερών.

25) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ, Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ
ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ένωση Συλ-
λόγων Γονέων Μαθητών ∆ήµου Γιάννουλης Λάρισας ζητεί την
προσθήκη αιθουσών στα σχολικά κτήρια της περιοχής.

26) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών Συνταξι-
ούχων Νοµού Ιωαννίνων ζητεί την οικονοµική αποκατάσταση των
πολιτικών συνταξιούχων του δηµοσίου.

27) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων ζητεί την
ανάθεση στην «ΕΓΝΑΤΙΑ Ο∆Ο Α.Ε.» των εργασιών ολοκλήρωσης
της οδικής σύνδεσης των Τζουµέρκων µε την Εγνατία Οδό.

28) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Βάµου Χανίων ζητεί τη χορήγηση
αυτοκινήτου από τον Ο∆∆Υ.

29) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Μήλου ζητεί την αύ-
ξηση των αεροπορικών δροµολογίων εξυπηρέτησης των
κατοίκων της Μήλου.

30) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Ανάφης Κυκλάδων
ζητεί την εκ νέου δροµολόγηση του πλοίου «ΑΡΣΙΝΟΗ» για την
ακτοπλοϊκή σύνδεση του νησιού µε τη Σαντορίνη.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 124/21/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Μαρκάκη Παύλου και Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το
υπ αριθµ. 5 /11/11/09 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:

1234 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 220/23/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Χαλβατζή Σπυρίδωνα, Παφίλη Αθανάσιου, Μαυρίκου Γεωρ-
γίου, Παπακωνσταντίνου Νικολάου, Κανέλλη Γαρυφαλλιάς

(Λιάνας) δόθηκε µε το υπ αριθµ. 19/11/11/09 έγγραφο από τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απά-
ντηση:

1236 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 297/26/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοραντή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 133434/IH/11/09 έγ-

γραφο από την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής
Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών «Κύρωση του Κρατι-
κού Προϋπολογισµού και των προϋπολογισµών ορισµένων ειδι-
κών ταµείων και υπηρεσιών οικονοµικού έτους 2010».

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουρ-
γοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Εσωτε-
ρικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και
Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Προστασία δασών και
δασικών εκτάσεων του Νοµού Αττικής, σύσταση Ειδικής Γραµ-
µατείας Επιθεώρησης Περιβάλλοντος και Ενέργειας και λοιπές
διατάξεις».

Επίσης, οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής

Αλλαγής, Οικονοµικών, Εξωτερικών, Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Πολιτισµού
και Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου «Κύρωση της Ευρωπαϊ-
κής Σύµβασης του Τοπίου».

Παραπέµπονται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Επίσης θα ήθελα να σας ανακοινώσω ότι ο Βουλευτής Γεώρ-

γιος Χαραλαµπόπουλος ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο
εξωτερικό από 24 έως 29 ∆εκεµβρίου.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.

1238 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές-ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 966/12-11-2009 ερώτηση της

Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατε-
ρίνης Φαρµάκη-Γκέκη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την έναρξη λειτουργίας του Κέντρου
Αποθεραπείας Φυσικής και Κοινωνικής Αποκατάστασης (ΚΑΦΚΑ)
Κορίνθου.

Η ερώτηση της κ. Φαρµάκη-Γκέκη έχει ως εξής:
«Από το έτος 2004, η τότε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας

εξήγγειλε επανειληµµένα τη λειτουργία, του Κέντρου Αποθερα-
πείας Φυσικής και Κοινωνικής Αποκατάστασης (ΚΑΦΚΑ) Κορίν-
θου.

Η απελθούσα κυβέρνηση προφασιζόµενη γραφειοκρατικά
προβλήµατα, επί πέντε χρόνια δικαιολογούσε την ανύπαρκτη κοι-
νωνική πολιτική της στο Νοµό Κορινθίας, εξαγγέλλοντας από και-
ρού εις καιρόν για λόγους προσχηµατικούς και δηµιουργίας
εντυπώσεων ένα έργο, το οποίο ποτέ δεν λειτούργησε και ποτέ
δεν παραδόθηκε στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες του νοµού, πα-
ρατείνοντας την αγωνία τους και επιτείνοντας τα χρόνια προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουν.

Η ανωτέρω κατάσταση είναι προφανές ότι έχει προκαλέσει την
αγανάκτηση των πολιτών του Νοµού Κορινθίας και χρήζει της
άµεσης προσοχής και ευαισθησίας σας, προκειµένου να παρα-
χθεί επιτέλους κοινωνικό έργο στο νόµο µας.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται σήµερα η αρµόδια Υπουργός:
1. Ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα που θέτουν οι υπηρεσίες του

Υπουργείου σας για την παράδοση του εν λόγω κέντρου σε λει-
τουργία;

2. Πόσα άτοµα και πότε διορίστηκαν στο εν λόγω κέντρο;
Πόσα είναι τα ετήσια λειτουργικά έξοδα; Ποιοι είναι οι λόγοι για
τους οποίους το εν λόγω κέντρο δεν έχει παραδοθεί ακόµα
στους πολίτες της Κορινθίας;

3. Έχει ολοκληρωθεί ο υλικοτεχνικός εξοπλισµός του συγκε-
κριµένου κέντρου; Τι υπολείπεται προκειµένου να παραδοθεί σε
λειτουργία;».

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαν-
νακοπούλου έχει το λόγο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και ζητώ
την κατανόησή σας που καθυστέρησα λίγο σήµερα.

Κατ’ αρχάς θα ήθελα να συµµεριστώ τις διαπιστώσεις της αγα-
πητής συναδέλφου ότι συνολικά ο τοµέας της κοινωνικής αλλη-
λεγγύης και της πρόνοιας υποβαθµίστηκε πάρα πολύ τα
τελευταία χρόνια. Η συγκεκριµένη περίπτωση που αναφέρεται
στο νοµό σας είναι µια χαρακτηριστική περίπτωση προβληµάτων
παλινωδιών και υποσχέσεων που τελικά µε δυσκολία προχώρη-
σαν.

Να σας δώσω κάποια στοιχεία όσον αφορά το προσωπικό.
Σύµφωνα µε τις πληροφορίες που έχουµε από τις υπηρεσίες
υπηρετούν είκοσι επτά υπάλληλοι. Από εκεί και πέρα έχει γίνει
το αίτηµα –έχει γίνει η προώθηση στο ΑΣΕΠ από το Υπουργείο
Υγείας- να πληρωθούν εννέα κενές οργανικές θέσεις προκειµέ-
νου να υπάρξει µεγαλύτερη ενίσχυση στο προσωπικό.

Όσον αφορά το ίδιο το κέντρο, από τον Ιούλιο που µας πέρασε
έχει ολοκληρωθεί και έχει γίνει η εγκατάσταση του ιατρικού και
τεχνολογικού εξοπλισµού. Ζητήσαµε να υπάρξει µια επιτάχυνση
ώστε να µπορέσει επιτέλους αυτό το κέντρο, το οποίο είναι κρί-
σιµο, να λειτουργήσει αποτελεσµατικά. Έχουµε τη διαβεβαίωση
–θα το παρακολουθήσουµε στενά- ότι στις αρχές της επόµενης
χρονιάς θα ξεκινήσει η πλήρης λειτουργία αυτού του κέντρου
προκειµένου να µπορεί να εξυπηρετεί τα άτοµα που έχουν ανά-
γκη αποθεραπείας για φυσική και κοινωνική αποκατάσταση. Τα
άτοµα θα παραπέµπονται από το νοσοκοµεία της Κορίνθου για
να εξυπηρετηθούν από το συγκεκριµένο κέντρο. Σε αυτή τη
φάση κάνουµε και τις ανάλογες κινήσεις, ώστε να υπάρξει και
γιατρός που θα έχει την ευθύνη και τον συντονισµό στη λει-

τουργία αυτού του κέντρου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η κ. Φαρµάκη έχει το

λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ: Κυρία Υπουργέ, κατ’ αρχάς σας ευ-

χαριστώ για την παρουσία σας εδώ για να απαντήσετε σε αυτό
το τόσο σηµαντικό ζήτηµα για το Νοµό Κορινθίας. Οφείλω να
σας πω και τα συγχαρητήριά µου γιατί άµεσα κάνατε τη σύσταση
χιλίων οργανικών θέσεων γιατρών. Πιστεύω ότι από αυτό και
µόνο θα επωφεληθεί και το Νοσοκοµείο Κορίνθου ένα νοσοκο-
µείο που τα τελευταία χρόνια λειτουργεί µε πάρα πολλές ελλεί-
ψεις.

Όσον αφορά το Κέντρο Αποθεραπείας και Φυσικής Αποκατά-
στασης είναι ένα έργο που σήµερα καλύπτει πεντέµισι χιλιάδες
τετραγωνικά µέτρα. Η επίσκεψή µου εκεί µου έδωσε την εικόνα
ενός άρτια εξοπλισµένου κέντρου έτοιµο να λειτουργήσει. ∆α-
πανήθηκαν πάρα πολλά χρήµατα όχι µόνο για τις κτηριακές υπο-
δοµές αλλά και για τον εξοπλισµό του, ο οποίος, όπως προκύπτει
από εκτιµήσεις εξειδικευµένων υπαλλήλων, δεν υπάρχει στην Πε-
ριφέρεια Πελοποννήσου αλλά ίσως και στο πανελλήνιο ένα έργο
τόσο τέλεια εξοπλισµένο και τόσο άρτιο στις υποδοµές. ∆υστυ-
χώς για εµάς αυτό το έργο χρόνια τώρα µε παλινωδίες και κα-
θυστερήσεις για χάρη κάποιων ιδιωτικών συµφερόντων πιστεύω
κάποιοι αρνούνται να το λειτουργήσουν.

Το ότι αυτήν τη στιγµή το προσωπικό το οποίο υπάρχει, είναι
αποσπασµένο στα νοσοκοµεία και στα κέντρα υγείας, αυτό ση-
µαίνει ότι όλο αυτό το διάστηµα υποβαθµίστηκε το γεγονός της
λειτουργίας του ΚΑΦΚΑ και αφέθηκε να υποβαθµίζεται ακριβώς
για χάρη κάποιων συµφερόντων.

∆εν είναι µόνο ότι ζηµιώνονται οι Κορίνθιοι πολίτες και γενικό-
τερα οι Έλληνες πολίτες, ζηµιώνεται και το κράτος, αφ’ ενός µεν
γιατί έχουν δαπανηθεί τόσα πολλά χρήµατα και αφ’ ετέρου διότι
συντηρείται ένα τεράστιο σε έκταση αυτή τη στιγµή κτήριο, πλη-
ρώνεται το προσωπικό και απαξιώνεται, αν θέλετε, µε τα χρόνια
και ο εξοπλισµός.

Άρα, αυτήν τη στιγµή είναι επείγον για εµάς να προχωρήσετε
σε άµεση στελέχωση του Κέντρου. Πιστεύω ότι δεν είναι αρκετά
µόνο τα εννέα άτοµα, γιατί οι οργανικές θέσεις είναι πολύ πε-
ρισσότερες. Επίσης να έρθουν στις θέσεις τους αυτοί οι οποίοι
είναι αποσπασµένοι και να γίνουν γρήγορα οι συµβάσεις µε τα
ασφαλιστικά ταµεία, που σας πληροφορώ ότι µόνο µε τον ΟΓΑ
και κατόπιν πολλών παρεκκλίσεων έχουν γίνει. Το ΙΚΑ αρνείται
να συµβληθεί µε το εν λόγω Κέντρο. Θεωρώ ότι η ευαισθησία
σας έχει διατυπωθεί και πιστεύω ότι δεν θα χαθεί άλλος πολύτι-
µος χρόνος για το Νοµό Κορινθίας.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, έχετε

τρία λεπτά για να δευτερολογήσετε.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, είναι αλήθεια ότι χρειάζεται να στηριχθεί και το

Νοσοκοµείο της Κορίνθου, στο οποίο ξέρουµε και τα προβλή-
µατα που αντιµετωπίζει η Μονάδα Εντατικής Θεραπείας.

Ακριβώς όπως και εσείς αναφέρατε, µε βάση και την ψηφο-
φορία που έγινε στον πρόσφατο νόµο για την έκτακτη ενίσχυση
αλληλεγγύης, όπου δίνει την εξουσιοδότηση στον Υπουργό
Υγείας να προχωρήσει στη σύσταση χιλίων θέσεων -πέραν των
οργανικών θέσεων που προβλέπονται από τα νοσοκοµεία- αυτό
είναι µία µεγάλη δυνατότητα την οποία θα αξιοποιήσουµε αµέ-
σως από τη νέα χρονιά, προκειµένου να µπορέσουµε αφ’ ενός
να είµαστε συνεπείς στις ανάγκες του συστήµατος εφηµεριών,
αφ’ ετέρου να στηριχθούν και οι µονάδες εντατικής θεραπείας.

Τώρα, όσον αφορά το συγκεκριµένο Κέντρο, θέλω να σας δια-
βεβαιώσω ότι αυτή την πρόβλεψη που έλαβα από τις υπηρεσίες
θα την παρακολουθήσουµε πάρα πολύ στενά, προκειµένου στις
αρχές της επόµενης χρονιάς όντως ένα τέτοιο Κέντρο, που και
εσείς επιβεβαιώνετε την ενηµέρωση που και εγώ έχω -γιατί δεν
το έχω επισκεφθεί ακόµα η ίδια, αλλά θα χαρώ πολύ να µπορέ-
σουµε να το δούµε όταν θα µπει σε πλήρη λειτουργία στην Κό-
ρινθο- να έχει τον αναγκαίο ιατρικό εξοπλισµό. Από εκεί και πέρα
υπάρχει ανάγκη να υπάρχει η επαρκής στελέχωση.

Βέβαια, πολλές φορές είναι αλήθεια ότι τα νοσοκοµεία χρειά-
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ζεται να αποσπούν, προκειµένου να καλύψουν τις δικές τους ανά-
γκες, ιδιαίτερα σε µία περίοδο που ξέρετε ότι οι ανάγκες είναι
πολύ οξυµένες. Επειδή, όµως, προχωράει µε ταχύτατους ρυθ-
µούς και η πρόσληψη των νοσηλευτών, θεωρώ ότι και από εκεί
θα υπάρχει µία απελευθέρωση, προκειµένου να µπορούν και οι
αποσπασµένοι να γυρίσουν στη βάση τους και έτσι να µην υπάρ-
χει πια και αυτό το άλλοθι για τη µη λειτουργία του συγκεκριµέ-
νου Κέντρου.

Τώρα, το θέµα που αναφέρατε για τη δυνατότητα συνεργα-
σίας του Κέντρου αυτού µε το ΙΚΑ, το κρατάω για να το εξετάσω
µε τους αρµόδιους συναδέλφους µου στο Υπουργείο Εργασίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Η δεύτερη µε αριθµό 43/5-11-2009 αναφορά του Βουλευτή της

Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς την Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε την οποία το ∆ηµοτικό
∆ιαµέρισµα Λουτρών ∆ήµου Μυτιλήνης Λέσβου ζητεί αυτοψία
για τα αίτια και το µέγεθος της ζηµιάς από την πτώση του ελαι-
οκάρπου στις καλλιέργειες της περιοχής του, δεν ζητείται λόγω
κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Εισερχόµαστε στην Τρίτη µε αριθµό 334/27-10-2009 ερώτηση
του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρί-
δωνος Χαλβατζή προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων
λειτουργίας της Μονάδας Νεογνών στο Νοσοκοµείο «Αλεξάν-
δρα».

Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Με το τραγικό γεγονός του θανάτου τεσσάρων νεογνών στη

Μονάδα Νεογνών του Νοσοκοµείου Αλεξάνδρα από ενδονοσο-
κοµειακή λοίµωξη, αναδεικνύονται σοβαρά και διαχρονικά προ-
βλήµατα στο συγκεκριµένο χώρο, για τα οποία ευθύνονται όλες
οι κυβερνήσεις των τελευταίων τουλάχιστον δεκαπέντε χρόνων.
Οι ίδιοι οι επιστηµονικοί φορείς εκτιµούν ότι η επαρκής στελέ-
χωση των µονάδων, η τήρηση των προδιαγραφών, η επάρκεια
των χώρων της Μονάδας σε σχέση µε τον αριθµό των νοσηλευ-
οµένων, η εκπαίδευση και η εξειδίκευση του προσωπικού είναι
παράγοντες καθοριστικοί για την πρόληψη των λοιµώξεων που
ιδιαίτερα στις µονάδες, µπορεί να έχουν σοβαρές επιπτώσεις,
ακόµη και την απώλεια της ζωής.

Στο «Αλεξάνδρα» το Τµήµα Νεογνών συνολικά καλύπτεται και
στις τρεις βάρδιες από δεκαεπτά µαίες. Στη Μονάδα µε έντεκα-
δώδεκα θερµοκοιτίδες, ενώ έπρεπε να υπάρχει µία µαία ανά ένα-
δύο το πολύ νεογνά, υπάρχει µία µαία ανά τρία το λιγότερο στην
πρωινή βάρδια, στην απογευµατινή ανά τέσσερα νεογνά και το
βράδυ ανά έξι. Στη Μονάδα Ενδιάµεσης Νοσηλείας αντί η ανα-
λογία να είναι µία µαία ανά τρία νεογνά, σήµερα είναι ανά δώ-
δεκα έως και δεκαπέντε νεογνά. Το ίδιο προσωπικό –από τις
δεκαεπτά µαίες- καλύπτει και το τµήµα εικοσιτετράωρης παρα-
µονής των νεογνών, καθώς επίσης και τη φροντίδα για τη σίτισή
τους. Πολλές φορές νοσηλεύονται περισσότερα νεογνά σε
σχέση µε τις δυνατότητες του χώρου, γεγονός που επιδεινώνει
την κατάσταση. ∆εν υπάρχει, επίσης, βοηθητικό προσωπικό σε
όλες τις βάρδιες. Η καθαριότητα έχει εκχωρηθεί σε εργολάβους
µε προσωπικό που µετακινείται από τµήµα σε τµήµα, σε βάρος
της εκπαίδευσης και της εξειδίκευσης που απαιτείται για τη δια-
σφάλιση των όρων υγιεινής και ασφάλειας.

Συνολικά αυτή η κατάσταση δηµιουργεί τις προϋποθέσεις,
ώστε να πολλαπλασιάζονται οι κίνδυνοι µετάδοσης λοιµώξεων,
να αυξάνεται η εντατικοποίηση της εργασίας µε επιπτώσεις στο
επίπεδο και την ποιότητα της φροντίδας προς τα νεογνά.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός τι µέτρα θα πάρει, ώστε άµεσα
να δοθεί λύση στα σοβαρά αυτά προβλήµατα και πιο συγκεκρι-
µένα:

1. Άµεση πρόσληψη µόνιµου προσωπικού, µαιών, νοσηλευτών
και βοηθών για τη λειτουργία της Μονάδας Νεογνών και της Μο-
νάδας Ενδιάµεσης Λειτουργίας, σύµφωνα µε τις ανάγκες και τις
επιστηµονικά αποδεκτές προδιαγραφές, καθώς και µόνιµου προ-
σωπικού καθαριότητας, που µαζί µε την εξασφάλιση της εκπαί-
δευσης να διασφαλίζονται οι όροι ασφάλειας που απαιτεί ο
συγκεκριµένος χώρος.

2. Αύξηση των δηµόσιων µονάδων νεογνών σε όλη τη χώρα, µε
επαρκή στελέχωση, προκειµένου να καλύπτονται πλήρως, δω-
ρεάν και µε ασφάλεια όλες οι ανάγκες, να µην εξαναγκάζονται οι
οικογένειες να καταφεύγουν στον ιδιωτικό τοµέα ή να συνωστί-
ζονται τα νεογνά στις ανεπαρκείς σήµερα µονάδες ή και ορι-
σµένες φορές να χάνονται ζωές από την έλλειψή τους;».

Στην ερώτηση του κ. Χαλβατζή θα απαντήσει η Υπουργός
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννακοπούλου.

Σήµερα έχετε την τιµητική σας, απ’ ό,τι φαίνεται!
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Είναι φυσικό, αγαπητή κυρία Πρόε-
δρε, γιατί η υγεία είναι στην προτεραιότητα δυστυχώς…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και υπάρχουν και
πολλά προβλήµατα.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης):...και µε τα προβλήµατά της, αλλά και
επειδή όλοι οι συνάδελφοι είναι λογικό να έχουν ιδιαίτερη ευαι-
σθησία γύρω απ’ αυτά τα θέµατα.

Θα ήθελα λοιπόν κατ’ αρχάς να ενηµερώσω τον αγαπητό συ-
νάδελφο κ. Χαλβατζή ότι µόλις προκλήθηκε αυτό το πρόβληµα
στην Μονάδα Νεογνών του «Αλεξάνδρα» εµείς αµέσως διατά-
ξαµε να υπάρξει έρευνα από το Σώµα Επιθεωρητών Υγείας.

Από εκεί και πέρα είναι αλήθεια ότι υπάρχουν προβλήµατα και
πάρα πολλές ελλείψεις, οι οποίες πάντα καταλήγουν στο ίδιο
θέµα: Έχουµε τροµακτική έλλειψη κυρίως σε νοσηλευτικό προ-
σωπικό και από εκεί και πέρα και σε ιατρικό και εξειδικευµένο
προσωπικό.

Να ενηµερώσω ότι σύµφωνα µε τους οργανισµούς των δηµο-
σίων νοσοκοµείων της χώρας υπάρχει η πρόβλεψη και λειτουρ-
γούν τριάντα µονάδες εντατικής νοσηλείας νεογνών και
πρόωρων, οι οποίες είναι δυναµικότητας τριακοσίων σαράντα
θερµοκοιτίδων.

Από εκεί και πέρα υπάρχει το πρόβληµα του νοσηλευτικού
προσωπικού, το οποίο το αντιµετωπίζουµε ήδη. Όπως είχα την
ευκαιρία και µε άλλη ερώτηση συναδέλφου να απαντήσω ότι και
µε το ΑΣΕΠ, µέσα από µία γρήγορη διαδικασία που δείχνει ότι
όταν υπάρχει πολιτική βούληση το ΑΣΕΠ πάει µε γρήγορους χρό-
νους, ήδη πήραν ΦΕΚ οι πρώτοι διακόσιοι έντεκα µόνιµοι νοση-
λευτές -έχει σηµασία που λέω «µόνιµοι νοσηλευτές»- και ήδη
έχουν πάει οι συγκεκριµένοι διορισµοί στα νοσοκοµεία, προκει-
µένου να κληθούν να αναλάβουν υπηρεσία και θα υπάρχουν
άλλοι τετρακόσιοι µόνιµοι υπάλληλοι νοσηλευτές από τους κυ-
λιόµενους πίνακες του ΑΣΕΠ.

Επίσης να ενηµερώσω το συνάδελφο κ. Χαλβατζή ότι πέραν
του «Αλεξάνδρα» στις επόµενες εβδοµάδες πρόκειται να ενερ-
γοποιηθούν επιπλέον κλίνες ΜΕΘ στο «Αγλαΐα Κυριακού», στο
Νοσοκοµείο Παίδων «Αγία Σοφία», στο Γενικό Νοσοκοµείο Παί-
δων Πεντέλης, όπως επίσης και στο Νοσοκοµείο της Πάτρας,
µέσα από ειδική στελέχωση που γίνεται κατεπειγόντως αυτή την
περίοδο, προκειµένου να στηριχθούν συνολικά οι µονάδες εντα-
τικής θεραπείας που αφορούν τα παιδιά και τα νεογνά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κυρία Ξενογιαννακοπούλου.
Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής κ. Χαλβατζής.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κυρία Υπουργέ, σας άκουσα µε προ-

σοχή. Το πρόβληµα είναι πάρα πολύ σοβαρό και βέβαια ο θάνα-
τος των τεσσάρων νεογνών έφερε ξανά στην επιφάνεια µε πολύ
δραµατικό τρόπο τις τεράστιες ελλείψεις προσωπικού. Αυτό που
ακούσαµε είναι ότι το σταγονόµετρο συνεχίζει να λειτουργεί. Εί-
κοσι τρεις µε είκοσι τέσσερις χιλιάδες είναι οι ελλείψεις προσω-
πικού, διακόσιοι έντεκα είναι αυτοί οι οποίοι προσλήφθηκαν.
Τελικά πότε θα γίνουν µαζικές προσλήψεις;

Το «Αλεξάνδρα» είναι ένα από τα ελάχιστα δηµόσια νοσοκο-
µεία-µαιευτήρια. Οι ελλείψεις προσωπικού, υποδοµών και χώρων
ειδικά στις µονάδες νεογνών οδηγούν τα προβλήµατα σε πολύ
µεγάλη όξυνση. Υπάρχουν γενικότερα προβλήµατα στο χώρο
της υγείας. Ειδικότερα υπάρχουν ελλείψεις και τεράστια κενά σε
γυναικολογικά τµήµατα και µαιευτικές κλινικές σε όλη τη χώρα.
Οι γυναίκες της εργατικής τάξης, των λαϊκών στρωµάτων δυ-
σκολεύονται ακόµα και να φέρουν στη ζωή τα παιδιά τους. Αυτή
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είναι η πραγµατικότητα.
Την ίδια ώρα ο ιδιωτικός τοµέας και ειδικά στα µαιευτήρια γι-

γαντώνεται. Τα κέρδη τους είναι τεράστια. Ο ιδιωτικός τοµέας
έρχεται για να καλύψει αυτές τις τεράστιες ανάγκες για το κέρ-
δος και στο όνοµα του κέρδους καλύπτει αυτές τις ανάγκες των
λαϊκών οικογενειών. Και εσείς και ως γυναίκα γνωρίζετε πολύ
καλά ποιο είναι το τεράστιο κόστος για µία γέννα, πόσο πληρώ-
νει µία λαϊκή οικογένεια, όταν πρόκειται και για γέννα µε καισα-
ρική.

Είναι χαρακτηριστικό ότι µια µελέτη της Εθνικής Τράπεζας της
Ελλάδας τονίζει ότι κρίσιµος παράγοντας είναι το αυξηµένο πο-
σοστό της ιδιωτικής δαπάνης στην Ελλάδα που προσεγγίζει το
47%, ενώ ο µέσος όρος του ΟΟΣΑ είναι 27%. Κυρίως τα µαιευ-
τήρια είναι ένας από τους πιο κερδοφόρους τοµείς της ελληνικής
οικονοµίας. Με απέραντο κυνισµό –και καταγγέλλουµε αυτό το
κυνισµό αυτής της έκθεσης της Εθνικής Τράπεζας- λέει ότι υπάρ-
χει µεγάλο κέρδος, διότι στα µαιευτήρια η πληρωµή είναι άµεση.
Είναι φοβερό, δηλαδή. ∆εν θα σου δώσουν το παιδί άµα δεν πλη-
ρώσεις. Και το ποσοστό κέρδους ανά κλίνη φθάνει το 28% στα
µαιευτήρια σε σύγκριση µε τον ιδιωτικό τοµέα της οικονοµίας
που φθάνει στο 16,5%.

Εδώ έχουµε ορισµένα καινούργια φαινόµενα. Η δράση του µε-
γάλου κεφαλαίου επεκτείνεται. Εφοπλιστές, βιοµήχανοι, ακόµα
και έµποροι όπλων επενδύουν στον τοµέα της υγείας και ειδικά
στα µαιευτήρια γιατί εδώ είναι το κέρδος. Όλα αυτά ασφαλώς
δεν είναι τυχαία. Είναι αποτέλεσµα της ταξικής πολιτικής, η οποία
ακολουθείται χρόνια τώρα και από τη κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας και από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ. Είναι το αποτέ-
λεσµα της εµπορευµατοποίησης της ιδιωτικοποίησης της υγείας.
Είναι επιλογή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η πολιτική των µονοπω-
λίων.

Ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είµαστε το µοναδικό
κόµµα, το οποίο ζητάµε να καταργηθεί η επιχειρηµατική δρα-
στηριότητα στον τοµέα της υγείας και νοµίζουµε ότι πρέπει να
πάρετε άµεσα µέτρα: Να καλύψετε αυτές τις επείγουσες ανά-
γκες σε προσωπικό, πρωτίστως σε νοσηλευτικό και σε άλλο προ-
σωπικό. Οι εργαζόµενοι πληρώνουν µια ζωή στα ασφαλιστικά
τους ταµεία. Πληρώνουν µέσα από τη φορολογία. Ε, δεν µπορεί
να βασανίζονται µ’ αυτό τον τρόπο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, σε τέσσερα δευτερόλεπτα.
Άλλωστε, κυρία Πρόεδρε, ένα από τα αιτήµατα της απεργίας

στις 17 του ∆εκέµβρη είναι η δωρεάν δηµόσια και αναβαθµι-
σµένη υγεία και όλες οι υπηρεσίες της υγείας απέναντι στους
εργαζόµενους. Εµείς σε αυτή την κατεύθυνση θα συνεχίσουµε
να αγωνιζόµαστε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Έχετε το λόγο κ. Ξενογιαννακοπούλου.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα κατ’ αρχάς να επιβεβαιώσω άλλη µία φορά ότι για

την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ η υγεία, η αναγέννηση και η ανά-
πτυξη του Εθνικού Συστήµατος Υγείας αποτελεί µεγάλη δέ-
σµευση και προτεραιότητά µας.

Και µάλιστα, ακόµα και σε αυτήν την τόσο δύσκολη οικονοµική
συγκυρία, µόλις χθες ο Πρωθυπουργός της χώρας, ο Γεώργιος
Παπανδρέου, στο Ζάππειο, στην οµιλία που είχε µε τους κοινω-
νικούς εταίρους, έθεσε ξανά την υγεία ως προτεραιότητα και συ-
νολικά το κοινωνικό κράτος και επεσήµανε ότι, ενώ σε άλλους
τοµείς της οικονοµίας θα υπάρξει εξ ανάγκης µια προσπάθεια
µεγάλης εξοικονόµησης, δεν είναι η υγεία σε αυτούς τους το-
µείς. Η υγεία και στον προϋπολογισµό του 2010, που θα αρχί-
σουµε να συζητάµε από το ερχόµενο Σάββατο, έχει αύξηση
δαπανών και έχει πλήρη πρόβλεψη για τρεις χιλιάδες νέες θέ-
σεις νοσηλευτών.

Όµως, θα ήθελα µε αυτήν την ευκαιρία να σας ενηµερώσω ότι,
αν ανέφερα ως παράδειγµα ταχύτητας τις διακόσιες έντεκα µό-
νιµες θέσεις νοσηλευτών που ήδη πήραν ΦΕΚ και οδεύουν προς

τα νοσοκοµεία, ταυτόχρονα, όµως, προχωράει για το χρόνο 2009
η µεγάλη προκήρυξη για δυο χιλιάδες εξακόσιες περίπου θέσεις
νοσηλευτών, οι οποίες είναι µόνιµες θέσεις και θα προχωρήσουν
και υπάρχει αποτύπωση στον προϋπολογισµό του 2010 µε τη νέα
χρονιά επιπλέον τρεις χιλιάδες θέσεις νοσηλευτών πέραν των
συνταξιοδοτήσεων, το οποίο µας κάνει σύνολο γύρω στις έξι χι-
λιάδες νέες θέσεις νοσηλευτών.

Αυτό, λοιπόν, δείχνει ότι σε µια τόσο δύσκολη οικονοµική συ-
γκυρία είµαστε συνεπείς σε αυτή την πολύ µεγάλη ανάγκη του να
µπορέσουµε να στηρίξουµε πραγµατικά µε το αναγκαίο νοση-
λευτικό και ιατρικό προσωπικό.

Αναφέρθηκα και προηγούµενα, αγαπητέ συνάδελφε, στις νέες
χίλιες θέσεις ιατρών πέραν των οργανικών θέσεων, οι οποίες
υλοποιούνται, δεν είναι µεγάλα λόγια, δεν είναι εύκολα λόγια.
Είναι θέσεις οι οποίες ήδη υλοποιούνται.

Όσον αφορά την αναφορά που κάνατε σε σχέση µε την εµπο-
ρευµατοποίηση της υγείας, είναι σαφές ότι για εµάς η υγεία είναι
δηµόσιο αγαθό, η υγεία είναι δικαίωµα του πολίτη, η υγεία είναι
υποχρέωση ενός ευνοµούµενου δηµοκρατικού, κοινωνικού κρά-
τους. Και θα ήθελα εδώ να επισηµάνω ότι µια από τις πρώτες κι-
νήσεις που κάναµε, όταν αναλάβαµε το Υπουργείο Υγείας, ήταν
να καταργήσουµε ένα προεδρικό διάταγµα που βρήκαµε, το
οποίο είχε δηµοσιευθεί δυο µέρες πριν από τις εκλογές από την
προηγούµενη Κυβέρνηση και πολιτική ηγεσία που άνοιγε την
πλήρη εµπορευµατοποίηση όσον αφορά τα διαγνωστικά κέντρα
και την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας.

Και ήταν από τις πρώτες µας κινήσεις, ήταν ένα δείγµα γρα-
φής στις πρώτες δέκα µέρες ότι αυτό το προεδρικό διάταγµα
καταργήθηκε και φυσικά, θα έρθει µια διάταξη στην Βουλή την
οποία θα µπορέσουµε να συζητήσουµε µαζί, ακριβώς το πώς θα
µπορέσουµε να θεσµοθετήσουµε, διαφυλάττοντας την υγεία ως
δηµόσιο αγαθό και ως δικαίωµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 828/9-11-2009 ερώτηση του

ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς την Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την κάλυψη των
κενών σε προσωπικό στο αντικαρκινικό νοσοκοµείο Μεταξά στον
Πειραιά.

Η ερώτηση του κ. Αποστολάτου έχει ως εξής:
«Το Αντικαρκινικό Νοσοκοµείο Μεταξά του Πειραιά είναι το µο-

ναδικό νοσοκοµείο της χώρας που εφηµερεύει για ογκολογικά
περιστατικά και που δέχεται καθηµερινά τόσο µεγάλο όγκο πε-
ριστατικών.

∆εδοµένων των καταγγελιών των εργαζοµένων του νοσοκο-
µείου για τις σοβαρές ελλείψεις προσωπικού στο νοσοκοµείο,
ερωτάται η αρµόδια Υπουργός:

Πόσες από τις οργανικές θέσεις ιατρικού και νοσηλευτικού του
νοσοκοµείου παραµένουν κενές και τι µέτρα προτίθεται να λάβει
για την άµεση κάλυψή τους και τη διασφάλιση της οµαλής λει-
τουργίας του νοσοκοµείου;».

Στην ερώτηση του κ. Αποστολάτου θα απαντήσει η Υπουργός
κ. Ξενογιαννακοπούλου.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να ενηµερώσω τον κύριο Αντιπρόεδρο

ότι όσον αφορά τους µόνιµους γιατρούς του Ε.Σ.Υ., παραµένουν
σήµερα είκοσι επτά κενές θέσεις στο Νοσοκοµείο Μεταξά, όσον
αφορά τους ειδικευόµενους γιατρούς, παραµένουν δώδεκα
κενές θέσεις και όσον αφορά το νοσηλευτικό προσωπικό διαφό-
ρων κατηγοριών παραµένουν κενές θέσεις εξήντα εννιά. Άλλη
µια φορά ακριβώς αναδεικνύεται το µεγάλο πρόβληµα που υπάρ-
χει όσον αφορά το νοσηλευτικό προσωπικό.

Πρέπει, λοιπόν, να σας πω ότι σύµφωνα µε τα στοιχεία των αρ-
µόδιων υπηρεσιών, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι για τις δε-
κατέσσερις θέσεις των ιατρών από τις είκοσι επτά έχουν ήδη
κινηθεί οι διαδικασίες προκήρυξής τους και από εκεί και πέρα,
έχουν προσληφθεί και οκτώ επικουρικοί γιατροί, ώστε στο εν-
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διάµεσο να µπορέσουν να στηρίξουν µια προσπάθεια που σε ένα
νοσοκοµείο είναι στην πρώτη γραµµή φυσικά για να µπορέσει να
εξυπηρετήσει τις ανάγκες.

Επίσης, όσον αφορά τους ειδικευόµενους γιατρούς, και εκεί
θα υπάρξει µια προσπάθεια, προκειµένου να µπορέσουµε να
προχωρήσουµε στην πρόσληψη επιπλέον ειδικευοµένων για-
τρών.

Επίσης, να σας πούµε ότι όσον αφορά το νοσηλευτικό προ-
σωπικό –είναι η ίδια απάντηση που έδωσα στον κ. Χαλβατζή-
υπάρχει πρόβλεψη µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία και µονίµου προ-
σωπικού. Σε αυτή θα προχωρήσουµε είτε άµεσα µέσα από τις
γρήγορες διαδικασίες του ΑΣΕΠ, αλλά κυρίως µέσα από τις δυο
µεγάλες προκηρύξεις –η µία θα γίνει τώρα, στο τέλος της χρο-
νιάς, και η άλλη στο πρώτο εξάµηνο του επόµενου έτους- ώστε
να µπορέσουµε να καλύψουµε το µεγαλύτερο µέρος αυτών των
κενών σε ένα νοσοκοµείο, που θέλω να επαναλάβω ότι είναι στην
πρώτη γραµµή, πραγµατικά, της µάχης που δίδεται.

Θα ήθελα, επίσης, να αναφέρω ότι σε όλη αυτήν την προσπά-
θεια είναι σαφές ότι υπάρχει και µια ειδική µέριµνα, για να δούµε
συνολικά τη λειτουργία του νοσοκοµείου, να δούµε συνολικά τη
λειτουργία των εφηµεριών, ένα θέµα που και εκεί ξέρετε ότι µε
διάταξη που περάσαµε στη Βουλή µε τον πρώτο νόµο που έφερε
η Κυβέρνηση µπορέσαµε και αυξήσαµε το περίφηµο πλαφόν. Και
νοµικό πρόβληµα υπήρχε, αλλά και πολιτικά δεν υπήρξε η ανα-
γκαία βούληση µε την προηγούµενη κυβέρνηση, για να επιλυθεί.
Έτσι, είχαµε µια αύξηση και από τις 5.150 ευρώ του πλαφόν των
εφηµεριών φθάνουµε πλέον στις 6.500 ευρώ.

Όπως καταλαβαίνετε, µέσα από µια ορθολογική πλέον οργά-
νωση των εφηµεριών θα µπορέσουν να λειτουργήσουν ακόµη πιο
αποτελεσµατικά και τα νοσοκοµεία της χώρας και, φυσικά, το
Νοσοκοµείο «Μεταξά».

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο επερω-

τών Βουλευτής και Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βαΐτσης Απο-
στολάτος.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (Στ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κυρία Πρόεδρε, ευχαριστώ.

Κυρία Υπουργέ, πρώτα απ’ όλα θέλω να σας ευχαριστήσω για
το πολύ ενηµερωτικό και παρήγορο, αν θέλετε, της υπόθεσης
αυτής απ’ αυτά που µου απαντήσατε. Μακράν όχι εµού, αλλά κα-
θενός να σας προσάψει οτιδήποτε για τη λειτουργικότητα του
συστήµατος. Ο αντιπολιτευτικός µας ρόλος, όµως, µας υποχρε-
ώνει να σας πιέσουµε, ειδικά για το νοσοκοµείο αυτό του Πει-
ραιά, όχι απλώς ως γιατρός του Πειραιά που γνωρίζω
προσωπικά, έχοντας υπηρετήσει στην ευρύτερη περιοχή και στο
Τζάνειο, αλλά επειδή ήδη γνωρίζετε πολύ καλά ότι είναι ένα νο-
σοκοµείο αντικαρκινικό, που καλύπτει τη µισή Ελλάδα, από τη
µέση και κάτω: Πελοπόννησο, νότιο Ελλάδα, δυτική Ελλάδα κ.λπ.

Θα µου επιτρέψετε στο τρίλεπτο που έχω να σας θυµίσω µε
έµφαση ότι εκτελεί χρέη γενικού νοσοκοµείου για την περιοχή
του Πειραιά και αποτελεί το µοναδικό ογκολογικό νοσοκοµείο
της δυτικής Αττικής, το οποίο και λόγω της γεωγραφικής του
θέσης καλύπτει δυτική Αττική, Πελοπόννησο, κεντρική και νη-
σιωτική Ελλάδα και δέχεται όλους τους ασθενείς που διέρχονται
από το λιµάνι του Πειραιά.

Πρόκειται, λοιπόν, για ένα µοναδικό νοσοκοµείο που εφηµε-
ρεύει για ογκολογικά περιστατικά και αυτό έχει ως αποτέλεσµα
η προσέλευση ασθενών απ’ όλη την Ελλάδα στα εξωτερικά ια-
τρεία του να αυξάνεται κατά 20% το χρόνο και ο αριθµός των χη-
µειοθεραπειών στην κλινική µιας ηµέρας να έχει διπλασιαστεί
στατιστικά συνεχώς.

Να σηµειωθεί δε ότι για τόσο µεγάλο όγκο περιστατικών η δυ-
τική Αττική διαθέτει ένα µόνο ογκολογικό νοσοκοµείο, τη στιγµή
που άλλες περιοχές, όπως η ανατολική Αττική διαθέτουν δύο ή
και πολύ περισσότερα αντικαρκινικά, καθώς και το ότι σε ολό-
κληρη τη δυτική Αττική λειτουργεί µόνο µια µονάδα αιµατολο-
γίας-ογκολογίας –εννοώ πάντα το «Μεταξά»- γεγονός που δεν
αφήνει κανένα περιθώριο υποστελέχωσης, έλλειψης µηχανηµά-
των και υπολειτουργίας.

Οι συγκεκριµένες απαιτήσεις του γεννούν και τις αντίστοιχες
ανάγκες στο επίπεδο ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού,

ανάγκες που πρέπει να καλυφθούν, όµως, µε ταχύτατους ρυθ-
µούς, ώστε να µην τεθεί και πάλι ζήτηµα αδυναµίας κάλυψης και
µάλιστα επιτυχούς κάλυψης των περιστατικών.

Μας ενηµερώσατε -και γνωρίζω ότι έχετε απόλυτο δίκιο- από
τις αρµόδιες υπηρεσίες ότι το ιατρικό προσωπικό έχει κενές εί-
κοσι επτά θέσεις, ενώ σε ειδικευοµένους γιατρούς δώδεκα θέ-
σεις. Σε νοσηλευτικό προσωπικό το κενό είναι στις εξήντα εννέα
θέσεις, οι οποίες βρίσκονται σε διαδικασία έγκρισης, προκήρυ-
ξης ή πρόσληψης.

Το ζητούµενο για όλα αυτά τα κενά είναι να ορισθεί σαφώς και
συγκεκριµένα, αν µπορέσετε εσείς να το κάνετε -όχι βέβαια
τώρα- το χρονοδιάγραµµα όλων των προβλεποµένων προσλή-
ψεων, δηλαδή πότε ακριβώς θα ολοκληρωθούν, πώς θα µπορέ-
σουν να καλυφθούν οι υφιστάµενες ελλείψεις. Γιατί, όπως εσείς
ξέρετε ως Υπουργός και εγώ ως γιατρός, όσες προσλήψεις και
αν γίνουν, εάν δεν επαρκούν -και το τονίζω- το πρόβληµα θα πα-
ραµείνει, θα διαιωνίζεται και θα φτάσουµε πάλι στο σηµείο να κά-
νουµε λόγο για δυσχερή λειτουργία του.

Επίσης σε ό,τι αφορά τις συµβάσεις, µε το πρόγραµµα
«STAGE» που απασχολούνται δεκατρείς νοσηλευτές, είναι απα-
ραίτητη η σαφής διευκρίνιση για την αντιµετώπισή τους µε την
λήξη τους, την ίδια στιγµή που εκκρεµεί η έγκριση εξήντα οκτώ
θέσεων βοηθών θαλάµου και τεσσάρων τραυµατιοφορέων, που
έχει ήδη κωλυσιεργήσει, καθυστερήσει. Με την πλήρωση των θέ-
σεων αυτών διευκολύνεται ο σηµαντικός όγκος δουλειάς, που
αυτή την ώρα υποχρεούνται να κάνουν γιατροί και νοσηλευτές,
ενώ επίσης ανοίγουν θέσεις για εβδοµήντα τέσσερα άτοµα.

Ένα ακόµα θέµα, που πρέπει να δείτε, αφορά την Ογκολογική
Ορθοπεδική Κλινική που λειτουργεί αυτή την ώρα στο Νοσοκο-
µείο «Μεταξά» και που ουσιαστικά ανήκει στο Νοσοκοµείο των
Αγίων Αναργύρων. Μόλις, όµως, αυτό επανέλθει εκεί, δεν θα
υπάρχει καµµία Ορθοπεδική Ογκολογική Κλινική για την δυτική
Ελλάδα, τη δυτική Αττική κ.λπ. Οπότε καταλαβαίνετε ότι είναι τε-
ράστιο πρόβληµα που θα πάει ο µεγάλος αριθµός περιστατικών,
τι θα γίνει.

∆εδοµένης αυτής της επικρατούσας κατάστασης, που αποτε-
λεί µέρος της γενικότερης χρόνιας αποδιοργάνωσης που διέπει
το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, θεωρώ ότι πρέπει να επαναπροσδιο-
ριστεί η προοπτική, η στρατηγική που είπατε ότι θα κάνετε όσον
αφορά το αντικαρκινικό «Μεταξά» του Πειραιά, µε γνώµονα το
κύριο βάρος της αντιµετώπισης των καρκινοπαθών στο λεκανο-
πέδιο Αττικής -που το έχει αναλάβει το συγκεκριµένο ιστορικό
αυτό νοσοκοµείο- και µε µοναδικό στόχο τη βελτίωση των παρε-
χοµένων υπηρεσιών, µε κέντρο πάντα τον άνθρωπο και τη δια-
σφάλιση υγείας των πολιτών, της ζωής και της ποιότητας των
Ελλήνων. Αυτό ήταν, αν θέλετε και το µήνυµα, το οποίο δώσατε
µόλις καταλάβετε τις θέσεις αυτές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Έχετε το λόγο, κυρία
Υπουργέ.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κατ’ αρχάς θέλω να διαβεβαιώσω
τον αγαπητό συνάδελφο ότι ο κοινοβουλευτικός έλεγχος, όχι
απλώς είναι καλοδεχούµενος, είναι ιδιαίτερα χρήσιµος. Και πρέ-
πει να σας πω ότι έχει βοηθήσει και εµένα πάρα πολύ σ’ αυτό τον
τόσο δύσκολο χώρο, η επισήµανση των προβληµάτων που οι συ-
νάδελφοι αναδεικνύουν µέσα από τον κοινοβουλευτικό έλεγχο.
Μπορούµε πολλές φορές να αναδεικνύουµε προβλήµατα και να
έχουµε και µια άµεση αντιµετώπιση τους, πέραν των γενικών
προβληµάτων που ούτως ή άλλως τα έχουµε συζητήσει και ανα-
δείξει πολλές φορές.

Είναι σαφές ότι η προτεραιότητά µας η άµεση είναι να προ-
χωρήσουµε σε γρήγορη πρόσληψη µονίµου προσωπικού και µο-
νίµων ιατρών και µονίµων νοσηλευτών. Αν ανέφερα το
παράδειγµα των διακοσίων έντεκα θέσεων, που µέσα σε είκοσι
µέρες µπορέσαµε µε τους κυλιόµενους πίνακες του ΑΣΕΠ να
προσλάβουµε, είναι γιατί ήθελα να αποδείξω ότι µέσα από µια
καλή συνεργασία µε το ΑΣΕΠ προχωρήσαµε σ’ αυτή την πρό-
σληψη των διακοσίων έντεκα νοσηλευτών, µε προτεραιότητα τις
ΜΕΘ και άλλων τετρακοσίων νοσηλευτών πάλι στις αρχές Ια-

1242 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



νουαρίου. Και πρέπει να σας πω ότι µε τον κ. Βέη τον Πρόεδρο,
καθίσαµε τρεις ώρες για να βρούµε λύση -όπου µε πολύ µεγάλη
ευαισθησία µας βοήθησε να προχωρήσουµε- και πήραµε ΦΕΚ
µέσα σε είκοσι µέρες από επιλαχόντες προηγούµενων διαγωνι-
σµών, της προηγούµενης χρονιάς.

Ταυτόχρονα να σας διαβεβαιώσω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι
προχωρούν οι δυο µεγάλες προκηρύξεις. Προχωράει η προκή-
ρυξη των δυο χιλιάδων εξακοσίων περίπου θέσεων -θα εξαρτη-
θεί πόσο θα κλείσει η δεύτερη δόση των κυλιόµενων πινάκων-
και επίσης των τριών χιλιάδων θέσεων µονίµου νοσηλευτικού
προσωπικού, πέραν των συνταξιοδοτήσεων. Φυσικά σε αυτές τις
µεγάλες προκηρύξεις, θέλω να σας διαβεβαιώσω προσωπικά ότι
θα υπάρχει και η ανάλογη κάλυψη των αναγκών ενός νοσοκο-
µείου όπως είναι το Νοσοκοµείο «Μεταξά», που αναγνωρίζουµε
πλήρως ότι είναι στην πρώτη γραµµή όλων αυτών των αναγκών
που και εσείς τονίσατε.

Μία κουβέντα επίσης όσον αφορά τα «STAGE». Η δική µας επι-
λογή είναι οι µόνιµες θέσεις νοσηλευτών και γι’ αυτό είπαµε ότι
πάµε µε γρήγορους ρυθµούς.

Πέραν αυτού και στο σχέδιο νόµου που θα ξεκινήσει σε λίγη
ώρα να συζητιέται εδώ, όσον αφορά το νέο νόµο για τις προ-
σλήψεις, µέσα από πολύ καλή συνεργασία από το συνάδελφο
Υπουργό Εσωτερικών υπάρχουν ειδικές προβλέψεις µέσα που
αφορούν ακριβώς τις ανάγκες να υπάρχουν διαδικασίες για το
νοσηλευτικό προσωπικό.

Υπάρχουν, λοιπόν, αυτές οι ρυθµίσεις µέσα στο σχέδιο νόµου
που τώρα θα ξεκινήσετε να συζητάτε, ακριβώς για να µπορέ-
σουµε να αξιοποιήσουµε στο έπακρο όλες τις αναγκαίες αυτές
νοµοθετικές δυνατότητες και να πάµε γρήγορα στο στόχο να κα-
λύψουµε αυτές τις θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Αναφορές-ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 585/3.11.2009 ερώτηση του Βουλευτή του

Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρο-
γλου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την ενεργοποίηση των προγραµµάτων αγροτικού εξη-
λεκτρισµού, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 496/2.11.2009 ερώ-
τηση της Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελισσάβετ (Ελί-
ζας) Βόζεµπεργκ προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την πλήρη εξοµοίωση των τριτέκνων
οικογενειών µε τις πολύτεκνες.

Η ερώτηση της κ. Βόζεµπεργκ έχει ως εξής:
«Πάγιο αίτηµα των συλλόγων τριτέκνων οικογενειών είναι η

πλήρης εξοµοίωση των τριτέκνων οικογενειών µε τις πολύτεκνες.
Το ανωτέρω αίτηµα κρίνεται ως απολύτως εύλογο και δικαιο-

λογηµένο, όλως ιδιαιτέρως εάν αναλογιστούµε τη συνεισφορά
των τριτέκνων οικογενειών στην αντιµετώπιση του φλέγοντος δη-
µογραφικού µας προβλήµατος.

Επειδή θεµελιώδης υποχρέωση της πολιτείας είναι η στήριξη
του θεσµού της οικογένειας,

Επειδή η προστασία της οικογένειας τίθεται υπό τη συνταγ-
µατική σκέπη του άρθρου 21 παράγραφος 1 του Συντάγµατος,
ως θεµέλιο της συντήρησης και προαγωγής του έθνους,

Επειδή το έντονο δηµογραφικό πρόβληµα και η µείωση των
γεννήσεων στη χώρα µας (για κάθε γυναίκα αναπαραγωγικής
ηλικίας στην Ελλάδα αντιστοιχούν µόλις 1,3 τέκνα) δηµιουργούν
την ανάγκη άµεσης λήψης µέτρων,

Επειδή ρητή προεκλογική δέσµευση της Κυβέρνησης στο πρό-
γραµµά της υπήρξε η «ανάγκη αντιµετώπισης του δηµογραφι-
κού προβλήµατος µέσα από την ενθάρρυνση των ζευγαριών να
µεγαλώσουν όσα παιδιά επιθυµούν»,

Γι’ αυτό ερωτάσθε, κυρία Υπουργέ:
Τι προτίθεστε να πράξετε σχετικά µε το ζήτηµα της εξοµοίω-

σης των τριτέκνων οικογενειών µε τις πολύτεκνες;»
Στην ερώτηση της κ. Βόζεµπεργκ θα απαντήσει η Υπουργός

κ. Ξενογιαννακοπούλου.
Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Σήµερα πάντως ο κοινοβουλευτικός
έλεγχος είναι στο Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, αυτό επαναλαµβάνω, δείχνει και το ενδιαφέρον που υπάρ-
χει για όλα αυτά τα θέµατα.

Θα ήθελα κατ’ αρχάς να πω ότι για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
η στήριξη του εισοδήµατος της οικογένειας είναι πρώτη µας προ-
τεραιότητα. Και αυτό αφορά τον κάθε τύπο οικογένειας, από τη
µονογονεϊκή οικογένεια, µέχρι την οικογένεια που έχει δύο, τρία
παιδιά και φυσικά την πολύτεκνη οικογένεια. Αυτό φάνηκε ήδη
από τον πρώτο νόµο που έφερε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, που
ψηφίστηκε την προηγούµενη εβδοµάδα και αφορά στην έκτακτη
ενίσχυση αλληλεγγύης, όπου εκεί να σας αναφέρω ότι ειδικά για
τις οικογένειες που έχουν τρία παιδιά και εφόσον το οικογενει-
ακό εισόδηµα είναι µέχρι 22.000 ευρώ, υπάρχει µία ενίσχυση που
προβλέπεται 1.000 ευρώ. Φυσικά, αυτή η ενίσχυση έρχεται επι-
πλέον των ήδη άλλων προβλεποµένων επιδοµάτων και ενισχύ-
σεων.

Εγώ δεν θέλω να κάνω εδώ καµµία µικροκοµµατική πολιτική
και θέλω να είµαι δίκαιη. Θα πρέπει να πω ότι τα προηγούµενα
χρόνια θεσπίστηκαν συγκεκριµένα επιδόµατα που αφορούν και
τις τρίτεκνες οικογένειες. Σηµασία έχει τώρα να οικοδοµούµε, να
προχωράµε µπροστά και φυσικά, δεν αρκεί να πηγαίνουµε µε µία
λογική επιδοµάτων µόνο. Τα επιδόµατα έχουν την αξία τους.
Πρέπει να στηρίζουµε την οικογένεια πολλαπλά. Και αυτή, αν θέ-
λετε, είναι η δική µας δέσµευση και η δική µας προσπάθεια. Και
η οικογένεια στηρίζεται πολλαπλά, όταν στηρίζεται το γενικό ει-
σόδηµα της οικογένειας, όταν στηρίζουµε τη δηµόσια υγεία και
τη δηµόσια παιδεία και όταν φυσικά, υπάρχει εκείνο το κοινωνικό
κράτος που στηρίζει πάνω απ’ όλα τη µητέρα και την εργαζόµενη
µητέρα.

Τώρα ενηµερωτικά για το πώς διαµορφώνονται συγκεκριµένα
τα επιδόµατα που αφορούν τις πολύτεκνες και τρίτεκνες οικογέ-
νειες, πέραν του έκτακτου επιδόµατος που θεσπίσαµε την προη-
γούµενη εβδοµάδα, υπάρχουν τα πάγια επιδόµατα.

Υπάρχουν το επίδοµα του τρίτου παιδιού, το πολυτεκνικό επί-
δοµα και η ισόβια πολυτεκνική σύνταξη. Αυτή τη στιγµή για το
έτος 2009 έχουν διαµορφωθεί ως εξής: Το επίδοµα του τρίτου
παιδιού είναι 174 ευρώ µηνιαίως, το πολυτεκνικό είναι 43 ευρώ
και η ισόβια σύνταξη 100 ευρώ µηνιαίως. Όπως σας είπα και
προηγουµένως, η δική µας προτεραιότητα είναι για κάθε τύπο
οικογένειας να µπορεί να υπάρχει ένα τέτοιο πλέγµα κοινωνικών
µέτρων και στήριξης του εισοδήµατος, ώστε να µπορούν πραγ-
µατικά η εργαζόµενη µητέρα και συνολικά η οικογένεια να αντε-
πεξέλθουν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Σας ευχαριστούµε

πολύ.
Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής κ. Βόζεµπεργκ.
ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κυρία Υπουργέ, αναµφισβήτητα έχετε την τιµητική σας σ’ ένα

θέµα ιδιαίτερης ευαισθησίας, η οποία φαντάζοµαι ότι διακρίνει
όλους µας. Εστίασα σ’ αυτή την ερώτηση ακριβώς διότι στην Ελ-
λάδα αντιµετωπίζουµε ένα σηµαντικό δηµογραφικό πρόβληµα
εθνικών διαστάσεων, γιατί η υπογεννητικότητα θα µας οδηγήσει
στο να γίνουµε µία χώρα γερόντων, γιατί τα νέα ζευγάρια είτε
αδυνατούν είτε δεν επιθυµούν να αποκτήσουν παιδιά. Όπως γνω-
ρίζετε, η εθνική διάσταση έγκειται στο γεγονός ότι γειτνιάζουµε
µε χώρες οι οποίες στο κράτος πρόνοιας έχουν πάντα κίνητρα
για τη δηµιουργία οικογενειών.

Η Νέα ∆ηµοκρατία είχε θεσπίσει σε όλη τη θητεία της πολύ
σηµαντικά µέτρα ιδιαίτερα για τους τρίτεκνους. Θα σας διαβάσω
ενδεικτικά µερικά µόνο απ’ αυτά. Είναι η εφάπαξ παροχή 2.000
ευρώ για κάθε γέννηση από το τρίτο παιδί και µετά, η απαλλαγή
από το τέλος ταξινόµησης επιβατικών αυτοκινήτων, η µείωση
φόρου ανάλογα µε τον αριθµό των τέκνων που συντηρεί κάθε
φορολογούµενος, η ένταξη των τριτέκνων στο προβλεπόµενο για
τους πολύτεκνους ποσοστό επί του συνόλου των προκηρυσσό-
µενων θέσεων για προσλήψεις στο δηµόσιο, σε νοµικά πρόσωπα
δηµοσίου δικαίου και Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, η χο-
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ρήγηση επιδόµατος ενοικίου και η επιδότηση επιτοκίου στα στε-
γαστικά δάνεια, η χορήγηση αδειών άσκησης υπαίθριου, πλανό-
διου και στάσιµου εµπορίου καθώς επίσης και αδειών
επαγγελµατία πωλητή λαϊκών αγορών κατά προτεραιότητα, οι
µετεγγραφές φοιτητών και σπουδαστών εσωτερικού, η µειωµένη
θητεία για το µεγαλύτερο τέκνο τρίτεκνης οικογένειας, το δικαί-
ωµα προτίµησης στις λαϊκές κατοικίες που διαθέτουν το κράτος
και οι ΟΤΑ, η θέσπιση ποσοστού επί του συνολικού αριθµού των
εισακτέων στις παραγωγικές σχολές αξιωµατικών, υπαξιωµατι-
κών και λιµενοφυλάκων του Λιµενικού Σώµατος, καθώς επίσης
και στη Σχολή Αστυνοµίας. Αυτά τα οποία ανέγνωσα ήταν απο-
λύτως ενδεικτικά, διότι τη σωρεία των µέτρων την έχω καταγρά-
ψει και λόγω ελλείψεως χρόνου θα τα καταθέσω στα Πρακτικά.

Κυρία Υπουργέ, αυτά έχουν σηµασία διότι η Νέα ∆ηµοκρατία
είχε την κατεύθυνση της απολύτου εξοµοίωσης των τριτέκνων
µε τους πολυτέκνους. Βεβαίως δεν αναφέροµαι µόνο στα προ-
βλεπόµενα επιδόµατα αλλά και σε θεσµικό επίπεδο που έχει
πολύ µεγάλη σηµασία, διότι αντιλαµβάνεστε ότι τα κίνητρα είναι
εκείνα που µπορούν να συµβάλουν στη δηµιουργία πολύτεκνων
οικογενειών έτσι ώστε να µην παρεµποδίζονται είτε από την έλ-
λειψη των οικονοµικών πόρων είτε από την έλλειψη των κινήτρων
σε θεσµική κατεύθυνση.

Όπως προανέφερα, ο εθνικός χαρακτήρας και λόγω της γειτ-
νίασης µε χώρες που χαρακτηρίζονται από γεννητικότητα -σε
αντίθεση µε µας που µας χαρακτηρίζει η υπογεννητικότητα- έχει
τα εθνικά χαρακτηριστικά που φαντάζοµαι ότι χρήζουν αυτοί οι
άνθρωποι που επιθυµούν να αποκτήσουν πολλά παιδιά που υπερ-
βαίνουν τα τρία, ώστε να διεκδικούν την εξοµοίωση και σε οικο-
νοµικό και σε θεσµικό επίπεδο, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι
επιβαρύνεται υπέρµετρα ο προϋπολογισµός, διότι έχουµε επί-
γνωση των οικονοµικών συνθηκών που διάγουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ελισσάβετ (Ελίζα) Βόζε-

µπεργκ καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει η Υπουργός για τρία λεπτά για να δευτερολογή-
σει.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς θα ήθελα να πω στην αγαπητή συνάδελφο κ. Βό-
ζεµπεργκ ότι εγώ η ίδια έσπευσα να αναγνωρίσω πράγµατα που
είχαν γίνει για τις τρίτεκνες οικογένειες, γιατί έτσι οφείλουµε να
κάνουµε µε αίσθηµα δικαιοσύνης. Ταυτόχρονα όµως πρέπει να
πούµε ότι δεν αρκούν τέτοιου είδους ρυθµίσεις, γιατί το ζήτηµα
σήµερα είναι να στηρίξουµε πραγµατικά την οικογένεια και την
εργαζόµενη µητέρα κι εκεί χρειάζεται ένα πλέγµα µέτρων.

∆υστυχώς, δηλαδή, η λογική κάποιων σηµαντικών επιδοµάτων
που εγώ θα αναγνωρίσω ότι δόθηκαν τα προηγούµενα χρόνια τη
στιγµή που δεν συµβάδιζαν µε τη συνολική στήριξη του κοινωνι-
κού κράτους, του ΕΣΥ, της δηµόσιας παιδείας, της αγοράς ερ-
γασίας µέσα από την κατοχύρωση πραγµατικά των εργασιακών
δικαιωµάτων, είναι µια ελλιπής στήριξη όσον αφορά την οικογέ-
νεια. Άρα, λοιπόν, τι λέµε; Χρειάζεται να υπάρχει η στοχευµένη
στήριξη και αυτή είναι αναγκαία. Για αυτόν το λόγο, όπως είδατε,
µε τον πρώτο νόµο που έφερε το ΠΑΣΟΚ -και ήταν ένα σαφές
δείγµα γραφής ο πρώτος νόµος- για την έκτακτη οικονοµική ενί-
σχυση, υπήρχε ειδική πρόβλεψη για τους δικαιούχους που έχουν
από ένα µέχρι περισσότερα παιδιά -γιατί η λογική είναι σαφώς
να στηρίξουµε και τους τρίτεκνους και για αυτόν το λόγο είχαµε
και την πρόβλεψη- και τώρα θα δοθεί αυτή η έκτακτη ενίσχυση
των 1.000 ευρώ πριν από τα Χριστούγεννα για µια οικογένεια µε
τρία παιδιά, στο βαθµό που έχει ένα εισόδηµα που φτάνει µέχρι
22.000 ευρώ, αλλά από εκεί και πέρα η προσπάθειά µας είναι συ-
νολική, για να µπορέσουµε να έχουµε όλα αυτά τα µέτρα τα
οποία θα στηρίξουν την εργαζόµενη µητέρα, θα στηρίξουν εκεί-
νες τις κοινωνικές δοµές, όπως είναι οι βρεφονηπιακοί σταθµοί,
όπως η συνολική στήριξη της οικογένειας και φυσικά ένα ισχυρό
και αποτελεσµατικό κοινωνικό κράτος και ένα Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, το οποίο να µπορέσει να δηµιουργήσει αυτό το πλέγµα
µέτρων που χαρακτηρίζουµε ως τον ευρύτερο κοινωνικό µισθό
της οικογένειας. Άρα, σε αυτή τη κατεύθυνση είναι οι προτεραι-
ότητες µας και σε αυτή την κατεύθυνση κινούµαστε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

αναφορών και ερωτήσεων.

1244 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων.

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: ««Αποζηµίωση των θυ-
µάτων εγκληµάτων βίας από πρόθεση» (Εναρµόνιση της ελληνι-
κής νοµοθεσίας µε την Οδηγία 2004/80/ΕΚ του Συµβουλίου της
Ευρωπαϊκής Ένωσης της 29ης Απριλίου 2004) και άλλες διατά-
ξεις».

Το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί στο σύνολο στη συνέχεια.
Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής

∆ιακυβέρνησης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Αναµόρφωση συστήµατος προσλήψεων
στο δηµόσιο τοµέα και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί στη συνέχεια, µετά την ψήφιση
του προηγούµενου νοµοσχεδίου.

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου ∆ι-
καιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων: ««Αποζη-
µίωση των θυµάτων εγκληµάτων βίας από πρόθεση»
(Εναρµόνιση της ελληνικής νοµοθεσίας µε την Οδηγία
2004/80/ΕΚ του Συµβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης της 29ης
Απριλίου 2004) και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφά-

νειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων: ««Αποζηµίωση των θυµάτων
εγκληµάτων βίας από πρόθεση» (Εναρµόνιση της ελληνικής νο-
µοθεσίας µε την Οδηγία 2004/80/ΕΚ του Συµβουλίου της Ευρω-
παϊκής Ένωσης της 29ης Απριλίου 2004) και άλλες διατάξεις»
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Αποζηµίωση των θυµάτων εγκληµάτων βίας από πρόθεση»
(Εναρµόνιση της ελληνικής νοµοθεσίας µε την Οδηγία
2004/80/ΕΚ του Συµβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης της 29ης
Απριλίου 2004) και άλλες διατάξεις

ΜΕΡΟΣ ΠΡΩΤΟ

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΓΕΝΙΚΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 1
Ελληνική Αρχή Αποζηµίωσης
και Ελληνική Αρχή Συνδροµής

1. Συνιστάται αρχή µε την ονοµασία «Ελληνική Αρχή Αποζη-
µίωσης», η οποία λειτουργεί στο Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και αποφαίνεται, κατά τις
διατάξεις του άρθρου 3 του παρόντος, επί των αιτήσεων αποζη-
µίωσης των θυµάτων εγκληµάτων βίας από πρόθεση.

2. Η Αρχή είναι τριµελής και συγκροτείται, µε απόφαση του
Υπουργού ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµά-
των από:

α) έναν Σύµβουλο του Ελεγκτικού Συνεδρίου, ο οποίος υπο-
δεικνύεται µε τον αναπληρωτή του από τον Πρόεδρο του Ελε-
γκτικού Συνεδρίου, ως Πρόεδρο,

β) έναν Πάρεδρο του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, ο
οποίος υποδεικνύεται µε τον αναπληρωτή του από τον Πρόεδρο
του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους,

γ) έναν υπάλληλο της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου

∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, που είναι
τουλάχιστον προϊστάµενος ∆ιευθύνσεως, αναπληρούµενος από
προϊστάµενο άλλης ∆ιευθύνσεως.

Τα µέλη της Αρχής µε τους αναπληρωτές τους ορίζονται για
θητεία δύο ετών, η οποία µπορεί να ανανεωθεί για µία φορά.
Παύουν αυτοδικαίως να κατέχουν τις θέσεις αυτές εάν στερη-
θούν µε οποιονδήποτε τρόπο την ιδιότητα υπό την οποία τοπο-
θετήθηκαν.

3. Γραµµατέας της Αρχής ορίζεται υπάλληλος µε βαθµό του-
λάχιστον Β’, µε τον αναπληρωτή του, οι οποίοι υπηρετούν στην
Κεντρική Υπηρεσία του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και
Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων. Η Αρχή συνεδριάζει στο Υπουργείο
∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων ύστερα
από πρόσκληση του Προέδρου της. Με απόφαση του Προέδρου
της δύναται να ορισθεί και άλλος τόπος συνεδριάσεως της
Αρχής.

4. Ως αρµόδια «Ελληνική Αρχή Συνδροµής για την αποζηµίωση
των θυµάτων εγκληµάτων βίας από πρόθεση» (εφεξής Ελληνική
Αρχή Συνδροµής) ορίζεται το ειδικό γραφείο συνδροµής που συ-
νιστάται, µε απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας
και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων στη Γενική ∆ιεύθυνση Νοµοθετι-
κού Συντονισµού και Ειδικών ∆ιεθνών Νοµικών Σχέσεων του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων. Του γραφείου τούτου προΐσταται υπάλληλος της ΠΕ κα-
τηγορίας της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων µε βαθµό Α’, ο οποίος
γνωρίζει µία τουλάχιστον από τις επίσηµες γλώσσες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

5. Οι ανωτέρω Αρχές µετέχουν στο σύστηµα συνεργασίας µε-
ταξύ αυτών και των αντίστοιχων Αρχών των άλλων κρατών -
µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Άρθρο 2
Κεντρικό σηµείο επαφής

Το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων, δια της Ελληνικής Αρχής Συνδροµής, ορίζεται ως το
κεντρικό σηµείο επαφής στην Ελλάδα µε σκοπό: α) την παροχή
συνδροµής στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για την κατάρτιση και
δηµοσίευση στο ∆ιαδίκτυο εγχειριδίου, στο οποίο περιλαµβάνο-
νται οι πληροφορίες που παρέχουν τα κράτη - µέλη, σύµφωνα
µε το άρθρο 13 παράγραφος 1 της Οδηγίας 2004/80/ΕΚ του Συµ-
βουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης της 29ης Απριλίου 2004 (ΕΕ L
261/15 της 6.8.2004), β) τη στενότερη συνεργασία και την ανταλ-
λαγή πληροφοριών µεταξύ των Αρχών Συνδροµής και των Αρχών
Αποζηµίωσης στα κράτη - µέλη και γ) την παροχή βοήθειας και
την αναζήτηση λύσεων για κάθε δυσκολία που µπορεί να πα-
ρουσιαστεί κατά την εφαρµογή του συστήµατος συνεργασίας
µεταξύ των Αρχών αυτών.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
∆ΙΑ∆ΙΚΑΣΙΑ ΚΑΤΑΒΟΛΗΣ ΑΠΟΖΗΜΙΩΣΗΣ

ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΑΡΧΗ ΑΠΟΖΗΜΙΩΣΗΣ

Άρθρο 3
Ευθύνη για την καταβολή αποζηµίωσης

1. Θύµατα εγκληµάτων βίας από πρόθεση που έχουν τελεστεί
στην ηµεδαπή, τα οποία έχουν την κατοικία ή τη συνήθη διαµονή
τους στην Ελλάδα ή στο έδαφος άλλου κράτους - µέλους της
Ευρωπαϊκής Ένωσης δικαιούνται, κατόπιν αιτήσεώς τους, εύλο-
γης και προσήκουσας αποζηµίωσης από το Ελληνικό ∆ηµόσιο.

2. Η αξίωση αποζηµίωσης γεννάται: α) στην περίπτωση που ο
δράστης του εγκλήµατος δεν διαθέτει τους απαιτούµενους προς
τούτο πόρους, από την έκδοση αµετάκλητης καταδικαστικής
απόφασης, β) στην περίπτωση που δεν µπορεί να εξακριβωθεί η
ταυτότητα του δράστη, από τη θέση της δικογραφίας στο αρ-
χείο αγνώστων δραστών και γ) στην περίπτωση που ο δράστης
δεν µπορεί να διωχθεί ποινικά ή να του επιβληθεί ποινή, από τη
θέση της δικογραφίας στο αρχείο µε πράξη του αρµόδιου ει-
σαγγελέα ή από την έκδοση αµετάκλητου απαλλακτικού βου-
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λεύµατος ή από την έκδοση αµετάκλητης αθωωτικής απόφασης
ή από την µε οποιονδήποτε άλλο τρόπο οριστική περάτωση της
υπόθεσης.

3. Στις περιπτώσεις α’ και γ’ της προηγούµενης παραγράφου,
προϋπόθεση για την υποβολή αίτησης αποζηµίωσης είναι η αδυ-
ναµία του θύµατος να ικανοποιήσει καθ’ οιονδήποτε τρόπο την
αξίωση αποζηµίωσης που έχει εναντίον του δράστη, η οποία
προσδιορίσθηκε µε τελεσίδικη δικαστική απόφαση.

4. Έγκληµα βίας, κατά την έννοια του παρόντος, θεωρείται: α)
κάθε αξιόποινη πράξη από πρόθεση, που τελείται µε χρήση σω-
µατικής βίας ή απειλής σωµατικής βίας και είχε ως επακόλουθο
το θάνατο ή τη βαριά σωµατική ή διανοητική πάθηση του θύµα-
τος και β) κάθε αξιόποινη πράξη από πρόθεση που τελείται µε
χρήση σωµατικής βίας ή απειλής σωµατικής βίας και τιµωρείται
µε κάθειρξη.

Άρθρο 4
Αρµόδια αρχή

1. Η απόφαση επί της αιτήσεως αποζηµίωσης λαµβάνεται από
την Ελληνική Αρχή Αποζηµίωσης.

2. Η αίτηση για την καταβολή της αποζηµίωσης κατατίθεται
στην Ελληνική Αρχή Αποζηµίωσης από το δικαιούµενο πρόσωπο
ή από πληρεξούσιό του εντός αποκλειστικής προθεσµίας ενός
έτους από το χρόνο γένεσης της αξίωσης, κατά το άρθρο 3 πα-
ράγραφος 2 του παρόντος. Εάν ο αιτών έχει την κατοικία του ή
τη συνήθη διαµονή του στο έδαφος άλλου κράτους - µέλους, η
αίτηση κατατίθεται στην αντίστοιχη Αρχή Συνδροµής του κρά-
τους - µέλους, η οποία την αποστέλλει στην Ελληνική Αρχή Απο-
ζηµίωσης. Στην τελευταία αυτή περίπτωση, η Ελληνική Αρχή
Αποζηµίωσης κοινοποιεί το συντοµότερο δυνατό στην Αρχή Συν-
δροµής του οικείου κράτους - µέλους και στον αιτούντα τα ακό-
λουθα στοιχεία: α) το πρόσωπο ή το αρµόδιο τµήµα που
χειρίζεται την υπόθεση, β) απόδειξη παραλαβής της αίτησης, γ)
κατά προσέγγιση προσδιορισµό του χρονικού διαστήµατος
εντός του οποίου αναµένεται να ληφθεί η απόφαση για την αί-
τηση.

3. Οι ανακριτικές, προανακριτικές και εισαγγελικές αρχές υπο-
χρεούνται να ενηµερώνουν µε σαφήνεια τα θύµατα εγκληµάτων
βίας από πρόθεση σχετικά µε το ενδεχόµενο δικαίωµά τους για
υποβολή αίτησης αποζηµίωσης, καθώς και για τις ειδικότερες
διατυπώσεις άσκησής του. Για την ενηµέρωση αυτή συντάσσεται
έκθεση, σύµφωνα µε τους όρους των άρθρων 148 έως 153 του
Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας.

4. Η Ελληνική Αρχή Αποζηµίωσης, για τη διακρίβωση της οι-
κονοµικής και εν γένει περιουσιακής κατάστασης του δράστη, ο
οποίος φέρεται να µη διαθέτει τους αναγκαίους πόρους για την
αποζηµίωση του θύµατος, δύναται να ζητήσει στοιχεία και πλη-
ροφορίες από τις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες, τα υποθηκο-
φυλακεία και κάθε άλλη δηµόσια αρχή.

Άρθρο 5
Συµπληρωµατικά στοιχεία

Η Ελληνική Αρχή Αποζηµίωσης ζητεί από τον αιτούντα να υπο-
βάλει, εντός εύλογου χρόνου, όλα τα κατά την κρίση της συ-
µπληρωµατικά στοιχεία και δικαιολογητικά έγγραφα. Σε
περίπτωση που ο αιτών έχει την κατοικία του ή τη συνήθη δια-
µονή του στο έδαφος άλλου κρά-τους - µέλους, τα ως άνω στοι-
χεία ζητούνται δια της οικείας Αρχής Συνδροµής.

Άρθρο 6
Ακρόαση του αιτούντος ή τρίτων προσώπων

1. Η Ελληνική Αρχή Αποζηµίωσης, εφόσον το κρίνει αναγκαίο,
καλεί τον αιτούντα, το δράστη ή τρίτα πρόσωπα, όπως µάρτυ-
ρες ή πραγµατογνώµονες, να εµφανισθούν αυτοπροσώπως για
να καταθέσουν ενώπιόν της. Για την ακρόαση συντάσσεται σχε-
τικό πρακτικό.

2. Στην περίπτωση που ο αιτών ή τα πρόσωπα της προηγού-
µενης παραγράφου έχουν την κατοικία ή τη συνήθη διαµονή

τους στο έδαφος άλλου κράτους - µέλους, η Ελληνική Αρχή Απο-
ζηµίωσης ζητεί από την οικεία Αρχή Συνδροµής να διενεργήσει
την ακρόαση, σύµφωνα µε τη νοµοθεσία του κράτους όπου
εδρεύει, και να της διαβιβάσει στη συνέχεια το σχετικό πρακτικό.
∆ύναται, επίσης, σε συνεργασία µε την οικεία Αρχή Συνδροµής,
να διενεργήσει η ίδια απευθείας την ακρόαση, σύµφωνα µε το
ηµεδαπό δίκαιο, τηλεφωνικώς ή µε τη χρήση τηλεεικονοδιάσκε-
ψης. Στην τελευταία περίπτωση, η Ελληνική Αρχή Αποζηµίωσης
δεν µπορεί να υποχρεώσει τον αιτούντα να εµφανισθεί ενώπιόν
της.

Άρθρο 7
Γλώσσα

Ως επίσηµη γλώσσα για την υποβολή της αίτησης και την
ανταλλαγή πληροφοριών, στοιχείων και δικαιολογητικών εγγρά-
φων ορίζεται η ελληνική.

Άρθρο 8
Προσδιορισµός του ποσού της αποζηµίωσης

1. Για τον προσδιορισµό του ποσού της αποζηµίωσης εφαρ-
µόζονται οι διατάξεις του ελληνικού δικαίου, µε την επιφύλαξη
των ειδικότερων διατάξεων του παρόντος νόµου.

2. Η αποζηµίωση καλύπτει τα ιατρικά έξοδα και νοσήλια, την
απώλεια εισοδήµατος για εύλογο χρονικό διάστηµα και τα έξοδα
κηδείας. Η αποζηµίωση δεν καλύπτει την εκ µέρους του θύµα-
τος, συγγενούς του ή τρίτου καταβολή λύτρων στους δράστες
των εγκληµάτων της αρπαγής (άρθρο 322 Π.Κ.) και της αρπαγής
ανηλίκων (άρθρο 324 Π.Κ.). Για τον προσδιορισµό της αποζη-
µίωσης λαµβάνεται υπόψη το τυχόν συντρέχον πταίσµα του θύ-
µατος.

3. Κατά τον καθορισµό του ύψους της αποζηµίωσης συνυπο-
λογίζονται οι δαπάνες που τυχόν κατέβαλε το Ελληνικό ∆ηµόσιο
για τη νοσηλεία του αιτούντος, καθώς και οποιοδήποτε άλλο
ποσό έχει εισπράξει το θύµα από τον δράστη, από την κοινωνική
ασφάλιση ή από οποιαδήποτε άλλη πηγή.

Άρθρο 9
Λόγοι αποκλεισµού της αποζηµίωσης

Το θύµα εγκλήµατος βίας δεν δικαιούται αποζηµίωσης στις
ακόλουθες περιπτώσεις:

α) Αν η πράξη τελέστηκε µεταξύ µελών εγκληµατικής οργά-
νωσης, συµµορίας ή τροµοκρατικής οργάνωσης.

β) Αν υπαίτια παρέλειψε ή καθυστέρησε να καταγγείλει εντός
πέντε ηµερών την εις βάρος του τελεσθείσα αξιόποινη πράξη, µε
αποτέλεσµα να δυσχερανθεί η διακρίβωση της ταυτότητας του
δράστη. Αν εµποδίσθηκε από λόγο ανωτέρας βίας να καταγγεί-
λει την σε βάρος του τελεσθείσα αξιόποινη πράξη, η προθεσµία
των πέντε ηµερών αρχίζει από την άρση του λόγου αυτού.

γ) Αν στο πλαίσιο της ποινικής διαδικασίας αρνήθηκε αδικαιο-
λόγητα τη συνδροµή του στις αρµόδιες αρχές, και ιδίως αρνή-
θηκε να καταθέσει, απέκρυψε ή αµέλησε να προσκοµίσει
ουσιώδη αποδεικτικά στοιχεία, µε αποτέλεσµα να δυσχερανθεί η
διακρίβωση της ταυτότητας του δράστη.

δ) Σε κάθε άλλη περίπτωση, όπου εν όψει των περιστάσεων
της συγκεκριµένης υπόθεσης, η αξίωση αποζηµίωσης από το
θύµα συνιστά κατάχρηση δικαιώµατος.

Άρθρο 10
Υποκατάσταση

Το Ελληνικό ∆ηµόσιο υποκαθίσταται στα δικαιώµατα του απο-
ζηµιωθέντος θύµατος µέχρι το ύψος του καταβληθέντος ποσού.

Άρθρο 11
Κοινοποίηση της απόφασης

Η Ελληνική Αρχή Αποζηµίωσης κοινοποιεί την απόφασή της
στον αιτούντα. Σε περίπτωση που ο αιτών έχει την κατοικία του
ή τη συνήθη διαµονή του στο έδαφος άλλου κράτους - µέλους,
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η απόφαση κοινοποιείται στον αιτούντα και στην οικεία Αρχή
Συνδροµής, σύµφωνα µε τις σχετικές διατάξεις του ηµεδαπού
δικαίου, χρησιµοποιώντας το σχετικό έντυπο που καταρτίζεται
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Άρθρο 12
∆ικαστικός έλεγχος

Κατά της απόφασης της Ελληνικής Αρχής Αποζηµίωσης επι-
τρέπεται η άσκηση προσφυγής στον αιτούντα και στο Ελληνικό
∆ηµόσιο ενώπιον του ∆ιοικητικού Πρωτοδικείου.

Άρθρο 13
Έξοδα

Η αίτηση αποζηµίωσης απορρίπτεται εάν µέχρι την εξέτασή
της από την Αρχή Αποζηµίωσης δεν προσκοµισθεί αποδεικτικό
καταβολής παραβόλου. Το παράβολο ορίζεται σε εκατό (100)
ευρώ και το ύψος του δύναται να αναπροσαρµόζεται µε από-
φαση των Υπουργών Οικονοµικών και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας
και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων. Ο αιτών απαλλάσσεται από κάθε
άλλη επιβάρυνση, που προκαλείται σε όλο το στάδιο της διαδι-
κασίας από την υποβολή της αιτήσεως αποζηµίωσης µέχρι την
έκδοση αποφάσεως από την Αρχή Αποζηµίωσης.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’
ΣΥΝ∆ΡΟΜΗ ΣΤΗΝ ΚΑΤΑΒΟΛΗ ΑΠΟΖΗΜΙΩΣΗΣ ΑΠΟ ΤΗΝ

ΑΡΧΗ ΑΠΟΦΑΣΗΣ ΑΛΛΟΥ ΚΡΑΤΟΥΣ - ΜΕΛΟΥΣ

Άρθρο 14
∆ικαίωµα υποβολής αίτησης
για καταβολή αποζηµίωσης

Θύµατα εγκληµάτων βίας από πρόθεση που έχουν τελεστεί
στην επικράτεια άλλου κράτους - µέλους της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, τα οποία έχουν την κατοικία τους ή τη συνήθη διαµονή τους
στην ηµεδαπή, δικαιούνται να υποβάλλουν αίτηση στην Ελληνική
Αρχή Συνδροµής για τη χορήγηση εύλογης και προσήκουσας
αποζηµίωσης από την αρµόδια Αρχή Αποζηµίωσης του οικείου
κράτους - µέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σύµφωνα µε τις ει-
δικότερες προϋποθέσεις που ορίζει το δίκαιο του κράτους
αυτού.

Άρθρο 15
Συνδροµή στον αιτούντα

1. Η Ελληνική Αρχή Συνδροµής παρέχει στον αιτούντα το
έντυπο της αιτήσεως, όλες τις απαιτούµενες πληροφορίες και
γενικές οδηγίες ως προς τα τυχόν απαιτούµενα δικαιολογητικά
έγγραφα για την άσκηση του δικαιώµατος αποζηµίωσης.

2. Για το έντυπο της αίτησης και τα τυχόν απαιτούµενα δικαι-
ολογητικά έγγραφα δεν απαιτείται βεβαίωση της γνησιότητάς
τους ή η τήρηση άλλων αντίστοιχων διατυπώσεων.

3. Η Ελληνική Αρχή Συνδροµής διαβιβάζει την αίτηση αποζη-
µίωσης στο αντίστοιχο για τη χορήγηση της αποζηµίωσης όρ-
γανο του οικείου κράτους - µέλους της Ένωσης, χωρίς να
προβαίνει σε αξιολόγησή της.

4. Το έντυπο της αίτησης και τα τυχόν απαιτούµενα δικαιολο-
γητικά έγγραφα µεταφράζονται µε φροντίδα και έξοδα της Ελ-
ληνικής Αρχής Συνδροµής στην επίσηµη γλώσσα ή σε µια από
τις επίσηµες γλώσσες του οικείου κράτους - µέλους, στο οποίο
εδρεύει το αντίστοιχο για τη χορήγηση αποζηµίωσης όργανο στο
οποίο αποστέλλονται, ή σε οποιαδήποτε άλλη κοινοτική γλώσσα,
την οποία το εν λόγω κράτος - µέλος έχει δηλώσει ότι αποδέχε-
ται.

Άρθρο 16
Συνδροµή στην ακρόαση του αιτούντος

1. Η Ελληνική Αρχή Συνδροµής παρέχει τη συνδροµή της στην
αντίστοιχη Αρχή Αποζηµίωσης του οικείου κράτους - µέλους
κατά τη διενέργεια ακρόασης του αιτούντος ή τρίτων προσώπων,

όπως είναι ιδίως οι µάρτυρες ή οι πραγµατογνώµονες.
2. Προς το σκοπό αυτόν η Ελληνική Αρχή Συνδροµής, µετά

από σχετικό αίτηµα της Αρχής Αποζηµίωσης του οικείου κράτους
- µέλους: α) συντρέχει αυτήν κατά τη διενέργεια απευθείας από
αυτήν της ακρόασης τηλεφωνικώς ή µε τη χρήση τηλεεικονο-
διάσκεψης, σύµφωνα µε το ελληνικό δίκαιο, παρέχοντας και εξα-
σφαλίζοντας την απαιτούµενη υλικοτεχνική υποδοµή ή β)
διενεργεί η ίδια την ακρόαση, σύµφωνα µε το ελληνικό δίκαιο,
και στη συνέχεια διαβιβάζει το σχετικό πρακτικό στην Αρχή Απο-
ζηµίωσης του οικείου κράτους - µέλους. Στην τελευταία αυτή πε-
ρίπτωση το πρακτικό ακρόασης, το οποίο συντάσσεται στην
ελληνική γλώσσα, µεταφράζεται στην επίσηµη ή σε µια από τις
επίσηµες γλώσσες του οικείου κράτους - µέλους ή σε οποιαδή-
ποτε άλλη κοινοτική γλώσσα, την οποία το εν λόγω κράτος -
µέλος έχει δηλώσει ότι αποδέχεται.

3. Οι σχετικές δαπάνες που προκαλούνται στην Ελληνική Αρχή
Συνδροµής βαρύνουν το Ελληνικό ∆ηµόσιο.

Άρθρο 17
Ρύθµιση ειδικών, οργανωτικών
και λεπτοµερειακών θεµάτων

1. Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και
Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, που εκδίδεται µετά από εισήγηση της
Ελληνικής Αρχής Αποζηµίωσης, ρυθµίζεται κάθε άλλη λεπτοµέ-
ρεια που αφορά στη λειτουργία και την οργάνωση της Αρχής,
καθώς και στη διαδικασία εξέτασης των αιτήσεων αποζηµίωσης.

2. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και ∆ικαιο-
σύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, καθορίζεται η
αποζηµίωση που χορηγείται κατά συνεδρίαση στα µέλη της
Αρχής και στον γραµµατέα αυτής, εφόσον συνεδριάζει εκτός
ωραρίου λειτουργίας των δηµοσίων υπηρεσιών.

Άρθρο 18
Χρονικό πεδίο εφαρµογής

1. Το κατά την έννοια του παρόντος δικαίωµα αποζηµίωσης
παρέχεται µόνο στα θύµατα εγκληµάτων βίας από πρόθεση, τα
οποία έχουν τελεστεί µετά την 1η Ιανουαρίου 2006.

2. Η προθεσµία του άρθρου 4 παράγραφος 2 αρχίζει από την
ισχύ του παρόντος νόµου.

ΜΕΡΟΣ ∆ΕΥΤΕΡΟ
ΛΟΙΠΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 19

1. Τα δεύτερο, τρίτο και τέταρτο εδάφια της παραγράφου 3
του άρθρου 23 του Κώδικα Οργανισµού ∆ικαστηρίων και Κατά-
στασης ∆ικαστικών Λειτουργών, που κυρώθηκε µε το άρθρο
πρώτο του ν. 1756/1988 ( ΦΕΚ 35 Α’), όπως αντικαταστάθηκαν
µε το άρθρο 9 του ν. 3514/2006, αντικαθίστανται ως εξής:

«Εφόσον στον Άρειο Πάγο λειτουργούν τρία ποινικά τµήµατα,
στο προηγούµενο κατά τη σειρά της αρίθµησης τµήµα εισάγο-
νται οι αιτήσεις αναίρεσης, στις οποίες κατά την προσβαλλόµενη
απόφαση ή κατά το προσβαλλόµενο βούλευµα το επώνυµο του
κατηγορουµένου (αναιρεσείοντος ή αναιρεσιβλήτου) ή του πρώ-
του από αυτούς, αρχίζει από τα γράµµατα Α µέχρι και ΚΑ, στο
δεύτερο εισάγονται όσων το επώνυµο αρχίζει από τα γράµµατα
ΚΒ µέχρι και ΠΑ και στο επόµενο τµήµα εισάγονται οι υπόλοιπες
υποθέσεις. Η διάταξη του προηγούµενου εδαφίου εφαρµόζεται
και στις περιπτώσεις των άρθρων 451, 528 και 529 του Κώδικα
Ποινικής ∆ικονοµίας. Με προεδρικό διάταγµα που εκδίδεται µε
πρόταση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπί-
νων ∆ικαιωµάτων, ύστερα από σύµφωνη γνώµη της Ολοµέλειας
του Αρείου Πάγου, επιτρέπεται να µεταβάλλεται ο τρόπος κατα-
νοµής των αιτήσεων αναιρέσεων µεταξύ των ποινικών τµηµάτων
του ίδιου δικαστηρίου.»

2. Οι υποθέσεις, για τις οποίες πριν την έναρξη ισχύος του
νόµου αυτού επιδόθηκαν κλήσεις προς συζήτηση στα ποινικά
τµήµατα, εκδικάζονται στο τµήµα στο οποίο είχαν εισαχθεί.
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Άρθρο 20

Η αποζηµίωση για υπερωριακή απασχόληση κατά τις Κυρια-
κές και εξαιρέσιµες ηµέρες και νυκτερινές ώρες των µηνών Νο-
εµβρίου και ∆εκεµβρίου 2008, που οφείλεται στους υπαλλήλους
των καταστηµάτων κράτησης, καταβάλλεται εντός του έτους
2009 ή του έτους 2010 από τις εγγεγραµµένες πιστώσεις του
φορέα 17-310, Κωδικός Αριθµός Εξόδου 0512, του Τακτικού
Προϋπολογισµού έτους 2009 ή έτους 2010.

Άρθρο 21

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και ∆ικαιοσύ-
νης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, όταν για τη στε-
λέχωση καταστήµατος κράτησης απαιτείται η µεταφορά
µεγάλου αριθµού προσωπικού από κατάστηµα που εδρεύει σε
άλλο νοµό, επιτρέπεται να µεταφέρεται το προσωπικό αυτό µε
κρατικά ή µισθωµένα οχήµατα. Με όµοια απόφαση προσδιορί-
ζονται οι όροι, οι προϋποθέσεις και η διαδικασία της µεταφοράς
και κάθε άλλο συναφές θέµα.

Άρθρο 22

Η παράγραφος 1 του άρθρου 495 Κ.Πολ.∆. όπως ισχύει µετά
την αντικατάστασή της µε την παρ.1 του άρθρου 50 του ν.
3772/2009 (ΦΕΚ 112 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«Τα ένδικα µέσα της ανακοπής ερηµοδικίας, της έφεσης, της
αναψηλάφησης και της αναίρεσης ασκούνται µε δικόγραφο που
κατατίθεται στο πρωτότυπο στη γραµµατεία του δικαστηρίου
που έχει εκδώσει την προσβαλλόµενη απόφαση ή στη γραµµα-
τεία του πρωτοδικείου της µεταβατικής έδρας, αν προσβάλλε-
ται απόφαση εφετείου που συνεδρίασε σε µεταβατική έδρα.»

Άρθρο 23
Μεταβατικές διατάξεις

1. Στα ένδικα µέσα που ασκήθηκαν στο πλαίσιο της παρ. 1 του
άρθρου 495 Κ.Πολ.∆., όπως αντικαταστάθηκε µε την παρ. 1 του
άρθρου 50 του ν. 3772/2009, εφαρµόζεται η παρ.1 του άρθρου
24 του Εισαγωγικού Νόµου του Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας.

2. Τα ένδικα µέσα που κατατέθηκαν στο γραµµατέα του ει-
ρηνοδικείου, στην περιφέρεια του οποίου κατοικούσε ή διέµενε
προσωρινά ο δικαιούµενος, διαβιβάζονται, µε επιµέλεια του
γραµµατέα του ειρηνοδικείου, στη γραµµατεία του δικαστηρίου
που εξέδωσε την προσβαλλόµενη απόφαση εντός προθεσµίας
τριάντα (30) ηµερών από την ισχύ του παρόντος νόµου.

Άρθρο 24
Τροποποίηση του Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας

1. Η παρ. 3 του άρθρου 282 Κ.Π.∆. αντικαθίσταται ως εξής:
«3. Προσωρινή κράτηση µπορεί να επιβληθεί αντί για περιορι-

στικούς όρους - εάν αιτιολογηµένα κριθεί ότι οι τελευταίοι δεν
επαρκούν - εφόσον συντρέχουν οι προϋποθέσεις της πρώτης πα-
ραγράφου του άρθρου αυτού, µόνο αν ο κατηγορούµενος διώ-
κεται για κακούργηµα και δεν έχει γνωστή διαµονή στη χώρα ή
έχει κάνει προπαρασκευαστικές ενέργειες για να διευκολύνει τη
φυγή του ή κατά το παρελθόν υπήρξε φυγόποινος ή φυγόδικος
ή κρίθηκε ένοχος για απόδραση κρατουµένου ή παραβίαση πε-
ριορισµών διαµονής, εφόσον από τη συνδροµή των παραπάνω
στοιχείων προκύπτει σκοπός φυγής ή κρίνεται αιτιολογηµένα ότι
αν αφεθεί ελεύθερος είναι πολύ πιθανό, όπως προκύπτει από
προηγούµενες αµετάκλητες καταδίκες του για οµοειδείς αξιό-
ποινες πράξεις να διαπράξει και άλλα εγκλήµατα. Εάν η αποδι-
δόµενη στον κατηγορούµενο πράξη απειλείται στο νόµο µε
ισόβια κάθειρξη ή πρόσκαιρη κάθειρξη µε ανώτατο όριο τα εί-
κοσι έτη, προσωρινή κράτηση µπορεί να επιβληθεί και όταν µε
βάση τα συγκεκριµένα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά της κρίνεται αι-
τιολογηµένα ότι αν αφεθεί ελεύθερος είναι πολύ πιθανό να δια-
πράξει και άλλα εγκλήµατα. Μόνο η κατά το νόµο βαρύτητα της
πράξης δεν αρκεί για την επιβολή προσωρινής κράτησης.

Σε εντελώς εξαιρετικές περιπτώσεις και εφόσον αιτιολογηµένα
κρίνεται ότι δεν επαρκούν οι περιοριστικοί όροι, µπορεί να επι-
βληθεί προσωρινή κράτηση και για το πληµµέληµα της ανθρω-
ποκτονίας από αµέλεια κατά συρροή, αν προκύπτει σκοπός
φυγής του κατηγορουµένου, µε βάση τα κριτήρια που αναφέρο-
νται στο πρώτο εδάφιο της παρούσας παραγράφου. Στην περί-
πτωση αυτή, το ανώτατο όριο της προσωρινής κράτησης είναι
διάρκειας έως έξι µηνών.»

2. Το πρώτο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 287 Κ.Π.∆. αντι-
καθίσταται ως εξής:

«Αν η προσωρινή κράτηση διαρκέσει έξι µήνες, ή στην εντε-
λώς εξαιρετική περίπτωση της ανθρωποκτονίας από αµέλεια
κατά συρροή τους τρεις µήνες, το δικαστικό συµβούλιο αποφαί-
νεται µε ειδικά αιτιολογηµένο βούλευµά του, αν πρέπει να απο-
λυθεί ο κατηγορούµενος από τις φυλακές ή να εξακολουθήσει η
προσωρινή κράτησή του.»

3. Το άρθρο 296 Κ.Π.∆. αντικαθίσταται ως εξής:
«Ο σκοπός των περιοριστικών όρων είναι να αποτραπεί ο κίν-

δυνος τέλεσης νέων εγκληµάτων και να εξασφαλιστεί ότι εκεί-
νος στον οποίο επιβλήθηκαν θα παραστεί οποτεδήποτε στην
ανάκριση ή στο δικαστήριο και θα υποβληθεί στην εκτέλεση της
απόφασης.»

Άρθρο 25
Τροποποίηση του Κώδικα Νόµων για τα Ναρκωτικά

1. Το πρώτο εδάφιο της παρ. 2 του άρθρου 30 του ν.
3459/2006 αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Η συνδροµή ή µη των προϋποθέσεων της προηγούµενης
παραγράφου διαπιστώνεται κατά την άσκηση της ποινικής δίω-
ξης και σε κάθε φάση της ποινικής διαδικασίας σύµφωνα µε το
άρθρο 177 Κ.Π.∆..»

2. Στο άρθρο 30 του ν. 3459/2006 προστίθεται παράγραφος 6,
η οποία έχει ως εξής:

«6. Ο κατά νόµο ποινικός χαρακτήρας των πράξεων που τελέ-
στηκαν από δράστη, στο πρόσωπο του οποίου συντρέχουν οι
προϋποθέσεις της παραγράφου 1, κρίνεται µε βάση την απει-
λούµενη στην παράγραφο 4 στοιχεία β' και γ' ποινή.»

3. Το άρθρο 40 του ν. 3459/2006 αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 40
Απόλυση υπό όρο

Όσοι καταδικάσθηκαν, υπό τις επιβαρυντικές περιστάσεις των
άρθρων 23 και 23 Α του παρόντος, σε ποινή ισόβιας κάθειρξης,
µπορούν να απολυθούν υπό τον όρο της ανάκλησης εφόσον
έχουν εκτίσει τουλάχιστον είκοσι πέντε έτη. Στον κατά το προη-
γούµενο εδάφιο κατάδικο δεν µπορεί να χορηγηθεί η υπό όρο
απόλυση, αν δεν έχει παραµείνει στο σωφρονιστικό κατάστηµα
για χρονικό διάστηµα είκοσι ετών.

Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται οι διατάξεις των άρθρων 105 επ.
Π.Κ.. Η κατά το άρθρο 106 παρ. 2 Π.Κ. επιβολή ορισµένων υπο-
χρεώσεων στον απολυόµενο, όπως η παρακολούθηση θεραπευ-
τικού προγράµµατος µετά από αίτησή του, η εµφάνισή του κατά
διαστήµατα σε αστυνοµικό τµήµα ή σε άλλη δηµόσια αρχή, η τή-
ρηση της απαγόρευσης να µεταβαίνει ή διαµένει σε ορισµένο
τόπο, η τήρηση της απαγόρευσης να συναναστρέφεται ή να συ-
ναντάται µε ορισµένα πρόσωπα, είναι υποχρεωτική.»

4. Η περίπτωση β’ της παρ. 2 του άρθρου 42 του ν.
3459/2006 αντικαθίσταται ως εξής:

«β) Η κρίση για την επιβολή ή συνέχιση προσωρινής κράτησης
πρέπει οπωσδήποτε να λαµβάνει υπόψη τα στοιχεία από τα
οποία προκύπτει αν ο κατηγορούµενος είναι εξαρτηµένος.»

Άρθρο 26
Προσωρινά µέτρα για την άµεση βελτίωση

των συνθηκών διαβίωσης στα Καταστήµατα Κράτησης

1. Η στερητική της ελευθερίας ποινή, η οποία έχει καταγνω-
σθεί µέχρι την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου και δεν έχει
καταστεί αµετάκλητη, εφόσον δεν υπερβαίνει τα πέντε έτη, συ-

1248 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



µπεριλαµβανοµένης και της πενταετούς κάθειρξης, µετατρέπε-
ται, µε αίτηση του καταδικασθέντος, σε χρηµατική. Η αίτηση µε-
τατροπής υποβάλλεται παραδεκτά εντός δύο µηνών από την
έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου στο δικαστήριο που εξέδωσε
την καταδικαστική απόφαση και γίνεται δεκτή εκτός εάν, µε ει-
δικά αιτιολογηµένη απόφαση, το δικαστήριο κρίνει, από την εν
γένει συµπεριφορά του καταδικασθέντος, τη βαρύτητα του
εγκλήµατος και την προσωπικότητά του, ότι η µετατροπή δεν
αρκεί για να αποτρέψει τον δράστη από την τέλεση άλλων, ανά-
λογης βαρύτητας, αξιόποινων πράξεων. Οι ως άνω διατάξεις
εφαρµόζονται και για τα εγκλήµατα που προβλέπονται στην παρ.
11 του άρθρου 82 του Ποινικού Κώδικα, καθώς και για τις ήδη
συγχωνευθείσες ποινές, από τις οποίες η βαρύτερη δεν υπερ-
βαίνει τα πέντε έτη κατά τα ανωτέρω. Η προθεσµία για την
άσκηση τυχόν προβλεπόµενων κατά της καταδικαστικής αποφά-
σεως ενδίκων µέσων αναστέλλεται κατά το διάστηµα από της
υποβολής της ανωτέρω αιτήσεως µέχρι της εκδόσεως αποφά-
σεως του δικαστηρίου περί της µετατροπής ή µη της ποινής. Αν
η αίτηση γίνει δεκτή, το τυχόν ένδικο µέσο κατά της καταδικα-
στικής αποφάσεως θεωρείται ως µη ασκηθέν.

2. Το ποσό της µετατροπής καθορίζεται µε ειδικά αιτιολογη-
µένη απόφαση, αφού ληφθεί υπόψη η οικονοµική κατάσταση
του καταδικασµένου. Το ελάχιστο ποσό της κατά την προηγού-
µενη παράγραφο µετατροπής ορίζεται, για κάθε ηµέρα φυλάκι-
σης, σε τρία (3) ευρώ. Κατά τα λοιπά, εφαρµόζονται οι διατάξεις
των παραγράφων 3 και 5 του άρθρου 82 του Ποινικού Κώδικα
και της 50492/ 2008 (ΦΕΚ 1112 Β’) κοινής απόφασης των Υπουρ-
γών Οικονοµίας και Οικονοµικών και ∆ικαιοσύνης.

3. Η κατά τις διατάξεις των προηγούµενων παραγράφων µε-
τατραπείσα περιοριστική της ελευθερίας ποινή, που δεν υπερ-
βαίνει τα πέντε έτη φυλάκισης, µπορεί να µετατρέπεται
περαιτέρω, µε την ίδια ή µεταγενέστερη απόφαση του δικαστη-
ρίου που αποφάσισε τη µετατροπή, σε ποινή παροχής κοινωφε-
λούς εργασίας, αν το ζητεί ή το αποδέχεται εκείνος που
καταδικάσθηκε και εφόσον η παροχή τέτοιας εργασίας από το
συγκεκριµένο καταδικασµένο είναι εφικτή. Εάν ο κατάδικος που
παρέχει κοινωφελή εργασία έχει εκτίσει µε τον τρόπο αυτόν τα
τρία πέµπτα της ποινής του, µπορεί να τύχει απόλυσης υπό όρο
κατ' εφαρµογή των άρθρων 105 επ. Π.Κ..

Το τέταρτο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 16 του ν.
3727/2008, όπως ισχύει, καταργείται.

Άρθρο 27
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός εάν στις επί µέρους διατά-
ξεις του ορίζεται διαφορετικά”.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση

του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: Μόνη συζήτηση επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου: «Ανα-
µόρφωση συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και
άλλες διατάξεις».

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας, έχει ζη-
τήσει το λόγο ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ραγκούσης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κυρία Πρόεδρε,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζήτησα το λόγο για να αναφέρω
κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις στο σχέδιο νόµου, που είναι οι
εξής:

Σύµφωνα µε µια επιστολή του Μακαριότατου Αρχιεπισκόπου,
στο άρθρο 1. παράγραφος 1 περίπτωση ι. διαγράφεται η φράση
«της Ιεράς Αρχιεπισκοπής και των Ιερών Μητροπόλεων της Ελ-
ληνικής Επικράτειας (Ν.∆. 1398/1973, ΦΕΚ 112Α και του Ν.
817/1978, ΦΕΚ 170Α) καθώς και». ∆εύτερον, πριν τη φράση «γνω-
στών θρησκειών», προστίθεται η φράση «και των κατά το άρθρο
13 του Συντάγµατος». Είναι µια λεκτική διαφοροποίηση, η οποία
δεν αλλάζει καθόλου το περιεχόµενο του συγκεκριµένου άρ-
θρου.

Επίσης, στο άρθρο 1, στο τέλος της παραγράφου 2 προστί-
θεται περίπτωση ιη, ως ακολούθως: «Το προσωπικό που προ-
σλαµβάνεται σε εκτέλεση ειδικού προγράµµατος απασχόλησης
ανέργων ΑµεΑ, που προκηρύσσεται και επιδοτείται από τον
ΟΑΕ∆». Είναι ένα άρθρο το οποίο βγάλαµε, αλλά έστειλε επι-
στολή ο διοικητής του ΟΑΕ∆ και µίλησε µαζί µου και ο Υπουργός.
Υπάρχει ένα ειδικό πρόβληµα για τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες,
τα οποία πρέπει να είναι τελείως ξεχωριστά, διότι δεν µπορούν
να υπαχθούν στη διαδικασία, όπως προβλέπει το συγκεκριµένο
άρθρο, του ΑΣΕΠ.

Και, τέλος, στο άρθρο 14, µετά τη φράση «οικείου φορέα»,
προστίθεται η φράση «στον οποίο παρέχεται πραγµατικά υπη-
ρεσία, ή εκτελείται το έργο». Πρόκειται για τις διευθύνσεις µε-
ταναστών των περιφερειών, όπου, σύµφωνα µε το άρθρο που
δίνουµε τη µεταβατική διάταξη, διευκρινίζω ότι όποια υπηρεσία
έχει πάνω από 50%, θα µπορούν αυτές οι συµβάσεις να παρα-
ταθούν. Στις διευθύνσεις µεταναστών της περιφέρειας πολλοί
που εργάζονται µε συµβάσεις έργου έχουν αυτές τις συµβάσεις
µε τη ΕΕΤΑ. Άρα πρέπει να προστεθεί αυτό εδώ, για να υπολο-
γίζονται και εκείνοι στο συν 50%. Άρα να ανανεωθούν και αυτών
οι συµβάσεις, για να διατηρηθούν σε λειτουργία οι διευθύνσεις
µεταναστών της περιφέρειας. Εποµένως θα πρέπει να διευκρινι-
στεί αυτή η φράση στον οποίο παρέχεται πραγµατικά υπηρεσία,
ή εκτελείται το έργο, εννοώντας ότι τη σύµβαση θα την έχουν µε
την ΕΕΤΑ ή την ΚΕ∆ΚΕ.

Καταθέτω τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και

Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέτει
για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις,
οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Να ενηµερώσω ότι για
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο έχουν οριστεί: Από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής του Νοµού
Ηλείας κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας. Από το ΚΚΕ, ως ειδικός αγο-
ρητής, ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Μαυρίκος. Από το ΛΑΟΣ, ως ει-
δικός αγορητής, ο κ. Αθανάσιος Πλεύρης. Και από το ΣΥΡΙΖΑ,
ως ειδικός αγορητής, ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Τσούκαλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Πώς θα γίνει η συζήτηση, κυρία Πρό-
εδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το ανακοινώσαµε. Η
∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της, της
10-12-2009, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε τρεις συνεδριά-
σεις. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο επί
της αρχής και οι υπόλοιπες επί των άρθρων αύριο και µεθαύριο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Πλειοψηφίας κ. Γεώργιος Ντό-
λιος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακο-
λουθούµε εδώ και µέρες την καταρράκωση του κύρους της
χώρας στην Ευρώπη και όχι µόνο. Το έλλειµµα αξιοπιστίας της
χώρας αποτελεί πλέον ένα µείζον εθνικό ζήτηµα. Θα έλεγα ότι
αυτό το έλλειµµα αξιοπιστίας εδράζεται σε ένα µείζον πολιτικό
ζήτηµα που απασχολεί τη χώρα µας και είναι το έλλειµµα της
αξιοπιστίας του πολιτικού συστήµατος. Σε µια περίοδο κρίσης,
την οποία όλοι αναγνωρίζουµε και όλοι συζητάµε, σε µια περίοδο
που απαιτείται συστράτευση για να βγάλουµε τη χώρα από το
αδιέξοδο για να ξεπεράσουµε τη δυσκολία, η αποκατάσταση της
αξιοπιστίας του πολιτικού συστήµατος, θεωρώ, αποτελεί πρώτι-
στη προτεραιότητα, µείζον ζήτηµα.

Βασική αιτία της αναξιοπιστίας του πολιτικού συστήµατος –
όλοι συµφωνούµε σε κάποια πράγµατα- είναι η νοµή του κρά-
τους από τις εκάστοτε κυβερνήσεις, ιδιαίτερα σε πρώτο χρόνο,
που έχει µετατραπεί πλέον σε εθιµικό δικαίωµα. Ο παλαιοκοµ-
µατισµός και το πελατειακό σύστηµα είναι οι βασικές παράµε-
τροι, µέσω των οποίων οι κυβερνήσεις στη χώρα –χρησιµοποιώ
τον πληθυντικό αριθµό και είναι επιλογή µου αυτό- νέµονται το
κράτος.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι για την αποκατάσταση της αξιοπιστίας του
πολιτικού συστήµατος της χώρας πρέπει να ανοίξουµε ένα µέ-
τωπο κατά του παλαιοκοµµατισµού και του πελατειακού συστή-
µατος της χώρας. Προς αυτήν την κατεύθυνση, κατατέθηκε ένα
νοµοσχέδιο που συζητήθηκε και µε τη µέθοδο της διαβούλευσης
πλέον, αλλά και στην επιτροπή, ένα σχέδιο νόµου υψηλής πολι-
τικής αξίας, γιατί συµβάλει, επαναλαµβάνω, στην αποκατάσταση
της αξιοπιστίας του πολιτικού συστήµατος της χώρας.

Είναι υψηλής πολιτικής αξίας, γιατί αναδεικνύει τη συνέπεια
λόγων και έργων, προεκλογικών δεσµεύσεων και κυβερνητικών
πράξεων. ∆εν είναι σύνηθες φαινόµενο στην Ελλάδα, γι’ αυτό και
το υπογραµµίζω.

Είναι υψηλής πολιτικής αξίας, γιατί έρχεται σε πρώτο χρόνο,
σε µια εποχή που η Κυβέρνηση απεµπολεί αυτό το εθιµικό δικαί-
ωµα στο οποίο αναφέρθηκα, να αξιοποιήσει την πρώτη περίοδο
διακυβέρνησής της για κοµµατικούς λόγους.

Είναι υψηλής πολιτικής αξίας, γιατί έρχεται η Κυβέρνηση και
προκαλεί µια ρήξη µε νοοτροπίες και εµπεδωµένες αντιλήψεις
εντός του χώρου του κυβερνώντος κόµµατος. Όλοι αντιλαµβά-
νεστε ότι το πρώτο πρόβληµα το οποίο αντιµετώπισε, είναι µέσα
στον κοµµατικό χώρο, ο οποίος εν πολλοίς επένδυσε ελπίδες και
προσδοκίες ότι τώρα είναι η σειρά του.

Είναι πολύ σηµαντικό ζήτηµα ότι το νοµοσχέδιο αυτό έρχεται
σε πρώτο χρόνο. Έχει ξανασυµβεί αυτό µε το ΠΑΣΟΚ σε παλαι-
ότερες περιόδους. Το 1994, στην έναρξη της διακυβέρνησης
εκείνης της περιόδου, κατατέθηκε και ψηφίστηκε ο ν.2190 περί
ΑΣΕΠ, ο γνωστός νόµος Πεπονή.

Είναι υψηλής πολιτικής αξίας, γιατί ανταποκρίνεται στο κοινό
περί δικαίου αίσθηµα. Όλοι οι πολίτες της χώρας, όλη η ελλη-
νική κοινωνία, συζητούν τον τρόπο µε τον οποίο καταλαµβάνο-
νται οι θέσεις στο δηµόσιο. Όλοι οι πολίτες, όλοι η νεολαία, όλα
τα ελληνικά νοικοκυριά επιζητούν στις ιδιαίτερες συζητήσεις
τους ένα δίκαιο, αντικειµενικό και αδιάβλητο σύστηµα για την κα-
τάληψη θέσεων στο δηµόσιο. Είναι, λοιπόν, υψηλής πολιτικής
αξίας και γι’ αυτόν το λόγο.

Βεβαίως, είναι υψηλής πολιτικής αξίας, γιατί συµβάλλει στην
αποκατάσταση της λειτουργίας του πολιτικού συστήµατος. Εµείς
οι Βουλευτές –και πιστεύω όχι µόνο οι Βουλευτές- το αντιλαµ-
βανόµαστε πολύ καλά αυτό, γιατί ανακουφίζονται τα γραφεία
µας από επισκέψεις, από αιτήµατα, στα οποία πολλές φορές δεν
µπορούµε να ανταποκριθούµε και πολλές φορές κρίνουµε -οι πε-
ρισσότεροι, ίσως, από εµάς- ότι δεν πρέπει να ανταποκριθούµε.

Έχω τη γνώµη ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό, στο όνοµα του
ΑΣΕΠ, αποκαθίσταται και το κύρος των ανεξάρτητων αρχών. Και
λέω στο όνοµα του ΑΣΕΠ, γιατί είναι γνωστό ότι την τελευταία
περίοδο αυτός ο θεσµός υπονοµεύθηκε, διασύρθηκε, θα έλεγα,
από συγκεκριµένες πρακτικές και συγκεκριµένα νοµοθετήµατα.
Νοµίζω ότι η έκθεση του ΑΣΕΠ του 2009 που αναφέρεται στην
περίοδο του 2008 αποτυπώνει µε τον πιο γλαφυρό τρόπο το πώς
συµπεριφέρθηκε η προηγούµενη κυβέρνηση σ’ αυτήν την ανε-
ξάρτητη αρχή.

Αυτό το νοµοσχέδιο έχει ένα πολύ µεγάλο πλεονέκτηµα, το
οποίο θέλω να το τονίσω ιδιαίτερα και να σταθώ σ’ αυτό. Είναι
ένα καθαρό νοµοσχέδιο. ∆εν µπορεί κανείς να βρει να υποψια-
στεί πράγµατα τα οποία κρύβονται πίσω από τις διατάξεις του,
πίσω από τις γραµµές των άρθρων και των παραγράφων του.
Είναι ένα καθαρό νοµοσχέδιο και έχει καθαρό στόχο, να φτιάξει
ένα αντικειµενικό και αδιάβλητο σύστηµα για την κατάληψη θέ-
σεων στο δηµόσιο και κατά το δυνατόν δίκαιο. Ίσως, επ’ αυτού
του τελευταίου, θα µπορούσε να διεξαχθεί ένας διάλογος και
στην Ολοµέλεια, όπως διεξήχθη και στην επιτροπή.

Είναι ένα καθαρό νοµοσχέδιο. Και αυτό το επιτυγχάνει µε συ-
γκεκριµένα άρθρα. Περιγράφεται, παραδείγµατος χάριν, όλος ο
δηµόσιος τοµέας, και φροντίζει το σχέδιο νόµου να µην υπάρ-
ξουν περιοχές του δηµόσιου τοµέα, οι οποίες εξαιρούνται. Εξάλ-
λου, και κατά τη συζήτηση στην επιτροπή δεν διατυπώθηκαν
τέτοιου είδους παρατηρήσεις, δεν ζητήθηκε να εξαιρεθούν κά-
ποιες περιοχές του δηµοσίου, δεν ζητήθηκε να προστεθούν κά-
ποιες περιοχές του δηµοσίου στις εξαιρέσεις.

Αναφέρεται συγκεκριµένα ότι περιλαµβάνονται στις διατάξεις
του νοµοσχεδίου η Προεδρία της ∆ηµοκρατίας –µετά από αίτηµά
της- η Βουλή των Ελλήνων, οι ανεξάρτητες αρχές, οι ∆ΕΚΟ, οι
οποίες δεν µπορούν να εξαιρούνται πλέον µε υπουργικές απο-
φάσεις, τα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, αλλά και τα νο-
µικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου στα οποία το 50% του µετοχικού
κεφαλαίου ή το 50% του προϋπολογισµού τους προέρχεται από
το δηµόσιο.

Επαναλαµβάνω ότι δεν υπάρχει περιοχή του δηµοσίου η οποία
να εξαιρείται από τις διατάξεις αυτού του νόµου. Γι’ αυτό είναι
ένα καθαρό νοµοσχέδιο.

Είναι επίσης ένα καθαρό νοµοσχέδιο γιατί καταργεί όλους
τους έµµεσους και παρακαµπτήριους δρόµους. Χαρακτηριστικά
παραδείγµατα. Καταργεί την προφορική συνέντευξη. Ένα ζή-
τηµα για το οποίο έχει καταναλωθεί πολύς λόγος, πολλή σκέψη,
πολύ µελάνι. Έχω όµως τη γνώµη ότι όλοι θα συµφωνήσουµε
ότι η προφορική συνέντευξη, ενώ θα έπρεπε να διαφυλαχθεί
λόγω της ευαισθησίας του κριτηρίου, σε πολύ µεγάλο βαθµό µε
τον τρόπο που εφαρµόστηκε απαξιώθηκε πλήρως στη συνείδηση
του ελληνικού λαού.

Κανένας δεν πιστεύει ότι αυτό το κριτήριο µπορεί να παραµεί-
νει ως ένα αντικειµενικό κριτήριο στις προσλήψεις στο δηµόσιο
τοµέα. Κρατείται βεβαίως µε το σχέδιο νόµου, αλλά σε ελάχιστες
εξαιρέσεις, για τις οποίες επαναλαµβάνω κανείς δεν διαφώνησε
στην περιοχή, ούτε ζήτησε να προστεθούν κάποιες άλλες, ούτε
ζήτησε να αφαιρεθούν κάποιες από αυτές και βεβαίως η ανα-
φορά είναι σαφέστατη. Εξαιρέσεις µετά από την έγκριση των πι-
νάκων επιτυχίας και µόνο όσον αφορά τους επιτυχόντες.

Καταργεί τους έµµεσους και παρακαµπτήριους δρόµους µε
την κατάργηση συλλήβδην, θα έλεγα, των συµβάσεων έργου.
Εδώ δεν πρόκειται περί ενός παρακαµπτήριου δρόµου, πρόκει-
ται περί µίας πελώριας λεωφόρου µέσω της οποίας έµπαινε κα-
νείς στο δηµόσιο.

Όλοι το έχουµε διαπιστώσει αυτό, όλοι το έχουµε νιώσει, όλοι
µας το έχουµε αντιληφθεί. ∆εν νοµίζω ότι επί της ουσίας της
διάταξης θα µπορούσε να υπάρξει σοβαρή διαφωνία. Οποιαδή-
ποτε διαφωνία επί της ουσίας της διάταξης ουσιαστικά δεν θα
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θέσει ζήτηµα επί της πεµπτουσίας του νοµοσχεδίου που είναι η
καθιέρωση ενός αντικειµενικού και αδιάβλητου συστήµατος για
τις προσλήψεις στο δηµόσιο.

Αναφέρεται στην κατάργηση της προσαύξησης της µοριοδό-
τησης στο δηµόσιο και για τη συνταγµατική τάξη και για λόγους
κοινού περί δικαίου αισθήµατος εξισώνει τη µοριοδότηση µεταξύ
του δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα. Εξάλλου, µέσω αυτής της µο-
ριοδότησης είχε δηµιουργηθεί η πιο µαζική οµηρία που δηµι-
ουργήθηκε ποτέ στην Ελλάδα.

Αναφέροµαι στις δεκάδες χιλιάδες συµβασιούχους ή καθ’ οι-
ονδήποτε τρόπο απασχολούµενους στο δηµόσιο ή καθ’ οιονδή-
ποτε τρόπο απασχοληθέντες στο δηµόσιο από το 1990 µέχρι το
2010.

Η µαζική οµηρία δηµιουργήθηκε µε συγκεκριµένα µηνύµατα
που εξέπεµψε δυστυχώς η προηγούµενη κυβέρνηση µε τις κατά
καιρούς πρωτοβουλίες της. Με την σε πρώτο χρόνο πρωτοβου-
λία της για την καθιέρωση της προφορικής συνέντευξης. Με την
σε δεύτερο χρόνο πρωτοβουλία της για την καθιέρωση της προ-
σαυξηµένης µοριοδότησης. Με την επέκταση της προσαύξησης
της µοριοδότησης προς τα πίσω. Τέσσερα χρόνια πριν από το
νόµο Πεπονή για να ξεκινήσει η προσαύξηση από την περίοδο
της διακυβέρνησης της χώρας από τον κ. Μητσοτάκη, έτσι ώστε
περιληφθεί και εκείνη η περίοδος. Για να πάει µέχρι το 2007 κατ’
αρχήν, να έρθει το 2007 µε ένα άλλο νοµοθέτηµα και να επεκτα-
θεί η µοριοδότηση µέχρι το 2010.

∆εν καταλαβαίνω γιατί το 2010 και όχι το 2011 ή το 2012 ή και
για πάντα. Για να περιληφθούν στην αυξηµένη µοριοδότηση και
τα προγράµµατα «STAGE». Είναι γνωστό πώς χρησιµοποιήθηκαν
τα προγράµµατα «STAGE» στο δηµόσιο. Παλιότερα ήταν προ-
γράµµατα εκπαίδευσης.

∆εν υπάρχει δυνατότητα ανανέωσης αυτών των προγραµµά-
των παρά µόνο σε ελάχιστες εξαιρέσεις οι οποίες περιγράφο-
νται µε σαφήνεια όπως συνέβαινε στο παρελθόν. Κατά κανόνα
ανανεώθηκαν οι συµβάσεις και δόθηκε προσαυξηµένη µοριοδό-
τηση. Επαναλαµβάνω και σε αυτά τα προγράµµατα όπως και σε
όλους τους απασχοληθέντες στο δηµόσιο από το 1990 µέχρι το
2010. Τι σηµαίνει αυτό; Ότι για µία δεκαετία τουλάχιστον, ίσως
και για περισσότερο, οι πιθανότητες να καταλάβει κανείς θέση
στο δηµόσιο εάν δεν έχει καθ’ οιονδήποτε τρόπο απασχοληθεί σε
αυτό είναι απειροελάχιστες ή ελάχιστες.

Και µίλησα για µαζική οµηρία και για κάποιον άλλο λόγο. Οι
δεκάδες ή και εκατοντάδες χιλιάδες απασχοληθέντες στο δηµό-
σιο από το 1990 µέχρι το 2010 ένα µικρό κλάσµα εξ αυτών θα
έµπαινε στο δηµόσιο. Οι υπόλοιποι κρατούνταν στο δηµόσιο υπό
καθεστώς οµηρίας προσδοκώντας σε κάποιες ελπίδες οι οποίες
τους καλλιεργήθηκαν. Γι’ αυτό µίλησα για µία µαζική οµηρία, γι’
αυτό µίλησα στην επιτροπή για µία πρωτοφανή καταστρατήγηση
της ελεύθερης επιλογής εργασίας.

Πολλοί αξιόλογοι, πολλοί χρήσιµοι άνθρωποι δεσµευµένοι από
αυτά τα µηνύµατα που µε συστηµατικό τρόπο εκπέµφθηκαν τα
προηγούµενα χρόνια, έµεναν στο δηµόσιο, δεν αναζήτησαν την
τύχη τους, τις δυνατότητες τους στον ιδιωτικό τοµέα, δεν θα
µπουν ποτέ στο δηµόσιo. Eπιτρέψτε µου το ρήµα -και δεν είναι
βαρύ- κυριολεκτικά, κύριοι συνάδελφοι, καταστράφηκαν και κα-
ταστρέφονται γενιές ολόκληρες µε αυτή τη µαζική οµηρία. Πρέ-
πει επιτέλους να παρέµβουµε. ∆εν είναι δυνατόν να το
παρακολουθούµε όλοι µας στα γραφεία, όλοι µας στις διαδρο-
µές που κάνουµε στις εκλογικές µας περιφέρειες και να αφή-
νουµε την κατάσταση να εξελίσσεται µε τον τρόπο µε τον οποίο
εξελίσσεται.

Καταργείται, λοιπόν, η προφορική συνέντευξη, καταργούνται
οι συµβάσεις έργου πλην εξαιρέσεων, οι οποίες περιγράφονται
µε πολύ µεγάλη σαφήνεια και η οποία περιγραφή δεν κατακρί-
θηκε κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην επιτροπή. Αποδέ-
χθηκε το σύνολο της Βουλής κατά τη διάρκεια της συζήτησης
στην επιτροπή ότι είναι ένας αντικειµενικός τρόπος µε τον οποίο
κρίνονται ότι κάποιες συµβάσεις θα είναι αναγκαίες, καταργείται
βέβαια η προσαύξηση της µοριοδότησης, καταργούνται τα προ-
γράµµατα «STAGE» στο δηµόσιο.

Νοµίζω ότι στις βασικές αρχές του νοµοσχεδίου έχουν συµ-
φωνήσει όλα τα κόµµατα. Αυτή είναι η άποψή µου, αυτό είναι το

συµπέρασµα το οποίο απεκόµισα κατά τη συζήτηση στην επι-
τροπή και όχι µόνο στην επιτροπή. Γι’ αυτό και θέλω να καλέσω
όλους τους συναδέλφους να ψηφίσουµε επί της αρχής αυτό το
νοµοσχέδιο. Θα είναι συµβολή στη λειτουργία του δηµοκρατικού
µας πολιτεύµατος, συµβολή στη λειτουργία του δηµοκρατικού
µας βίου.

∆εν µπορεί γενικότερες και αποδεκτές διαφωνίες που υπάρ-
χουν στα ζητήµατα των εργασιακών σχέσεων, στην καταστρα-
τήγησή τους πολλές φορές η οποία είναι υπαρκτή, να
επικαλούµαστε αυτές τις διαφωνίες για να µην ψηφίσουµε επί
της αρχής αυτό το νοµοσχέδιο. ∆εν µπορεί επί µέρους διαφωνίες
που πολλές φορές έχουν θεµιτό στόχο να βελτιώσουν το νοµο-
σχέδιο και κάποιων εκ των άρθρων του, να µας οδηγήσουν στη
µη ψήφιση επί της αρχής αυτού του νοµοσχεδίου. ∆εν µπορεί
δευτερεύουσες επιφυλάξεις να δικαιολογήσουν µε φτωχή και µι-
κροπολιτική πολλές φορές επιχειρηµατολογία την άρνηση της
επί της αρχής ψήφου µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά πιστεύω ότι αυτή
τη νέα περίοδο δίνουµε εξετάσεις για το κατά πόσο εννοούµε
αυτά τα οποία λέµε, για το πόσο έχουµε αποκαταστήσει έναν κώ-
δικα επικοινωνίας µεταξύ µας, δίνουµε εξετάσεις από τη θέση
από την οποία θα πάρουµε επί της αρχής αυτού του νοµοσχε-
δίου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο εισηγη-
τής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστος Ζώης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επι-
τρέψετε απευθυνόµενος στον άρτι κατελθόντα από του Βήµατος
της Βουλής, εισηγητή της Πλειοψηφίας, να του υπενθυµίσω ότι
αυθεντικοί ερµηνευτές των θέσεων των πολιτικών παρατάξεων
µέσα στη Βουλή είναι οι εισηγητές και µόνο αυτοί. Και δεν θυ-
µούµαι, σ’ αυτό το σηµείο, κύριοι συνάδελφοι, η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση κατά την τοποθέτησή της επί της αρχής, αλλά και επί
των άρθρων στη συζήτηση στην επιτροπή, να πρόσφερε τη στή-
ριξή της στην Κυβέρνηση, για λόγους που βεβαίως θα αντιλη-
φθείτε και θα κατανοήσετε όλοι σας.

Κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε το πρώτο σχέδιο νόµου της Κυ-
βέρνησης στην παρούσα Βουλή αρµοδιότητας του Υπουργείου
Εσωτερικών. Θα έλεγε κανείς ότι κάθε πρώτη προσπάθεια είναι
πάντοτε ένα δείγµα γραφής, είναι µια υπόσχεση για το ύφος, το
ήθος, τις προθέσεις, τη συνέπεια και τις προτεραιότητες που τί-
θενται από την πολιτική ηγεσία. Και η προσπάθεια αυτή δεν κρί-
νεται από τις εξαγγελίες που περιγράφονται εντός των
εισηγητικών εκθέσεων, γιατί εξάλλου ποια εισηγητική έκθεση δεν
διανθίζεται από την εµπειρία σας την κοινοβουλευτική, ποια δεν
επενδύεται από ευχάριστες, κοινότοπες και γενικώς παραδε-
δεγµένες αιτιάσεις, µε τις οποίες δύσκολα µπορεί να βρεθεί κα-
νείς αντίθετος σε όλο το φάσµα του πολιτικού µας συστήµατος.

Μπορεί κανείς να πει ότι είναι αντίθετος µε διαπιστώσεις περί
αξιοκρατίας στο σύστηµα των προσλήψεων, για αντικειµενικό-
τητα και διαφάνεια; Ουδείς.

Η προσπάθεια, λοιπόν, της ηγεσίας του Υπουργείου Εσωτερι-
κών και της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ γενικότερα, κρίνεται και θα
κριθεί πρωτίστως από τους αποδέκτες αυτής της προσπάθειας,
που είναι οι πολίτες. Και θα κριθείτε συνολικά και σε βάθος χρό-
νου. ∆ιότι η Κυβέρνησή σας έχει ιστορία και ως παράταξη, που
για είκοσι χρόνια κράτησε τα ηνία αυτής της χώρας, αλλά έχει
ιστορία και ως αντιπολίτευση που τα τελευταία έξι χρόνια επέν-
δυσε στα όσα διαδραµατίζονταν στο δηµόσιο τοµέα, δηµιούρ-
γησε εντυπώσεις και προσδοκίες. Και προφανώς, στόχευσε -και
ίσως πέτυχε- και εκλογικά οφέλη.

∆εν δεχόµαστε, λοιπόν, ούτε παραινέσεις ούτε συστάσεις,
γιατί όλοι έχουµε την ιστορία µας. Και όσο και αν επιχειρείτε να
υποβαθµιστούν αυτές οι ευθύνες σας, ούτε µπορούν να απο-
σιωπηθούν ούτε µπορούν να παραγραφούν.

Και τα λέω αυτά γιατί, κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να
σας πω ότι ακούγεται αλαζονική η θέση σας, µόλις χθες σε συ-
νέντευξή σας σε τηλεοπτικό κανάλι, να ζητάτε από τον Πρόεδρο
της Νέας ∆ηµοκρατίας δηλώσεις συµµόρφωσης µε τα όσα εσείς
µας προτείνετε.
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Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι ως εκπρόσωπος µιας µεγά-
λης, βεβαίως, παράταξης, που από τα τριάντα πέντε χρόνια της
Μεταπολίτευσης, κυβέρνησε τα είκοσι, δεν είστε σε θέση να λέτε
ότι θα δοκιµαστεί η νέα ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας από τη
στάση της σχετικώς µε τις προσλήψεις. Και να συµπληρώνετε
µάλιστα ότι θα είναι κρίµα αν αποδειχθεί «µία από τα ίδια». Μία
από τα ίδια, σε σχέση µε ποιον και µε τι; Με όλες τις ως τώρα
αντιπολιτεύσεις που έχει βιώσει ο τόπος µας, συµπεριλαµβανο-
µένης της πρόσφατης δικής σας, τα τελευταία έξι χρόνια; Μας
ζητάτε δηλαδή να είµαστε µία διαφορετική αντιπολίτευση απ’
αυτή που χαρίσατε στον ελληνικό λαό; Ζητάτε χέρι βοηθείας από
µία Αντιπολίτευση, εκεί που εσείς δεν δώσατε χέρι βοηθείας ως
αντιπολίτευση όσα χρόνια ήµασταν κυβέρνηση.

Εµείς, κύριε Υπουργέ, έχουµε δώσει τις εξετάσεις µας και δεν
χρειαζόµαστε πιστοποιητικά από κανέναν και βεβαίως ούτε από
εσάς. ∆εν θα βρείτε στη Νέα ∆ηµοκρατία άλλοθι ούτε για να ξε-
περάσετε τα προβλήµατα που εσείς δηµιουργείτε ούτε για να
επιµεριστεί η µοµφή που θα σας κυνηγά τα επόµενα χρόνια, για
την άδικη µεταχείριση που επιφυλάσσετε σε χιλιάδες ανθρώπων
που προσδοκούσαν από εσάς το λιγότερο, σύµφωνα πάντοτε µε
δηλώσεις και δεσµεύσεις για τις οποίες θα µιλήσω αργότερα, κύ-
ριοι συνάδελφοι.

Κύριε Υπουργέ, σε ό,τι µας αφορά, η θέση µας είναι καθαρή
και δεν χωρά καµµία διαστρέβλωση όσα και εάν υποστηρίζετε.
Ποιος µπορεί να είναι αντίθετος µε κάθε απόπειρα στεγανοποί-
ησης του συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο, µε οποιαδή-
ποτε µορφή εργασίας; Ποιος µπορεί να κλείσει τα αφτιά του στο
κυρίαρχο αίτηµα µιας νέας γενιάς, που ζητά θωράκιση του συ-
στήµατος προσλήψεων;

Θυµίζω: Αυτός δεν ήταν και ο στόχος που υποτίθεται ότι θα
εξυπηρετούσε ο ν. 2190/94 µε τη δηµιουργία του ΑΣΕΠ και την
υπαγωγή των προσλήψεων σε αυτόν; Πάλι κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ
δεν είχαµε; Πάλι τις ίδιες αιτιολογικές εκθέσεις, τα ίδια διλήµ-
µατα, τις ίδιες επιλογές µε ανάλογο περιεχόµενο είχαµε.

Και όµως, δεκαπέντε χρόνια µετά, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, βρισκόµαστε εδώ, για να µας ζητάτε πάλι να δώσουµε εξε-
τάσεις. Εξετάσεις εκσυγχρονισµού και προσαρµογής στο
πλαίσιο και στα όρια που εσείς αποφασίσατε και χωρίς ίχνος αυ-
τοκριτικής για τις εκπτώσεις από το ν. 2190 και τις τρύπες που
ανοίξατε είτε για την παράκαµψη του ΑΣΕΠ είτε µε εξαιρέσεις
από τις θεσµοθετηµένες διαδικασίες είτε µε εφαρµογή ειδικών
διατάξεων νόµων.

Εσείς, δεν εφεύρατε την πρόσληψη των λεγόµενων «εργολά-
βων» -εµένα δεν µου αρέσει αυτή η δική σας έκφραση- µε το ν.
2527/1997; Εσείς δεν εισαγάγατε τις συµβάσεις µαθητείας και
«STAGE»;

Προφανώς, εάν θέλει ένας καλόπιστος κριτής αυτών των επι-
λογών να σας κρίνει, θα µπορούσε να σας αναγνωρίσει ότι τότε
υποστηρίζατε πως έπρεπε να υπηρετηθούν πραγµατικές ανά-
γκες –εννοώ όταν κάνατε τις εκπτώσεις του ν. 2190, πραγµατικές
ανάγκες του δηµοσίου τοµέα- να καλυφθούν κενά των υπηρε-
σιών. Υπερασπιζόσασταν την αρχή της αποτελεσµατικότητας εις
βάρος της αρχής της ισότητας, πάντοτε, της αντικειµενικότητας
και της διαφάνειας, που τώρα επικαλείστε. Και αφού δηµιουρ-
γούνταν δεδοµένα και κοινωνικά προβλήµατα, ανάβατε πράσινο
φως για την αποκατάσταση των εργαζοµένων στο δηµόσιο
τοµέα.

Γιατί τώρα, λοιπόν, εµείς πρέπει να µείνουµε εκστασιασµένοι
σ’ αυτό το υψηλής πολιτικής αξίας νοµοθετικό πόνηµα;

Γιατί πρέπει να µείνουµε εκστασιασµένοι από τις διαβεβαιώ-
σεις σας και τις διακηρύξεις σας;

∆εν είναι προσωπικό, κύριε Υπουργέ, και εξάλλου οι δυο µας
γνωριζόµαστε από τα φοιτητικά µας χρόνια. Όµως, οι προκάτο-
χοί σας Υπουργοί της παράταξής σας, ο κ. Παπαδόπουλος, ο κ.
Σκανδαλίδης, η κ. Παπανδρέου φαντάζοµαι ότι µε την ίδια θέρµη
υποστήριζαν τις αναγκαιότητες που δικαιολογούσαν τότε τις
εξαιρέσεις, τις εκπτώσεις όπως σας αρέσει σήµερα να λέτε, από
το σύστηµα προσλήψεων που εγκαινίαζε ο ν. 2190.

Γιατί κάνω αυτή την ιστορική αναδροµή; Γιατί πολύ απλά, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορεί να ισχυρίζεται η Κυβέρ-
νηση ότι είναι ο µόνος παράγων που µπορεί να τοποθετήσει το

ύψος του πήχη, από τον οποίο πρέπει να περάσει η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση και γενικότερα η Αντιπολίτευση για να µας ανα-
γνωριστεί η συµβολή στην εκπλήρωση των κοινωνικών αιτηµά-
των και η ανταπόκρισή µας στις απαιτήσεις των καιρών. Υπάρχει
προηγούµενο, θέλετε-δεν θέλετε να το αναγνωρίσετε, που µας
κάνει επιφυλακτικούς σε µεγάλους τοµείς. Υπάρχει προηγού-
µενο που δεν σας επιτρέπει ούτε να µας εγκαλείτε ούτε να µας
εµπαίζετε και να εµφανίζεστε σήµερα µε λευκό µανδύα στη
Βουλή.

Κύριε Υπουργέ, εµείς θα είµαστε µια εποικοδοµητική Αντιπο-
λίτευση όχι γιατί µας το ζητάει το ΠΑΣΟΚ. Θα είµαστε µια νέα
Αντιπολίτευση γιατί το έχει ανάγκη ο τόπος, το πολιτικό σύστηµα,
γιατί το αξίζουν οι Έλληνες. Περιµένουµε, λοιπόν, και σήµερα
από εσάς να τοποθετηθείτε γιατί πιστεύουµε ότι όλα κρίνονται
τελικά µέχρι τελευταία στιγµή στη Βουλή, µέχρι να τοποθετη-
θούµε στη θέση µας επί της αρχής. Μεταβάλετε τη θέση σας για
την προσαύξηση της µοριοδότησης της προϋπηρεσίας, αποκα-
ταστήστε απερίφραστα και θαρραλέα την αλήθεια για τη συνέ-
ντευξη που τόσο συκοφαντήθηκε και θα σας δώσουµε επί της
αρχής, τότε µόνο και παρά τις επί µέρους επιφυλάξεις µας λόγω
της προϊστορίας σας όπως ήδη ανέφερα, τη στήριξη που µπο-
ρεί να σηµατοδοτεί µια νέα προσπάθεια εκεί που ο ελληνικός
λαός µάς θεωρεί σήµερα όλους συνυπεύθυνους ασχέτως του
µερίσµατος ευθύνης που µας αναλογεί.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, πεδίον δόξης λαµπρόν! Θα έχετε εσείς
την ευκαιρία που ποτέ ως αντιπολίτευση δεν µας δώσατε. Θα
έχετε µια νέα Αντιπολίτευση που προϋποθέτει, όµως, µια νέα κυ-
βέρνηση.

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής κ. Σκανδαλίδης, παλαιός Υπουρ-
γός Εσωτερικών, µας ζήτησε στην επιτροπή, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, να αποδεχθούµε ότι µε το συζητούµενο σχέδιο
νόµου απαντάτε ως νέα Κυβέρνηση στον κακό εαυτό σας ως
αντιπολίτευση. ∆ηλαδή µας ζητάτε πολύ απλά να ξεχάσουµε τις
θέσεις που διατυπώνατε ως αντιπολίτευση και να κάνουµε σή-
µερα µια νέα αρχή.

∆εν µπορεί, κύριοι συνάδελφοι, αυτή η νέα αρχή να γίνει ερή-
µην χιλιάδων ανθρώπων που µε µια διαδικασία πρωτόγνωρη βλέ-
πουν να ανατρέποντα τα ισχύοντα ως σήµερα και να αλλάζει η
ζωή τους την οποία είχαν φτιάξει και στηρίξει µε βάση όσα γνώ-
ριζαν και θεωρούσαν κοινώς αποδεκτά. Ακόµα και αν ερχόταν σ’
αυτή την Αίθουσα ο κ. Παπανδρέου για να οµολογήσει αυτό που
υπαινίχθηκε ή µάλλον είπε καθαρά ο κ. Σκανδαλίδης, ότι το
ΠΑΣΟΚ ήταν µια κακή αντιπολίτευση και έσφαλε, δεν θα είχαµε
ούτε τότε το δικαίωµα να κλείσουµε τα αυτιά µας και τα µάτια
µας, να γυρίσουµε την πλάτη σε αυτούς τους νέους και τις νέες
για να κάνουµε µια νέα αρχή ως Κυβέρνηση και Αντιπολίτευση σε
αυτόν τον τοµέα τουλάχιστον.

Η θέση µας απολύτως επηρεάζεται και διαµορφώνεται από την
τοποθέτησή σας, κύριε Υπουργέ. Εσείς έχετε την ευθύνη. Μπο-
ρούµε να λύσουµε τις διαφορές µας για το ποιος έχει µεγαλύ-
τερο ή µικρότερο µερίδιο ευθυνών σε ένα σύστηµα που
χαρακτηρίστηκε πελατειακό, ποιος έκανε τα περισσότερα ή λι-
γότερα και κρισιµότερα λάθη αν και στα µάτια των νέων ανθρώ-
πων η ευθύνη είναι κοινή και µας αφορά όλους. Αυτά µπορούν να
γίνουν, όχι, όµως, µε όµηρους ανθρώπους που έδειξαν εµπιστο-
σύνη στην πολιτεία και εργάζονται για χρόνια καλύπτοντας µά-
λιστα πάγιες και διαρκείς ανάγκες.

Γνωρίζουµε ότι ο κόµπος που καλείστε να λύσετε είναι δύ-
σκολος και χρειάζεται επιδέξιους χειρισµούς. Σε καµµιά περί-
πτωση, όµως, δεν µπορεί να λυθεί, να κοπεί µε σπαθί
πληγώνοντας τόσο κόσµο. Ο πολιτικός οφείλει να ανταποκρίνε-
ται στις προκλήσεις και µε κόπο να αντιµετωπίζει τα προβλήµατα.
Εσείς θεωρείτε –και το είπατε πολλές φορές- ότι είναι γενναιό-
τητα να αναλαµβάνετε, όπως ισχυρίζεστε, το κόστος µιας τέ-
τοιας ρύθµισης. Εµείς από την πλευρά µας θεωρούµε ότι η
γενναιότητα είναι αρετή και δεν µπορεί να θεωρείται αρετή η κο-
ροϊδία του κόσµου έως και πριν λίγους µήνες και η ρεβανσιστική
και εκδικητική διάθεση που επιδεικνύετε σήµερα µε αυτό το σχέ-
διο νόµου.

Κύριοι συνάδελφοι, θα σας πω γρήγορα µια ιστορία ενδιαφέ-
ρουσα –είµαι σίγουρος- για όλους σας για να σχηµατίσετε σα-
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φέστερη γνώση για τη συνέχεια των πραγµάτων. Γιατί δεν είµα-
στε εδώ από παρθενογένεση. Και τότε µπορείτε να κρίνετε αν
στέκοµαι µπροστά σας και υιοθετώ υπερβολικούς τόνους σ’
αυτήν την τοποθέτηση.

Το 2004 µία νέα κυβέρνηση βρήκε δεκάδες χιλιάδες συµβασι-
ούχων που το Σύνταγµα του 2001 δεν τους έδινε καµµία ελπίδα
αποκατάστασης και τακτοποίησής τους. Αυτούς τους συµβασι-
ούχους τους είχε σε οµηρία η προηγούµενη κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, αδιαφορώντας πλήρως για την κοινοτική οδηγία του
1999, την οποία η Ευρωπαϊκή Ένωση ζητούσε να ενσωµατωθεί
στην ελληνική έννοµη τάξη ως τις 10-7-2001. Έτσι η συνταγµα-
τική Αναθεώρηση που προηγήθηκε τον Απρίλιο του 2001, µε την
οποία ρητά απαγορευόταν η µετατροπή των συµβάσεων σε αο-
ρίστου χρόνου, εγκλώβισε πολύ κόσµο, ενώ η αποτυχηµένη κατ’
αποτέλεσµα αντιµετώπιση του θέµατος τότε µε το προεδρικό
διάταγµα Ρέππα, το 2003 έφερε την απελπισία σε χιλιάδες αν-
θρώπους που είχαν φτιάξει τη ζωή τους µ’ αυτό το µοντέλο ερ-
γασίας στο δηµόσιο τοµέα. Ήταν τα θύµατα ενός πελατειακού
συστήµατος που ως το 2004 έκανε τη δουλειά του. Αυτή είναι η
αλήθεια.

Κύριε Υπουργέ, εµείς το 2004 δεν είπαµε στους συµβασιού-
χους που µιλούσαν µαζί µας να πάνε στο ΠΑΣΟΚ να τους διορί-
σει, γιατί είναι τα δικά του παιδιά, όπως µας λένε σήµερα οι
συµβασιούχοι ότι ακούνε να τους λέτε εσείς. Ζητώ, όταν θα πά-
ρετε το λόγο, να τοποθετηθείτε επ’ αυτού. Εµείς εργαστήκαµε,
καταβάλαµε κόπο και δείξαµε την ευαισθησία και το ενδιαφέρον
µας εξαντλώντας και την ελάχιστη νοµοθετική δυνατότητα που
είχαµε µε το προεδρικό διάταγµα του 2004. ∆ώσαµε λύσεις που
αφορούσαν σε δεκάδες χιλιάδες ανθρώπων. ∆εν σταυρώσαµε
τα χέρια, ούτε κρυφτήκαµε πίσω από ποµπώδεις εξαγγελίες. Ση-
κώσαµε ένα σταυρό που ήταν δικός σας, κύριοι συνάδελφοι της
Πλειοψηφίας. Τότε αντί να σκύψετε το κεφάλι και να πείτε ότι κά-
νατε και σεις λάθος, ότι φταίτε, ως αξιωµατική αντιπολίτευση
µπήκατε στο χορό της αντιπαράθεσης απέναντι σε κάθε προ-
σπάθεια να λύσουµε τότε το πρόβληµα για εκείνους τους αν-
θρώπους, για όσους, βεβαίως, µπορούσε να λυθεί. Φέρατε
πρόταση νόµου µε πρωτοβουλία του σηµερινού Υπουργού Ερ-
γασία κ. Λοβέρδου και µε την υπογραφή σαράντα πέντε Βου-
λευτών σας, εκ των οποίων οι είκοσι οκτώ βρίσκονται και στη
σηµερινή Βουλή. Πέντε είναι Υπουργοί ή Υφυπουργοί και µεταξύ
αυτών ο µόλις παραιτηθείς Υφυπουργός Εσωτερικών κ. Ρόβλιας
και ο Πρόεδρος της επιτροπής µας ο κ. Σκανδαλίδης και εσείς,
κύριε εισηγητά της Πλειοψηφίας, κύριε Ντόλιο.

Με την πρόταση νόµου επιχειρηµατολογούσατε γιατί είναι δυ-
νατή η κατάταξη των τότε συµβασιούχων σε οργανικές θέσεις µε
σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου.

Καταθέτω την πρόταση νόµου για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Ζώης καταθέτει για

τα Πρακτικά την προαναφερθείσα πρόταση νόµου, η οποία βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆ηλαδή στην αντιπολίτευση τότε αµέσως βρήκατε λύση στο
πρόβληµα, για το οποίο λίγους µήνες πριν ως κυβέρνηση δηλώ-
νατε πλήρη αδυναµία.

Και δεν φθάνει αυτό. Γιατί µπορεί να πει κάποιος ότι από το
2004 µέχρι το 2009 πέρασε αρκετός χρόνος, κύλησε πολύ νερό
στο αυλάκι και δικαιούστε να κάνετε τις λεγόµενες κυβιστήσεις,
δηλαδή κωλοτούµπες. Έρχεστε και µε τη συνέντευξη των κυρίων
Καστανίδη και Ρόβλια -θυµίζω ότι ο κ. Καστανίδης ήταν τοµεάρ-
χης Εσωτερικών και ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης στη σκιώδη κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ- στις 14 Μαΐου 2009, επτά µήνες και είκοσι τέσσερις
µέρες πριν από τη διενέργεια των ευρωεκλογών στη δίνη µιας
προεκλογικής περιόδου που διεξήχθη µε όρους εθνικών εκλο-
γών και υποστηρίξατε την αυτοδίκαιη µετατροπή των συµβάσεων
που καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες σε αορίστου χρό-
νου. Αυτό όχι το 2004, αλλά το 2009.

∆εύτερον, υποσχεθήκατε ότι θα σεβαστείτε και θα εφαρµό-
σετε την ενίσχυση της µοριοδότησης γιατί είναι δικαίωµα των
συµβασιούχων. Τα λόγια των δικών σας στελεχών πονάνε πιο
πολύ από τα λόγια της σηµερινής Αντιπολίτευσης. Γι’ αυτό σας
τα διαβάζω. Ντίνος Ρόβλιας, συνέντευξη από τα γραφεία του

ΠΑΣΟΚ στην Ιπποκράτους εν γνώσει του τότε γενικού γραµµα-
τέα του κόµµατός σας και σηµερινού Υπουργού: «Όσοι καλύ-
πτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες, επαναλαµβάνω, µε την έννοια
του ευρωπαϊκού δικαίου και όχι του προεδρικού διατάγµατος
Παυλόπουλου, οι συµβάσεις αυτών προφανώς µετατρέπονται
αυτοδικαίως σε αορίστου χρόνου». Ακόµα µεγαλύτερη ερµηνεία
του τι µπορεί να µετατραπεί σε συµβάσεις αορίστου χρόνου.

Χάρης Καστανίδης: «Με βάση τις ισχύουσες διατάξεις µπορεί
να µοριοδοτούνται κατά την προκήρυξη κάποιων θέσεων στο δη-
µόσιο έως και το 50% των µορίων αυτοί που έχουν αποκτήσει ερ-
γασιακή προϋπηρεσία υπηρετώντας σε συγκεκριµένες θέσεις.

Αυτό που µε σοβαρότητα –προσέξτε τις λέξεις, έχουν σηµα-
σία, γιατί µιλάτε για συνέπεια προεκλογικών λόγων και µετεκλο-
γικών έργων- και χωρίς ποτέ εµείς να ξεγελάµε ανθρώπους που
έχουν ελπίδες, λέµε τις ισχύουσες διατάξεις για την ενίσχυση µο-
ριοδότησης των συµβασιούχων έργων θα τις εφαρµόσουµε και
σε αυτούς. Είναι δικαίωµά τους». Το καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Ζώης καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτές οι δηλώσεις είναι µνηµείο ασυνέπειας. Αυτές οι δηλώ-
σεις θα σας κυνηγούν. Μ’ αυτές τις δηλώσεις διεξήγατε τότε τον
προεκλογικό σας αγώνα και εξέφραζαν βεβαίως το όλον ΠΑΣΟΚ
και όχι τον εαυτό τους οι δηλώσαντες.

Και έρχεστε σήµερα, επτά µήνες µετά, να µας πείτε ότι σή-
µερα θα ισχύσουν άλλα. Πάντα ευαίσθητοι στην αντιπολίτευση,
εντελώς ανάλγητοι στην Κυβέρνηση. Τότε όλα γίνονταν. Σήµερα
µας εγκαλείτε για µια άλλη σχέση. ∆εν έχετε ούτε το ηθικό δι-
καίωµα να το ζητάτε ούτε µπορείτε να µας πείσετε ότι το αξίζετε.

Εµείς και ως κυβέρνηση εξαντλήσαµε τις δυνατότητες που εί-
χαµε για να λύσουµε προβλήµατα Ελλήνων πολιτών και ως Αντι-
πολίτευση σήµερα γνωρίζουµε ποιες είναι οι κόκκινες γραµµές
που ορίζονται από το Σύνταγµα. ∆εν λαϊκίζουµε και δεν έχουµε
βγει σε άγρα ψήφων.

Να έρθει, λοιπόν, ο κύριος Πρωθυπουργός στη Βουλή, µ’
αυτήν τη συζήτηση που αφορά δεκάδες χιλιάδες Ελλήνων και να
απολογηθεί, να ζητήσει συγγνώµη, γιατί ως αντιπολίτευση
έκλεινε το µάτι εννοώντας ότι όλα γίνονται στην περίπτωση των
συµβασιούχων, ενώ στην πραγµατικότητα δεν γίνονται όλα.

Να τηρήσετε τα υπεσχηµένα σε ό,τι αφορά την προσαύξηση
της µοριοδότησης, όπως υπεύθυνα δεσµευόταν ο κ. Καστανίδης,
τότε τοµεάρχης. Η Κυβέρνηση άλλαξε, αλλά η πολιτεία έχει συ-
νέχεια. Στο όνοµα ποιας αρχής µπορεί η Κυβέρνησή σας, όχι
µόνο να αλλάξει θέση σε λίγο µόνο χρόνο, αλλά και να επιδει-
νώνει τη θέση εργαζοµένων και µάλιστα µε αναδροµικό τρόπο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Αυτό λέγεται συνέπεια; Και θέλετε σ’ αυτήν
τη θέση εµάς συµµάχους; Όχι, θα µείνετε µόνοι και θα σας κυ-
νηγούν τα λόγια σας και τα έργα σας το επόµενο διάστηµα. Η
Νέα ∆ηµοκρατία θα συµπαρασταθεί µε όλους τους τρόπους
στους συµπολίτες µας που υφίστανται αυτήν τη µεταχείριση.

Κύριε Υπουργέ, σας ζητούµε, αν θέλετε να ξεκινήσει µια νέα
σχέση Αντιπολίτευσης και Κυβέρνησης αυτήν τη νέα περίοδο, µε
αφορµή αυτό το πρώτο σχέδιο νόµου, όταν τοποθετηθείτε, να
µεταβάλλετε τη θέση σας για την προσαύξηση της µοριοδότη-
σης.

Το ποσοστό των προκηρυσσοµένων θέσεων που απαιτούν
προϋπηρεσία στο 50% να επιστρέψει στο 65%, µε δεδοµένη τη
θέση σας για πάγωµα των προσλήψεων κατά το 2010. Να δε-
σµευθείτε ότι θα ανανεωθούν όλες οι συµβάσεις για όσο διά-
στηµα δεν προκηρύσσονται θέσεις τακτικού προσωπικού…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε συνάδελφε, µην κά-
νετε κατάχρηση της ευγένειας του Προεδρείου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, τελειώνω σ’ ένα λεπτό.
(Θόρυβος -διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

Η Νέα ∆ηµοκρατία, εφόσον δεν τοποθετηθείτε θετικά στο επό-
µενο διάστηµα, θα αναλάβει πρωτοβουλίες και µέσα στη Βουλή,
κύριοι συνάδελφοι.

Κύριε Υπουργέ, αξιοποιήστε τη θέση µας θα βοηθήσετε και
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στην καλύτερη προετοιµασία του ΑΣΕΠ που έχει δεχθεί τόση κρι-
τική ως σήµερα, για να σηκώσει ένα φορτίο είναι πολύ µεγαλύ-
τερο από αυτό που καλούνταν µέχρι χθες να φέρει σε πέρας και
θα αποφύγετε και πολλά προβλήµατα από αυτά που θα δηµι-
ουργηθούν µε τη διάταξη για το 50% των συµβάσεων στο σύ-
νολο του προσωπικού, εκεί που λήγουν οι συµβάσεις έως τις 30
Απριλίου.

Θα τοποθετηθούµε µε αφορµή τη δευτερολογία και στα
άρθρα πολύ πιο αναλυτικά. Περιορίστηκα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, να αναλωθώ σ’ αυτήν την τοποθέτησή µου, σ’ αυτήν
την πρωτολογία µου…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώσατε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: ...αποκλειστικά στον πυρήνα του νοµοσχε-
δίου που αφορά χιλιάδες Έλληνες συµπολίτες µας για να σας
καταδείξω ότι δεν είστε ούτε οι καινοτόµοι, ούτε οι µεταρρυθµι-
στές. Επανέρχεστε σε πράγµατα που έχουν κριθεί εδώ και δε-
καπέντε χρόνια. Έρχεστε να δεσµευτείτε ότι δεν θα κινηθείτε µε
εκπτώσεις εκεί που αποδεδειγµένα κινηθήκατε µε εκπτώσεις και
θέλω πλέον να σας αποδείξω ότι καµία συνέπεια δεν υπάρχει
στις προεκλογικές σας δεσµεύσεις και στα µετεκλογικά σας
έργα.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Η ασυνέπεια στο χρόνο
διαµαρτύρεται. Ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδος, ο κ. Γεώργιος Μαυρίκος, ο οποίος έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κύριοι Βουλευτές, θεωρούµε ότι είναι
και ανούσιο και υποκριτικό να παρακολουθούµε αυτήν την εναλ-
λαγή ρόλων κάθε φορά που αλλάζει στην κυβερνητική εξουσία
το κόµµα που την κατέχει. Παρακολουθούµε, λοιπόν, πότε τη
Νέα ∆ηµοκρατία, όταν το ΠΑΣΟΚ είναι στην Κυβέρνηση, να δια-
βάζει οµιλίες, αγορεύσεις, τοποθετήσεις στελεχών του ΠΑΣΟΚ
όταν ήταν στην αντιπολίτευση και αντίστοιχα πάλι όταν στην Κυ-
βέρνηση είναι η Νέα ∆ηµοκρατία, τον ρόλο αυτόν να τον ανα-
λαµβάνουν τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ.

Θεωρούµε ότι σε καµµιά περίπτωση σήµερα πια, στο 2009, δεν
εγκλωβίζονται εργαζόµενοι κάτω από τέτοιες κούφιες αντιπαρα-
θέσεις και άσφαιρες αντιλήψεις σ’ ό,τι αφορά τα ζητήµατα των
συζητήσεων και της παράθεσης των οποιωνδήποτε επιχειρηµά-
των.

Για µας, κύριοι Βουλευτές, δεν είναι καθόλου τυχαίο το ότι η
Κυβέρνηση επέλεξε να φέρει ως πρώτο νοµοσχέδιο αυτό το συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο στη Βουλή για συζήτηση. Όπως επίσης
θεωρούµε ότι δεν είναι καθόλου τυχαίο το ότι ο κύριος Πρωθυ-
πουργός επέλεξε να ζητήσει τη συνάντηση των πολιτικών Αρχη-
γών για το ίδιο περίπου ή µε κεντρικό άξονα πάντως το ίδιο
ζήτηµα, αυτό που επιχειρεί να προβάλει εδώ η κυβερνητική Πλει-
οψηφία, δηλαδή το θέµα της διαφάνειας, της αξιοπιστίας, της
αξιοπρέπειας του αστικού πολιτικού συστήµατος.

Για µας είναι παραπάνω από βέβαιο ότι είναι µια µεθοδευµένη,
µια συνειδητή επιλογή σε µια προσπάθεια να αποκρούσει τη δια-
µορφωµένη συνείδηση σε µεγάλα τµήµατα των λαϊκών στρωµά-
των ότι ο δικοµµατισµός και το εκµεταλλευτικό σύστηµα που έχει
υπηρετήσει από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα έχει οδηγήσει
τα πράγµατα στα σηµερινά τους χάλια, ότι ο δικοµµατισµός και
το καπιταλιστικό σύστηµα, έτσι όπως διαµορφώθηκε, εφαρµό-
στηκε, πολιτεύθηκε µε τις συγκεκριµένες στρατηγικές και τις τα-
κτικές του από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα έχει γεννήσει
βάσανα για το λαό µας και µεγάλη ανεργία για τους νέους, για
τις γυναίκες και συνολικότερα για την εργατική τάξη.

Ακούσαµε κι εδώ πριν από λίγο και τον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ,
αλλά και τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας να επικαλούνται
την προσπάθεια, τον κοινό στόχο, σε εισαγωγικά για µας, για να
αποκαταστήσει η χώρα την αξιοπιστία της, για να αποκαταστήσει
το πολιτικό σύστηµα της χώρας το κύρος του. Επίσης ακούσαµε
και ότι είναι υπόθεση όλων και ότι για τη σηµερινή κατάσταση
φταίµε όλοι κ.λπ.. Όχι, κύριοι! ∆εν φταίµε όλοι. Φταίνε αυτοί που
κυβέρνησαν, αυτοί που εφάρµοσαν πολιτικές, αυτοί που στήρι-
ξαν και στηρίζουν, συστρατεύθηκαν και συστρατεύονται µε την
πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε τις επιλογές της Συνθήκης

της Λισαβόνας, αυτοί που εφαρµόζουν όλες αυτές τις αντεργα-
τικές και αντιλαϊκές πολιτικές, τα κόµµατα δηλαδή του δικοµµα-
τισµού, που σε συνεννόηση µε το κεφάλαιο, µε τους
βιοµήχανους έχουν εφαρµόσει τα προηγούµενα χρόνια όλες
αυτές τις κεντρικές επιλογές.

Γίνεται, λοιπόν, µια προσπάθεια σήµερα το συγκεκριµένο νο-
µοσχέδιο να αποτελέσει ή να εµφανιστεί σαν κολυµβήθρα του
Σιλωάµ για το σύστηµα. Όµως για µας είναι παραπάνω από βέ-
βαιο ότι ο δικοµµατισµός και η πολιτική του αποκαλύπτονται και
γίνονται σήµερα ορατοί και µε γυµνό µάτι από τους απλούς αν-
θρώπους της δουλειάς. Ό,τι όσα κοσµητικά επίθετα όσες φορές
και να παρουσιάσουν εδώ οι Βουλευτές είτε του ΠΑΣΟΚ, είτε της
Νέας ∆ηµοκρατίας γύρω από τη διαφάνεια, την αξιοπιστία, το
κτύπηµα του ρουσφετιού, τη «νέα σελίδα», τον «καινούργιο
δρόµο» κ.λπ., ο κόσµος ξέρει ότι τα πράγµατα κι η ζωή είναι πολύ
διαφορετικά. Γιατί σήµερα που µιλάµε υπάρχουν επίσηµα εξα-
κόσιες πενήντα χιλιάδες άνεργοι κι απ’ αυτούς τους ανέργους η
µεγάλη πλειοψηφία είναι νέοι άνθρωποι που µπορεί να έχουν τε-
λειώσει σχολεία, να έχουν τελειώσει πανεπιστήµια, να µην µπο-
ρούν να βρουν δουλειά, το µέλλον να είναι αβέβαιο γι’ αυτούς
και να είναι αβέβαιο επειδή οι πολιτικές των κυβερνήσεων και των
δυο κοµµάτων είναι αυτές που τους στερούν την ελπίδα, που
τους κλείνουν το δρόµο.

Σήµερα που µιλάµε στην Κέρκυρα, για παράδειγµα, οκτακό-
σιοι ξενοδοχοϋπάλληλοι χάνουν τη δουλειά τους σε εννιά µεγάλα
ξενοδοχεία.

Σήµερα που µιλάµε διακόσιοι πενήντα εργάτες στο εργοστά-
σιο υποδηµάτων της «ELITE» χάνουν τη δουλειά τους.

Σήµερα που µιλάµε υπάρχουν χίλιοι συµβασιούχοι της «Ολυ-
µπιακής» που τους έχει εξαπατήσει και η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Σήµερα που µιλάµε και επιχειρεί ο δικοµµατισµός να αποκα-
ταστήσει την αξιοπιστία και την αξιοπρέπειά του καπιταλιστικού
συστήµατος υπάρχουν δεκάξι απολύσεις στην «Ελληνική Χαλυ-
βουργία». Σήµερα που µιλάµε, επίσης, διακόσιους πενήντα ερ-
γαζόµενους σε ξενοδοχείο της Κω στο «CLUB MED» η
εργοδοσία τους πετάει στο δρόµο και τους ζητάει να αποδε-
χθούν να δουλεύουν τζάµπα. Σήµερα που µιλάµε –µόλις χθες-
τριάντα τρεις ειδικευόµενοι γιατροί στο Νοσοκοµείο Παίδων
«Αγία Σοφία» κατηγορούνται από την Κυβέρνηση γιατί διεκδι-
κούνε να πληρωθούν που είναι εδώ και µήνες απλήρωτοι. Αυτή
είναι η κατάσταση.

Για όλους αυτούς τους λόγους, λοιπόν, πιστεύουµε ότι δεν
µπορεί το σύστηµα να διαµορφώσει µία ψεύτικη εικόνα στα µάτια
των απλών ανθρώπων ότι δήθεν ενδιαφέρεται για την αξιοπιστία,
για τη διέξοδο από τα σηµερινά προβλήµατα. Ακόµη είναι απο-
καλυπτική η προσπάθεια της Κυβέρνησης µέσα απ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο, αφού και µε το νοµοσχέδιο, ενώ εµφανίζεται να λέει
ότι σταµατάει τη µερική απασχόληση κ.λπ., τη θεσµοθετεί και τη
συνεχίζει και στο δηµόσιο τοµέα. Ακόµα αποκαλύπτεται η πολι-
τική της Κυβέρνησης και η ουσιαστική της στόχευση από το ότι,
ενώ εµφανίζεται να κατακεραυνώνει τα «STAGE» στο δηµόσιο
τοµέα ότι είναι σκλαβιά, τα εµφανίζει ως πεµπτουσία για τον ιδιω-
τικό τοµέα. Ενώ εµφανίζεται να λέει ότι στο δηµόσιο τοµέα τα
«STAGE» είναι κόλαση, στον ιδιωτικό τοµέα είναι ο παράδεισος.

Αποκαλύπτεται ακόµα –πιστεύουµε- η Κυβέρνηση από το ότι
ενώ κάνει εξαιρέσεις επί των εξαιρέσεων –και λίγο πριν ακού-
σαµε για την Εκκλησία κλπ.- ενώ δίνει πριµ στο πριµ για τους πτυ-
χιούχους και τους αποφοίτους και τους κατόχους διδακτορικών
πολλαπλασιάζοντας τους ταξικούς φραγµούς –γιατί είναι γνω-
στό ότι τα παιδιά του εργάτη, του αγρότη, του κτηνοτρόφου, τα
παιδιά του µικροεπαγγελµατία είναι δύσκολο να έχουν δυο και
τρία και τέσσερα διδακτορικά που πριµοδοτεί η Κυβέρνηση µε
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο- καταλαβαίνουµε όλοι ποιους ευ-
νοεί και ποιους θίγει η ρύθµιση αυτή. Άρα, πιστεύουµε ότι ενώ
όλη αυτή η κατάσταση και η επιχειρηµατολογία παρουσιάζεται,
την ίδια στιγµή διαιωνίζονται αδικίες.

Να σας πούµε δυο-τρία χαρακτηριστικά παραδείγµατα γιατί
δεν είναι λόγια, είναι έργα, είναι πράξεις και εικόνες που απεικο-
νίζουν την πολιτική των κυβερνήσεων µέχρι τώρα:

Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Είναι εδώ και δέκα χρόνια δε-
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κάδες εργαζόµενοι που απασχολούνται µε σύµβαση µιας µέρας.
Καµµία ρύθµιση δεν γίνεται γι’ αυτούς. Και η επιχειρηµατολογία
της Κυβέρνησης είναι ότι µε το νοµοσχέδιο έρχεται να αντιµε-
τωπίσει και να λύσει ζητήµατα.

ΚΕΘΕΑ. Καµµία ουσιαστική ρύθµιση, ενώ θα έπρεπε, πραγµα-
τικά, να αντιµετωπιστεί το ζήτηµα πώς θα γίνονται οι προσλήψεις
των ανθρώπων που ασχολούνται στα κέντρα ψυχικής υγιεινής µε
την θεραπεία των ανθρώπων που έχουν προβλήµατα µε τα ναρ-
κωτικά κ.λπ.. Καµµία ουσιαστική αντιµετώπιση.

Άλλο παράδειγµα. Σήµερα στην Ελλάδα έχουµε κατ’ άλλους
ένα εκατοµµύριο τριακόσιους πενήντα χιλιάδες και κατ’ άλλους
ένα εκατοµµύριο διακόσιους χιλιάδες οικονοµικούς µετανάστες.
Αυτοί οι οικονοµικοί µετανάστες έχουν ανάγκες, έχουν να αντι-
µετωπίσουν χίλια δυο προβλήµατα. Έρχονται σε επαφή µε το δη-
µόσιο και µε τη γραφειοκρατία του και υπάρχει το κέντρο
εξυπηρέτησης αλλοδαπών σε όλη την Ελλάδα όπου απασχο-
λούνται άνθρωποι µε ειδίκευση. Καµµία ουσιαστική αντιµετώ-
πιση.

Σαράντα πέντε χιλιάδες είναι οι συµβασιούχοι εργαζόµενοι
στους ΟΤΑ και γίνεται εδώ ένας διαγκωνισµός απαράδεκτος για
µας για το ποιος µονιµοποίησε πόσους, ότι ήταν δικοί σας αυτοί
που µονιµοποιήσαµε, όχι απολογηθείτε για εκείνους κ.λπ.. Εν
τέλει, υποκρισία και παραµύθια απέναντι στους εργαζόµενους
και στους ανθρώπους αυτούς που αγωνιούν.

Για µας, κύριοι Βουλευτές, πιστεύουµε ότι το κράτος, όπως
διαµορφώθηκε µετά το 1832 στη σύγχρονη πολιτική ιστορία είναι
ένα κράτος που επικράτησε το ρουσφέτι, η κοµµατική οµηρία, η
αντίληψη του φέουδου της κάθε κυβέρνησης πάνω στα ζητήµατα
του δηµόσιου, κυρίως όπως αυτό το κράτος εξελίχθηκε µετά τη
λήξη του Εµφυλίου Πολέµου. Πραγµατικά, η κατάσταση ήταν και
είναι προκλητική για το λαό µας, ήταν και είναι απαράδεκτη.

Τα προβλήµατα όλα αυτά δεν προέκυψαν µεµιάς από κάποιον
κακό Υπουργό που ήταν υπέρ του ρουσφετιού, από κάποιον κακό
γενικό γραµµατέα ενός Υπουργείου που ήταν ενάντια στη δια-
φάνεια, από έναν κακό κυβερνητικό υπάλληλο που ήταν υπέρ του
ρουσφετιού. Ήταν πολιτικές µεθοδευµένες, ήταν στρατηγικές
συγκεκριµένες, µε στοχεύσεις, προκειµένου το κράτος αυτό
ακριβώς να διαµορφωθεί όπως διαµορφώθηκε, αιχµαλωτίζοντας
τις συνειδήσεις των ανθρώπων που καλούνται να δουλέψουν στο
δηµόσιο.

Άρα, λοιπόν, από παρθενογένεση δεν έχει προκύψει κανένας.
Υπάρχει βεβαρηµένο παρελθόν του δικοµµατισµού. Υπάρχει βε-
βαρηµένο µητρώο των κυβερνήσεων, όλων των µέχρι σήµερα κυ-
βερνήσεων. Για µας σχετίζεται µε αυτό το ότι το ίδιο το ΑΣΕΠ
έγινε από την ψήφισή του, τη θέση σε εφαρµογή του νόµου του
κ. Πεπονή «σουρωτήρι» µε τις εξαιρέσεις, µε τις µεταρρυθµίσεις,
µε τις χιλιάδες και πάρα πολλές τροποποιήσεις, µεταρρυθµίσεις
που ακριβώς στόχο είχαν, πώς θα υπηρετεί αυτό την κοµµατική
οµηρία, την κυβερνητική οµηρία κάθε φορά σε αυτούς τους αν-
θρώπους που αγωνιούσαν και που είχαν δικαίωµα για να δουλέ-
ψουν.

Σήµερα πιστεύουµε ότι και το δηµόσιο αξιοποιείται µε βάση
και το νοµοσχέδιο, δηλαδή, αυτήν τη γενίκευση της µερικής απα-
σχόλησης, των συµβάσεων ορισµένου χρόνου, εν τέλει της ελα-
στικοποίησης των µορφών εργασίας. Συστρατεύεται και ο νόµος
ο συγκεκριµένος σε µια γενικευµένη προσπάθεια, προκειµένου
να υπηρετηθεί η Συνθήκη της Λισαβόνας, οι επιλογές του Μάα-
στριχτ, και εν τέλει το να στηριχθούν µε φτηνό εργατικό προσω-
πικό οι προσπάθειες των ευρωπαϊκών µονοπωλίων στον
ενδοκαπιταλιστικό ανταγωνισµό µε τα µονοπώλια της Ιαπωνίας,
των Ηνωµένων Πολιτειών κ.λπ..

Η αντίληψη που έχουµε, κύριοι Βουλευτές, σαν Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας είναι ριζικά αντίθετη µε την αντίληψη που εκ-
φράζουν τόσο το ΠΑΣΟΚ όσο και η Νέα ∆ηµοκρατία. Για µας, η
δουλειά δεν είναι ευκαιρία, η δουλειά δεν εξαρτάται από προϋ-
ποθέσεις, από όρους, από παραγράφους και από εδάφια. Για
µας, η δουλειά είναι δικαίωµα για όλους, και για τα παιδιά των ερ-
γατών και για τα παιδιά των υπαλλήλων και για τα παιδιά των
αγροτών και των κτηνοτρόφων, για τους πάντες, ανεξάρτητα από
τι το θεό πιστεύουν, ανεξάρτητα από το ποιο κόµµα ψήφισαν,
ανεξάρτητα από το ποια παράταξη ακολουθούν.

Και δείχνει αυτή η θέση και την ηθικοπολιτική ανωτερότητα
του ΚΚΕ, γιατί ξέρουµε πώς διαµορφώθηκαν και ποιοι διαµόρ-
φωσαν τις στρατιές των συµβασιούχων, ποιοι διαµόρφωσαν και
ποιοι πολλαπλασίασαν τους χιλιάδες ανθρώπους που δουλεύουν
είτε µε συµβάσεις έργου, είτε µε σύµβαση µιας µέρας, είτε στους
δήµους, συνολικότερα στο δηµόσιο τοµέα, αλλά και στον ιδιω-
τικό τοµέα.

Όµως, δε µας ενδιαφέρει εµάς τι κόµµα ψήφισαν αυτοί οι άν-
θρωποι στις εκλογές στις 4 Οκτώβρη ή στις ευρωεκλογές. Και
λέµε: ∆ικαίωµα στη δουλειά έχουν όλοι. Και άρα, λοιπόν, αφού η
δουλειά είναι δικαίωµα, θα πρέπει αυτή να εξασφαλίζεται.

Πρέπει, επίσης, για µας, κάποιος να σκεφτεί και να απαντήσει
για το δηµόσιο: Σε ό,τι µας αφορά, τι δηµόσιο στηρίζουµε, τι δη-
µόσιο θέλουµε;

∆εν υιοθετούµε, είµαστε αντίθετοι στο δηµόσιο εκείνο που χα-
ρίζει, σαν παράδειγµα, τους φόρους, δίνει αφορολόγητο πετρέ-
λαιο στους εφοπλιστές και στους αγρότες το δίνει πανάκριβα.
Είµαστε αντίθετοι σ’ αυτό το δηµόσιο. Είµαστε αντίθετοι στο δη-
µόσιο εκείνο που φορτώνει τα βάρη µε τις φορολογικές και λη-
στρικές επιδροµές, µε τα ζητήµατα τα µισθολογικά, µε τα θέµατα
τα ασφαλιστικά, συνολικότερα µε τα προβλήµατα που απασχο-
λούν τη λαϊκή οικογένεια, που τα φορτώνει στους πολλούς και
τα δίνει όλα στους λίγους.

Εµείς στηρίζουµε και παλεύουµε για ένα δηµόσιο εντελώς δια-
φορετικό, στον αντίποδα, στην πέρα όχθη, στην αντίπερα όχθη
απ’ αυτήν που µέχρι σήµερα έχουµε γνωρίσει.

Γι’ αυτό το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας υποστηρίζει µια τέ-
τοια αντίληψη σε ένα τέτοιο δηµόσιο, µε λαϊκά χαρακτηριστικά.
Για το λόγο αυτό υποστηρίζουµε και προτείνουµε ότι η διέξοδος
η πραγµατική βρίσκεται στη διαµόρφωση ενός κοινωνικοπολιτι-
κού µετώπου, που θα παλέψει και θα αγωνιστεί για την αλλαγή
και στο επίπεδο της εξουσίας, για να αποκτήσει αυτή λαϊκά στοι-
χεία και λαϊκά χαρακτηριστικά.

Με βάση όλα αυτά, πιστεύουµε ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό
συσσωρεύονται και διαιωνίζονται προβλήµατα σε βάρος των ερ-
γαζοµένων. Στις σηµερινές συνθήκες πιστεύουµε ότι θα µπο-
ρούσαν να προτείνουν λύσεις και ρυθµίσεις τέτοιες που να
ανακουφίζουν όλους τους εργαζόµενους.

Τι προτείνουµε εµείς; Εµείς πιστεύουµε ότι στο δηµόσιο τοµέα
µια σχέση εργασίας θα έπρεπε να υπήρχε: η σχέση δηµοσίου δι-
καίου. ∆εν µπορεί να έχει δέκα ταχυτήτων ανθρώπους, πολλών
κατηγοριών εργαζόµενους. Καθένας εκεί που δουλεύει, στην ει-
δικότητά του, στον τοµέα του, µε βάση τα χαρακτηριστικά του
και µια σειρά άλλες παραµέτρους κ.λπ.. Μια µόνο σχέση εργα-
σίας: Αυτήν της σχέσης του δηµοσίου δικαίου!

∆εύτερον. Πιστεύουµε ότι πρέπει να µονιµοποιηθούν χωρίς
όρους και προϋποθέσεις όλοι οι εργαζόµενοι, όλοι αυτοί που πα-
ρέχουν εξαρτηµένη εργασία, µε τη µετατροπή όλων αυτών των
συµβάσεων σε συµβάσεις δηµοσίου δικαίου, όπως αυτές που
ανέφερα προηγούµενα.

Υποστηρίζουµε ότι πρέπει να καταργηθούν τα Προγράµµατα
«STAGE» και στον ιδιωτικό και στο δηµόσιο τοµέα. Πιστεύουµε
ότι πρέπει να καλυφθούν οι κενές θέσεις µε νέες θέσεις στο δη-
µόσιο, µε τα χαρακτηριστικά που λίγο πριν είπαµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Γιατί είναι παραπάνω από βέβαιο ότι δεν λύνεται το θέµα της

υγείας, για παράδειγµα, µε τις τρεις χιλιάδες προσλήψεις, που
έχει υποσχεθεί η Κυβέρνηση, όταν η ίδια η Κυβέρνηση στις προ-
γραµµατικές δηλώσεις της είχε πει ότι απαιτούνται στο συγκε-
κριµένο τοµέα παραπάνω από εικοσιπέντε χιλιάδες άνθρωποι.

Πιστεύω ότι πρέπει να καταργηθεί η µερική απασχόληση στο
δηµόσιο και, εν τέλει, για όλα αυτά τα ζητήµατα καλούµε τους
εργαζόµενους να πάρουν µέρος αποφασιστικά και µαζικά στην
εικοσιτετράωρη απεργία της 17 του ∆εκέµβρη, µαζί µε το ΠΑΜΕ,
µαζί µε τα ταξικά συνδικάτα, µε όλες τις οµοσπονδίες σε ολό-
κληρη τη χώρα, σε όλες τις συγκεντρώσεις που γίνονται σε εξή-
ντα δύο πόλεις, προκειµένου, πραγµατικά, να σταλεί ένα µήνυµα
στην Κυβέρνηση ότι δεν ανεχόµαστε, ότι δεν υπακούµε σε αυτές
τις αντεργατικές πολιτικές και ότι διεκδικούµε το δίκαιο, διεκδι-
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κούµε δουλειά µε τα χαρακτηριστικά που προηγούµενα είπαµε.
Απαιτούµε πραγµατικές αυξήσεις στους µισθούς. Θεωρούµε

ότι πρέπει να υπερασπίσουµε τα ασφαλιστικά και εργασιακά δι-
καιώµατα. Χρειάζεται να κατανοήσει το σύνολο του ελληνικού
λαού και των λαϊκών στρωµάτων ότι µε τον αγώνα αυτό µπο-
ρούµε και να υπερασπίσουµε δικαιώµατα, αλλά, κυρίως, να διεκ-
δικήσουµε λύσεις τέτοιες που να ανταποκρίνονται στις
σύγχρονες ανάγκες για τη λαϊκή οικογένεια.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

συνάδελφο.
Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου

Συναγερµού κ. Αθανάσιος Πλεύρης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν ξέρω αν η συζή-

τηση µπορεί να συνεχιστεί λόγω απουσίας του Υπουργού. Αυτήν
τη στιγµή δεν εκπροσωπείται η Κυβέρνηση στην Αίθουσα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Περιµένετε, κύριε συνά-
δελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Άρα, περιµένουµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: … (δεν ακούστηκε)
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Γιατρέ µου, εσείς ξέρετε καλύτερα την

ιατρική φράση “natura primat”. Η φύσις επιτάσσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριοι συνάδελφοι, θα

διακόψουµε για δυο λεπτά τη συνεδρίαση µέχρι να επανέλθει ο
κύριος Υπουργός.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Επαναλαµβάνεται η δια-
κοπείσα συνεδρίαση.

Το λόγο έχει ο εισηγητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Αθανάσιος Πλεύρης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, ερχόµαστε εδώ να συζητήσουµε ένα νο-

µοσχέδιο µέσα σε µια ένταση που υπάρχει, διότι οπωσδήποτε
αφορά µεγάλο µέρος συµπολιτών µας, οι οποίοι ενδέχεται να
πληγούν από τις διατάξεις οι οποίες έρχονται.

Όταν µιλάµε επί της αρχής για ένα νοµοσχέδιο, για το πώς
πρέπει να γίνονται οι προσλήψεις στο δηµόσιο, πρέπει να κατα-
λάβουµε τι έχει συµβεί µέχρι σήµερα. Και αυτό το οποίο έχει συµ-
βεί, έχει συµβεί από το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα ∆ηµοκρατία, τα δυο
κόµµατα που κυβέρνησαν τον τόπο. Φαντάζοµαι ότι κάποια
στιγµή, αν υπήρχε κάποιο βραβείο να λάβουνε, θα έπρεπε να το
λάβουνε, διότι κατάφεραν κολοσσιαίες εταιρίες, οι οποίες ήταν
µονοπώλιο -και όποιος ιδιώτης της είχε ως µονοπώλιο θα πήγαι-
ναν τέλεια- να τις χρεοκοπήσουν. Το είδαµε µε την Ολυµπιακή, το
βλέπουµε µε την ΕΡΤ, που έχουν στοιβάξει τον κόσµο εκεί πέρα,
όσο κόσµο µπορεί να πάρει, όσες συµβάσεις µπορούν να γίνουν,
τέσσερις, πέντε χιλιάδες κόσµος, το βλέπουµε µε τον ΟΣΕ.

Αυτές ήταν οι διακυβερνήσεις σας! Η πολιτική σας ήταν, όχι
πώς θα στρέψουµε το νέο άνθρωπο προς τον ιδιωτικό τοµέα, να
πάει να αγωνιστεί, αλλά πώς θα τον κάνουµε να «τρουπώσει» στο
δηµόσιο, για ψηφοθηρικούς λόγους. Αυτό, λοιπόν, το καθεστώς
διαµορφώσατε και έχει φτάσει η χώρα εκεί που έφτασε σήµερα.

Σήµερα, ένα µεγάλο πρόβληµα της ελληνικής οικονοµίας και
ένα αδιέξοδο στο οποίο βρισκόµαστε είναι το γεγονός ότι έχετε
καταφέρει σ’ ένα πληθυσµό δέκα, έντεκα, δώδεκα εκατοµµυρίων,
να έχετε κοντά ένα εκατοµµύριο δηµοσίους υπαλλήλους.

Το µεγάλο λοιπόν, ερώτηµα και η συζήτηση θα έπρεπε να
ήταν, κύριοι συνάδελφοι, χωρίς να υπολογίζουµε το πολιτικό κό-
στος, όχι πώς θα γίνονται οι προσλήψεις στο δηµόσιο, αλλά πώς
θα σταµατήσουν να γίνονται προσλήψεις στο δηµόσιο. ∆ιότι,
αυτήν τη στιγµή, ευθέως πρέπει να πούµε ότι για να εξορθολο-
γιστεί το δηµόσιο, θα πρέπει να πάψουν οι προσλήψεις για µε-
γάλο χρονικό διάστηµα και µε εσωτερικές µετατάξεις να
καλύπτονται οι ανάγκες, πλην βέβαια νευραλγικών τοµέων, όπως
είναι αυτός της υγείας. Το ακούσαµε, κάπως από τον Πρωθυ-
πουργό αυτό, βέβαια, σε µια κατεύθυνση για ένα χρόνο, πέντε
χρόνια κ.λπ.

Κύριοι, εάν ήµασταν εταιρεία θα είχαµε χρεοκοπήσει. Αυτήν
τη στιγµή, υπάρχουµε µόνο και µόνο επειδή δανειζόµαστε και
µόνο και µόνο επειδή φορολογείτε µια ολόκληρη κατηγορία που

δεν βρίσκεται στο δηµόσιο, για να ταΐζει ένα µεγάλο δηµόσιο.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα και οπωσδήποτε αυτό δεν είναι αρε-
στό και αν θέλετε είναι και υπεύθυνο να λέγεται από ένα κόµµα
που θα µπορούσε να επενδύει στο λαϊκισµό και να λέει αυτό που
έλεγε το ΠΑΣΟΚ, όταν ήταν αντιπολίτευση: «Λύστε τους το πρό-
βληµα, µονιµοποιήστε τους όλους» και αυτό που λέει τώρα η Νέα
∆ηµοκρατία, ότι υπάρχουν διακόσιες χιλιάδες παιδιά, για τα
οποία βέβαια εγώ -η Νέα ∆ηµοκρατία- µέχρι πριν τρεις, τέσσερις
µήνες δεν έκανα τίποτα και δεν µερίµνησα για αυτούς, αλλά
τώρα ξαφνικά ως Αντιπολίτευση αντιλαµβάνοµαι ότι πρέπει να
τους λύσω το πρόβληµα.

Εµείς, πιστεύουµε ότι το δηµόσιο έχει πάρα πολύ κόσµο και
πρέπει επιτέλους να µειωθεί. Και από τη στιγµή που υπάρχουν οι
συνταγµατικές ρήτρες που δεν µπορεί να µειωθεί µε άλλο τρόπο,
πρέπει οπωσδήποτε να µειωθεί µε το πάγωµα των προσλήψεων,
µε υποχρεωτικές µετατάξεις. Πρέπει, επιτέλους, οι µόνιµοι δη-
µόσιοι υπάλληλοι να εργάζονται, όσοι δεν εργάζονται και χρησι-
µοποιούν τα «STAGE», τους συµβασιούχους και τον
οποιοδήποτε.

∆εν µπορώ να καταλάβω τι είναι αυτό το ελληνικό δηµόσιο που
έχει πάγιες και διαρκείς ανάγκες που δεν καλύπτονται. Πόσο
κόσµο έπρεπε δηλαδή, να έχει για να καλύπτονται; Τρία εκατοµ-
µύρια, τέσσερα εκατοµµύρια, πέντε εκατοµµύρια;

Κύριε Υπουργέ, σας τα είπαµε αυτά και στην επιτροπή και είναι
πράγµατα που δεν ακούγονται καλά στα αυτιά, δεν είναι πράγ-
µατα για να χαϊδέψουµε τον κόσµο.

Είναι πράγµατα που θα τα θεωρούµε υπεύθυνα, ώστε επιτέ-
λους να µπει µία τάξη σ’ αυτό το µεγάλο ασθενή της ελληνικής
οικονοµίας, το ελληνικό δηµόσιο.

Πώς θα γίνει αυτό τώρα; Αυτό, κύριε Υπουργέ, θα γίνει –και
εδώ πέρα είναι το µεγάλο στοίχηµα για σας- εάν υπάρξουν πραγ-
µατικά οργανογράµµατα, εάν ξέρουµε επιτέλους αυτό το δηµό-
σιο πόσο κόσµο χρειάζεται να έχει. Οποιαδήποτε άλλη κουβέντα
να πούµε για το πώς θα µπαίνει ο κόσµος στο δηµόσιο, για το τι
θα γίνεται, πρέπει να έχει προηγηθεί µία ενδελεχής µελέτη και
να πούµε «κύριοι, αυτό που ονοµάζουµε ελληνικό δηµόσιο χρει-
άζεται Χ θέσεις που πρέπει να καλυφθούν». Μετά να δούµε πώς
θα καλύπτονται αυτές οι θέσεις.

Πότε θα γίνει αυτό το πράγµα όµως, κύριε Υπουργέ; Εκεί πέρα
θα προσφέρετε πραγµατική υπηρεσία προς τη χώρα εάν επιτέ-
λους φέρετε αυτά τα οργανογράµµατα για να δούµε ποιες είναι
οι ανάγκες αυτού του ελληνικού δηµοσίου. Αρκετά έχει ταλαι-
πωρηθεί ο κόσµος, αρκετούς κρατήσατε οµήρους και εσείς και
οι άλλες κυβερνήσεις. Και έχουµε φθάσει πλέον σε αδιέξοδο.

Ως προς το νοµοσχέδιο καθ’ εαυτό. Κύριε Υπουργέ, φέρνετε
το ΑΣΕΠ σε όλη ουσιαστικά την κλίµακα του ελληνικού δηµοσίου,
πλην διαφόρων τοµέων -που θα τα συζητήσουµε και στην κατ’
άρθρον συζήτηση- και δεν θα µπορούσε να µπει.

Εµείς επιµένουµε -κι αυτό θέλουµε να το πούµε ήδη από τη
συζήτηση επί της αρχής- ότι το φέρνετε στην Προεδρία της ∆η-
µοκρατίας και στη Βουλή. Το Επιστηµονικό Συµβούλιο βέβαια -θα
το έχετε δει- ήλθε και σας είπε αυτό που σας είπαµε και εµείς
στην επιτροπή, ότι υπάρχει πρόβληµα µε τη Βουλή. Υπάρχει πρό-
βληµα διότι σύµφωνα µε τις συνταγµατικές διατάξεις, υπάρχει
πλήρη αυτονοµία της Βουλής και όλα αυτά τα θέµατα µπορούν
να ρυθµίζονται από τον Κανονισµό της Βουλής και όχι από νο-
µοθετική διάταξη. Ο Κανονισµός της Βουλής έχει βέβαια ανα-
φορά ως προς το ΑΣΕΠ, αλλά αυτό σηµαίνει ότι δεν µπορεί ένα
νοµοσχέδιο που έρχεται από το Υπουργείο Εσωτερικών, να κα-
θορίζει και να επιβάλλει διατάξεις προς τη Βουλή.

Πρέπει, λοιπόν, να απαντήσετε σ’ αυτό. Έχει λάθος το Επι-
στηµονικό Συµβούλιο;

Εµείς, κύριοι συνάδελφοι, είχαµε και επί της αρχής µία δια-
φωνία και θέλω να την καταθέσω εδώ πέρα. Αυτήν τη στιγµή κα-
ταλαβαίνω την επικοινωνιακή πρακτική του ΠΑΣΟΚ να πει ότι και
ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας και η Βουλή, όλα είναι ΑΣΕΠ για να
φαίνεται η διαφάνεια. Θέλω, όµως, να σας ρωτήσω το εξής: Τι ει-
κόνα δείχνουµε στην κοινωνία όταν λέµε εµείς οι Βουλευτές εδώ
ότι ο Πρόεδρος της Βουλής δεν είναι αξιόπιστος στην επιλογή
του προσωπικού, ότι ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας χρειάζεται
τον έλεγχο του ΑΣΕΠ για να προσλαµβάνει προσωπικό;
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Ερχόµαστε, λοιπόν, τους δύο παράγοντες που σηµατοδοτούν
το δηµοκρατικό µας πολίτευµα, τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας,
τον Πρόεδρο της Βουλής -ο τρίτος είναι ο Πρωθυπουργός- να
τους πούµε ότι πρέπει να σας ελέγχει µία διορισµένη από τη
Βουλή ανεξάρτητη αρχή για να κάνετε καλά τη δουλειά σας.

Αντιλαµβανόµαστε το επικοινωνιακό παιχνίδι, αλλά εγώ προ-
τιµώ και ως κόµµα προτιµούµε να δώσουµε την εικόνα ότι και ο
Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας και ο Πρόεδρος της Βουλής, µπο-
ρούν να προσλαµβάνουν κόσµο χωρίς έλεγχο και µε τις διατάξεις
που θα εγγυώνται την αξιοκρατία. Και εκεί είναι το µεγάλο στοί-
χηµα, όχι να βάλουµε ανεξάρτητες αρχές.

Στο τέλος θα φέρετε ανεξάρτητες αρχές για να ελέγχουν και
το νοµοθετικό έργο, εάν δηλαδή ως Βουλευτές κάνουµε καλά το
νοµοθετικό µας έργο.

Και µου έκανε εντύπωση που ακούστηκε ένσταση από την
πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας, όσον αφορά στις ανεξάρτητες
αρχές, που λέει «πώς θα βάλετε στον Συνήγορο του Πολίτη δια-
δικασίες ΑΣΕΠ» και δεν βλέπω την ίδια ένσταση όταν έχουµε να
κάνουµε µε τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας και τον Πρόεδρο της
Βουλής.

Κύριε Υπουργέ, οπωσδήποτε οι ρυθµίσεις τις οποίες βλέ-
πουµε, βρίσκονται προς τη σωστή κατεύθυνση. Βρίσκονται προς
την κατεύθυνση εξορθολογισµού του πλαισίου των προσλήψεων
και σας το είπαµε αυτό.

Η κατάργηση της συνέντευξης είναι στη σωστή κατεύθυνση,
διότι, τελικά, ήταν ένα µέτρο που απέτυχε στην πράξη. Ξέρω ότι
θα το υπερασπιστούν αυτοί που το έφεραν στην προηγούµενη
θητεία, αλλά γνωρίζουµε ότι υπήρξαν διάφορα προβλήµατα.

Kαι µάλιστα από τη στιγµή που υιοθετήσατε την αναφορά που
σας κάναµε και εµείς να διατηρηθεί η συνέντευξη ως προς τους
επιτυχόντες και µόνο, ώστε να καταφέρουµε να δούµε µη τυχόν
υπάρχει κάποιος παράγοντας, αφού έχει επιτύχει ο άλλος που
πρέπει να αποκλειστεί και να πάµε στον αµέσως επόµενο,
πράγµα το οποίο έχετε υιοθετήσει, πιστεύω ότι είναι στη σωστή
κατεύθυνση.

Στη σωστή κατεύθυνση για µας είναι ότι πρέπει επιτέλους να
λήξουν οι συµβάσεις έργου όταν υποκρύπτεται εξαρτηµένη ερ-
γασία. Και, πράγµατι, µε τις ρυθµίσεις του παρόντος νοµοσχε-
δίου, έχουµε την κατεύθυνση να υπάρξουν συµβάσεις έργου,
µόνο εκεί που υπάρχουν συµβάσεις έργου.

Παράλληλα, οπωσδήποτε προς τη σωστή κατεύθυνση είναι και
ο εξορθολογισµός των µορίων. Θεωρούµε ότι και οι αυξήσεις
που δίνετε προς το βασικό τίτλο, προς τα διδακτορικά, προς τα
µεταπτυχιακά, όλα αυτά είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.

Οπωσδήποτε, είναι το επίµαχο θέµα µε την κατάργηση της µο-
ριοδότησης λόγω θέσης, αυτό που µας παρακολουθούν µε µε-
γάλη αγωνία όλοι όσοι αυτή τη στιγµή είναι συµβασιούχοι.

Κύριε Υπουργέ και κύριοι συνάδελφοι, η εύκολη λύση για το
Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό θα ήταν λύσεις που ακούγονται
συχνά σ’ αυτήν την Αίθουσα, µονιµοποίηση όλων, κατώτερος µι-
σθός 1.400 ευρώ, άλλοι εκατό χιλιάδες µέσα στο δηµόσιο, άλλοι
διακόσιες χιλιάδες µέσα στο δηµόσιο. Πόσους ανέργους έχουµε;
Εξακόσιες χιλιάδες; Εξακόσιες χιλιάδες στο δηµόσιο. Εµείς επι-
λέγουµε την υπευθυνότητα ακόµη και όταν αυτή η υπευθυνότητα
δεν µας εξυπηρετεί σε ψηφοθηρικούς στόχους. Θεωρούµε ότι
εσείς στην αντιπολίτευση δεν είχατε το θάρρος –και ήδη το εί-
δαµε µε την κατάθεση των προτάσεων και των δηλώσεών σας- να
πείτε την πραγµατικότητα και τώρα τη λέτε εκ του ασφαλούς ως
Κυβέρνηση. Το ίδιο και η Νέα ∆ηµοκρατία η οποία δεν ρύθµισε
ως κυβέρνηση αυτά τα θέµατα και έρχεται ως Αντιπολίτευση να
πει «Θα σας τα ρυθµίσω».

Εµείς θεωρούµε, κύριε Υπουργέ, ότι η κατάργηση της µοριο-
δότησης είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Αυτήν τη στιγµή τα
µόρια µπορεί να ληφθούν βάσει της προϋπηρεσίας, όπως υπάρ-
χουν σε όλους τους τοµείς, που αν δεν κάνω λάθος είναι τετρα-
κόσια είκοσι στο σύνολο και οπωσδήποτε δεν µπορεί να υπάρχει
προνοµιακή αντιµετώπιση.

Μπορώ να αντιληφθώ και το καταλαβαίνω ότι αυτήν τη στιγµή
έχουµε ανθρώπους οι οποίοι είναι δεσµευµένοι. Και τι θα γίνει;
Αυτήν τη στιγµή, κύριε Υπουργέ, έχετε κάποιες µεταβατικές δια-
τάξεις. Λέτε ότι ανανεώνονται οι συµβάσεις για προσωπικό ως

προς το 50% που είναι µε συµβασιούχους µέχρι τις 30-4-2010,
όπου εκεί θα γίνει διαγωνισµός για να καλυφθούν προσωρινώς
ανάγκες µέχρι τις 31-12-2010 για το δηµόσιο και µέχρι τις 31-12-
2011 για τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Εκεί πέρα,
λοιπόν, µπορείτε σε µεγάλο βαθµό να επιλύσετε αυτήν την αδι-
κία. Πρέπει να κρατήσετε τις συµβάσεις οι οποίες υπάρχουν. ∆εν
υπάρχει κανένας απολύτως λόγος να µπείτε σ’ ένα διαγωνισµό
ΑΣΕΠ για να ρυθµίσει θέσεις για µισό και ενάµιση χρόνο. Και
γιατί το λέµε αυτό, κύριε Υπουργέ; Το λέµε γιατί θεωρούµε ότι θα
είναι αδύνατον να ανταποκριθεί το ΑΣΕΠ σ’ αυτήν την υποχρέ-
ωση.

Ακούσαµε τον Πρόεδρο του ΑΣΕΠ που µας είπε ότι ναι έχουµε
την ικανότητα αλλά όσοι εδώ πέρα έχουν εµπειρία που είναι στην
Επιτροπή της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης βλέπουν διαγωνισµούς ΑΣΕΠ
που κρατάνε πάρα πολύ καιρό. Υπάρχουν επιτυχόντες του δια-
γωνισµού ΑΣΕΠ του 1998 που αυτοί αξιοκρατικά θα έπρεπε να
ήταν σε θέση, γιατί πέτυχαν στο διαγωνισµό, δεν µπήκαν από κά-
ποιο παράθυρο, τους οποίους έχετε εγκαταλείψει.

Πρέπει, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, τουλάχιστον, να δείτε αυτόν
τον παράγοντα, να κρατηθούν αυτές οι θέσεις µέχρι να γίνει το
οργανόγραµµα το οποίο θέλετε και θα προκηρύξετε µε τις δια-
δικασίες που έχουν τεθεί σ’ αυτό το νοµοσχέδιο, την πλήρωση
των µονίµων θέσεων. Προς αυτήν την κατεύθυνση θεωρούµε ότι
και θα δώσετε ένα µήνυµα ότι, πραγµατικά, θέλετε την αξιοκρα-
τία µε το νοµοσχέδιο το οποίο φέρνετε –που κινείται προς την
αξιοκρατία και αυτό δεν νοµίζω ότι µπορεί κάποιος να το αµφι-
σβητήσει- αλλά παράλληλα αντιλαµβάνεστε και τον κοινωνικό
παράγοντα που υπάρχει ότι υπήρξαν κάποιοι άνθρωποι οι οποίοι
εγκλωβίστηκαν και, τουλάχιστον, τους δίνετε ένα µεταβατικό
πλαίσιο, ένα µεταβατικό πεδίο, ώστε και αυτοί µε τη σειρά τους
να µπορούν να προετοιµαστούν είτε για να συµµετάσχουν σε δια-
γωνισµούς ΑΣΕΠ είτε για να συνεχίσουν επαγγελµατική δρα-
στηριότητα εκτός δηµοσίου.

Σ’ αυτό, λοιπόν, θα περιµένουµε µέχρι την τελευταία στιγµή
να ακούσουµε τη θέση σας. Κατά τα λοιπά στην κατ’ άρθρο συ-
ζήτηση θα τοποθετηθούµε ενδελεχώς για όλες τις ρυθµίσεις ξε-
χωριστά.

Εµείς κρίνουµε ότι επί της αρχής το νοµοσχέδιο βρίσκεται στη
σωστή κατεύθυνση και γι’ αυτό το λόγο θα το υπερψηφίσουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
συνάδελφο.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Νικόλαος Τσούκαλης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζητάµε ένα νοµο-

σχέδιο το οποίο σύµφωνα µε τις διακηρύξεις του κυρίου Υπουρ-
γού αλλά και της Κυβέρνησης εντάσσεται σ’ ένα φιλόδοξο
σχέδιο αναδιάρθρωσης της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Το ερώτηµα
όµως που τίθεται αµείλικτο και που θέσαµε και στην επιτροπή
είναι ποιο είναι αυτό το σχέδιο. Είναι αυτό που υπονόησε µήπως
ο κύριος Πρωθυπουργός κατά την προεκλογική περίοδο; Είναι
αυτό που µας σκιαγράφησε ο κύριος Υπουργός κατά τη συζή-
τηση του νοµοσχεδίου στην επιτροπή ή είναι αυτό που µέσω των
διαρροών του τύπου φαίνεται ότι έχει αναλάβει ο κύριος Πρω-
θυπουργός ως δέσµευση στην Ευρωπαϊκή Ένωση και το διευ-
κρίνισε και σήµερα και χθες µε τις δηλώσεις του;

Σύµφωνα, λοιπόν, µ’ αυτές τις δηµοσιογραφικές διαρροές επί-
κειται ένα µεταρρυθµιστικό «τσουνάµι» στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση,
δραστικές συγχωνεύσεις οργανισµών και υπηρεσιών, καταργή-
σεις επιδοµάτων, µειώσεις µισθών, γενικευµένες αναδιαρθρώ-
σεις προσωπικού, φορολογικές ρυθµίσεις και πολλά άλλα. Τα
ρεπορτάζ είναι σαφή. Όλες αυτές οι ανατροπές θα γίνουν στο
όνοµα της δηµοσιονοµικής εξυγίανσης.

Είναι βάσιµες οι δηµοσιογραφικές αυτές πληροφορίες, κύριε
Υπουργέ, και αν ναι, ποιες είναι οι δεσµεύσεις που αναλάβατε
έναντι των Ευρωπαίων; Πρέπει να τις ξέρει η Βουλή. Βάσει ποιων
κοινωνικών και πολιτικών διαβουλεύσεων και ποιων µελετών προ-
χωράτε σ’ αυτήν τη µεταρρύθµιση, βάσει ποιου επιστηµονικού,
συγκροτηµένου, αποτελεσµατικού και βιώσιµου σχεδίου ανα-
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διάρθρωσης της δηµόσιας διοίκησης;
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, κατόπιν

όλων όσων έχουν αποκαλυφθεί τα επιχειρήµατά σας έχουν
άρδην ανατραπεί. Το νοµοσχέδιο που συζητάµε είναι ενταγµένο
στη λογική της δηµοσιονοµικής προσαρµογής. Η βασική επι-
δίωξή σας είναι να απαλλαγείτε από το βάρος των ευέλικτων µι-
σθωτών, είναι δυστυχώς «να πετάξετε τη σαβούρα από το
πλοίο» προκειµένου αυτό να σωθεί µέσα στην «τρικυµία» που βρί-
σκεται.

Σας αναφέραµε και στην επιτροπή ότι το νοµοσχέδιο ακολου-
θεί τη λογική «του µαστίγιου και του καρότου». Μας εµφανίζετε
το «καρότο» των αντικειµενικών και αξιοκρατικών προσλήψεων
µέσω ΑΣΕΠ, ενώ συγχρόνως µας κραδαίνετε το «µαστίγιο» της
απαλλαγής σας από τους χιλιάδες νέους µε τις ελαστικές σχέ-
σεις εργασίας.

Ποιος δεν θα συµφωνούσε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο
«µπετονάρισµα» των διαδικασιών προσλήψεων µέσω του ΑΣΕΠ;
Συµφωνούµε όλοι και θα µπορούσαµε να προσθέσουµε και πάρα
πολλά άλλα. Το πρωτεύον όµως είναι το άλλο, είναι αυτό του
«µαστιγίου».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προεκλογικά αναδείξαµε και
εγκαταστήσαµε στον πυρήνα της αντιπαράθεσης το τεράστιο
θέµα των συµβασιούχων. Οι θέσεις µας είναι σταθερές τόσο
προεκλογικά όσο και µετεκλογικά. ∆εν είπαµε για άµεση πρό-
σληψη όλων των συµβασιούχων αλλά µιλήσαµε για µοριοδότηση
µέσω των διαγωνισµών. Η θέση µας ήταν υπεύθυνη, δίχως «κο-
ρώνες» και λαϊκισµούς, συνεκτιµώντας τόσο την κοινωνική διά-
σταση του θέµατος όσο και τις ανάγκες των υπηρεσιών.
Ζητήσαµε και ζητάµε ακόµη µέχρι σήµερα την κατάργηση των
ελαστικών σχέσεων εργασίας που υποκρύπτουν τακτικές ανά-
γκες τόσο στο δηµόσιο όσο και στον ιδιωτικό τοµέα, την αντικα-
τάσταση των συµβάσεων έργου, των συµβάσεων ορισµένου
χρόνου και προσωρινής απασχόλησης µε συµβάσεις αορίστου
χρόνου, την τακτοποίηση µε συµβάσεις αορίστου χρόνου στον
ιδιωτικό τοµέα και µε ενιαία σχέση µονίµου υπαλλήλου στο δη-
µόσιο όλων των σηµερινών συµβασιούχων που καλύπτουν πά-
γιες και διαρκείς ανάγκες, την κατάργηση έκτοτε του θεσµού των
συµβασιούχων.

Η πρότασή µας αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εντάσσε-
ται και είναι συνεπής µε τη συνολικότερη και ολοκληρωµένη προ-
γραµµατική µας θέση για την αναδιάρθρωση της ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης. Βρίσκεται δε σε ευθεία αντιπαράθεση µε το σηµερινό
µοντέλο της.

Είναι βέβαιο ότι η σηµερινή κατάσταση της ∆ηµόσιας ∆ιοίκη-
σης λειτουργεί ανασταλτικά σε κάθε απόπειρα ανασυγκρότησης
και εκσυγχρονισµού της ελληνικής οικονοµίας και κοινωνίας.
Αντίθετα, το µόνο που εξυπηρετεί είναι η αναπαραγωγή της πα-
ραοικονοµίας, των πελατειακών σχέσεων, των αθέµιτων συναλ-
λαγών και της συνολικής υποβάθµισης της χώρας.

Ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς δεν υπερασπίζεται
σε καµµία περίπτωση τη σηµερινή κατάσταση. Πιστεύουµε ότι η
αναβάθµιση και η ριζική αλλαγή της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης αποτε-
λεί αδήριτη ανάγκη. Η ριζική µεταρρύθµισή της, όµως, δεν είναι
απλώς υπόθεση διακηρύξεων, είναι άµεσα συνυφασµένη µε την
ίδια την αντίληψη του τρόπου ανάπτυξης της χώρας και της λει-
τουργίας του κράτους. Απαιτεί ρήξεις µε τον κοµµατισµό, µε τις
πελατειακές σχέσεις, µε τα ρουσφέτια. Απαιτεί ισχυρή πολιτική
βούληση, καθώς και την ανάληψη του σχετικού πολιτικού κό-
στους που ποτέ δεν έδειξαν οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ. Απαιτείται σαφής διάκριση της
κυβερνητικής από τη διοικητική λειτουργία, απαιτείται εξασφά-
λιση της αυτοτέλειας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης από κοµµατικές
παρεµβάσεις, απαιτείται ορθολογική οργάνωση µε βάση συγκε-
κριµένο και µακρόπνοο σχεδιασµό, αξιοποιώντας τις σύγχρονες
µεθόδους οργάνωσης.

Μέρος µόνο αυτού του συνολικού σχεδιασµού συνιστά το
πλαίσιο προσλήψεων, αυτό το νοµοσχέδιο που συζητάµε. Αυτός
ο συνολικός σχεδιασµός δεν υπάρχει. Κατά τούτο πάσχει το συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο. Απαιτείται ένα πλαίσιο πλήρους αξιο-
κρατίας και καθιέρωση ενός διαφανούς και αντικειµενικού
συστήµατος, ενιαίου για όλες τις δηµόσιες υπηρεσίες.

Ο περιορισµός των προσλήψεων του µόνιµου προσωπικού έχει
συνοδευτεί µε την πρόσληψη εργαζοµένων, µε ελαστικές µορ-
φές απασχόλησης, κάτι που έχει αρνητικές επιπτώσεις όχι µόνο
στους ίδιους, αλλά και στη λειτουργία των δηµόσιων υπηρεσιών.
Έτσι, σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η µόνιµη σχέση ερ-
γασίας έχει περιοριστεί και για την κάλυψη πάγιων αναγκών προ-
σλαµβάνονται συµβασιούχοι ορισµένου χρόνου, συµβασιούχοι
έργου, ωροµίσθιοι, εργαζόµενοι στα «STAGE» κ.λπ. και άλλες
σχέσεις εργασίας. Μέσω τέτοιων προσλήψεων οι κυβερνήσεις
κρατούν οµήρους χιλιάδες εργαζόµενους και ενισχύουν τα πε-
λατειακά τους δίκτυα σε βάρος του δηµόσιου συµφέροντος.

Ας δούµε τώρα το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Ποια είναι η βα-
σική του επιδίωξη; Είπατε στην επιτροπή, κύριε Υπουργέ, όπως
και ο εισηγητής σας, ότι θέλουµε να κάνουµε µία νέα αρχή, ένα
φιλόδοξο σχέδιο. Κινείται προς τη σωστή κατεύθυνση το νοµο-
σχέδιο; Ποια, όµως, είναι αυτή η κατεύθυνση; Ποιος ο λόγος επί-
σπευσής του, όταν επέρχονται σαρωτικά µέτρα ανατροπών στη
∆ηµόσια ∆ιοίκηση; Νοµίζει κανένας ότι δεν είναι, τουλάχιστον,
ανακόλουθος ο τρόπος παρέµβασής σας;

Πιστεύουµε ακράδαντα ότι η κύρια επιδίωξή σας είναι η δη-
µοσιονοµική προσαρµογή µέσω της καρατόµησης δεκάδων χι-
λιάδων εργαζόµενων νέων. ∆ιαχειρίζεστε ένα ευαίσθητο
κοινωνικό θέµα µε τον πλέον ανάλγητο τρόπο. Οδηγείτε στην
ανεργία δεκάδες χιλιάδες νέους ανθρώπους. Και αυτό, δίχως να
αντιµετωπίζετε το τεράστιο πρόβληµα λειτουργικότητας των
υπηρεσιών.

Με το παρόν νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυ-
βέρνηση δηµιουργεί συµβασιούχους πολλών ταχυτήτων.

Πρώτη κατηγορία, είναι αυτοί που θα απολυθούν αµέσως µε
τη λήξη της σύµβασής τους, αφού ο αριθµός τους δεν θα υπερ-
βαίνει το 50% των µονίµων υπαλλήλων. Μέχρι τον Απρίλιο, δη-
λαδή, θα απολυθούν αυτοί, των οποίων λήγουν οι συµβάσεις
τους.

∆εύτερη κατηγορία, ο κύριος όγκος των συµβασιούχων είναι
αυτοί που θα απολυθούν µετά τις 30 Απριλίου.

Τρίτη κατηγορία, είναι αυτοί που θα έχουν την τύχη είτε να
προσληφθούν για πρώτη φορά µε τις µεταβατικές διατάξεις είτε
θα επαναπροσληφθούν µέσω των νέων διαγωνισµών.

Υπάρχει και µία τέταρτη κατηγορία, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, η οποία είναι εξόχως αποκαλυπτική. Είναι αυτοί που θα
αποτελέσουν τη νέα γενιά συµβασιούχων, σύµφωνα µε τη διά-
ταξη του άρθρου 10 παράγραφος 1 του νοµοσχεδίου. Σύµφωνα
µε αυτήν τη διάταξη, επιτρέπεται η σύναψη συµβάσεων έργου,
εφόσον από τις διατάξεις του οικείου οργανισµού των ΟΤΑ δεν
προβλέπονται οργανικές θέσεις αντίστοιχης ειδικότητας.

Πόσες, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ειδικότητες ή πά-
γιες και διαρκείς ανάγκες των ΟΤΑ παραβλέπονται από τους πα-
ρωχηµένους οργανισµούς τους; Τα κενά αυτά θα
δηµιουργήσουν νέα γενιά συµβασιούχων. Ήδη, σκέφτοµαι πολ-
λούς δηµάρχους, οι οποίοι θα βρουν τέτοια κενά σε οργανισµούς
και θα προκηρύξουν διαγωνισµούς για συµβάσεις έργου. Και αν
δεν προκηρύξουν διαγωνισµούς για πρόσληψη µε σύβαση
έργου, σίγουρα θα το κάνουν για συµβάσεις ορισµένου χρόνου,
για καθήκοντα παγίων και διαρκών αναγκών.

Για παράδειγµα, έχετε υπολογίσει, κύριε Υπουργέ, πόσες από
τις συµβάσεις έργου που αντιστοιχούν σήµερα σε πάγιες και
διαρκείς ανάγκες δεν προβλέπονται στους οργανισµούς;

∆εύτερον, πώς πιστοποιεί το ΑΣΕΠ τις πάγιες και διαρκείς ανά-
γκες τη στιγµή που δεν προβλέπονται από τον κανονισµό; Προ-
τείνεται µεταβατική διάταξη για τη σύναψη συµβάσεων για τους
ΟΤΑ µέχρι τις 31-12-2011 κατόπιν αιτήµατος της ΚΕ∆ΚΕ και λόγω
της επικείµενης διοικητικής µεταρρύθµισης. Παραβλέπεται,
όµως, το ατελέσφορο της ρύθµισης στην περίπτωση που θα είναι
ο κανόνας ίσως, εάν οι εργαζόµενοι µε προϋπηρεσία πέντε έως
επτά ετών, µε βαθιά γνώση του αντικειµένου δεν επιλεγούν.

Είναι ένα αίτηµα παρεπόµενο της ΚΕ∆ΚΕ ότι δεν µπορούν να
προσλάβουν µέσα από το διαγωνισµό νέα πρόσωπα τα οποία θα
είναι άπειρα και θα πρέπει να προσαρµοστούν στο νέο αντικεί-
µενο της απασχόλησής τους.

Γι’ αυτούς που υπηρετούν σε συγκεκριµένες θέσεις ως συµ-
βασιούχοι για πέντε, έξι και επτά χρόνια και γνωρίζουν το αντι-
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κείµενο, υπάρχει ο κίνδυνος µε τους νέους διαγωνισµούς και µε
τις νέες συµβάσεις να µη συνεχίσουν να είναι συµβασιούχοι.
Αυτό το βλέπετε ως σωστή µεταβατική διαδικασία;

Και κάτι άλλο. Ανάγκες υπάρχουν µόνο στους Οργανισµούς
Τοπικής Αυτοδιοίκησης; Γνωρίζετε ότι κρίσιµοι τοµείς για τη δια-
χείριση του ΕΣΠΑ, της απασχόλησης ή της φοροδιαφυγής, στη-
ρίζονται, κυρίως, σε συµβασιούχους ή stagiers µε εµπειρία πέντε,
έξι και επτά ετών;

Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι σαράντα δύο απασχολούµενοι
αυτήν τη στιγµή µε σύµβαση έργου στην «Κοινωνία της Πληρο-
φορίας Α.Ε.», κινδυνεύουν να απολυθούν µε τη λήξη της σύµβα-
σής τους, γιατί δεν καλύπτουν το 50% και ότι σε περίπτωση που
απολυθούν αυτοί οι σαράντα δύο συµβασιούχοι πρόκειται ου-
σιαστικά να καταρρεύσει το σύστηµα σ’ ένα φιλόδοξο σχέδιο
που έχετε, σχετικά µε την πληροφόρηση και την ανάπτυξη της
ηλεκτρονικής διακυβέρνησης;

Τι θα γίνει µε την προκήρυξη των διαγωνισµών µέσω ΑΣΕΠ,
που είναι απαραίτητοι για την υλοποίηση της µεταβατικής πε-
ριόδου; Για να καλυφθούν τα κενά πρέπει οι διαγωνισµοί να αρ-
χίσουν το Γενάρη του 2010, για να είναι έτοιµοι οι νέοι
συµβασιούχοι την 1η Μαΐου του 2010; Σύµφωνα µε άποψη του κ.
Βέη πρέπει να αρχίσουν το Γενάρη. Έχετε κάτι να µας ανακοι-
νώσετε, κάποιο σχέδιο για τους διαγωνισµούς;

Όσον αφορά την αυξηµένη µοριοδότηση τέθηκε επανειληµ-
µένα και στη συζήτηση της επιτροπής. Πώς θα αντιµετωπιστεί,
κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρόβληµα της
ευρωπαϊκής οδηγίας και για τους συµβασιούχους που εργάζο-
νται χρόνια και γνώριζαν την αυξηµένη µοριοδότηση, οι οποίοι
αυτήν τη στιγµή καλούνται εκ των υστέρων να υποταχθούν στη
δική σας ρύθµιση;

Πέραν της πάγιας και σαφούς θέσης µας, προτείνουµε: Κά-
νετε, κύριε Υπουργέ, µία γενική ρύθµιση για όλους τους συµβα-
σιούχους. Παρατείνετε τις συµβάσεις µέχρι τις 31-12-2011 και
στη συνέχεια, µέχρι τότε, καταγράψτε τις πραγµατικές ανάγκες
σε όλο το δηµόσιο τοµέα. Ενσωµατώστε τις ανάγκες αυτές
στους νέους σύγχρονους οργανισµούς τους οποίους πρέπει να
κάνετε σύντοµα και προκηρύξτε διαγωνισµούς για την κάλυψη
των οργανικών θέσεων.

Έτσι δεν θα οδηγήσετε στην ανεργία δεκάδες χιλιάδες νέους
και συγχρόνως δεν θα διαταράξετε την εύρυθµη λειτουργία των
υπηρεσιών.

Εάν δεν αλλάξετε τη θέση σας και εµµείνετε πεισµατικά στις
διατάξεις του νοµοσχεδίου, εµείς, δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, δεν
θα µπορέσουµε να δώσουµε θετική ψήφο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Συνασπισµού Ριζο-

σπαστικής Αριστεράς)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι έχουν εγγραφεί πενή-
ντα τρεις συνάδελφοι Βουλευτές να οµιλήσουν επί της αρχής. Η
σηµερινή συνεδρίαση θα ολοκληρωθεί στις 12.30 µετά µεσονύ-
κτιο και στην αυριανή συνεδρίαση θα συνεχιστεί η συζήτηση επί
της αρχής, θα γίνει στη συνέχεια η ψήφισή του επί της αρχής,
µετά την οποία θα ξεκινήσει και η συζήτηση επί των άρθρων του
νοµοσχεδίου.

Εισερχόµεθα στον κατάλογο των οµιλητών.
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Ευστάθιος Κουτµερίδης, Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ, για επτά λεπτά.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

συζητούµε σήµερα µια από τις σηµαντικότερες νοµοθετικές
πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης, η οποία αφορά ένα διαχρονικό
ζήτηµα, το σύστηµα προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα. Γίνεται σή-
µερα µια προσπάθεια να θεραπεύσουµε και να διαφυλάξουµε
ένα θεσµό, η ίδρυση του οποίου απετέλεσε τοµή στη βελτίωση
της ποιότητας στελέχωσης των δηµοσίων υπηρεσιών.

Σ’ αυτό ακριβώς το σηµείο αξίζει να κάνω µία επαινετική ανα-
φορά στον πολιτικό Αναστάσιο Πεπονή, στο δηµιουργό του
ΑΣΕΠ, στο ν. 2190 και στη συµβολή του όσον αφορά την αποκα-
τάσταση της αξιοπρέπειας του πολιτικού µας συστήµατος.

Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι που εσείς, ως άξιος συνεχιστής, σή-
µερα τολµάτε και κάνετε νέες ριζικές αλλαγές στον τρόπο στε-

λέχωσης της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης µε γνώµονα την ακόµα περισ-
σότερη αξιοκρατία, µε στόχο την εξισορρόπηση διαφόρων ειδών
ανισότητας και αδικίας.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ εξ αρχής βρέθηκε απέναντι στη βού-
ληση της Νέας ∆ηµοκρατίας να µετατραπεί αυτός ο θεσµός σε
όργανο µικροκοµµατικών συµφερόντων και ρουσφετολογιών
παιχνιδιών µε την εισαγωγή του κριτηρίου της συνέντευξης. Έτσι
σήµερα τηρούµε τη δέσµευσή µας για την κατάργηση της συνέ-
ντευξης, για την αποκατάσταση και την επιπλέον θωράκιση του
συστήµατος πρόσληψης µε αντικειµενικότερα κριτήρια.

Αίρουµε την ανισότητα που υπάρχει µεταξύ εκείνων που υπη-
ρετούσαν στο δηµόσιο µε «STAGE» ή συµβάσεις έργου και εκεί-
νων που εργάζονταν στον ιδιωτικό τοµέα µε την κατάργηση της
πριµοδότησης του 50% της προϋπηρεσίας.

Αίρουµε την ανισότητα µεταξύ των άνεργων και εκείνων που
είχαν καταγράψει εµπειρία στο δηµόσιο µε µείωση του ανώτα-
του χρονικού ορίου εµπειρίας και µείωση γενικά των µορίων της
εµπειρίας.

Αίρουµε την ανισότητα µεταξύ του κριτηρίου της εµπειρίας και
των τίτλων σπουδών µε αυξηµένη µοριοδότηση των τίτλων
σπουδών σε όλες τις προσλήψεις τακτικού και εποχικού προσω-
πικού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο
που πάνω από όλα εµπεδώνει την αξιοκρατία, προάγει τη δια-
φάνεια, ευνοεί την κατάρτιση και εκπαιδευτική επάρκεια, προ-
στατεύει τους άνεργους, αλλά και τους χιλιάδες εργαζόµενους
στον ιδιωτικό τοµέα µε την κατάργηση της προσαύξησης κατά
50% της µοριοδότησης για εργασιακή εµπειρία στα Προγράµ-
µατα «STAGE».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΑΣΕΠ επιστρέφει παντού,
ενισχύεται, διευρύνεται και εµπεδώνει στους νέους και τις νέες
την αξιοκρατία από την πρόσληψη έως την εξέλιξη στην κορυφή
της ιεραρχίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας συντηρούσε ένα σύ-
στηµα που ευνοεί τις πελατειακές σχέσεις, που αποκλείει την
πλειοψηφία των πολιτών από την ισότιµη διεκδίκηση µιας θέσης
στο δηµόσιο τοµέα. Ο στόχος της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ είναι
ξεκάθαρος. Θέλουµε να δώσουµε ένα τέλος σ’ αυτό τον φαύλο
κύκλο των πελατειακών σχέσεων, στις ελαστικές µορφές εργα-
σίας µε ανασφάλιστους συµβασιούχους. ∆υστυχώς αναγκάσαµε
τη νέα γενιά, που είναι και το µέλλον αυτού του τόπου, να θεω-
ρεί κατάκτηση, να θεωρεί εργασιακή καριέρα την απασχόληση
σε θέσεις συµβασιούχων ανασφάλιστων των 400 ευρώ. Ο στό-
χος µας, ο στόχος του ΠΑΣΟΚ είναι η αξιοποίηση του νέου, του
καταρτισµένου δυναµικού, η προώθηση της απασχόλησης µε δί-
καιους όρους, τηρώντας ρητά τα εργασιακά δικαιώµατά τους.
Έτσι βάζουµε ένα τέλος στη λογική που θέλει το κράτος λάφυρο
του νικητή, της κάθε κυβέρνησης, του κάθε κόµµατος. Έτσι, θα
κάνουµε πράξη το δόγµα για τους άριστους και όχι τους αρε-
στούς.

Έτσι θα λυτρώσουµε το ελληνικό κράτος οριστικά και αµετά-
κλητα από τα παραπολιτικά φαινόµενα του κοµµατισµού και θα
αναδείξουµε στο προσκήνιο της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης άξια και
ικανά στελέχη από όλους τους πολιτικούς χώρους. Βάζουµε
τέρµα στα πελατειακά «STAGE» στο δηµόσιο. Βάζουµε τέλος
στην πελατειακή συνέντευξη στο δηµόσιο ,καθώς και στον ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα, για να αποκατασταθεί επιτέλους η αξιο-
κρατία στη χώρα µας. ∆υστυχώς η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας που έκανε θεσµό στη χώρα µας την πελατειακή
σχέση, µας κατηγορεί γιατί θέλουµε η νέα γενιά να έχει άλλες
προσδοκίες για το εργασιακό της µέλλον. Μας κατηγορεί γιατί
θέλουµε να περιορίσουµε δραστικά τις συµβάσεις έργου και ορι-
σµένου χρόνου, µαζί µε τα Προγράµµατα «STAGE», ξεβολεύο-
ντας έτσι ορισµένους πολιτικούς και τοπικούς άρχοντες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν νοµοσχέδιο είναι η
επισφράγιση του πρώτου στόχου της Κυβέρνησης και του ορά-
µατος του ίδιου του Πρωθυπουργού µας, που είναι η εδραίωση
της αξιοκρατίας στη χώρα µας. ΑΣΕΠ παντού, αξιοκρατία πα-
ντού, διαφάνεια παντού. Ήρθε η στιγµή να µπει τέλος στο καρ-
κίνωµα της ελληνικής κοινωνίας, που δεν είναι άλλο από τις
πελατειακές σχέσεις, τις συναλλαγές κάτω από το τραπέζι, την
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αδιαφάνεια, τις αυθαιρεσίες. ∆εν θέλουµε ποτέ ξανά και δεν πρέ-
πει τα νέα παιδιά και οι άξιοι άνθρωποι να αδικούνται, να ευτελί-
ζονται εξαρτώµενοι από την εύνοια του ενός ή του άλλου
πολιτικού. ∆εν θέλουµε ποτέ ξανά και δεν πρέπει, άξια στελέχη
να παραγκωνίζονται από κοµµατικούς αντιπάλους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι χρέος µας να εδραιώ-
σουµε τις σχέσεις εµπιστοσύνης µεταξύ κράτους και πολιτών.
Είναι πολιτική µας βούληση να προωθήσουµε και να κατακτή-
σουµε τη διαφάνεια και την αξιοκρατία στη χώρα µας. Είναι όµως
και ιστορική ευθύνη όλων των κοµµάτων να αποκαταστήσουµε
το κράτος δικαίου, να ενισχύσουµε την ευνοµία και την ισότητα
σε όλους τους Έλληνες πολίτες. Και αυτό το νοµοσχέδιο κάνει
το πρώτο βήµα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κου-
τµερίδη, που ορθοτοµώντας το λόγο, σεβάστηκε και το χρόνο.

Παρακαλώ να ακολουθήσουµε αυτό το παράδειγµα στο
χρόνο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκό-
πης Παυλόπουλος.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση, διά του Υπουρ-

γού Εσωτερικών, φέρνει σήµερα ένα νοµοσχέδιο για τις προ-
σλήψεις και για το ΑΣΕΠ το οποίο, περίπου, επιχειρεί να µας το
εµφανίσει ότι είναι το πρώτο δείγµα «εκσυγχρονισµού» της Κυ-
βέρνησης Παπανδρέου.

Στην πραγµατικότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ένα
δείγµα του διαχρονικού ΠΑΣΟΚ. Τίποτα παραπάνω, τίποτα πα-
ρακάτω. Το ΠΑΣΟΚ δεν αλλάζει …

ΤΗΛΕΜΑΧΟΣ ΧΥΤΗΡΗΣ: Ποιος το έφτιαξε το ΑΣΕΠ;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τα πούµε, κύριε Χυτήρη,

πώς φτιάχτηκε και τι έγινε και µε το ν.2190, σιγά-σιγά, περιµέ-
νετε, µη βιάζεσθε.

Το λέω αυτό γιατί το ΠΑΣΟΚ ήταν και παραµένει το ίδιο. Στην
Αντιπολίτευση είναι ένα Κόµµα το οποίο λέει πάντα όχι και µε-
τέρχεται στυγνό εµπόριο ελπίδων, όπως έκανε και στις τελευ-
ταίες εκλογές, απέναντι σε καθέναν που έχει ανάγκη. Και ως
Κυβέρνηση έρχεται πάντοτε να µας πει ότι από εκείνο, περίπου,
αρχίζει η πολιτική και θεσµική ιστορία του τόπου. Κανένας δεν
έκανε τίποτε άλλο. Μηδενισµός των πάντων και από εκεί και πέρα
µεγαλοποίηση των ασήµαντων πραγµάτων.

Όµως, οφείλω να τονίσω ότι σε αυτό το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο είχαµε και ένα άλλο δείγµα γραφής, το οποίο δεν το πε-
ρίµενα. Από τον κ. Χρυσοχοΐδη θα το περίµενα, ξέρετε, διότι
είναι η λογική του. Από τον κ. Ραγκούση όχι, γιατί ξέρω την µε-
τριοπάθεια που τον διακρίνει και την ξέρω πολλά χρόνια, πριν
ασχοληθεί µε την ενεργό πολιτική, τον ήξερα και από την Τοπική
Αυτοδιοίκηση.

Κύριε Υπουργέ, δεν νοµίζω ότι ταιριάζει ούτε στην πολιτική την
οποία θέλουµε να εισαγάγουµε ούτε στον πολιτικό µας πολιτι-
σµό, να έρχεται ένας Υπουργός και να κρίνει το µέτρο εκσυγ-
χρονισµού του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης από το
αν η παράταξή του θα ψηφίσει αυτό το νοµοσχέδιο. Εάν το κρί-
νετε έτσι, θα σας έλεγα ότι αυτό δεν είναι µέτρο κρίσης για τον
Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, είναι η προκρούστεια
κλίνη της πασοκικής τακτικής.

Και ύστερα µας µιλήσατε –και ελπίζω να µην το κάνετε τώρα-
για την κιβωτό της αξιοκρατίας την οποία έχετε φτιάξει και µας
καλέσατε να µπούµε όλοι µέσα. ∆εν ξέρω αν αισθάνεστε Νώε
αυτήν την ώρα, αλλά στο επόµενο νοµοσχέδιο έτσι όπως πάνε τα
πράγµατα, θα µας πείτε ότι είστε ο Μωυσής και θα καλέσετε να
διαβούµε µαζί σας την Ερυθρά Θάλασσα! Μη µεγαλοποιούµε τα
πράγµατα.

Και επιτρέψτε µου να αποκαλύψουµε την αλήθεια και γι’ αυτό
το νοµοσχέδιο. Με απλές λέξεις ας του βγάλουµε τη λεοντή του
εκσυγχρονισµού για να µείνει πίσω η γνωστή στολή παραλλαγής
του τι σηµαίνει «πράσινη ανάπτυξη», υπό την ευρεία του όρου
έννοια.

Ποια είναι η αλήθεια για το θέµα των συµβασιούχων; Τι έκανε
το ΠΑΣΟΚ ως κυβέρνηση και τι έκανε ως αντιπολίτευση; Ως κυ-

βέρνηση το 1994 φέρνει το ν.2190 µε τον οποίο εισήχθη το
ΑΣΕΠ. Μόνο που ξέχασε να µας πει το ΠΑ.ΣΟ.Κ., όπως και ο συ-
νάδελφος που κατέβηκε απ’ αυτό το Βήµα πριν από λίγο, ότι, ναι,
εισήχθη το ΑΣΕΠ για έναν πολύ περιορισµένο αριθµό νοµικών
προσώπων και ιδίως για το χώρο του δηµοσίου, έµειναν όµως
απέξω όλα τα νοµικά πρόσωπα του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα
που µπήκαν πέντε χρόνια αργότερα, αφού στο µεταξύ είχαν γε-
µίσει και αυτά, από πόρτες και παράθυρα, µε µονίµους ή συµ-
βασιούχους αλλά βεβαίως µε τη λογική του ΠΑ.ΣΟ.Κ. Αυτά
ξέχασε να µας τα πει το ΠΑΣΟΚ.

Και το κυριότερο, κύριοι συνάδελφοι. Και µερικοί είστε από
την εποχή εκείνη εδώ µέσα. ∆εν µας είπατε ότι ο ν.2190 είχε δυο
όψεις, δυο πλευρές του φεγγαριού, κύριε Χυτήρη.

ΤΗΛΕΜΑΧΟΣ ΧΥΤΗΡΗΣ: Μία όψη…
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Η πρώτη ήταν τα άρθρα 1 ως

24. Από τα άρθρα 25 και επόµενα, καρατοµήσατε τη ∆ηµόσια ∆ι-
οίκηση και εισαγάγατε κάθε είδους αναξιοκρατία, σε σηµείο που
την εποχή εκείνη η Επιστηµονική Υπηρεσία της Βουλής, δια χει-
ρός Γεωργίου Κουµάντου και Αριστόβουλου Μάνεση, είπε ότι οι
διατάξεις που είχατε εισαγάγει δεν συνάδουν προς δηµοκρατικό
καθεστώς! Και µέχρι να τελειώσει η συζήτηση θα τη φέρω την
έκθεση για να δείτε τι ήταν ο ν.2190 σε εκείνα που προσπαθείτε
να κρύψετε όλα αυτά τα χρόνια. Εδώ, όµως, αποκαλύπτονται
όλα.

Ήταν, λοιπόν, ο ν.2190 αλλά µε τη µορφή που σας είπα. Ήταν
από εκεί και πέρα η οµηρία των συµβασιούχων για την οποία εί-
χαµε παραπεµφθεί στο ∆ΕΚ το 2004 και το ξέρετε, γιατί το διά-
ταγµα Σκανδαλίδη δεν έκανε απολύτως τίποτε. Ήταν η µερική
απασχόληση που ήταν ένα κατάντηµα πραγµατικά το οποίο ει-
σήχθη παραµονές των εκλογών το 2004. Ήταν από εκεί και πέρα,
όπως ξέρετε, η ενοικίαση εργαζοµένων. Και ήταν και το θέµα των
«STAGE» που κάνετε πως δεν ξέρετε σήµερα. Λέτε: «Τι είναι
αυτά τα «STAGE»;». ∆εν είστε εσείς οι αρχιτέκτονες των
«STAGE» που όχι µόνο τα είχατε εισαγάγει και τα είχατε εφαρ-
µόσει σε όλη τους την έκταση, στο στενό δηµόσιο τοµέα µάλι-
στα, αλλά επειδή επιτρεπόταν την εποχή εκείνη, πριν από την
Αναθεώρηση του 2001 που απαγόρευσε τις αυτόµατες µετα-
τροπές συµβάσεων, διά χειρός και Γεωργίου Παπανδρέου,
Υπουργού Εξωτερικών την εποχή εκείνη, σε νοµοσχέδιο είχατε
µονιµοποιήσει τους stagiers τους οποίους είχατε πάρει. Αυτοί
ήσαστε ως κυβέρνηση.

Και ως αντιπολίτευση αργότερα τι κάνατε; Πού είναι ο εκσυγ-
χρονισµός σας; Παραµονές των εκλογών, πρόταση νόµου –τα
είπε ο κ. Χρήστος Ζώης προηγουµένως- που θέλατε να τους µο-
νιµοποιήσετε όλους, λες και δεν ξέρατε ότι δεν µπορούσαν να
µονιµοποιηθούν. Το λέγατε, όµως. Και από εκεί και πέρα η περί-
φηµη συνέντευξη Καστανίδη-Ρόβλια παραµονές των εθνικών
εκλογών. Γιατί µε αυτήν την «εκσυγχρονιστική» νοοτροπία πή-
γατε στις εκλογές. Υποσχόσασταν σε όλους αυτούς τους αν-
θρώπους –και µας παρακολουθούν και µερικοί εδώ γύρω-γύρω-
ότι και αυτοµάτως θα τους κάνετε µονίµους και ότι και η µοριο-
δότηση όχι απλώς θα συνεχισθεί αλλά και θα αυξηθεί. Αυτά τους
λέγατε προεκλογικά. Και ξέρετε η αξιοπιστία των πολιτικών κοµ-
µάτων, ιδίως των µεγάλων, που αξιολογείται από τη µία και την
άλλη πλευρά, κρίνεται, κυρίως, από το τι λένε στην Αντιπολί-
τευση για να κερδίσουν τις εκλογές.

Εµείς ως αντιπολίτευση είχαµε πει «ναι» σε όλα εκείνα που κρί-
ναµε σωστά και το θυµάστε από τους εκτελεστικούς νόµους του
Συντάγµατος. Στη συνέχεια ως κυβέρνηση –και το θυµίζω- κά-
ναµε µονίµους όπως είχαµε δεσµευθεί, αορίστου χρόνου ορθό-
τερα, όσους επιτρεπόταν κατά το Σύνταγµα και κάλυπταν πάγιες
και διαρκείς ανάγκες. Και τη µοριοδότηση την εισαγάγαµε γι’ αυ-
τούς που δεν µπορούσαν να γίνουν µόνιµοι. Και το έλεγα προς
κάθε κατεύθυνση και προς εσάς και προς ορισµένους στην πα-
ράταξή µου που υπόσχονταν µονιµοποίηση εκεί που δεν µπο-
ρούσε να γίνει. ∆εν το λέγατε, όµως, εσείς µε επίσηµες
συνεντεύξεις. Υπήρχε η µοριοδότηση που πρέπει να παραµείνει
γιατί είναι όρος προσαρµογής στην κοινοτική οδηγία του 1999.
Αυτό το ξανατονίζω και το ξαναλέω. Εµείς, λοιπόν, δροµολογή-
σαµε τη λύση του προβλήµατος µε τρόπο κοινοτικώς αποδεκτό
και κοινωνικά δίκαιο.
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Εµείς στο µεταξύ καταργήσαµε το νόµο για την ενοικίαση των
εργαζοµένων στο δηµόσιο τοµέα. Επίσης εκσυγχρονίσαµε το
θέµα της µερικής απασχόλησης. Στο θέµα των «STAGE» εµείς
δεν µπορούσαµε να µονιµοποιήσουµε αυτούς τους ανθρώπους
γιατί είχε επέλθει η Αναθεώρηση του 2001. Όµως, δεν τους εί-
παµε ποτέ ότι θα τους µονιµοποιήσουµε όπως κάνατε εσείς. Επί-
σης θέλω να τονίσω ότι αυτός ο νόµος θα κριθεί από την
αποτελεσµατικότητά του και την συνταγµατικότητά του. Έχει
ορισµένα θετικά στοιχεία. Όµως, είναι σε πλήρη ανακολουθία µε
αυτά που έλεγε το ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευση. Είµαστε ιδιαίτερα
επιφυλακτικοί γιατί εξαρτάται η ουσία του από το πόσος συ-
νταγµατικός είναι και πόσο αποτελεσµατικός θα κριθεί ο νόµος
αυτός.

Αυτό προϋποθέτει, πρώτον, ότι το ΑΣΕΠ που έχει τις αρµο-
διότητες θα έχει και τα µέσα για να τις ασκήσει. Αλλιώς θα τα
φορτωθεί και θα απαξιωθεί. ∆εν του έχετε δώσει ακόµα τα µέσα.
Πότε θα του τα δώσετε; Να το δούµε.

∆εύτερον, εξαρτάται η συνταγµατικότητά του και η συµβατό-
τητά του µε το κοινοτικό δίκαιο µε το αν θα διατηρήσετε την µο-
ριοδότηση όσο υπάρχουν συµβασιούχοι που την δικαιούνται.
Αλλιώς θα ανοίξει το καπάκι της Ευρωπαϊκής Ένωσης και τους
στέλνετε στα δικηγορικά γραφεία και στα ασφαλιστικά µέτρα.
Αυτό µέχρι σήµερα το είχαν αποφύγει.

Τρίτον, εξαρτάται η ουσία του από το αν και κατά πόσο –προ-
σπάθησα και εγώ αλλά δεν τα κατάφερα γιατί, βεβαίως, η δηµο-
σιονοµική πολιτική το επέβαλε- θα προκηρυχθούν θέσεις
αορίστου χρόνου για να µπορέσει κάποιος σιγά-σιγά να µη χρη-
σιµοποιεί συµβασιούχους εκεί που καλύπτουν πάγιες και διαρ-
κείς ανάγκες. Πρώτα, όµως, έπρεπε να γίνει αυτό και µετά να
έρθουµε να δούµε τι θα κάνουµε εδώ πέρα. Εσείς βάζετε αυτές
τις ρυθµίσεις που κινδυνεύουν να τινάξουν στο αέρα υπηρεσίες
ολόκληρες που ζουν µε συµβασιούχους γιατί δεν έχουν δοθεί πι-
στώσεις σχετικά µε την προκήρυξη θέσεων αορίστου χρόνου.

Προβλέπω ότι θα έρθουν πολλές τροπολογίες στους επόµε-
νους τρεις µήνες για να ανοίγουν τρύπες προκειµένου να µπο-
ρέσει να συνεχισθεί ένα καθεστώς το οποίο είναι καθεστώς
ανάγκης. Γιατί άλλα µέτρα έπρεπε να ληφθούν προηγουµένως
πριν φθάσουµε σ’ αυτό το νοµοσχέδιο το οποίο εσείς ευαγγελί-
ζεσθε ότι είναι εκσυγχρονιστικό. Είναι αυτή ακριβώς η ουτοπία
αυτού του νοµοσχεδίου. Είναι η προβληµατικότητά του σχετικά
µε το κοινοτικό δίκαιο. Είναι η κοινωνική αδικία την οποία περι-
κλείει. Όλα αυτά µας κάνουν επιφυλακτικούς για όλες τις προ-
θέσεις που µπορεί να τροφοδοτεί. Γιατί θα σας θυµίσω, κύριε
Υπουργέ, ότι κινδυνεύει αφού δεν πληρούνται αυτές οι προϋπο-
θέσεις, το νοµοσχέδιο να είναι «ένα πουκάµισο αδειανό» για να
χρησιµοποιήσω την έκφραση του Σεφέρη. Και το κυριότερο να
θυµάστε ότι οι καλές προθέσεις στην πολιτική δεν αρκούν. Ο
δρόµος για την πολιτική κόλαση, πολλές φορές, είναι σπαρµέ-
νος από αγαθές προθέσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κ. Σκυλλάκος έχει το
λόγο.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Εµείς ξεκινάµε από την εξής θέση:
Στο δηµόσιο θα έπρεπε όλες οι θέσεις εργασίας να είναι µόνι-
µες. Να µην είναι ούτε καν ιδιωτικού δικαίου. Να είναι δηµόσιοι
υπάλληλοι. Νοµίζω ότι αυτή είναι η κεντρική διαφορά µας από
τα δυο µεγάλα κόµµατα. Βεβαίως σε εξαιρετικές περιπτώσεις αν
προκύπτουν ανάγκες για ένα-δυο µήνες σε εποχικούς ή αν έχουν
δοθεί άδειες θα µπορούσαµε εντελώς κατ’ εξαίρεση και σε εξαι-
ρετικές περιπτώσεις να παίρνουµε εκτάκτους.

Ξεκινώντας από αυτήν τη θέση είµαστε αντίθετοι στην από-
λυση όλων αυτών των κατηγοριών που θα απολυθούν είτε λίγο
νωρίτερα είτε λίγο αργότερα. Την ίδια θέση την έχουµε πει και
παλαιότερα. Όχι µε το σηµερινό συσχετισµό δυνάµεων αλλά και
µε άλλες συνθήκες η θέση µας παραµένει η ίδια. ∆εκάδες χιλιά-
δες θα πεταχτούν στο δρόµο και δεν φταίνε σε τίποτα. Και θα
συνεχιστεί το ίδιο φαινόµενο των συµβασιούχων και των εκτά-
κτων που θα έχουν ηµεροµηνία λήξης ή θα εναλλάσσονται διότι
και τα δυο κόµµατα ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία συµφωνούν ότι
πρέπει να υπάρχει το καθεστώς των συµβασιούχων όχι απλώς
αλλά να γεµίζει το δηµόσιο αντί µε µόνιµο προσωπικό, µε συµ-
βασιούχους.

Αυτή είναι η λογική. Και από πού ξεκινάει αυτή η λογική; Ότι οι
συµβασιούχοι είναι φθηνότερο εργατικό δυναµικό, δεν το πλη-
ρώνουµε όλο το χρόνο, το πληρώνουµε οκτώ µήνες, δεν έχει τα
ίδια δικαιώµατα, δεν παίρνει τριετίες κ.λπ..

∆εύτερον, είναι όµηροι πολιτικά, κοινωνικά. Τρίτον, µπορούν
να εναλλάσσονται και να ικανοποιούµε µε την εναλλαγή περισ-
σότερο αριθµό ανθρώπων που παίρνουν για ένα µικρό χρονικό
διάστηµα ένα µεροκάµατο. Γι’ αυτό και τα δυο κόµµατα, όταν
έγινε η Αναθεώρηση του 2001, τροποποίησαν το άρθρο 103 και
προσέθεσαν διάταξη απαγορευτική της µονιµοποίησης, έστω και
να γίνουν αορίστου χρόνου οι εργαζόµενοι του δηµοσίου µε σύµ-
βαση περιορισµένου χρόνου, είτε ήταν έργου είτε ήταν εργα-
σίας, υποκρύπτοντας τις συµβάσεις έργου σε συµβάσεις
εργασίας. ∆υστυχώς τότε, µόνο το δικό µας κόµµα είχε ενα-
ντιωθεί στην τροποποίηση του άρθρου 103.

Σήµερα από τα δυο µεγαλύτερα κόµµατα χρησιµοποιείται σαν
βασικό επιχείρηµα το «δεν µπορούµε να σας µονιµοποιήσουµε
και ας έχετε και δέκα χρόνια στην εργασία, γιατί το απαγορεύει
το Σύνταγµα». Είχε συµφωνήσει και ο Συνασπισµός τότε µε την
τροποποίηση αυτής της διάταξης.

Και τώρα, µε τις καινούργιες προτάσεις, δεν άλλαξε θέση κα-
νένα από τα τρία κόµµατα που είχαν ψηφίσει τότε, να πει ότι πρέ-
πει να αλλάξουµε το άρθρο 103. Και νοµίζω ότι και ο ΛΑΟΣ, στην
τελευταία τροποποίηση του Συντάγµατος που δεν ολοκληρώ-
θηκε, δεν είχε πρόταση αλλαγής του άρθρου 103 του Συντάγ-
µατος. ∆εν ξέρω αν κάνω λάθος και δεν γνωρίζω τις προτάσεις
σας στην τελευταία Αναθεώρηση που δεν πραγµατοποιήθηκε.
∆εν άκουσα εν πάση περιπτώσει ότι θα πρέπει να τροποποιηθεί
το άρθρο 103.

Υπάρχουν δυο πλευρές του ζητήµατος. Η µια πλευρά είναι οι
κοµµατικές προσλήψεις συµβασιούχων; Όχι λέµε εµείς. Το κυ-
ριότερο όµως είναι -ανεξάρτητα το πώς έγιναν οι προσλήψεις
κατά καιρούς και στα χρόνια του ΠΑΣΟΚ και στα χρόνια της Νέας
∆ηµοκρατίας- ότι ο κόσµος αυτός δεν φταίει σε τίποτα. Να µονι-
µοποιηθεί και να σταµατήσουµε από εδώ και πέρα την αξιοποί-
ηση των δυνατοτήτων που δίνει η νοµοθεσία για συµβασιούχους
διαφόρων τύπων ή και για ελαστικές θέσεις εργασίας, όπως η
µερική εργασία στο δηµόσιο. Ντροπή!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Τώρα θα ασχοληθώ µε δυο, τρία ζητήµατα τα οποία χρησιµο-
ποιούνται σαν βασικά επιχειρήµατα, σαν κριτήρια της πολιτικής
και των δυο κοµµάτων. Αξιοκρατία. Το ΑΣΕΠ είναι αξιοκρατικό
σύστηµα; ∆ηλαδή σ’ ένα διαγωνισµό, που θα πάρει κάποιος
µέρος µετά από πολλά φροντιστήρια και θα πιάσει το θέµα, είναι
ικανότερος από έναν άλλον; ∆εν είναι κριτήριο το ότι έχουν πάρει
και οι δυο το ίδιο πτυχίο, ότι έχουν τελειώσει και οι δυο το γυ-
µνάσιο, αν ζητούνται εργαζόµενοι που έχουν τελειώσει το γυ-
µνάσιο;

∆εν είναι πιστοποίηση ότι έχει τις ικανότητες για εργασίες οι
οποίες είναι πολύ κατώτερες των γνώσεων και του πτυχίου και
µπορεί και ένας απλός άνθρωπος, που δεν έχει τελειώσει το λύ-
κειο, να τις φέρει σε πέρας; Εκεί βρίσκεται η αξιοκρατία; Ο πε-
ρισσότερος κόσµος µπορεί να ανταποκριθεί στις βασικές
εργασίες για τις οποίες προσλαµβάνεται, ανεξάρτητα αν έγραψε
καλύτερα ή χειρότερα στο διαγωνισµό.

Εκεί που µιλάτε για κοινωνικά κριτήρια όπου µπαίνουν κάποια
µόρια, τι να κάνουµε αυτό το κριτήριο, δηλαδή το αν έχεις τόσα
παιδιά ή αν έχεις δυο ή τρία πτυχία, από τη στιγµή που ο ένας
είναι πάµφτωχος και ο άλλος έχει περιουσιακά στοιχεία;

Άρα, λοιπόν, το ζήτηµα δεν είναι αξιοκρατικό. Τι γίνεται όµως;
∆ιατηρούµε το καθεστώς της µεγάλης ανεργίας. Όταν ζητάει ο
κόσµος να µπει στο δηµόσιο, ξέρετε τι του λέτε; Θα γίνει διαγω-
νισµός ή θα µπείτε στο κοµπιούτερ µε βάση τα κοινωνικά κριτή-
ρια και θα µπουν οι ικανότεροι, που δεν είναι οι ικανότεροι,
µπορεί να είναι και κατώτεροι, όπως επίσης µπορεί να µην είναι
αυτοί που κοινωνικά έχουν λιγότερα δικαιώµατα.

∆ηλαδή φταίνε αυτοί που δεν έγραψαν καλά ή που δεν έτυχε
να έχουν µόρια, µε βάση τα κριτήρια. Είναι απαράδεκτη αυτή η
λογική.

Απαράδεκτη είναι και η λογική των πάγιων και διαρκών ανα-
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γκών. Πόσοι χρειάζονται στα νοσοκοµεία; Οι υγειονοµικοί λένε
ότι χρειάζονται είκοσι δύο χιλιάδες. Άλλοι λένε για είκοσι πέντε
χιλιάδες. Οι κυβερνήσεις που έρχονται τι λένε; Έχουν δεχθεί
ποτέ αυτόν τον αριθµό; Με την πρακτική τους τον έχουν αρνηθεί
αυτόν τον αριθµό. Η σηµερινή Κυβέρνηση λέει για τρεις χιλιά-
δες. Αν βγάλουµε κι αυτούς που βγαίνουν στη σύνταξη, «µία ή
άλλη» περίπου, µία µικρή διαφορά.

∆ηλαδή το κάθε Υπουργείο θα µπορεί να κάνει λάστιχο το
ποιες είναι οι πάγιες και διαρκείς ανάγκες. Λέει: «εγώ έχω τώρα
στο ∆ήµο Λάρισας και στο ∆ήµο Τυρνάβου συµβασιούχους που
παίζουν ρόλο, προσφέρουν υπηρεσίες στην ανάπτυξη των δρα-
στηριοτήτων των δήµων». Καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανά-
γκες κατά τα δηµοτικά συµβούλια. Κατά τον Υπουργό δεν
καλύπτουν ανάγκες. Θα τους απολύσετε µέσα σε λίγους µήνες.
Αυτό είναι το ζήτηµα.

Τώρα υπάρχει και το εξής θέµα. ∆εν τελειώνει η υπόθεση µε
τις συµβάσεις έργου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Οργανώνετε, παρα-
καλώ, και τη λήξη της οµιλίας σας, κύριε Σκυλλάκο.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Ναι, τελειώνω. Παρακαλώ για µία
µικρή ανοχή. Σ’ ένα λεπτό τελειώνω.

Όσον αφορά τις συµβάσεις έργου, περιορίζονται µεν οι συµ-
βάσεις έργου, αλλά δεν εγκαταλείπονται. Για να χρειάζεται
ΑΣΕΠ, δεν πρόκειται για εργολαβία, όπως έρχεται ένας εργολά-
βος να φτιάξει ένα δρόµο ή να φτιάξει µια κατασκευή που χρει-
άζεται ο δήµος ή να φτιάξει ένα κτήριο που χρειάζεται ο δήµος.
Από πίσω υποκρύπτεται σύµβαση εργασίας, µε βάση αυτά που
λέτε στη συγκεκριµένη διάταξη. Άρα θα συνεχιστεί, παρά τους
περιορισµούς, η µέθοδος να εµφανίζονται σαν συµβάσεις έργου
ενώ είναι συµβάσεις εργασίας. Η µόνη διαφορά είναι ότι τα βά-
ζετε στο ΑΣΕΠ.

Για όλους αυτούς τους λόγους εµείς είµαστε αντίθετοι. Εµείς
θέλουµε να µονιµοποιηθούν και όλοι οι συµβασιούχοι και όλοι οι
εργαζόµενοι στα «STAGE». Εµείς ποτέ, ούτε το ’89-’90, ούτε
µετά, στις επόµενες εκλογές, ούτε στις µεθεπόµενες, ούτε πρό-
σφατα, δεν µπορούσαµε και δεν θέλαµε να διορίσουµε κανέναν
που να είναι δικός µας. ∆εν έχουµε κανένα πολιτικό –κοµµατικό
να το πω έτσι- όφελος. Πάντα όµως υπερασπιζόµασταν αυτόν
τον κόσµο που τον παίζετε µπαλάκι. Και υπάρχουν ευθύνες γι’
αυτό. Θα συνεχιστεί το πρόβληµα, παρά τις τρύπες που πάνε να
κλειστούν σε σχέση µε το ΑΣΕΠ. Παραµένουν πολλές ανοιχτές.

Με αυτήν την ευκαιρία να υπενθυµίσω δύο πράγµατα: Τι θα
γίνει µ’ αυτούς του διαγωνισµού του 1998 που επέτυχαν, είναι
επιλαχόντες, υπάρχουν κενές θέσεις και δεν προσλαµβάνονται;
Συνεχίζουν να φωνάζουν και να διαµαρτύρονται οι άνθρωποι.

Και δεύτερον, για τη Βουλή. Απ’ ό,τι καταλαβαίνω από το
άρθρο, θα υπάρχει ΑΣΕΠ για το µόνιµο προσωπικό. Για το ιδιω-
τικού δικαίου προσωπικό δεν θα υπάρχει ΑΣΕΠ. Έτσι το κατα-
λαβαίνω εγώ, γιατί αυτά λέει ο Κανονισµός της Βουλής. Θα
µπορεί, λοιπόν, κάθε Πρόεδρος της Βουλής –δεν καταφέροµαι
κατά κανενός- να αποφασίζει ποιοι θα προσλαµβάνονται στην κα-
τηγορία του ιδιωτικού δικαίου, είτε ως συµβασιούχοι, είτε ως αο-
ρίστου χρόνου. Απλώς να προσέχουµε ορισµένα πράγµατα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Σκυλλάκο.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Μαυρουδής Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νο-

µίζω ότι θα πρέπει κάποια στιγµή να αρχίσουµε όλοι να έχουµε
έναν ξεκάθαρο τρόπο µε τον οποίο µιλάµε για τα θέµατα της ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης. ∆εν γίνεται ανάλογα µε τη θέση που βρισκό-
µαστε, ανάλογα µε το αν το ΠΑΣΟΚ είναι στην αντιπολίτευση ή
στην κυβέρνηση, ανάλογα µε το αν η Νέα ∆ηµοκρατία είναι στην
αντιπολίτευση ή στην κυβέρνηση, οι οπτικές για τα ζητήµατα της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης να αλλάζουν.

Οφείλουµε κάποια στιγµή να έχουµε µία ξεκάθαρη θέση και
στάση. Και νοµίζω ότι το πρώτο ερώτηµα, στο οποίο θα πρέπει
κάποιος να απαντήσει, είναι αν στην Αίθουσα εδώ, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, είµαστε ικανοποιηµένοι από τον τρόπο µε τον
οποίο λειτουργεί σήµερα το ελληνικό δηµόσιο, αν θεωρούµε ότι

όλα πάνε καλά, αν θεωρούµε ότι παρέχει τις υπηρεσίες που πρέ-
πει να παρέχει στον πολίτη, αν θεωρούµε ότι είναι φθηνό, αν θε-
ωρούµε ότι έχει πολλούς ή λίγους δηµοσίους υπαλλήλους, αν
θεωρούµε ότι είναι παραγωγικό µ’ αυτήν την έννοια ή όχι.

Εµείς να ξεκαθαρίσουµε τη θέση µας. Θεωρούµε ότι το ελλη-
νικό δηµόσιο έχει πάρα πολλούς δηµοσίους υπαλλήλους, θεω-
ρούµε ότι παρέχει εξαιρετικά κακές υπηρεσίες στον πολίτη,
θεωρούµε ότι είναι γραφειοκρατικό, είναι διεφθαρµένο και υπ’
αυτήν την έννοια όντως, για να θυµηθώ τα λόγια κάποιου, είναι
ο µεγάλος ασθενής και ενδεχοµένως, πράγµατι, θα έπρεπε να
επανιδρυθεί.

Το µεγάλο ερώτηµα είναι: Γιατί δεν συνέβη αυτό; Και υπάρχει
µία πάρα πολύ απλή απάντηση. Γιατί για να το κάνεις πρέπει να
έχεις µία στράτευση στο συγκεκριµένο στόχο. Πρέπει να είσαι
αφοσιωµένος στο συγκεκριµένο σκοπό. Και πρέπει επιτέλους,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να µπορείς να πεις όχι. Και θα µου
επιτρέψετε να πω µε όρους αγοράς, όχι µόνο το πιο εύκολο
πράγµα, αλλά και εύλογο είναι ότι σήµερα όλοι όσοι έχουν πρό-
βληµα εργασίας να θεωρούν ως ιδανική λύση την καταφυγή στο
δηµόσιο. Πράγµατι έτσι είναι. Οι δηµόσιοι υπάλληλοι είναι καλύ-
τερα πληρωµένοι, είναι προστατευµένοι σ’ ένα καθεστώς µονι-
µότητας, δεν έχουν το άγχος ότι αύριο θα χάσουν την εργασίας
τους, τα ταµεία τους είναι καλύτερα, η ιατροφαρµακευτική τους
περίθαλψη είναι καλύτερη. Εποµένως µε όρους αγοράς προφα-
νώς το να βρεις µια δουλειά στο δηµόσιο είναι πολύ καλύτερο
από το να αναζητάς µία δουλειά στον ιδιωτικό τοµέα.

Ερώτηση πρώτη: Είναι παθογένεια αυτό ή όχι; Είναι δυνατόν
το όραµα µιας ολόκληρης γενιάς από την πρώτη στιγµή που τε-
λειώνει το πανεπιστήµιο, να είναι να µπει στο δηµόσιο; Όχι όραµα
δηµιουργίας, όχι όραµα καριέρας, όχι όραµα εξέλιξης, αλλά αντί-
θετα όραµα καλού µισθού, σταθερής δουλειάς, εξασφάλισης,
βολέµατος για όλη τη ζωή. Αυτές είναι οι συνθήκες ανταγωνιστι-
κότητας στην αγορά εργασίας, παραγωγής; Αυτό είναι που
έχουµε σήµερα να πούµε στους νέους; Αυτό είναι που έχουµε
να τους προτείνουµε ως πολιτικό σύστηµα για την εξέλιξή τους;

Και, βεβαίως, όταν τα λέει κανείς αυτά υπάρχει µία άµεση απά-
ντηση. Ξέρετε, κύριε Βορίδη, είστε κοντά µας; Η ανεργία είναι
20%, τι µου λέτε τώρα; Σωστά. Γιατί όµως είναι 20% η ανεργία;
Είναι 20% η ανεργία γιατί δεν υπάρχουν επενδύσεις. Γιατί δεν
υπάρχουν επενδύσεις; ∆ιότι το ίδιο το δηµόσιο φρόντισε ώστε
να λειτουργούµε σε συνθήκες γραφειοκρατίας, διαφθοράς, σε
συνθήκες ελλείψεως ανταγωνιστικότητας, ώστε να είναι αδύνατη
η κάθε επένδυση. Κοιτάξτε τον ωραίο φαύλο κύκλο. Και εδώ
έχουµε τα δύο κόµµατα εξουσίας. Το ΠΑΣΟΚ που φέρνει το συ-
γκεκριµένο σχέδιο νόµου έχει ιστορικά τεράστια ευθύνη για τη
δηµιουργία αυτού του δηµοσίου. Είναι αυτό το οποίο πρώτο διό-
γκωσε το δηµόσιο. Έχει όµως ευθύνη πλέον και η Νέα ∆ηµο-
κρατία διότι την τελευταία κυβερνητική της πενταετία αντί να
µειώσει τον αριθµό των δηµοσίων υπαλλήλων τον αύξησε κατά
πενήντα τέσσερις χιλιάδες.

Αυτοί οι οποίοι ήλθαν -το τονίζω- µε την κοινωνική συµµαχία
των δυνάµεων της αγοράς, µε την κοινωνική συµµαχία όλων εκεί-
νων των ανθρώπων που µάχονται για να βγάλουν το µεροκάµατό
τους, αυτοί που είναι ιδιωτικοί υπάλληλοι, αυτοί που είναι ελευ-
θεροεπαγγελµατίες, αυτοί που είναι εργάτες, αυτοί που είναι
αγρότες, αυτοί ήταν η κοινωνική συµµαχία της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Αυτή έδωσε την εντολή του περιορισµού αυτού του κρά-
τους, του εξορθολογισµού του. Αυτή είναι που κατ’ εξοχήν
προδόθηκε και διαψεύστηκε.

Και επιτρέψτε µου να ξεκαθαρίσω και κάτι γιατί το ακούω από
πτέρυγες. Λέει: Η λαϊκή ∆εξιά θα υπερασπιστεί τα προνόµια των
εργαζοµένων και τα κεκτηµένα τους. Η λαϊκή ∆εξιά θα φροντίσει
ώστε αυτοί οι άνθρωποι να αποκατασταθούν.

Με συγχωρείτε. Αυτοί οι οποίοι πρέπει να αποκατασταθούν,
είναι αυτοί οι οποίοι βρίσκονται εντός του δηµοσίου µε παχυλές
αµοιβές έναντι των ιδιωτικών υπαλλήλων που δουλεύουν µε τα
600 ευρώ; Αυτοί οι οποίοι ευρίσκονται εντός του δηµοσίου είναι
αυτοί που πρέπει να προστατευθούν για να µη χάσουν τα κεκτη-
µένα τους έναντι όλων αυτών που µοχθούν και αγωνιούν νυχθη-
µερόν για τις οικογένειές τους;

Εδώ, λοιπόν, να ξεκαθαρίσουµε. Αυτές είναι οι αρχές. Εδώ έρ-
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χεται µία ρύθµιση. Να τοποθετείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι. Το ΑΣΕΠ είναι ένα καλό σύστηµα; Εγώ θα πω ότι, µε όλες τις
ατέλειές του, είναι πολύ καλύτερο από τους ρουσφετολογικούς
διορισµούς.

∆εύτερη τοποθέτηση: Θα πάµε και σε άλλες προσλήψεις για
το δηµόσιο; Εµείς να τοποθετηθούµε: Πάγωµα των προσλήψεων.
Όχι το πάγωµα που εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός, που εξήρεσε
τους τρεις βασικούς τοµείς στους οποίους γίνονται προσλήψεις,
υγεία, ασφάλεια και παιδεία. Μα αυτοί είναι οι τρεις βασικοί το-
µείς στους οποίους γίνονται οι προσλήψεις. Τι πάγωµα τότε; Και
όχι πάγωµα για δύο χρόνια. Πάγωµα µέχρι τη στιγµή που θα µπο-
ρέσουµε να πούµε ότι, πράγµατι, εξορθολογίστηκε η λειτουργία
του δηµοσίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τρίτο και τελευταίο: Εγώ σκέφτηκα πολύ, γιατί καταλα-
βαίνω και τη θέση όλων αυτών οι οποίοι µέχρι τώρα µε συµβά-
σεις έργου, µε συµβάσεις µαθητείας εργάζονταν στο δηµόσιο.
Και, πράγµατι, υπάρχει ένα κοινωνικό ζήτηµα εδώ. Και, πράγµατι,
έχουν τα δίκια τους. Και τα δίκια τους να παραπονιούνται και
προς τη Νέα ∆ηµοκρατία και προς το ΠΑΣΟΚ.

Ωστόσο, υπάρχει ένα καταλυτικό επιχείρηµα για τη µοριοδό-
τηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Εάν µοριοδοτηθούν µε τον
τρόπο που ζητάει η Νέα ∆ηµοκρατία, δεν θα µπορέσει να υπάρ-
ξει συµµετοχή οιοδήποτε τρίτου για πολλά χρόνια σε οποιαδή-
ποτε διαδικασία προσλήψεως. Αυτό να το ξεκαθαρίσουµε στον
ελληνικό λαό. Αυτό είναι το οποίο θέλει η Νέα ∆ηµοκρατία; Να
αποκόψει την πρόσβαση στους διαγωνισµούς και στην εργασία
του δηµοσίου για όλα αυτά τα επόµενα χρόνια;

Άρα, λοιπόν, εδώ ο καθένας θα πάρει τις ευθύνες του, τις ευ-
θύνες του απέναντι στο λαό, τις ευθύνες του απέναντι στη δηµι-
ουργία, επιτέλους, ενός αντικειµενικού συστήµατος
προσλήψεως.

Την ένσταση -και ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόε-
δρε, ολοκληρώνω σε τριάντα δευτερόλεπτα- κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, την ακούω. Τι κάνει, λέτε,
το ΠΑΣΟΚ; Αφού έχει τακτοποιήσει όλα αυτά τα χρόνια τους δι-
κούς του, στην πραγµατικότητα τώρα έρχεται ρεβανσιστικά να
διώξει όποιους βρήκαν δουλειά µέσα σε αυτά τα τελευταία πέντε
χρόνια. Και µάλιστα, το κάνει αυτό, γιατί θέλει τώρα να ξανανοί-
ξει µία τέτοια διαδικασία που θα βάζει πάλι τους δικούς του από
τα παράθυρα.

Η απάντηση εδώ είναι απλή: Ας είµαστε εδώ να το ελέγξουµε,
να το καταγγείλουµε και να το δείξουµε στην κοινωνία. Όµως,
οφείλουµε σε κάθε προσπάθεια η οποία θέτει όρους, κανόνες,
τάξη στο χάος των ρουσφετολογικών προσλήψεων, να σταθούµε
αρωγοί. Και γι’ αυτό θα ψηφίσουµε εµείς επί της αρχής το νο-
µοσχέδιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Βορίδη.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Άγγελος Μανωλάκης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα σας διευκολύνω και θα µιλήσω από εδώ, αρχίζοντας από

µία παραδοχή για µένα και για πολλούς άλλους, που λέει ότι το
πρόβληµα της χώρας, παρά την τραγική οικονοµική κατάσταση
που έχουµε, δεν είναι οικονοµικό. Είναι δευτερευόντως οικονο-
µικό. Κυρίως είναι πολιτικό. Πάσχει το πολιτικό σύστηµα. Πάσχει
το κράτος, πάσχει η διοίκηση.

Ο προηγούµενος οµιλητής µίλησε και, κατά την άποψή µου,
σωστά, για ένα γραφειοκρατικό, συντηρητικό, διεφθαρµένο κρά-
τος το οποίο πρέπει να αλλάξει.

Νοµίζω ότι δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία πως για όλα τα
στραβά, για την άσχηµη κατάσταση των τελευταίων χρόνων στη
χώρα µας ευθύνεται η προηγούµενη κυβέρνηση. Όµως, είναι ευ-
θύνη του ΠΑΣΟΚ να βγάλει τη χώρα από αυτήν την κρίση.

Χθες, παρακολουθήσαµε τον Πρωθυπουργό της χώρας να ξε-
διπλώνει ένα σχέδιο εξόδου από την κρίση όσον αφορά την οι-
κονοµία, αλλά και όσον αφορά τις αλλαγές στο κράτος. Και
νοµίζω ότι το νοµοσχέδιο το οποίο συζητάµε απόψε περί αξιο-

κρατικών προσλήψεων στο δηµόσιο είναι θεµελιώδους σηµασίας
για εµάς. Ξαναχτίζουµε το κράτος.

Είπε ο κ. Παυλόπουλος λίγο πριν ότι το ΠΑΣΟΚ δεν αλλάζει.
Είναι διαχρονικό. Πράγµατι, στις βασικές αρχές δεν αλλάζουµε,
γιατί είµαστε συνέχεια του νόµου Πεπονή. Στη διαφάνεια και
στην αξιοκρατία δεν αλλάζουµε. Σε πολλά άλλα πρέπει να αλλά-
ξουµε κι εµείς, αλλά κυρίως να αλλάξουµε τα πράγµατα στη
χώρα.

∆ύο µήνες πριν ο ελληνικός λαός µίλησε και µίλησε ξεκάθαρα.
Έστειλε µηνύµατα και προς την Κυβέρνηση, αλλά και προς την
Αντιπολίτευση. Νοµίζω πως η Αντιπολίτευση, µε το να επιµένει
στο αµαρτωλό παρελθόν των προσλήψεων µε τα προγράµµατα
«STAGE», µένει πίσω. ∆εν παίρνει το µήνυµα των εκλογών. Εµείς
το πήραµε και προχωράµε.

∆ύο λόγια, κύριε Πρόεδρε, για τη λεγόµενη «προσαύξηση της
µοριοδότησης». Όπως πολύ σωστά ειπώθηκε, εάν δεν καταργή-
σουµε αυτή την προσαύξηση, για πολλά χρόνια δεν θα προ-
σλαµβάνεται κανένας νέος άνθρωπος. Υπάρχουν τόσοι πολλοί
συµβασιούχοι και µε αυτήν την προσαύξηση θα καλύπτουν όλες
τις θέσεις.

Εγώ συµφωνώ ότι και αυτοί που εργάζονται σήµερα µε αυτά
τα προγράµµατα στο δηµόσιο έχουν κάποια δίκια. ∆εν έχουν
δίκιο αυτοί που έµειναν άνεργοι; ∆εν έχουν δίκιο αυτοί που έψα-
ξαν και βρήκαν δουλειά στον ιδιωτικό τοµέα; ∆εν έχουν δίκιο
αυτοί που σπούδασαν, αυτοί που πήραν πτυχία; ∆εν πρέπει να
βρούµε έναν τρόπο, ώστε µε διαφάνεια, µε αξιοκρατία, µε αντι-
κειµενικό τρόπο να µπαίνουν όλα τα παιδιά στο δηµόσιο; Όπως
µπαίνουν –πολύ σωστά ειπώθηκε από κάποιο συνάδελφο- στα
ανώτατα ιδρύµατα µε τις πανελλήνιες εξετάσεις, που είναι αδιά-
βλητες και κανείς δεν τις αµφισβητεί, το ίδιο πρέπει να κάνουµε
και για τις προσλήψεις στο δηµόσιο.

Θέλω, όµως, να πω και ένα άλλο σηµείο σε σχέση µε την προ-
σαύξηση. Στο νόµο του κ. Παυλόπουλου έλεγε ότι µε την προ-
σαύξηση της µοριοδότησης θα γίνονται προσλήψεις µέχρι το
τέλος του 2010. Μιλάµε δηλαδή για ένα χρόνο ακόµη. Εµείς αυτό
το κάνουµε από τώρα, ένα χρόνο νωρίτερα. Αυτό είναι το πρό-
βληµα και µάλιστα τη στιγµή που το 2010 δεν θα γίνει καµµία
πρόσληψη µόνιµου προσωπικού;

Θα µπορούσα να µιλήσω και για τη «γαλάζια» συνέντευξη, που
παρ’ όλο ότι είναι ένα µέτρο που µπορεί να µας βοηθήσει στις
προσλήψεις, όπως γίνεται και στον ιδιωτικό τοµέα και αλλού, δυ-
στυχώς, ευτελίστηκε αυτός ο θεσµός και δεν µπορεί ακόµη να
χρησιµοποιηθεί, παρά µόνο σε ειδικές περιπτώσεις και µάλιστα
µετά το διαγωνισµό.

Θέλω, όµως, να τελειώσω, λέγοντας το εξής απλό, το οποίο
βγαίνει και από την ταπεινή µου εµπειρία, ασκώντας διοίκηση σε
επίπεδο νοµαρχίας. Όπως είπε και ο Συνήγορος του Πολίτη στην
πρώτη συνεδρίαση του Υπουργικού Συµβουλίου, αυτοί που λει-
τουργούσαν -και υπάρχουν πολλοί- είναι ο κορµός της δηµόσιας
διοίκησης. Η κ. Περλεπέ και άλλοι εδώ το γνωρίζουν. Υπάρχουν
πολλοί που προσφέρουν τις υπηρεσίες τους. Αυτοί, όµως, ποιοι
είναι;

Είναι αυτοί που είτε είναι ΠΑΣΟΚ είτε Νέα ∆ηµοκρατία ή το
έτσι ή το αλλιώς; Κυρίως είναι αυτοί που σέβονται τον εαυτό
τους, αυτοί που έχουν προσωπικότητα, που έχουν παιδεία, που
έχουν κουλτούρα.

Γι’ αυτό πρέπει να κτίσουµε όχι µόνο ένα νέο κράτος, αλλά να
κτίσουµε και µία νέα κουλτούρα. Νοµίζω ότι αυτό το νοµοσχέδιο
είναι προς αυτήν την κατεύθυνση. Θα δηµιουργήσει ένα άλλο
κλίµα στα παιδιά µας, τα οποία θα ξέρουν ότι θα προσλαµβάνο-
νται µε αντικειµενικά κριτήρια και όχι αυτά που έχουν «µπάρµπα
στην Κορώνη».

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Μανωλάκη.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Γρηγόριος Αποστολάκος.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
Είναι γεγονός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι όντως η πρό-

σθετη µοριοδότηση θα τελείωνε στο τέλος του 2010 και το κά-
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νετε νωρίτερα. Θα πρέπει, όµως, να µας δώσετε απάντηση γιατί
το κάνετε νωρίτερα. Ποια είναι η σκοπιµότητα για την οποία το
κάνατε; Ποιο είναι το κοινωνικό όφελος, το οποίο προσφέρετε;
Και, αν θέλετε, υπάρχει µία πλήρης αναντιστοιχία µεταξύ των
λόγων και των έργων σας, όταν είναι προφανές πια ότι το κάνετε
για δηµοσιονοµικούς λόγους, για να εξοικονοµήσετε στις πλά-
τες κάποιων δύστυχων συµβασιούχων κάποια πρόσθετα οφέλη,
για να καλύψετε τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα. Αυτή είναι µία µε-
γάλη αλήθεια.

Από την άλλη µεριά, βγάζετε και µία εκδικητική µανία ενάντια
σε κάποιους ανθρώπους, oι οποίοι σύµφωνα µε το δικό σας πο-
λιτικό σκεπτικό, προσελήφθησαν από τις κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας. Χαραµίστε τους! Στείλτε στην ανεργία χιλιάδες αν-
θρώπους, χιλιάδες οικογένειες! Ακινητοποιείστε τους δήµους και
τις νοµαρχίες και τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Καταργείστε ό,τι
έχει να κάνει µε την αληθή έννοια της νοµιµότητας και σίγουρα
«θα σας έρθει ο λογαριασµός» πάρα πολύ σύντοµα!

Όµως, κύριε Υπουργέ, θέλω από το Βήµα αυτό της Ολοµέ-
λειας να σας κάνω µια ερώτηση. Νοµίζω, βέβαια, ότι σήµερα δεν
είναι καλή η συγκυρία για σας, στην παρθενική σας εµφάνιση στη
Βουλή των Ελλήνων σε επίπεδο κοινοβουλευτικού έργου, γιατί,
αν δεν κάνω λάθος, είναι το πρώτο νοµοσχέδιο, το οποίο ειση-
γείστε ως Υπουργός Εσωτερικών. Θέλω, λοιπόν, να σας κάνω µια
ερώτηση και οφείλετε να µας δώσετε µία απάντηση σ’ αυτό που
είπε ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, όσον αφορά τις περί-
φηµες δηλώσεις δύο κυβερνητικών στελεχών, του κ. Καστανίδη
του Υπουργού ∆ικαιοσύνης και του µέχρι, προ ολίγων ωρών, αν
δεν κάνω λάθος, Υφυπουργού Εσωτερικών του κ. Ρόβλια, οι
οποίοι υπεστήριζαν τα όσα υπεστήριζαν και δεν τα επαναλαµ-
βάνω για να µην κουράζω την Ολοµέλεια της Βουλής.

Το ερώτηµα, λοιπόν, το οποίο σας απευθύνω και οφείλετε να
δώσετε µία απάντηση είναι το εξής: Εσείς τότε ήσασταν Γενικός
Γραµµατέας του ΠΑΣΟΚ. Τότε είχατε, όπως λέγατε δηµόσια, κα-
ταρτίσει το κυβερνητικό σας πρόγραµµα. Άραγε αυτές τις δη-
λώσεις τις οποίες έκανε ο κ. Καστανίδης και ο κ. Ρόβλιας τις
ξέρατε; Αν δεν τις ξέρατε, µας λέγατε ψέµατα ότι δεν είχατε πρό-
γραµµα. Εάν τις ξέρατε, µας εµπαίζατε. Οφείλετε να δώσετε µία
απάντηση πάνω σ’ αυτό.

Βέβαια, νοµίζω η σηµερινή παραίτηση του συνεργάτη σας και
υφισταµένου σας του κ. Ρόβλια, αναιρεί και ένα από τα πολιτικά
σας επιχειρήµατα, διότι ο κύριος Υφυπουργός µέχρι πρότινος, ο
κ. Ρόβλιας, ο καθ’ όλα συµπαθής και άξιος συνάδελφος από ό,τι
διαβάζουµε και από τις φηµολογίες, οι οποίες βγαίνουν προς τα
έξω, αν θέλετε, δεν ήταν εναρµονισµένος και συµβατός µε όλη
αυτήν την προσπάθεια την οποία κάνατε και προσπαθείτε να µας
πείσετε ότι το κάνετε, για την αξιοπιστία του ελληνικού δηµοσίου,
για την κατάργηση του πελατειακού συστήµατος και όλα αυτά
τα συναφή. Και εδώ δύο πράγµατα συµβαίνουν: Ή ότι ο κ. Ρό-
βλιας, όπως διαδίδεται δεν έκανε τίποτε άλλο παρά να ρουσφε-
τολογεί και τον διώξατε ή ήρθε σε σύγκρουση µαζί σας. Να µας
πείτε για ποιο λόγο έφυγε. Οφείλετε να δώσετε µία εξήγηση και
εδώ, µέσα στα πλαίσια της πολιτικής διαδικασίας.

Από κει και πέρα, θέλω να σας πω, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ότι εµείς προβληµατιστήκαµε πάρα πολύ στη Νέα ∆ηµο-
κρατία. Προβληµατιστήκαµε πάρα πολύ γιατί κανένας από µας
δεν διαφωνεί σε ό,τι αφορά τη βασική επιλογή του νοµοσχεδίου
αυτού, το να επεκτείνει τη διαδικασία του ΑΣΕΠ σε όλο το δη-
µόσιο τοµέα, χωρίς καµµία διάκριση πουθενά. ∆εν µας αφήσατε
όµως κανένα περιθώριο.

Αυτή η αδιαλλαξία σας για την κατάργηση της πρόσθετης µο-
ριοδότησης, ειλικρινά, πολιτικά µας εξόργισε. Καταβάλαµε κάθε
δυνατή προσπάθεια να σας πείσουµε ότι ήταν άδικο, αυτό το
οποίο κάνατε. ∆εν προσφέρετε υπηρεσίες στη δηµόσια διοίκηση.
∆εν είναι επιχειρηµατολογία αυτή την οποία βγάλατε προς τα
έξω για να το νοµιµοποιήσετε πολιτικά. Τι µας λέγατε στην επι-
τροπή; Ότι έχετε τη λαϊκή εντολή από τις εκλογές της 4ης Οκτω-
βρίου. Πού το λέγατε στο πρόγραµµά σας αυτό;

Μας είπατε απόψε ότι θέλετε να αποκαταστήσετε την αξιοπι-
στία του πολιτικού συστήµατος. Με ποιο τρόπο; Κατακρεουρ-
γώντας χιλιάδες οικογένειες; Μας είπατε ακόµα για την
περίφηµη δηµόσια διαβούλευση.

Εγώ να σας πω τι πιστεύω; Πιστεύω ότι τελικά αυτή η δηµόσια
διαβούλευση έχει υποκαταστήσει µία άλλη λέξη που λέγεται προ-
παγάνδα. ∆ιότι ακούσαµε και στην επιτροπή από την ακρόαση
των φορέων ότι και µε τη Α∆Ε∆Υ ακόµα δεν κάνατε καµµία δια-
βούλευση. Κατ’ ευφηµισµόν γινόταν.

Άρα, λοιπόν, θέλετε µέσα στα πλαίσια της λειτουργίας αυτής
της δηµόσιας διαβούλευσης να µας πείσετε ότι έχετε πλήρη πο-
λιτική νοµιµοποίηση. ∆εν την έχετε, κύριε Υπουργέ τη νοµιµο-
ποίηση ούτε από το κυβερνητικό σας πρόγραµµα, αλλά ούτε αν
θέλετε και από τις αρχές, οι οποίες θα πρέπει να διέπουν ένα
κράτος δικαίου.

Λέτε όλα αυτά τα βαρύγδουπα, ότι µέσα από αυτό το νοµο-
σχέδιο θα φέρετε την αλλαγή στο διοικητικό µας σύστηµα. Ποιος
διαφωνεί ότι το κράτος αυτό είναι άθλιο; ∆εν µπορούµε να
ακούµε όµως, ότι η πενταετής διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας ήταν αυτή, η οποία διέλυσε το ελληνικό κράτος. Ξέρετε
ποια είναι η απάντηση; Σας την είπαµε και στην επιτροπή. Το είπε
ο κ. Πάγκαλος, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης σας, το οµολό-
γησε, ότι διαλύσαµε το κράτος.

∆εν είµαστε άµοιροι ευθυνών κι εµείς. ∆εν προχωρήσαµε
έγκαιρα στη διοικητική µεταρρύθµιση. Μακάρι να την προχωρή-
σετε. Από εµάς θα έχετε τη συναίνεση αν την κάνετε σωστά, αν
την κάνετε δίκαια, αν την κάνετε κοινωνικά ωφέλιµη, αν την κά-
νετε θεσµικά ωφέλιµη. Αλλά δεν µπορούµε να ακούµε εδώ κο-
µπορρηµοσύνες, πολιτικές του τύπου ότι η διακυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας -εντάξει έκανε τεράστια λάθη- διέλυσε το ελ-
ληνικό κράτος και ότι εσείς µε αυτό το νοµοσχέδιο θα αποκατα-
στήσετε την αξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος και θα
διορθώσετε το πελατειακό σύστηµα. Μη γελιόµαστε, κύριοι συ-
νάδελφοι.

Το νοµοσχέδιο αυτό έχει δύο άξονες µόνο. Ο ένας άξονας
είναι η υπαγωγή όλου του δηµόσιου τοµέα στο ΑΣΕΠ. Όµως,
αναιρείται από το άρθρο 13. Αν θέλατε να το κάνετε, δεν θα βά-
ζατε τη διάταξη του άρθρου 13, η οποία στην ουσία παραπέµπει
στις καλένδες την οριστική επίλυση του τρόπου εισόδου των Ελ-
λήνων πολιτών στο ελληνικό δηµόσιο. Αυτή είναι η µεγάλη αλή-
θεια.

Και αν θέλετε να πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, φέρτε
ένα νοµοσχέδιο να το ψηφίσουµε κι εµείς, όπου να καθιερώ-
σουµε πανελλήνιες εξετάσεις για την εισαγωγή στο ελληνικό δη-
µόσιο, να τελειώνουµε µια και καλή µε αυτό. Αλλά αυτά τα
τερτίπια για να µπορέσουµε να βολέψουµε δηµοσιονοµικά ελ-
λείµµατα και να καλύψουµε πολιτικές και κοµµατικές µας ανά-
γκες, πρέπει να τελειώσουν.

Από την άλλη µεριά, σε ό,τι αφορά την κατάργηση της πρό-
σθετης µοριοδότησης, είναι αδικία και για τους λόγους που είπα
και για κάτι ακόµα: ότι το κράτος αυτό, κύριε Υπουργέ και κύριοι
συνάδελφοι της Συµπολίτευσης, πρέπει να έχει συνέχεια. ∆εν
µπορείτε, λοιπόν, να µας λέτε ότι µε αυτό το δέλεαρ της εξου-
σίας το οποίο έχετε καταλάβει, ότι νοµιµοποιείστε να κάνετε
αυτά τα οποία κάνετε.

Σε τελική ανάλυση θα πρέπει να σας πω και κάτι άλλο. Υπάρ-
χει και πραγµατική αδυναµία να το κάνετε. Ο κ. Βέης το οµολό-
γησε. Θα δώσει τα 20.000.000 ή τα 10.000.000 ευρώ που θέλει να
κάνει την υλικοτεχνική υποδοµή; Έδωσε καµµία διαβεβαίωση ότι
θα µπορέσει να φέρει σε πέρας αυτό το βαρύ έργο; ∆εν την
έδωσε.

Εγώ νοµίζω ότι είναι ακόµα καιρός να κάνετε πίσω, είναι ακόµα
καιρός να σταµατήσετε την αδιαλλαξία. Σταµατήστε αυτή τη διά-
ταξη για την κατάργηση της πρόσθετης µοριοδότησης, για να
µπορέσετε να δώσετε µια ελπίδα σε αυτούς τους ανθρώπους και
να είστε σίγουροι ότι θα έχετε τη σύµφωνη γνώµη τη δική µας.

Κατά τα λοιπά, δυστυχώς µας φέρατε σε θέση να πούµε «όχι»
στο νοµοσχέδιό σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αποστολάκο.
Παρακαλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και

Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Γιάννης Ραγκούσης, να λάβει το
λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
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ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς οφείλουµε να ευχαριστήσουµε όλους τους συνα-
δέλφους Βουλευτές, όλα τα κόµµατα, όλους όσους συµµετείχαν
µέσα στο Κοινοβούλιο, αλλά και εκτός Κοινοβουλίου, αυτό το ση-
µαντικό χρονικό διάστηµα και κατέθεσαν τις προτάσεις τους, τις
παρατηρήσεις τους, τις διαφωνίες τους, για ένα σχέδιο νόµου
το οποίο από τη φύση του, όπως θα προσπαθήσω να τεκµη-
ριώσω, είναι κάτι πολύ σηµαντικό από αυτό το οποίο συναποτε-
λούν οι επιµέρους διατάξεις του.

Θα ήθελα εισαγωγικά να πω ότι για την Κυβέρνηση είναι πάρα
πολύ σηµαντικό το γεγονός ότι ανταποκρίνεται µε αυτή τη νο-
µοθετική πρωτοβουλία, µε αυτό το σχέδιο νόµου στην απαίτηση
της κοινοβουλευτικής µας πλειοψηφίας, στην απαίτηση της πα-
ράταξής µας, κατά τη γνώµη µας, στην απαίτηση της συντριπτι-
κής πλειοψηφίας του ελληνικού λαού, για να υπάρξουν κάποιες
ριζικές ανατροπές σε κρίσιµους τοµείς στις σχέσεις του πολίτη
µε το κράτος, στις σχέσεις του πολίτη µε το πολιτικό σύστηµα.

∆εν υπάρχει, µε άλλα λόγια, καµµιά αµφιβολία ότι αυτό το νο-
µοσχέδιο είναι µια πράξη, είναι µια πολιτική απόφαση µιας κοι-
νοβουλευτικής πλειοψηφίας που διεκδίκησε, ζήτησε και είχε την
τιµή να λάβει την εµπιστοσύνη ενός µεγάλου τµήµατος του ελ-
ληνικού λαού στη βάση πολύ κρίσιµων, αλλά ταυτόχρονα για
εµάς και αδιαπραγµάτευτων αρχών και αξιών.

Αρχές και αξίες, αγαπητοί συνάδελφοι, που, από ό,τι φαίνεται,
θα χρειάζεται για ένα αρκετό χρονικό διάστηµα να τις υπενθυµί-
ζουµε, πώς ακριβώς περιλαµβάνονταν σ’ αυτό που εµάς µας δε-
σµεύει, σε αυτό που δεσµεύει την Κυβέρνηση, σε αυτό που
δεσµεύει την κοινοβουλευτική πλειοψηφία και δεν είναι τίποτε
άλλο από το κυβερνητικό πρόγραµµα, µε το οποίο το κίνηµά µας
προσήλθε, ζήτησε και πήρε την εµπιστοσύνη του ελληνικού
λαού.

Επειδή, λοιπόν, ζητήθηκε και επειδή το οφείλουµε, καταθέτω
στα Πρακτικά τα σηµεία του κυβερνητικού προγράµµατος, τα
οποία αναφέρονται στη συγκεκριµένη ενότητα για τη δηµόσια δι-
οίκηση, καθώς επίσης και για το σύστηµα προσλήψεων, τα οποία
σταχυολογώντας θα αναφέρω µόνο δύο χαρακτηριστικές φρά-
σεις, για να σταµατήσει –παρακαλώ θερµά- κάθε περαιτέρω προ-
σπάθεια διαστρέβλωσης µιας πραγµατικότητας που, αν µη τι
άλλο, σε ό,τι µας αφορά στηρίζεται σε συλλογικά και αδιαµφι-
σβήτητα γραπτά ντοκουµέντα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννης Ραγκούσης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Λέγαµε -και το έλεγε ο Πρόεδρός µας δεκάδες, να µην πω
εκατοντάδες, φορές- ότι ο λόγος για τον οποίον πάµε και ζη-
τούµε την ψήφο του ελληνικού λαού, δεν είναι για να πάρουµε το
κράτος, να διώξουµε τους µεν, να φέρουµε τους δε, να πάρουµε
το κράτος στα χέρια µας, σαν να είναι το τρόπαιο το νικητή, όπως
συνέβαινε το προηγούµενο διάστηµα και να το µεταχειριστούµε
σαν να είναι ένα δικό µας µαγαζί. Γι’ αυτό είπαµε στο πρόγραµµά
µας ότι θέλουµε, οι νέοι της χώρας µας να αποκοπούν από το
όνειδος των πελατειακών δικτύων και να εισέρχονται αξιοκρα-
τικά στο δηµόσιο -τους το οφείλουµε γράφουµε- για να τελειώ-
σει αυτή η συγκεκριµένη αναφορά µε τη φράση ότι «όλες οι
διαδικασίες, χωρίς εξαίρεση, πρέπει να διενεργούνται από το
ΑΣΕΠ».

Αυτό που γίνεται σήµερα από την Κυβέρνηση είναι η στοιχει-
ώδης υποχρέωσή της να ανταποκριθεί σε κάτι το οποίο έχει
πάρα πολύ µεγάλη σηµασία, κάτι που έχει πάρα πολύ µεγάλη
αξία για τον Έλληνα πολίτη. Γιατί; ∆ιότι ουσιαστικά, εάν υπάρ-
χουν δύο λόγοι, εάν υπάρχουν δύο δρόµοι, εάν υπάρχουν δύο
αιτίες, για τις οποίες έχει τραυµατιστεί σ’ ένα πραγµατικά µονα-
δικό, πάρα πολύ δυσάρεστο επίπεδο από το ’74 και µετά η σχέση
του πολιτικού κόσµου µε τον πολίτη, αυτοί οι δύο δρόµοι έχουν
σχέση µε το εξής: ο ένας µε τον τρόπο µε τον οποίο το πολιτικό
σύστηµα έχει καθιερωθεί, µε την κακή έννοια, να διαχειρίζεται τα
χρήµατα των Ελλήνων φορολογουµένων, και ο δεύτερος δρό-
µος, ο δεύτερος τρόπος, η δεύτερη αιτία, έχει απόλυτη σχέση

µε το πώς το πολιτικό σύστηµα είχε φτάσει να διαχειρίζεται το
ανθρώπινο δυναµικό της χώρας, όλους εκείνους τους πολίτες οι
οποίοι δεν θέλουν τίποτε περισσότερο από µία ισότιµη δυνατό-
τητα ένταξής τους στο ελληνικό δηµόσιο, όσο ισότιµη δυνατό-
τητα έχουν καταφέρει να έχουν αποκτήσει, όταν έρχεται η ώρα
να διεκδικήσουν την πρόσβασή τους στο ελληνικό εκπαιδευτικό
σύστηµα και ιδιαίτερα στην τριτοβάθµια εκπαίδευσή του.

Σήµερα, αυτή η νοµοθετική πρωτοβουλία, αυτό το νοµοσχέ-
διο, έχει να παίξει αυτόν τον κρίσιµο ρόλο. Γι’ αυτό, αγαπητοί
συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, δεν είναι γιατί
εµείς το λέµε, γιατί εµείς το ισχυριζόµαστε, αλλά γιατί κατά κα-
νόνα, κατά τεκµήριο εξ’ ορισµού αυτό το νοµοσχέδιο είναι ένα
νοµοσχέδιο που αφορά ένα µείζον θέµα, που απασχολεί τους
Έλληνες πολίτες. Είναι ένα µείζον, άρα, ερώτηµα που προκύπτει
απ’ αυτό το νοµοσχέδιο για όλες τις πολιτικές δυνάµεις. Και υπ’
αυτή την έννοια, η απάντηση που κάθε πολιτική δύναµη θα δώσει
στο ερώτηµα που αναδύεται από τους πολίτες διαµέσου αυτού
του νοµοσχεδίου, θα είναι µία απάντηση που αντικειµενικά, θέ-
λετε δεν θέλετε, θέλουµε δεν θέλουµε, σας αρέσει δεν σας αρέ-
σει, µας αρέσει δεν µας αρέσει, θα σας συνοδεύει και θα µας
συνοδεύει, όχι σε ό,τι αφορά το παρελθόν, αλλά σε ό,τι αφορά
το µέλλον. Και είναι πραγµατικά χαρακτηριστικό στοιχείο της συ-
ζήτησης που σήµερα διεξάγεται. Και είναι κάτι το οποίο δεν είναι
υπερβολή να πούµε ότι πράγµατι δίνει ικανοποίηση στην κοινο-
βουλευτική πλειοψηφία, ότι αυτή η συζήτηση που µέχρι τώρα
έχει διεξαχθεί και που σχεδόν έχει στο περιεχόµενό της πιάσει τα
όρια στα οποία επεκτάθηκε και µέσα στην Επιτροπή της Βουλής,
αλλά και στο δηµόσιο διάλογο, είναι µία συζήτηση που πουθενά
δεν έχει ένα στοιχείο που για µας ήταν κρίσιµο, που για τους πο-
λίτες που µας ακούν σήµερα είναι καθοριστικό.

Το στοιχείο που δεν υπάρχει στην κριτική που ασκείται σ’ αυτό
το νοµοσχέδιο είναι το στοιχείο που θα έλεγε ότι «δεν το ψηφί-
ζουµε γιατί αφήνετε αυτά τα «παράθυρα», δεν το υπερψηφί-
ζουµε, διότι αφήνετε όλες τις εξαιρέσεις για να βάλετε τα δικά
σας παιδιά». ∆εν υπάρχει αυτό το καθοριστικό στοιχείο κριτικής
έναντι του εν λόγω νοµοσχεδίου. Στις ακριτοµυθίες και τις πα-
ρεκβάσεις που υπήρξαν στο λόγο των οµιλητών της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και των κοµµάτων της Αριστεράς -εξαιρώ τον κ.
Βορίδη και τον κ. Πλεύρη- υπήρχε η φράση που αποτελούνταν
από όρους του τύπου «στεγανοποίηση, προσπάθεια κατάργησης
των εξαιρέσεων και βεβαίως, προσπάθεια υπαγωγής όλων των
προσλήψεων στο ΑΣΕΠ». Μέσα από τις ακριτοµυθίες και µέσα
από τις παρεκβάσεις αυτές είπατε την πραγµατική αλήθεια και
αυτό είναι το κεντρικό στοιχείο αυτού του νοµοσχεδίου.

Βεβαίως, δεν είναι απαραίτητο να συµφωνεί κανείς σε όλα,
αλλά όταν διαφωνεί και καταψηφίζει αυτό το νοµοσχέδιο, στην
πραγµατικότητα διαφωνεί και καταψηφίζει τη βασική προσπά-
θεια που κάνει αυτή τη στιγµή το πολιτικό σύστηµα της χώρας
κατ’ εντολή του ελληνικού λαού να εισάγει και να καθιερώσει
απόλυτες διαδικασίες αξιοκρατίας, απόλυτες διαδικασίες αντι-
κειµενικότητας στο κρίσιµο κοµµάτι της πρόσβασης των πολιτών
στο Ελληνικό ∆ηµόσιο.

Είναι, λοιπόν, πάρα πολύ χαρακτηριστικό, είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό, είναι στρατηγικής σηµασίας και µοναδικό, ιστορικά του-
λάχιστον από το 1974 -όσο κανείς µπορεί να θυµάται την
πρόσφατη ελληνική πολιτική ιστορία- το ότι ο λόγος που κατα-
ψηφίζετε αυτό το νοµοσχέδιο δεν είναι γιατί αφήνει ανοιχτά «πα-
ράθυρα» εξαιρέσεων, αλλά γιατί δεν αφήνει ανοιχτά «παράθυρα»
εξαιρέσεων γιατί η κυρίαρχη αιτίαση, το κυρίαρχο επιχείρηµα
είναι ένα: Αφήστε ανοιχτό το «παράθυρο» της προσαύξησης της
µοριοδότησης, η οποία αποτελεί µέχρι σήµερα ένα προνόµιο,
που όµως το απολάµβανε µία µικρή µερίδα Ελλήνων πολιτών κυ-
ριολεκτικά σε βάρος των εκατοµµυρίων Ελλήνων, που είτε ερ-
γάζονται στον ιδιωτικό τοµέα είτε είναι άνεργοι.

Όλη η προσπάθεια, όχι να θεσπιστεί, αλλά να διατηρηθεί και
για άλλα χρόνια η προσαύξηση της µοριοδότησης είναι στην
πραγµατικότητα µία προσπάθεια να συνεχιστεί η κεντρική, η κυ-
ρίαρχη, η βασανιστική για εκατοµµύρια Ελλήνων αυτή τη στιγµή
που συζητάµε αυτό το νοµοσχέδιο αδικία που υφίσταντο και η
οποία µέχρι σήµερα τους απαγόρευε κάθε δυνατότητα ισότιµης
πρόσβασης στο ελληνικό ∆ηµόσιο, τους απαγόρευε να νιώθουν
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ότι βιώνουν µέσα σε συνθήκες ισονοµίας και ισοπολιτείας και
τους υποχρέωνε να αποβάλουν κάθε τι που θα µπορούσε να
τους συνδέει µε τη λειτουργία του πολιτικού συστήµατος, µε τη
λειτουργία του Ελληνικού ∆ηµοσίου, µε τη λειτουργία του ελλη-
νικού κράτους. Γι’ αυτό φτάσαµε εκεί που φτάσαµε επί των ηµε-
ρών της προηγούµενης κυβέρνησης, µε τις κεντρικές επιλογές
της. Στις πρόσφατες ευρωεκλογές ένα µεγάλο τµήµα του ελλη-
νικού λαού είπε: «∆εν θέλω καν να πάω να ψηφίσω».

Είναι αυτό ακριβώς το τµήµα το οποίο αισθάνεται αδικηµένο
και περιθωριοποιηµένο από πολιτικές που µας ζητάτε να συνεχί-
σουµε να ασκούµε σα να είµαστε συνέχεια των δικών σας κυ-
βερνητικών πολιτικών. Είναι αυτή ακριβώς η κατάσταση, αυτή η
πραγµατικότητα. Είναι κυριολεκτικά απορίας άξιο πώς δεν αντι-
λαµβάνεται κανείς ότι αυτό έπαιξε καθοριστικό ρόλο στο ότι εί-
χαµε για πρώτη φορά στην ιστορία της χώρας από το 1974 και
µετά µια κυβέρνηση, ένα κόµµα που υπέστη τη µεγαλύτερη συ-
ντριβή της ιστορίας του. Αυτή η συντριβή δεν προήλθε από τους
ψηφοφόρους των άλλων κοµµάτων, αλλά προήλθε από τους ψη-
φοφόρους εκείνους που ένιωσαν προδοµένοι µέσα από την
άσκηση µιας εξουσίας, τη διαχείριση µιας εξουσίας η οποία στην
πραγµατικότητα τους έπεισε και τους απέδειξε ότι ουσιαστικά
υφίσταντο µία άδικη, µία άνιση µεταχείριση. Σε τελική ανάλυση
υφίσταντο µία κακοµεταχείριση από την προηγούµενη πολιτική
ηγεσία. Γι’ αυτό έχουµε µία βασική τοποθέτηση και µία βασική
αρχή, µε βάση την οποία κινηθήκαµε.

Όσο και να µας πιέζετε, δεν µπορούµε και δεν θέλουµε να συ-
νεχίσουµε αυτές τις κυβερνητικές πολιτικές. Και δεν θέλουµε και
δεν µπορούµε, γιατί το λέµε καθαρά για µια ακόµη φορά: πρώ-
τον διότι είµαστε αντίθετοι στις δεκάδες εξαιρέσεις που είχαν
δροµολογηθεί, είχαν θεσπιστεί, είχαν νοµοθετηθεί τα τελευταία
χρόνια. δεκάδες εξαιρέσεις από κάθε στοιχειώδη διαδικασία
αξιοκρατίας και αντικειµενικότητας. ∆εν µπορούµε και δεν δεχό-
µαστε να κάνουµε πίσω, διότι είµαστε αντίθετοι µε την λογική
που λέει ότι καθιερώνουµε τη φαύλη, την πελατειακή συνέντευξη
µέσα από µια σειρά διατάξεων που εξαιρούν το ένα Υπουργείο
µετά το άλλο, τη µια ∆ΕΚΟ µετά την άλλη, συνεντεύξεις µέσα
από τις οποίες είχε καταργηθεί και είχε καταλυθεί κάθε έννοια
ισονοµίας, αξιοκρατίας, αντικειµενικότητας και ούτω καθεξής.

Είµαστε αντίθετοι, όπως είπαµε, στην παράταση της προσαύ-
ξησης της µοριοδότησης. Είµαστε αντίθετοι να συνεχίζεται αυτή
η υποτίµηση των πραγµατικών, των αντικειµενικών προσόντων
που µια σειρά από νέοι διαθέτουν σπουδάζοντας, αλλά βεβαίως
έχοντας µέχρι πρότινος το µεγάλο µειονέκτηµα να µην έχουν
«µπάρµπα στην Κορώνη». Είµαστε αντίθετοι µε την διατήρηση
των ψευδεπίγραφων συµβάσεων έργου, που κυριολεκτικά είναι
ένα πολιτικό θέµα, το οποίο δηµιουργεί και θα δηµιουργεί µεί-
ζονα ερωτηµατικά και προς τα κόµµατα της Αριστεράς, διότι
αυτές οι ψευδεπίγραφες συµβάσεις έργου ήταν οι κατά τεκµή-
ριο, οι κατά κανόνα, οι εξ ορισµού συµβάσεις οι οποίες καταπα-
τούσαν στοιχειώδη εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων.

Είµαστε αντίθετοι στο να µην υπάρχει κυριολεκτικά ένα νοµικό
πλαίσιο, το οποίο να µπορεί να καταλάβει ο πολίτης. Και παρα-
καλούµε θερµά, υπάρχει ένα όριο στην προσπάθεια να χρησιµο-
ποιήσει κανείς διάφορα τεχνάσµατα για να πει τα «όχι» του. Μην
διαστρεβλώνετε την πραγµατικότητα αυτού του νοµοσχεδίου.
Και αν υπάρχει µια ουσία στο άρθρο 13 αυτού του νοµοσχεδίου,
είναι ακριβώς η πρόνοια να υπάρξει επιτέλους ο πρώτος Κώδικας
προσλήψεων στην Ελλάδα, ο οποίος θα είναι ένα απλό, κατα-
νοητό κείµενο, ένα απλό και κατανοητό νοµοθέτηµα, το οποίο θα
παίρνει στα χέρια του ο πολίτης, ο νέος άνθρωπος που θέλει να
προσληφθεί στο δηµόσιο και θα το καταλαβαίνει. Ένα νοµοθέ-
τηµα που θα εξηγεί µε ακρίβεια, αλλά και µε απόλυτα κατανοητό
τρόπο το τι πρέπει να κάνει και όχι αυτό που σήµερα υπάρχει και
το οποίο έχει οδηγήσει και τα µέλη του Ανωτάτου Συµβουλίου
Επιλογής Προσωπικού να αναγνωρίζουν ότι πολλές φορές και οι
ίδιοι δεν µπορούν να καταλάβουν, διαβάζοντας τις διάφορες
προκηρύξεις που βγαίνουν για τις συνεντεύξεις, καθώς επίσης
και για τις διαδικασίες προσλήψεων στο δηµόσιο.

Άρα, λοιπόν, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς είµα-
στε αντίθετοι και αυτή µας την αντίθεση δείχνουµε µε αυτό το
νοµοσχέδιο, στη λογική που θέλει το κράτος να είναι λάφυρο. Εί-

µαστε αντίθετοι στη λογική που θέλει το κράτος να µην σέβεται
τον πολίτη, να µην σέβεται την αξιοπρέπειά του. Είµαστε αντίθε-
τοι στην λογική που θέλει η εκάστοτε κυβέρνηση, το κράτος, να
χωρίζει τους Έλληνες, ανάλογα µε τις κοµµατικές τους προτι-
µήσεις, σε «πράσινους», «µπλε» και «κόκκινους». Είµαστε αντί-
θετοι σε οτιδήποτε αυτή τη στιγµή δεν δηµιουργεί την ανάγκη,
αλλά και ξαναζωντανεύει την ελπίδα στους Έλληνες που νιώθουν
ότι πραγµατικά υπάρχει ένα πολιτικό σύστηµα, υπάρχει ένα κρά-
τος, υπάρχει ένα δηµόσιο το οποίο, τους έχει κυριολεκτικά αφή-
σει στην άκρη, τους έχει αφήσει στο περιθώριο. Και στην
πραγµατικότητα όλα όσα µας εισηγείσθε είναι ο ίδιος δρόµος, ο
οποίος έχει οδηγήσει την χώρα, το ελληνικό δηµόσιο, το κράτος,
τη σχέση του πολίτη µε την πολιτική στα σηµερινά αδιέξοδα.
Αυτό είναι που µας εισηγείσθε, αυτός είναι και ο βασικός λόγος,
για τον οποίο δεν ψηφίζετε αυτό το νοµοσχέδιο.

Είπατε αρκετά πράγµατα για τα οποία τουλάχιστον σε αυτήν
την φάση δεν µπορώ να αποκαταστήσω την αλήθεια, παρά µόνο
για ορισµένα που κατ’ αρχάς είναι απαραίτητα. Λέτε για την προ-
σαύξηση της µοριοδότησης και όπως πολύ σωστά είπαν και ο ει-
σηγητής µας και οι συνάδελφοι που τοποθετήθηκαν, µιλάτε για
µια προσαύξηση που έτσι και αλλιώς είχε ηµεροµηνία λήξης την
31-12-2010 και βεβαίως δεν δίνετε καθόλου, µα καθόλου, απά-
ντηση σ’ ένα καίριο ερώτηµα: οι συµβασιούχοι για τους οποίους
λέτε και ξαναλέτε και ξαναλέτε και φέρνετε την καταστροφή ότι
θα καταρρεύσουν οι δήµοι, θα καταρρεύσουν τα ΚΕΠ, θα κα-
ταρρεύσουν οι περιφέρειες, είναι συµβασιούχοι οι οποίοι στην
περίπτωση των ΚΕΠ είναι περίπου τετρακόσιοι πενήντα, στην πε-
ρίπτωση των περιφερειών –τα λέω χαρακτηριστικά- τριακόσιοι
πενήντα συµβασιούχοι.

Υπάρχει µια καίρια ερώτηση για το κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης: το 2006 αποχώρησαν από το δηµόσιο είκοσι έξι
χιλιάδες τριακόσιοι εβδοµήντα ένας υπάλληλοι. Προσλήφθηκαν
την ίδια χρονιά τριάντα δυο χιλιάδες τετρακόσιοι εβδοµήντα
οκτώ υπάλληλοι. Γιατί δεν προκηρύχθηκαν θέσεις τακτικού προ-
σωπικού για τα ΚΕΠ και για τις περιφέρειες; Το 2007 αποχώρη-
σαν από το δηµόσιο συνολικά είκοσι τέσσερις χιλιάδες εξακόσιοι
τριάντα τέσσερις υπάλληλοι. Προσλήφθηκαν την ίδια χρονιά
πολλοί περισσότεροι, τριάντα πέντε χιλιάδες επτακόσιοι σαρά-
ντα οκτώ. Γιατί δεν προκηρύχθηκαν τριακόσιες πενήντα θέσεις
της περιφέρειας, τετρακόσιες πενήντα θέσεις στα ΚΕΠ;

Το 2008 αποχώρησαν λόγω συνταξιοδότησης είκοσι τρεις χι-
λιάδες υπάλληλοι και προσελήφθησαν τριάντα εννέα χιλιάδες εν-
νιακόσιοι υπάλληλοι. Γιατί δεν προκηρύχθηκαν τετρακόσιες
θέσεις για τα ΚΕΠ και τριακόσιες πενήντα θέσεις για τις περιφέ-
ρειες;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Πείτε και για τα κρεβάτια στις
Μονάδες Εντατικής Θεραπείας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Την απάντηση και
την εξήγηση τις ξέρετε πολύ καλά, όπως και για όλα τα υπόλοιπα
επίσης ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι ουσιαστικά είναι οι υπεκφυγές
µέσα από τις οποίες υποκρύπτεται µια στρατηγικού χαρακτήρα
πολιτική απόφαση της νέας ηγεσίας της δικής παράταξης, της
Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία δεν θέλει να συνταχθεί σε µια πανε-
θνική, ολοµέτωπη προσπάθεια, για να αλλάξουν τα δεδοµένα λει-
τουργίας στη σχέση του πολιτικού συστήµατος µε τον πολίτη.

Εµείς έχουµε σαφή εντολή από τους πολίτες, σαφή δέσµευση
από την κοινοβουλευτική µας Πλειοψηφία και από την παράταξή
µας και ξέρουµε ότι έχουµε µόνο ένα δρόµο. Και ο δρόµος είναι
να προχωρήσουµε αυτές τις ανατροπές και τις αλλαγές που θα
µας επιτρέπουν να κοιτάµε τους πολίτες στα µάτια, να τους κοι-
τάµε µε ψηλά το κεφάλι και να µην υπάρχει καµµία παράταξη,
καµµία Κοινοβουλευτική Οµάδα, η οποία να µπορεί να µας κα-
τηγορήσει ότι µεροληπτούµε, ότι αφήνουµε παράθυρα και ότι
οδηγούµε το ελληνικό πολιτικό σύστηµα στο φαύλο κύκλο της
παρακµής και της απαξίωσης στη σχέση του µε τους Έλληνες
πολίτες. Σ’ αυτόν το δρόµο θα προχωρήσουµε αταλάντευτα και
αυτός ο δρόµος είµαστε βέβαιοι, αγαπητές και αγαπητοί συνά-
δελφοι, ότι στο τέλος θα επιδοκιµαστεί και θα επικροτηθεί από
την πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών, γιατί αυτός είναι ο δια-
καής πόθος, είναι σε τελική ανάλυση ένας από τους κεντρικούς
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λόγους για τους οποίους ο Γιώργος Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ
είναι αυτήν τη στιγµή στην Κυβέρνηση της χώρας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας, ο οποίος καλείται
να καταλάβει το Βήµα.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα προσπα-

θήσω να καταλάβω το Βήµα µε το λόγο µου και όχι µε τον όγκο
µου!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μάλιστα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, πάντως.
Κύριε Υπουργέ, πράγµατι το ύφος και το πάθος σας είναι αυτά

που µας υποψιάζουν ότι αγωνίζεστε ή τουλάχιστον πιστεύετε ότι
αγωνίζεστε για κάτι το οποίο είναι ηθικό και δίκαιο. Όµως, το πε-
ριεχόµενο των λόγων σας και κυρίως η αντιστοιχία αυτών των
λόγων µε την πραγµατικότητα οδηγούν σε µία παταγώδη απο-
τυχία και των προσπαθειών που κάνετε να µας πείσετε ότι αυτό
που σήµερα εισηγείστε ως νοµοσχέδιο είναι υπέρ της διαφάνειας
και της αξιοκρατίας και κυρίως ότι αυτά τα επιχειρήµατα που σή-
µερα φέρνετε ενώπιον της Εθνικής Αντιπροσωπείας στηρίζονται
στην αλήθεια.

Νοµίζω ότι αρχίζει να γίνεται πλέον σαφές πως το ΠΑΣΟΚ ούτε
σχέδιο διαθέτει για έξοδο από την οικονοµική κρίση, αλλά κυ-
ρίως ούτε και βούληση έχει για να οδηγήσει τον τόπο έξω από
εκείνες τις πρακτικές, που εσείς καταγγέλλετε ως πελατειακές
και των οποίων βέβαια υπήρξατε οι µοναδικοί και οι κύριοι από-
στολοι και εισηγητές. Πώς, αλλιώς, να εξηγήσει κανείς αυτήν την
πρόταση νόµου που το 2005 καταθέσατε στη Βουλή –αναφέρ-
θηκε και ο εισηγητής µας σ’ αυτήν- υπό τον τίτλο «Ρυθµίσεις ερ-
γαζοµένων µε σύµβαση ορισµένου χρόνου και λήψη µέτρων για
την καταστρατήγηση των δικαιωµάτων τους», µε την οποία προ-
σπαθήσατε να αποκαταστήσετε τις χιλιάδες εκείνων των αφε-
λών, οι οποίοι έκαναν το λάθος να σας εµπιστευθούν µέχρι το
2004;

Συγκεκριµένα, είναι µνηµείο –υπάρχει στα Πρακτικά, απλώς το
επικαλούµαι- εντελώς ασυνάρτητης νοµικής συγκρότησης ενός
νοµοθετικού κειµένου το γεγονός ότι στο πρώτο άρθρο αυτού
του νοµοσχεδίου ορίζεται ως σύµβαση ή σχέση εργασίας η εν
τοις πράγµασι παροχή εξαρτηµένης εργασίας από φυσικά πρό-
σωπα που χορηγείται για ορισµένο χρόνο, ο οποίος προσδιορί-
ζεται αντικειµενικά είτε µε την παρέλευση ορισµένης
ηµεροµηνίας είτε –ακούσατε, ακούσατε!- µε την ολοκλήρωση
ορισµένου έργου.

∆ηλαδή σε αυτή τη σύµβαση εσείς, µ’ έναν καινοφανή και απα-
ράδεκτο τρόπο, προσπαθήσατε να στριµώξετε µορφώµατα του
νοµικού χώρου που δεν αντέχουν σε καµµιά λογική, εκτός ίσως
αν καλύπτονται από τον παραλογισµό, σε αυτές ακριβώς τις
εντελώς απαράδεκτες ρυθµίσεις, προσπαθήσατε να εφαρµόσετε
ή να προτείνετε να εφαρµοστεί η διάταξη του άρθρου 4 µε το
οποίο λέγατε τότε, σας θυµίζω, ότι τεκµαίρονται ότι εξυπηρε-
τούν πάγιες και διαρκείς ανάγκες εκείνες οι περιπτώσεις συµβά-
σεως ορισµένου χρόνου, οι οποίες ή έχουν διαρκέσει δεκαοκτώ
µήνες, αφού έχουν ανανεωθεί µία ή περισσότερες φορές και µε-
ταξύ των διακοπών έχει µεσολαβήσει χρονικό διάστηµα όχι µε-
γαλύτερο των τεσσάρων µηνών, ή έχουν συνολικά διαρκέσει
είκοσι τέσσερις µήνες χωρίς να χρειάζεται καµµία διακοπή.
Αυτές ακριβώς τις συµβάσεις ορισµένου χρόνου τις βαφτίζατε
συµβάσεις αορίστου χρόνου. Μάλιστα, ενώ είχατε καταθέσει
αυτές τις προτάσεις πολύ µεταγενέστερα, δίνατε και αναδροµική
ισχύ σε αυτού του είδους τις ρυθµίσεις από τη 10η Ιουλίου 2001.
Από τότε φαίνεται, είχατε ασχοληθεί µε αυτή τη θεάρεστη αντι-
πελατειακή δραστηριότητα.

Αυτό που ακόµα είναι εντυπωσιακό σήµερα είναι ότι εµφανί-
ζεστε µπροστά στην Εθνική Αντιπροσωπεία και µας δηµιουργείτε
την αίσθηση και την εντύπωση ότι µάχεστε για κάτι που είναι
ηθικό και δίκαιο. Πράγµατι, µας ψέγετε γιατί έχουµε αντιρρήσεις
και µας ελέγχετε, γιατί δήθεν είµαστε εναντίον της διαφάνειας

και της αξιοκρατίας.
∆εν ξέρω εάν είστε ενηµερωµένος βέβαια, αλλά ήδη έχουν

φθάσει σε όλη την Επικράτεια τα καλά νέα των αντιπελατειακών
σας συµπεριφορών. Ήδη το Υπουργείο Πολιτισµού, µε τον
τρόπο που εσείς καταγγέλλατε ότι έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία, έχει
προσλάβει χίλιους τριακόσιους συµβασιούχους τέτοιου είδους.
Προσκοµίζω για τα Πρακτικά τρεις τουλάχιστον ανακοινώσεις
προκηρύξεων µε ηµεροµηνία 8 ∆εκεµβρίου 2009 του Υπουργείου
Πολιτισµού, όπου εκεί φαίνεται ότι γίνεται ή πρόκειται να γίνει
πρόσληψη ηµεροµισθίων. Με ποια κριτήρια αξιοκρατίας και δια-
φάνειας;

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τουλάχιστον από την εκλογική µου περιφέρεια γνωρίζω ότι
ήδη έχουν γίνει οι πρώτες τοποθετήσεις φυλάκων και νυχτοφυ-
λάκων, χωρίς να έχει µεσολαβήσει ο ΑΣΕΠ και χωρίς βεβαίως να
έχει δηµιουργηθεί κάποια διαδικασία ώστε να υπάρξει περιθώ-
ριο για να εφαρµοστούν αυτές οι πολύ σηµαντικές απόψεις που
υπάρχουν µέσα στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο και αφορούν τη
διαφάνεια, την ισοτιµία και τη δικαιοσύνη.

Θα ήθελα να σας θυµίσω –και νοµίζω ότι το γνωρίζετε πολύ
καλύτερα από εµένα- ότι πέρυσι τον Ιούνιο µε πρωτοβουλία του
τότε Υπουργού ∆ικαιοσύνης, κ. Χατζηγάκη, είχε έλθει στη Βουλή
νοµοσχέδιο µε το οποίο και µε τη σύµφωνη γνώµη της τότε Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, την οποία τότε υπηρετούσε το κόµµα
σας, η Ελλάδα, η Εθνική µας Αντιπροσωπεία, κύρωσε τη Σύµ-
βαση του ΟΗΕ κατά της διαφθοράς.

Στο άρθρο αυτό της συγκεκριµένης Σύµβασης, που είναι ήδη
εσωτερικό µας δίκαιο, αναλάβαµε την υποχρέωση ως χώρα να
έχουµε πράγµατι ένα ανεξάρτητο όργανο, το οποίο θα έχει ως
αποστολή να εφαρµόσει τις αρχές της διαφάνειας και της αξιο-
κρατίας στην επιλογή και στην πρόσληψη του προσωπικού που
προσέρχεται για να λάβει δηµόσια υπηρεσία. Εκεί, όµως, µεταξύ
των άλλων, καθορίζονται και οι εξής συγκεκριµένες οδηγίες που
αποτελούν αντίστοιχες υποχρεώσεις της Κυβέρνησής σας, αφού
είναι κρατικές µας δεσµεύσεις, ότι θα πρέπει δηλαδή να ισχύουν
οι αρχές της καταλληλότητας, της αντικειµενικότητας και της
αποδοτικότητας, ως αντικειµενικότητας δε νοουµένης εκείνης
της αρχής, η οποία στηρίζεται στη δικαιότητα και στην καταλλη-
λότητα αυτών που προσέρχονται.

Ερωτώ: Υπό την έννοια της δικαιότητας είναι προφανές ότι
αυτό που πρέπει να εµπεδώσετε µε το συγκεκριµένο νοµοσχέ-
διο είναι η δίκαιη µεταχείριση αυτών τους οποίους βρήκατε απα-
σχολούµενους και εκείνων τους οποίους, όπως λέτε, δεν έχετε
την επιθυµία παρά να τους αντιµετωπίσετε και να τους µεταχει-
ριστείτε µε ισοτιµία.

Όµως, όταν σ’ αυτό το νοµοσχέδιο εξισώνετε την εµπειρία, µε
την ανεργία, αυτό δεν αποτελεί ισότητα ούτε ίση µεταχείριση,
αφού κατά καµµία λογική δίκαιης µεταχείρισης δεν µπορεί αυτός
που δεν κάνει τίποτα να εξισώνεται µε εκείνον ο οποίος κάνει ένα
συγκεκριµένο έργο και το προσφέρει ως εργασία στο δηµόσιο ή
σε οποιονδήποτε άλλο φορέα του δηµοσίου. ∆ηλαδή, εδώ πα-
ραβιάζεται η έννοια της δικαιοσύνης µε την πολιτική της σηµα-
σία, όπως ακριβώς την έχει διατυπώσει- και κανένας µέχρι
σήµερα δεν διανοήθηκε να την αλλάξεi- ο Αριστοτέλης από τα
Ηθικά του Νικοµάχεια µέχρι τον Τζον Ρολλς στη θεωρία του περί
δικαιοσύνης, γιατί πράγµατι δίκαιη µεταχείριση είναι εκείνη η
οποία αποδίδει στον κάθε πολίτη αυτό που του αξίζει. Και βε-
βαίως, αυτού που έχει αποκτήσει εµπειρία µέσα από µία συγκε-
κριµένη διαδικασία απασχόλησης στο δηµόσιο, δεν του αξίζει να
έχει την ίδια µεταχείριση µε εκείνον ο οποίος στο αντίστοιχο χρο-
νικό διάστηµα δεν κάνει τίποτα. Όπως επίσης δεν µπορεί µε την
ίδια λογική να θεωρηθεί ότι είναι ίδιες οι περιπτώσεις και πρέπει
να αντιµετωπίζονται µε τον ίδιο τρόπο, εκείνου ο οποίος έχει απο-
κτήσει ένα διδακτορικό δίπλωµα και εκείνου ο οποίος έχει απο-
κτήσει µία εµπειρία, εργαζόµενος σ’ ένα φορέα του δηµοσίου ή
οπουδήποτε αλλού, γιατί εκείνος που πράγµατι έχει κοπιάσει και
έχει φθάσει στο ανώτατο επίπεδο επιστηµονικής καταξίωσης,
έχοντας µάλιστα δώσει τη δυνατότητα στην επιστήµη να πάει κι
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ένα βήµα πιο µπροστά, επ’ ουδενί µπορεί να θεωρηθεί ή τουλά-
χιστον να αντιµετωπιστεί µε τα ίδια κριτήρια µε εκείνον ο οποίος
έτυχε να δουλεύει σε οποιαδήποτε δηµόσια υπηρεσία.

Αλλά δεν θα υπήρχε καµία, µα καµία αντίρρηση, για να πούµε-
ήδη το έχουµε δηλώσει και σήµερα µάλιστα ο Πρόεδρός µας είχε
τη δυνατότητα και την ευκαιρία να το δηλώσει ακόµη πιο ευθαρ-
σώς- ότι στα θέµατα που έχουν σχέση µε τη διαφάνεια, εµείς θα
είµαστε στο πλευρό σας. Στα θέµατα, όµως, µε τα οποία εµπαί-
ζεται ο ελληνικός λαός, στα θέµατα, όµως, µε τα οποία δίνετε
την εντύπωση ότι νοµοθετείτε κατά τρόπο δίκαιο, ενώ ουσιαστικά
δεν κάνετε τίποτε άλλο από το να διαµορφώνετε προϋποθέσεις
για να εντάξετε, µε τον ίδιο τρόπο που καταγγέλλετε σήµερα, δι-
κούς σας ανθρώπους στην κρατική µηχανή, τότε να ξέρετε ότι
δεν προσφέρετε τίποτα ούτε στη δηµοκρατία ούτε στον τόπο,
πολλώ δε µάλλον, θα έλεγα, που ο Πρωθυπουργός –και νοµίζω
πάρα πολλοί οµιλητές, αλλά και Υπουργοί σας- βρίσκονται σε
αδυναµία να κατανοήσουν τη διαφορά που υπάρχει µεταξύ της
ανοµίας και της παρανοµίας και χρησιµοποιούν, κατά τρόπο που
είναι εντελώς αδιάφορος, την κοινωνική κατάσταση που λέγεται
ανοµία µε την παράνοµη συµπεριφορά που αποτελεί αντικείµενο
ψόγου της έννοµης τάξης. Ανοµία τουλάχιστον, απ’ ό,τι µπορεί
να ξέρει ο οποιοσδήποτε ενδιαφέρεται να αποδώσει την ορθή
έννοια στους όρους –άλλωστε, «αρχής σοφίας, ονοµάτων επί-
σκεψις» έλεγαν οι Αρχαίοι...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο Αντισθένης συγκε-
κριµένα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ...είναι εκείνη η κοινωνική κα-
τάσταση στην οποία παρατηρείται κατάρρευση των κοινωνικών...

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τώρα, µπαίνετε στα αµπελο-
χώραφα του κυρίου Προέδρου. Είστε και οι δύο Ηλείοι...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ένα καλοπροαίρετο

συµπλήρωµα έκανα, ότι επρόκειτο περί του Αντισθένους, ο
οποίος µας αφήκε το «Αρχή σοφίας η των ονοµάτων επίσκεψις»,
για την οποία σας ευχαριστούµε που µας το υποµιµνήσκετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆εκτή, κύριε Πρόεδρε, η συ-
µπλήρωσή σας ευχαριστώ πάρα πολύ.

Εγώ, όµως, θα ήθελα να επικαλεστώ σχετικά µε την ανοµία και
να ακουστεί σε αυτή την Αίθουσα –γιατί µπορεί κάποια στιγµή να
έρθουν σε αυτόν τον τόπο άνθρωποι που να έχουν πολύ καλύ-
τερη παιδεία από εµάς και να δίδουν στις λέξεις αυτό που τους
ταιριάζει, κατά την έννοια που το είπαµε προηγουµένως- αυτό
λοιπόν, που έχει χαρακτηριστεί ως ανοµία, έτυχε να συµβεί στην
επιστήµη της κοινωνιολογίας εξαιτίας µιας µελέτης του θεµε-
λιωτή αυτής της επιστήµης του Εµίλ Ντιρκέµ, ο οποίος τότε
ασχολήθηκε µε τα αίτια της αυτοκτονίας.

∆εν ξέρω βέβαια εάν κάποιος από τους κυβερνώντες -όπως
ενδεχοµένως το έκανε ή τον υποχρέωσαν να το κάνει ο κ. Ρό-
βλιας- θα µπορούσε να έχει αυτήν την τύχη- τουλάχιστον γνωρί-
ζοντας ότι ανοµία είναι εκείνη η κατάσταση στην οποία έχουµε
κατάρρευση των κοινωνικά καθιερωµένων προτύπων, εκείνη δη-
λαδή την κατάσταση όπου εξαιτίας µιας σειράς επεµβάσεων και
µιας σειράς αιτιών που ανάγονται σε κοινωνικούς λόγους, κοινές
αξίες και κοινά νοήµατα δεν αναγνωρίζονται ως κατανοητά και
αποδεκτά. Γιατί ακριβώς, αυτό που συµβαίνει είναι, κάποια
στιγµή, εξαιτίας της επενέργειας πολλών παραγόντων να έχουµε
αυτό που έχει λεχθεί και έχει ονοµαστεί κατάρρευση της ρυθµι-
στικής δοµής. Αυτού του φαινοµένου, στο οποίο ενώ η κοινωνία
ωθεί κάποιους στην επίτευξη κάποιων σκοπών, δεν τους προ-
σφέρει και τα κατάλληλα µέσα. Αυτό κάνετε εσείς, κύριε
Υπουργέ.

Χιλιάδες ανθρώπους, οι οποίοι είχαν δώσει εµπιστοσύνη στο
κράτος µε την προηγούµενη µορφή της διακυβέρνησής του και
στα πλαίσια του ότι δικαιούνται και στη συνέχειά του, τους
ωθείτε στο να έχουν αυτή την κατάληξη της οποιασδήποτε προ-
σφυγής στις δικές σας πολιτικές υπηρεσίες, για να επιτύχουν
αυτό που χίλιοι τριακόσιοι νέοι άνθρωποι επέτυχαν, προσφεύ-
γοντας σε συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ, στα πλαίσια της απασχό-
λησής τους σε περιφερειακές ή κεντρικές υπηρεσίες του
Υπουργείου Πολιτισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Καταλήγοντας, επειδή είπατε ότι από τον τρόπο µε τον οποίο

τελειώνουν αυτές οι συµβάσεις δεν δηµιουργείται κανένα πρό-
βληµα, νοµίζω ότι έχετε στα χέρια σας –το καταθέτω για τα Πρα-
κτικά- το έγγραφο του κυρίου Νοµάρχη Θεσσαλονίκης µε το
οποίο σας λέει ότι υπάρχουν τουλάχιστον δύο χιλιάδες οργανι-
κές θέσεις, οι οποίες εκαλύπτοντο από αυτής της µορφής την
απασχόληση, την οποία εσείς σήµερα απαγορεύετε. Και πιστεύω
ότι πληθώρα τέτοιων εγγράφων θα λάβετε µέχρι τότε που θα έχει
ολοκληρωθεί η συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Τζαβάρας Κωνσταντίνος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Παρακαλούµε, λοιπόν, να επανεξετάσετε το ζήτηµα, γιατί εάν
πράγµατι είναι ειλικρινείς οι λόγοι που σας οδήγησαν στο να νο-
µοθετήσετε κατ’ αυτόν τον τρόπο, πιστεύω ότι θα πρέπει να είναι
και πειστικοί οι λόγοι οι οποίοι θα πρέπει τουλάχιστον να σας κά-
νουν να δείτε αυτούς τους ανθρώπους µε µεγαλύτερη στοργή,
µε µεγαλύτερη συµπάθεια, µε µεγαλύτερη κατανόηση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Τζαβάρα.

Πριν δώσω το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ, θα ήθελα να δώσω το λόγο στον κύριο Υπουργό για µια
σύντοµη παρέµβαση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Περισσότερο µια
διευκρίνιση, θεωρώντας ότι έχω την υποχρέωση, δεδοµένου ότι
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας στή-
ριξε το µεγαλύτερο µέρος των επιχειρηµάτων που ανέπτυξε για
να καταλήξει, γιατί το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
πρόκειται να καταψηφίσει αυτό το νοµοσχέδιο και βάζει αυτά τα
επιχειρήµατα σ’ ένα κεντρικό ζήτηµα.

Είπατε, αν δεν κάνω λάθος, κύριε Τζαβάρα, πως θεωρείτε ότι
κάνουµε λάθος, είναι άδικο και όχι δίκαιο να εξισώνουµε την
εµπειρία µε την ανεργία. Κατάλαβα καλά;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ναι. Ως προσόντα, όχι ως κοι-
νωνικές καταστάσεις.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ναι, ως προσό-
ντα στο πλαίσιο του νοµοσχεδίου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Όχι ως κοινωνικές καταστάσεις.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όχι, δεν θα πω
αυτό. Όσον αφορά την πρόσβαση στο δηµόσιο.

Θέλω να σας παρακαλέσω να επανεξετάσετε ενδεχοµένως την
άποψή σας, αφού από αυτό το επιχείρηµα καταλήγει να είναι αρ-
νητική απέναντι στο νοµοσχέδιο, γιατί αυτό που εµείς θεσπί-
ζουµε, κύριε Τζαβάρα, είναι πράγµατι ότι βαθµολογείτε στις
προσλήψεις για σύµβαση ορισµένου χρόνου, σύµβαση εργασίας.
Να έχει κάποιος µε εµπειρία στο δηµόσιο περίπου διακόσια
µόρια και κάποιος που είναι άνεργος περίπου τόσα, αλλάζοντας
το νοµικό καθεστώς που υπάρχει µέχρι και σήµερα αφού το νο-
µοσχέδιο αυτό δεν έχει ψηφιστεί και το οποίο προέβλεπε, κύριε
Τζαβάρα, η εµπειρία να βαθµολογείται µε περίπου διακόσια
µόρια και η ανεργία µε χίλια. Και αυτό ήταν που ίσχυε, ήταν το
δικό σας νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Για την κοινοτική οδηγία δεν

µας είπατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευθυµίου.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κατέστη απολύτως

σαφές από τη συζήτηση στην ολοµέλεια όπως είχε γίνει ήδη
σαφές από τη συζήτηση στην επιτροπή ότι αυτό το νοµοσχέδιο
αφορά µε ζωτικό τρόπο την ελληνική κοινωνία. Αν η Νέα ∆ηµο-
κρατία είχε λίγο περισσότερη ευαισθησία να παρακολουθεί την
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κοινωνία και όχι να χαράσσει γραµµή ανασύνταξης µέσα από τις
περιπέτειές της, δεν θα περιφρονούσε το γεγονός ότι πάνω από
εκατόν εβδοµήντα πέντε χιλιάδες άνθρωποι εκφράστηκαν γι’
αυτό το νοµοσχέδιο στη δηµόσια διαβούλευση και θα µπορούσε
να κατανοήσει ότι στην πραγµατικότητα αφορά το σύνολο των
ελληνικών οικογενειών όχι µόνο για τα παιδιά τους, αλλά για το
µέλλον αυτής της χώρας.

Ενώ, λοιπόν, η κοινωνία προσβλέπει σε ένα νοµοσχέδιο το
οποίο φιλοδοξεί να ολοκληρώσει αυτό το µεγάλο βήµα που
έκανε η παράταξη του ΠΑΣΟΚ το 1994 µε το ν. 2190 του Ανα-
στάση Πεπονή, έχουµε το εξής εκπληκτικό: Ο κ. Τζαβάρας έκανε
µία µεγάλη αγόρευση της τάξεως των δεκαπέντε λεπτών για να
προασπίσει µέσω των Ηθικών Νικοµαχείων του Αριστοτέλη τη
συνέχιση και την παράταση µιας κατάστασης, που κανείς Έλλη-
νας δεν µπορεί να την αποδεχθεί, ενώ ο κ. Ζώης έδωσε ένα υπό-
δειγµα του πώς θα είναι ενδεχοµένως µία πορεία της νέας Νέας
∆ηµοκρατίας, όταν επίσης ζήτησε είκοσι ένα λεπτά το λόγο, για
να αφιερώσει δέκα λεπτά στο απώτατο παρελθόν του ΠΑΣΟΚ.
Κριτική στο ΠΑΣΟΚ ως ιστορία παράταξης. Τέσσερα λεπτά για
τα «STAGE». ∆ύο λεπτά ξαναγυρίζει πάλι στο παρελθόν. Τρία
λεπτά για να κρίνει το ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευση και δυόµισι
λεπτά για προτάσεις που το νόηµά τους ήταν να παραµείνουν
όλα τα ίδια. Ας πάµε, λοιπόν, αν κάποιος Έλληνας θέλει να µεί-
νουν τα ίδια.

Και επειδή υπήρξε µία αναφορά ονοµάτων και µία προσπάθεια
συνολικής διαβολής, θα ήταν καλό για τις δύο τουλάχιστον µε-
γάλες παρατάξεις να θυµόµαστε το εξής: Η Μεταπολίτευση
µετρά ακριβώς τριάντα πέντε ώριµα χρόνια και ένα µήνα, αν µε-
τρήσουµε από τις εκλογές του 1974. Σε αυτά τα τριάντα πέντε
χρόνια κυβέρνησε δεκαοκτώ χρόνια το ΠΑΣΟΚ και δεκαεπτά η
Νέα ∆ηµοκρατία. Και αυτό ας είναι το µέτρο της σύγκρισης των
πολιτικών των δύο παρατάξεων.

Εµείς παίρνουµε το βάρος των µεγάλων πρωτοβουλιών και
λέµε πως ό,τι ξεκινήσαµε το 1994 µε τον Αναστάση Πεπονή το
φέρνουµε τώρα σε µια ολοκλήρωση, αναλαµβάνοντας µία πλήρη
ρήξη µε το ιστορικό παρελθόν του ελληνικού κράτους. Αυτό που
τόνισε εδώ, σ’ αυτό το Βήµα, ο Πρωθυπουργός, που τόνισε ο
Υπουργός και το σύνολο των αγορητών ως τώρα της Συµπολί-
τευσης, είναι ότι δεν µιλάµε για ένα νόµο που έρχεται να ρυθµί-
σει επί µέρους θέµατα, αλλά για ένα νέο οργανικό νόµο, που
θεµελιώνει µία νέα περίοδο του ελληνικού κράτους.

Είναι τυχαίο που πάνω σ’ αυτό σιώπησε η Νέα ∆ηµοκρατία,
ενώ µε συγκεκριµένο τρόπο τοποθετήθηκαν όλα τα άλλα κόµ-
µατα; Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας µε µια συνολική διατύ-
πωση του πώς αντιλαµβάνεται το δηµόσιο, ο ΣΥΡΙΖΑ µε πολύ
συγκεκριµένες προτάσεις και κριτική, ο ΛΑΟΣ µε πολύ συγκε-
κριµένη τοποθέτηση.

Η µόνη ολοκληρωτική άρνηση έρχεται από τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία, που όχι απλώς αρνείται να τοποθετηθεί στην ουσία του νο-
µοσχεδίου, αλλά επιζητά να συνεχιστεί το καθεστώς, το οποίο η
ίδια διαµόρφωσε. Αξίζει να υπενθυµίσουµε αυτό το καθεστώς
στους πολίτες, γιατί πιστεύω ότι όλοι θα αναγνωρίσουµε ότι δεν
µπορεί κανείς να διεκδικεί περισσότερη ευαισθησία για τα νέα
παιδιά είτε των «STAGE» είτε των συµβάσεων από τον άλλο. ∆εν
πιστεύω ότι µπορεί κανείς να πει: «όχι σηκώνω το χέρι είµαι πιο
ευαίσθητος». Επειδή στην πολιτική δεν µπορεί να µπει το ζύγι
της ευαισθησίας πρέπει να µπει το ζύγι των γεγονότων. Αυτά κρί-
νουν στην πολιτική, την ευαισθησία και την αλήθεια.

Ποιος θέλει λοιπόν να συνεχιστεί το καθεστώς το οποίο αφορά
αυτή τη στιγµή εν εκκρεµότητι στη λογική της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας τριακόσιες σαράντα χιλιάδες νέα παιδιά τα οποία από τις 7
Μαρτίου 2004 ως τις 4 Οκτωβρίου 2009 ενεπλάκησαν από τη Νέα
∆ηµοκρατία σε διάφορες µορφές πολυτυπικών συµβάσεων,
έργου, εργασίας, «STAGE»; Και όλοι αυτοί συνειδητά χρησιµο-
ποιήθηκαν για να αποτελέσουν ένα στρατό εναλλασσόµενης
οµηρίας και προσδοκίας. Ποιος θέλει αυτή τη µοίρα για τριακό-
σιες σαράντα χιλιάδες Ελληνόπουλα; Και πώς µπορεί να θεωρη-
θεί πρόταση, να συνεχιστεί αυτό το καθεστώς; ∆ηλαδή να
αναπαράγει το ελληνικό κράτος την ταπείνωση των νέων γενεών.
∆ιότι όλοι αυτοί, η συντριπτική τους πλειοψηφία, εισήλθε στο δη-
µόσιο, όχι απλώς εκτός διαδικασίας ΑΣΕΠ αλλά µε διαδικασίες

που οι ίδιοι οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας ξέρουν καλύ-
τερα από κάθε άλλον. Τα λέει αυτά ο Πέτρος Ευθυµίου Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ; Όχι.

Σας διαβάζω την έκθεση του ΑΣΕΠ µιας ανεξάρτητης αρχής
που όλοι τη σεβάστηκαν, διότι όλοι διαφύλαξαν τους ίδιους αν-
θρώπους κι εµείς κι εσείς. Τι λέει το ΑΣΕΠ γι’ αυτούς τους εκα-
τοντάδες χιλιάδες διορισµούς; «Για το 2008 µόλις το 9,27% των
διαδικασιών προσλήψεων διεξήχθησαν από το ΑΣΕΠ». Το υπό-
λοιπο 90,72% διεξήχθη από τους φορείς µε διαδικασίες που ου-
δείς γνωρίζει καλύτερα από τους Βουλευτές της Νέας
∆ηµοκρατίας. Αν λάβουµε υπ’ όψιν και τις δεκάδες χιλιάδες προ-
σλήψεις εν γένει συµβασιούχων τύπου «STAGE» το ποσοστό των
διαδικασιών προσλήψεων που διεξήχθησαν από το ΑΣΕΠ ουσια-
στικά εκµηδενίζεται. Η Νέα ∆ηµοκρατία ζητά, λοιπόν, αυτό το
καθεστώς να συνεχιστεί και να ολοκληρωθεί ως έργο, ως πρό-
ταση πολιτικής.

Συνεχίζει το ΑΣΕΠ και λέει ότι οκτώ στις δέκα προσλήψεις που
έγιναν από φορείς του δηµοσίου το 2008, έγιναν µε το καθεστώς
του συµβασιούχου έργου. Αυτό, προσθέτω εγώ, έγινε ακριβώς
για να µην υπάγονται στις διαδικασίες του ΑΣΕΠ. Στις περισσό-
τερες περιπτώσεις που διενεργήθηκε έλεγχος από την ανεξάρ-
τητη αρχή, διαπιστώθηκαν ποινικές και πειθαρχικές ευθύνες για
παράνοµες προσλήψεις.

Ποιος ζητά να επανέλθουµε στο καθεστώς της συνέντευξης;
Έχω εδώ τον κατάλογο των καταγγελιών που έγιναν σε έντεκα
συγκεκριµένους χώρους, όπου το κριτήριο για το αν θα κτύπαγε
κανείς την περιπόθητη πόρτα του δηµοσίου ήταν ερωτήσεις του
τύπου, «τι δουλειά κάνουν οι γονείς σου;» «τι οµάδα είσαι;», «πώς
θα µπορεί να δουλεύεις εσύ, που είσαι µητέρα δυο παιδιών;».

Και επειδή µε ρωτήσατε, κύριε Ζώη, για ποια ζώνη είναι και µια
από τις ζώνες είναι οι ΕΠΟΠ, οι επαγγελµατίες οπλίτες, εδώ στο
νοµοσχέδιο µε άρθρο τροπολογία καταργούµε τη συνέντευξη.
Κι εδώ θέλω να προσθέσω πώς συνδέονται όλα αυτά µε την άλλη
σφαίρα που επίσης δώσατε στη χώρα ως κληρονοµιά, τη σφαίρα
της δηµοσιονοµικής διάλυσης.

Ένας, λοιπόν, από τους λόγους δηµοσιονοµικής διάλυσης
είναι ο εξής: Ότι οι τριακόσιες σαράντα χιλιάδες πολυποίκιλες
συµβάσεις -προσλήψεις «από το παράθυρο»- «STAGE» κλπ. της
περιόδου 2004-2009 δεν δηλώθηκαν ποτέ στα δηµοσιονοµικά και
στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Είναι επίσηµα µια µαύρη τρύπα, µία γκρίζα ζώνη του δηµόσιου
λογιστικού και αν θέλουµε να δούµε πώς παράχθηκε αυτό το πα-
ράδοξο φαινόµενο της εκτίναξης των δαπανών του δηµοσίου,
σας διαβάζω από την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου, που έχετε
όλοι στα χέρια σας, γι’ αυτήν ακριβώς τη διάταξη αναφορικά µε
την κατάργηση της συνέντευξης στους επαγγελµατίες οπλίτες.

∆ιαβάστε την όλοι παρακαλώ. Την έχετε, κύριε Ζώη, την έχετε,
κύριε Τζαβάρα. Το δεύτερο σκέλος είναι η οικονοµική αποτίµηση
του κόστους αυτού του άρθρου, αυτής της τροπολογίας. Τι λέει
η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους; Εκεί επισηµαί-
νεται: «Από τις προτεινόµενες διατάξεις, -δηλαδή την κατάργηση
της συνέντευξης- επέρχεται αποτροπή δαπάνης από την κατάρ-
γηση των επιτροπών συνέντευξης υποψηφίων, η οποία εκτιµάται
στο ποσό των 350.000 ευρώ περίπου ανά χίλιους υποψήφιους
οπλίτες». Πόσο κόστιζε εποµένως η συνέντευξη του οπλίτη µε το
ερώτηµα: «τι οµάδα είσαι»; Τριακόσια πενήντα ευρώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κοστολογεί, όµως, τις περι-
πτώσεις τις οποίες διατηρείτε …

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Και επειδή η προκήρυξη ήταν για πέντε
χιλιάδες οπλίτες, µε παρόµοιου βάθους ερωτήµατα, σκεφθείτε
πώς διασπαθίστηκε το δηµόσιο χρήµα, όταν για την πρόσληψη
πέντε χιλιάδων οπλιτών µε ερωτήσεις βάθους «τι οµάδα είσαι»,
έπρεπε το ελληνικό δηµόσιο να καταβάλει στις ειδικά σχηµατι-
σθείσες προς τούτο επιτροπές 1.700.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς ως προς τη συµπε-
ριφορά της Νέας ∆ηµοκρατίας πρέπει περισσότερο -αντί φο-
βούµαι της φιλοσοφικής βάσης των Ηθικών Νικοµαχείων, καθώς
όλα αυτά συντελούν στο να αλεσθούν οι νέες γενιές- να απα-
σχολεί µια πολύ πιο πρακτική ερώτηση, που έκανε πριν χρόνια ο
∆ιονύσης Σαββόπουλος. Είχε, θέσει λοιπόν, ο Σαββόπουλος το
ερώτηµα «αν µπορεί κανίβαλος ποτέ να εκπροσωπήσει τάχα

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΑ’ - 15 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1271



όλους τους φίλους τους παλιούς που έχει στη στοµάχα». Πι-
στεύω ότι σήµερα, απέναντι στα νέα παιδιά της Ελλάδας, αυτού
του είδους οι πατερναλισµοί -αλά Σαββόπουλο δηλαδή- δεν ανα-
λογούν σε κανέναν.

Και το ευθύ ερώτηµα για όλους είναι αν θα πούµε ότι γυρί-
ζουµε σελίδα οριστικά σε µία παράδοση που δεν αξίζει και δεν
αναλογεί όχι µόνο στην προοπτική της Ελλάδας, αλλά και στη
σηµερινή πραγµατικότητά της. ∆εν ταιριάζει σε κανένα κόµµα
που θέλει να θεωρεί ότι αυτή η πατρίδα θα ανοίξει επιτέλους τις
προοπτικές ζωής προς όλους, µε σαφείς, συγκεκριµένους, δια-
φανείς, αδιάβλητους, αντικειµενικούς κανόνες, δηλαδή αυτό που
ονοµάζουµε αξιοκρατία.

Αυτή είναι η ουσία του νοµοσχεδίου. Αυτή είναι η ουσία της
πολιτικής πρωτοβουλίας της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ και πάνω
σ’ αυτό η στάση του έντιµου ανθρώπου είναι να αναγνωρίσει ότι
όλη η καταγραφή, όχι απλώς των αρχών, αλλά και των άρθρων,
θωρακίζει µε τρόπο αντικειµενικό και αδιάβλητο αυτή την επι-
λογή.

Αυτός ο νόµος δεν έχει παράθυρα, δεν έχει υπόγειες διαδρο-
µές. Είναι σαφής, είναι καθαρός, είναι κρυστάλλινος. Και µ’ αυτόν
είναι που προσερχόµαστε στη Βουλή ζητώντας απ’ όλες τις δυ-
νάµεις, αλλά και από την ίδια την κοινωνία, να στηρίξουν αυτή τη
στροφή που πρέπει να γίνει στην κοινωνία, στην οποία απευθυ-
νόµαστε, στην οποία καταθέτουµε τις πρωτοβουλίες µας και από
την οποία θα κριθούµε και θέλουµε να πιστεύουµε ότι θα κρι-
θούµε όπως αξίζει στο περιεχόµενο της πρωτοβουλίας που ανα-
λάβαµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Ευθυµίου.

Να µου επιτρέψετε να παρατηρήσω ότι καλός είναι ο Σαββό-
πουλος, αλλά και τα «Ηθικά Νικοµάχεια» δεν είναι αξιοκαταφρό-
νητα, από σας που είστε και φιλόλογος!

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, -αν µου επιτρέπετε-
ακριβώς το αντίθετο πιστεύω. Με µεγάλη λεπτότητα ήθελα να
προστατεύσω τον Αριστοτέλη και τα «Ηθικά Νικοµάχεια».

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Από ποιον να τα προστατεύ-
σετε;

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Όχι από τη δική σας χρήση, κύριε Τζα-
βάρα, αλλά από την ενδεχόµενη παρανόηση των περιεχοµένων
τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εκτό.
Ήθελα να ζητήσω την κατανόηση του κ. Ροντούλη, προκειµέ-

νου να δώσω το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ. Φώτιο Κουβέλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ.
Κύριε Κουβέλη, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κι εγώ σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε,

κι εσάς και το συνάδελφο κ. Ροντούλη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τη δηµόσια δι-

οίκηση και προφανέστατα για τη διαδικασία των προσλήψεων
δεν γίνεται σε πολιτικό στεγανό, µε την έννοια ότι έχει προηγη-
θεί µια ολόκληρη µακρά περίοδος όπου η ελληνική δηµόσια δι-
οίκηση λειτούργησε ως εύφορο πεδίο ανάπτυξης των
πελατειακών σχέσεων, µε αποτέλεσµα σήµερα να µιλάµε για ένα
υπερτροφικό κράτος, για µια υπερτροφική δηµόσια διοίκηση η
οποία, αν θέλετε, είναι στελεχωµένη και µε ανορθολογικό τρόπο,
µε αποτέλεσµα να µην µπορεί να ανταποκρίνεται σε δύο ουσια-
στικές υποχρεώσεις της. Η µία είναι η εξυπηρέτηση του πολίτη
και η δεύτερη είναι η συµµετοχή της δηµόσιας διοίκησης στην
παραγωγική όσο και αναπτυξιακή διαδικασία αυτού του τόπου.

Έχει αποτύχει η δηµόσια διοίκηση στην Ελλάδα, µε διαχρονι-
κές συνευθύνες των δύο πολιτικών δυνάµεων που κυβέρνησαν
τούτο τον τόπο. Και δεν το υποστηρίζω, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αυτό για να συγκριθούµε, για να συγκριθεί η σηµερινή
πολιτική µε το παρελθόν, αλλά για να µπορέσει αυτή η πολιτική,
όχι ως διεκπεραιωτική διαδικασία, αλλά ως διαδικασία που επι-
λύει προβλήµατα, να συγκρίνεται µε τις ανάγκες του παρόντος
αλλά και του µέλλοντος.

∆εν θέλω να διεκτραγωδήσω καταστάσεις, οι οποίες µαρτυ-
ρούν και αναδεικνύουν αντιφατικές συµπεριφορές και των δύο
κοµµάτων. Χαρακτηριστικά όµως θα σας πω ότι έχω στα χέρια
µου διάφορες ερωτήσεις και τροπολογίες συναδέλφων και των
δύο παρατάξεων και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, και
αντιστρόφως, όπου ανάλογα µε το εάν ευρίσκοντο στην Αντιπο-
λίτευση ή στην Κυβέρνηση ζητούσαν, για παράδειγµα, να τακτο-
ποιηθούν οι επιτυχόντες του διαγωνισµού 1998 του ΑΣΕΠ. Τι
γίνεται αναφορικά µε τη σχέση εµπιστοσύνης που µπορεί να έχει
ο πολίτης, οι νέοι άνθρωποι στους οποίους αναφέρθηκε ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Ευθυµίου; Ποια
σχέση εµπιστοσύνης διαµορφώνει αυτό το κράτος µε τους νέους
ανθρώπους, µε τους πολίτες, όταν οι πολίτες αυτής της χώρας
διαπιστώνουν ότι οι πολιτικές απόψεις και οι πολιτικές δεσµεύ-
σεις κυµαίνονται αναφορικά µε τη συγκυρία και µε τη θέση στην
οποία βρίσκεται η κάθε πολιτική δύναµη επίσης κάθε φορά, δη-
λαδή Κυβέρνηση ή Αντιπολίτευση;

Χρειάζεται αναµφισβήτητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
γίνει µια βαθιά τοµή στο ζήτηµα της δηµόσιας διοίκησης. Και θα
σας έλεγα ότι αν δεν λειτουργούσαµε µε βάση την υπάρχουσα
κατάσταση κι αν βρισκόµασταν σε µηδενικό σηµείο πολιτικής
ζωής, βεβαίως, δεν θα υπήρχε κανένα πρόβληµα µε το νοµο-
σχέδιο που φέρνει η Κυβέρνηση και εισηγείται ο κύριος Υπουρ-
γός. Όµως έχουµε µία προηγούµενη κατάσταση, η οποία πρέπει
να αντιµετωπιστεί µε τον πλέον δίκαιο και αντικειµενικό τρόπο,
για να µην έχουµε συν τοις άλλοις και προβλήµατα σαν αυτά που
θα εκθέσω επιγραµµατικά.

Θα αναγκαστείτε, κύριε Υπουργέ -και σας το λέω καλοπροαί-
ρετα- να φέρετε καινούριο νοµοθέτηµα αµέσως µετά τον Απρίλιο
µήνα. ∆ιότι οι ανάγκες οι ίδιες θα σας οδηγήσουν στην επιλογή
µιας καινούριας νοµοθεσίας, προκειµένου να αντιµετωπίσετε
προβλήµατα αναγκών, τα οποία θα είναι έντονα και θα πιέζουν.
Θα αναγκαστείτε να νοµοθετήσετε. Και θα αναγκαστείτε, διότι
και οι ανάγκες των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης είναι
υπαρκτές και οι ανάγκες σε άλλες διευθύνσεις του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα είναι, επίσης, υπαρκτές και θα κληθείτε αυτές
τις ανάγκες να τις αντιµετωπίσετε µε µια καινούρια νοµοθετική
ρύθµιση.

Εγώ, ειλικρινά, σας το λέω εύχοµαι να µην το χρειαστεί ο
τόπος αυτό το καινούριο νοµοθέτηµα, αλλά εκτιµώ ότι οι ίδιες
συνθήκες θα σας οδηγήσουν στο να ανταποκριθείτε σε αυτήν
την ανάγκη που η ίδια η ζωή θα γεννήσει. Επίσης, κύριε Υπουργέ,
θα αντιµετωπίσετε πρόβληµα, όχι εσείς, αλλά όλοι µας. Θα αντι-
µετωπίσει πρόβληµα το ελληνικό δηµόσιο αναφορικά µε προ-
σφυγές οι οποίες θα υπάρξουν, µε την επίκληση της ευρωπαϊκής
κοινοτικής νοµοθεσίας σε σχέση µε την µη αναγνώριση της προ-
σαύξησης της εµπειρίας, της προϋπηρεσίας.

Θυµηθείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –άλλωστε είναι
ακόµα παρόντα τα προβλήµατα- τι συµβαίνει µε το περίφηµο, το
περιβόητο π.δ. 164 του τέως Υπουργού κ. Παυλόπουλου. Ακόµη
είναι γεµάτες οι αίθουσες των δικαστηρίων, εκκρεµούν προδικα-
στικά ερωτήµατα στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο και δεν έχει ακόµη
οριστικά διευθετηθεί το θέµα. Παρόµοιες καταστάσεις θα αντι-
µετωπίσει ο τόπος, θα αντιµετωπίσει η διοίκηση µε προσφυγή
πολιτών στα δικαστήρια µε την επίκληση της κοινοτικής οδηγίας
αναφορικά µε την µη προσµέτρηση της αυξηµένης προϋπηρε-
σίας, όπως η σχετική κοινοτική οδηγία επιτάσσει.

Περαιτέρω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν χρειάζονταν µια
πραγµατική αποτίµηση εν ονόµατι της αναγκαιότητας της τοµής
που πρέπει να γίνει στην δηµόσια διοίκηση; Εγώ συνοµολογώ
αυτό που είπε ο κύριος Υπουργός ότι χρειάζεται να γίνει τοµή,
αλλά εν ονόµατι αυτής της τοµής δεν έπρεπε να υπάρξει µια
απογραφή της κατάστασης της δηµόσιας διοίκησης; Πόσες θέ-
σεις χρειάζονται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και στη βάση
ποιων οργανισµών, οι οποίοι στην µεγάλη τους πλειοψηφία είναι
οργανισµοί του απώτερου παρελθόντος; Υπάρχουν κι άλλοι οι
οποίοι έχουν περιέλθει εκ των πραγµάτων σε αχρηστία και δεν
είναι δυνατόν να οδηγήσουν στην ορθή καταγραφή των πραγ-
µατικών αναγκών της δηµόσιας διοίκησης. Και αυτή η κατα-
γραφή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αναγκαίο στοιχείο,
όταν επιβάλλεται κι όταν θέλουµε -εµείς θέλουµε- να γίνει αυτή
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η βαθιά τοµή στη δηµόσια διοίκηση.
Φοβάµαι ότι από την ώρα που αυτά απουσιάζουν, δεν υπηρε-

τούν ένα καινούριο κεφάλαιο, µια καινούρια πορεία για το χώρο
της δηµόσιας διοίκησης και µάλιστα µιας δηµόσιας διοίκησης,
που την χρειαζόµαστε να είναι σύγχρονη, αποτελεσµατική µέσα
στην εξαιρετικά σύνθετη, όχι µόνο οικονοµικά, όχι µόνο δηµο-
σιονοµικά, αλλά ευρύτερα σύνθετη και πολύπλοκη πραγµατικό-
τητα. Πολύ δε περισσότερο όταν είναι ανάγκη γι’ αυτόν τον τόπο
να εντάξει ως σηµαντικό µέγεθος τη δηµόσια διοίκηση στην οφει-
λόµενη αποκέντρωση και στην περιφερειακή συγκρότηση του
κράτους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εσείς της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ευτελίσατε, στην κυριολεξία, την διαδικασία της συνέντευξης, µε
αποτέλεσµα να είναι απαξιωµένη στη συνείδηση των πολιτών και
κυρίως να µην επιλέγεται η συνέντευξη η οποία, κατά τη γνώµη
µας, είναι αναγκαία –παντού συµβαίνει αυτό σε ολόκληρο τον ευ-
ρωπαϊκό χώρο- υπό την προϋπόθεση της αντικειµενικότητας και
των στοιχείων που θα υπηρετούν την διαφάνειά της και τον
πλήρη έλεγχο του περιεχοµένου της συνέντευξης, όπως άλλω-
στε έχει νοµολογήσει πολύ συστηµατικά και το Συµβούλιο της
Επικρατείας, µια συνέντευξη η οποία είναι δυνατόν να ελέγχεται
ως προς την αντικειµενικότητά της.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι χρήσιµη; Επειδή
την ευτέλισε η διαδικασία που ακολούθησε η Νέα ∆ηµοκρατία;
Προφανώς όχι. ∆εν αρκεί αυτό ως δικαιολογητικός λόγος.

Χρειάζεται, κύριε Υπουργέ, η συνέντευξη, αλλά χρειάζεται µε
τις εγγυητικές εκείνες προϋποθέσεις που δε θα αφήνουν περι-
θώριο για µεροληψία, αλλά και για πολιτικοκοµµατική ιδιοτέλεια
και βεβαίως, µ’ ένα συντελεστή µοριοδότησης, όχι υψηλό, χα-
µηλό, για να µπορούν να προβάλλονται και να αξιολογούνται τα
άλλα στοιχεία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανέρχοµαι στο θέµα της προ-
ϋπηρεσίας.

Κύριε Υπουργέ, εµείς δε ζητάµε διάκριση µεταξύ προϋπηρε-
σίας στο δηµόσιο και στον ιδιωτικό τοµέα. Όποια προϋπηρεσία
µοριοδοτείται για το δηµόσιο, να µοριοδοτείται και εκείνη η
οποία προέρχεται από τον ιδιωτικό τοµέα, την αποδεδειγµένη,
εκείνη η οποία καταγράφεται µε όλα τα στοιχεία που δε µπορούν
να την αµφισβητήσουν.

Κατά συνέπεια, η δική µας θέση εξασφαλίζει το στοιχείο της
αντικειµενικότητας και δεν θέλει να διακρίνει µεταξύ εκείνων που
µε διάφορους τρόπους εντάχθηκαν µε αυτές τις ποικιλόµορφες
συµβάσεις στο δηµόσιο. ∆ε θέλει να τους διακρίνει αυτούς µε-
ροληπτικά υπέρ εκείνων οι οποίοι εργάστηκαν αποδεδειγµένα
στον ιδιωτικό τοµέα και απέκτησαν και αυτοί την προϋπηρεσία
τους.

Και λέω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αυτό είναι στοιχείο
δικαιοσύνης απέναντι στους νέους ανθρώπους, όταν αναζητούν
µια θέση στο δηµόσιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι δυνατόν να πορευθεί
ο τόπος µε αυτή την ποικιλότητα των διαφόρων συµβάσεων που
υπάρχουν στο ελληνικό δηµόσιο. Ο ειδικός αγορητής, ο αγαπη-
τός συνάδελφος, ο κ. Τσούκαλης, εκ µέρους του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς, αναφέρθηκε στις µορφές των συµ-
βάσεων που υπάρχουν και θα εξακολουθήσουν για µεγάλο χρο-
νικό διάστηµα να υπάρχουν και να δηµιουργούν τεράστια
προβλήµατα στη λειτουργία της δηµόσιας διοίκησης. Αυτές οι
καταστάσεις πρέπει να αντιµετωπιστούν, αναµφισβήτητα.

Και σας προτείναµε, κύριε Υπουργέ, ένα µεταβατικό στάδιο µε
τις επιµέρους προτάσεις µας, οι οποίες, εάν υιοθετηθούν από
εσάς, είναι δυνατόν να αντιµετωπίσουν αυτή τη µετάβαση από
το συγκεκριµένο υπάρχον νοµοθετικό καθεστώς σε µια λύση η
οποία θα είναι οριστική και θα είναι εκείνη η λύση, η οποία -τα
δικά σας λόγια παρακολουθώ- θα υπηρετεί µια νέα δηµόσια δι-
οίκηση, ικανή να ανταποκρίνεται στις αξιώσεις και στις διεκδική-
σεις των Ελλήνων πολιτών. ∆εχθείτε αυτή τη µεταβατικότητα,
δεχθείτε αυτές τις επιµέρους προτάσεις που σας έχουµε κάνει,
οι οποίες θεωρούµε ότι είναι χρήσιµες.

Κύριε Υπουργέ, µε απόλυτη πολιτική σαφήνεια το νοµοθέτηµά

σας έχει θετικές ρυθµίσεις. Και το πρώτο µεγάλο θετικό στοιχείο
είναι ότι καλείται το ΑΣΕΠ να αποφαίνεται κυριαρχικά, µε αντι-
κειµενικότητα και αξιοκρατία για όλα τα ζητήµατα των προσλή-
ψεων. Εµείς, σε καµµία περίπτωση δεν το υποτιµούµε.
Θεωρούµε, όµως και όλα εκείνα που προανέφερα ότι είναι πάρα
πολύ κρίσιµα για την τοµή που θέλετε να κάνετε.

Φοβάµαι ότι δε θα το δεχθείτε. Είστε οχυρωµένοι πίσω από
την αντίληψη ότι είναι το απόλυτα καλό αυτό που περιέχεται στο
νοµοθέτηµά σας και ανιχνεύω, ενδεχοµένως και µια άλλη επιφύ-
λαξή σας. Ποια είναι η άλλη επιφύλαξη; Ότι µια τοµή που δε γί-
νεται σήµερα και έχει ένα µεταβατικό στάδιο, ενδεχοµένως να
εγκυµονεί τον κίνδυνο της αφοµοίωσης από τα γεγονότα που θα
αναπτυχθούν και τις καταστάσεις στο ενδιάµεσο αυτό στάδιο,
στο µεταβατικό στάδιο. Αυτός ο φόβος, όµως, δεν είναι βάσιµος.
Και δεν είναι βάσιµος, διότι µπορεί να αποκρούεται και να απο-
µακρύνεται και να καταστρέφεται ως φοβικό πολιτικό ζήτηµα,
από την ώρα που υπάρχει σαφής πολιτική βούληση. Και αυτό
είναι το ζητούµενο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουβέλη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Ευθυµίου, επιτρέψτε µου να σας πω, ως φιλόλογος κι

εγώ, ότι αν διαβάσετε προσεκτικά τα «Ηθικά Νικοµάχεια», θα
δείτε ότι σε κάποιο σηµείο λέει: «Η µεγάλη αρετή του ανδρός» –
και θα πρέπει να το ακολουθούν οι µεγαλύτεροι, για να παρα-
δειγµατίζονται οι µικρότεροι- «είναι η ταυτότητα λόγων και
έργων, δηλαδή η συνέπεια».

Για να δούµε τώρα από τα πρώτα βήµατα τη συνέπεια του
ΠΑΣΟΚ, της δικής σας Κυβέρνησης, κύριε Υπουργέ. ∆ιατυµπα-
νίσατε σε όλο τον κόσµο µια µεγάλη τοµή. Οι θέσεις ευθύνης –
παραδείγµατος χάριν, γενικών γραµµατέων των περιφερειών
κ.λπ.- θα πληρώνονταν µε βιογραφικά, τα οποία θα έδειχναν ποιοι
ήταν οι άξιοι, οι άριστοι και όχι οι αρεστοί. «Μεγάλη τοµή στη δι-
οίκηση του κράτους!» φώναζε ο κύριος Παπανδρέου.

Το αποτέλεσµα; Οι γενικοί γραµµατείς των περιφερειών είναι
είτε αποτυχόντες υποψήφιοι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ είτε διατε-
λέσαντες Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ. Αυτό είναι, κύριε Υφυπουργέ,
το δείγµα γραφής της αξιοσύνης, της αξιοκρατίας και όλων των
µεγάλων εννοιών που επαγγέλλεσθε;

Πρέπει να σας πω ότι η κριτική αυτή, που τώρα σας ασκώ, σας
ασκείται στα καφενεία της επικράτειας από τα στελέχη του
ΠΑΣΟΚ, όχι από εµάς. Πηγαίνετε να δείτε τι γίνεται στην περι-
φέρεια, προτού να το παίξετε κήνσορες και τιµητές των πάντων.

∆εύτερον. Κύριε Ευθυµίου, φέρατε στην Αίθουσα ένα ατυχέ-
στατο παράδειγµα και απορώ εσείς, ένας έµπειρος κοινοβου-
λευτικός άνδρας, πώς κάνατε ένα τέτοιο ατόπηµα.
Αναφερόµενος στη συνέντευξη –δώσατε και έκταση στο θέµα-
των ΕΠΟΠ, καυτηριάσατε την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Να την καυτηριάσουµε εκεί που πρέπει. Όµως, η συνέ-
ντευξη για τους ΕΠΟΠ δεν είχε καµµιά σχέση µε το ΑΣΕΠ. Πώς
το φέρατε ως παράδειγµα στην Αίθουσα και αρχίσατε να ανα-
λύετε αυτό το πράγµα; ∆εν µπορώ να το καταλάβω.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Ροντούλη, είπα ότι αυτοί οι χώροι
ήταν εκτός ΑΣΕΠ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καλά, καλά. Καταλάβαµε. Κατάλα-
βαν όλοι όσοι άκουσαν.

Τώρα, κύριε Υφυπουργέ, εγώ θα περίµενα από εσάς, για να
πιστέψω απολύτως αυτά που λέτε και για να σας χειροκροτήσω,
να φέρετε εδώ έναν κατάλογο και να λέτε: Αυτοί, κύριε Ρο-
ντούλη, είναι οι τριακόσιες πενήντα χιλιάδες, που διόρισε η Νέα
∆ηµοκρατία κατά δήµο, κατά νοµαρχία, κατά περιφέρεια! Τα
έχετε τα στοιχεία. Υπουργείο Εσωτερικών είστε. Πού είναι αυτός
ο κατάλογος, να τον δω κι εγώ; Να δω ότι είναι τριακόσιες πενή-
ντα χιλιάδες, να καυτηριάσω τη Νέα ∆ηµοκρατία και να πω:
Μπράβο, κύριε Υπουργέ! Τώρα κάτι πάει να γίνει. Πετάτε εδώ
πέρα στο Βήµα τριακόσιες πενήντα χιλιάδες.

Εγώ έχω απέναντί µου τον συντοπίτη µου, πρώην Υφυπουργό,
κύριο Ζώη, ο οποίος στο ∆ήµο Τυρνάβου δεν διόρισε ούτε έναν!
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Γιατί εγώ είµαι από χωριό. Είµαι από τον Τύρναβο, κύριε
Υπουργέ. Άρα, πρώτος θα έλεγα ότι «ναι» έχετε δίκιο.

Εγώ, λοιπόν, περιµένω από εσάς τώρα, για να φανείτε αξιόπι-
στος στα µάτια του Κοινοβουλίου –µέχρι την Πέµπτη διαρκεί η
συζήτηση- να φέρετε έναν κατάλογο εδώ –και θα σας χειροκρο-
τήσω εγώ από τα έδρανα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού-
που να λέτε: Αυτοί είναι οι τριακόσιες πενήντα χιλιάδες. Να µου
πείτε: ∆ήµος Τυρνάβου, ∆ήµος Κοζάνης, ∆ήµος Θεσσαλονίκης.
Μήπως, όµως, οι προσλήψεις αυτές γίνονταν και –εγώ θα βάλω
και το «και»- από πρωτοκλασάτα στελέχη του ΠΑΣΟΚ, δηµάρ-
χους κ.λπ., που τώρα έγιναν και Βουλευτές; Για να µη συνεχίσω.

Άρα, είπαµε να λέµε κάποια πράγµατα, αλλά πρώτα απ’ όλα
συνέπεια λόγων και έργων και, δεύτερον, για να γίνετε πιστευτοί.
Αυτοκριτική. ∆ιότι αυτός που κάνει την αυτοκριτική του δείχνει
στον άλλο τις αγαθές του προθέσεις. «∆εν θέλω πονηρά να συ-
µπεριφερθώ. Πράγµατι, λέω την αλήθεια, την τεκµηριώνω, την
πιστοποιώ, σας τη δείχνω και αναλαµβάνω το κόστος της ευθύ-
νης.»

∆ιότι, εδώ πρέπει να παραδεχθείτε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό το
πελατειακό κράτος που το καυτηριάζουµε όλοι και εσείς πρώ-
τος, εγώ θα πω, µε τις αγαθές σας προθέσεις, δεν έγινε εν κενώ.
Και το ΠΑΣΟΚ συνέβαλε στο στήσιµο αυτού του πελατειακού
κράτους. ∆εν άκουσα τίποτα γι’ αυτό. Για όλα φταίει η κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας στα πέντε χρόνια, άµοιρο ευθυνών
το ΠΑΣΟΚ, λευκή περιστερά το ΠΑΣΟΚ, ωσάν να µην ξέρει ο κό-
σµος τι έγινε κατά την περίοδο διακυβέρνησης της χώρας από το
ΠΑΣΟΚ, ποιος έστησε αυτό το σκληρό πελατειακό µηχανισµό.

Άρα, λοιπόν, εγώ θα περίµενα την αυτοκριτική του Υπουργού,
διότι θα βάζατε τότε στέρεες βάσεις στο νέο εγχείρηµα. Έχω,
όµως, αγαπητοί συνάδελφοι - ακούστε τώρα κάτι, για να δείτε
πώς συµπεριφέρονται οι του ΠΑΣΟΚ- το πρόγραµµά σας εδώ και
θα σας πω για το πρόγραµµα που επικαλεσθήκατε. Ακούστε
τώρα πως συµπεριφέρθηκε το ΠΑΣΟΚ. Νόµος 2190/1994, ο πε-
ριβόητος νόµος Πεπονή. Αν, ήσασταν τότε -εγώ διάβασα τα Πρα-
κτικά, αγαπητοί συνάδελφοι- αν διαβάζατε τα Πρακτικά τότε,
αυτά που έλεγε ο κύριος Υπουργός, είναι το ίδιο, το ίδιο κλίµα.
∆ηλαδή, αµέσως µετά τη διακυβέρνηση της χώρας από την κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη ήρθε µία νέα κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Τότε,
επαγγέλονταν το ΠΑΣΟΚ ακριβώς το ίδιο: χτύπηµα στο πελατει-
ακό κράτος, χτύπηµα στο κατεστηµένο, αξιοσύνη, αξιοκρατία,
παντού κ.λπ., και εις επίρρωσιν αυτών των λόγων, έχουµε το νο-
µοθέτηµα Πεπονή.

Ακούστε, τώρα, τι έγινε µε το νοµοθέτηµα Πεπονή. Θα το κα-
ταθέσω και εγώ στα Πρακτικά.

Στο άρθρο 15 παράγραφος 8, µία που αρέσκεστε στα Πρα-
κτικά, κύριε Υπουργέ, λέει: «Απαγορεύεται η λειτουργία ιδιωτι-
κών φροντιστηρίων ή η οργάνωση προγραµµάτων ή µαθηµάτων
από ιδιωτικά φροντιστήρια ή ινστιτούτα ή σχολές για προετοι-
µασία συµµετοχής σε διαγωνισµούς καθιερούµενους ή προβλε-
πόµενους µε τον παρόντα νόµο». Το ΠΑΣΟΚ το έκανε αυτό.
Συνεχίζει: «Παράβαση της παρούσας διάταξης από σχολές, φρο-
ντιστήρια, ινστιτούτα, κέντρα, οποιασδήποτε ονοµασίας που λει-
τουργούν για υποψηφίους άλλων κατηγοριών, συνεπάγεται
αφαίρεση της άδειας λειτουργίας». Εσείς το κάνατε αυτό, το
ΠΑΣΟΚ. Το καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έχω να σας καταθέσω ακόµα, κύριε Υπουργέ - δεν θα πω ονό-
µατα για ευνόητους λόγους- κατάλογο φροντιστηρίων διαγωνι-
σµών του δηµοσίου. ∆ηλαδή, αυτοί οι άνθρωποι, επιχειρηµατίες
όντες, αφού βρήκαν το κράτος που βρήκαν, καλά κάνουν, έρχο-
νται και λένε «διαφηµιζόµαστε, εµείς µπορούµε να σας κάνουµε
να περάσετε το ΑΣΕΠ», επωφελούµενοι του ονείρου που έχει
κάθε Έλληνας να µπει στο δηµόσιο. Εδώ είναι κατάλογος των
φροντιστηρίων, τον καταθέτω και αυτόν, χωρίς να τον ανα-
γνώσω.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέντα κατάλογο, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-

σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
Ξέρετε την πίτα, κύριε Υπουργέ, τώρα που θεοποιείτε το

ΑΣΕΠ; Την πίτα την ξέρετε που θα παιχτεί γύρω από τους δια-
γωνισµούς του ΑΣΕΠ; Να σας την πω εγώ την πίτα; Εκατόν εί-
κοσι πέντε εκατοµµύρια ευρώ, µε µετριοπαθείς υπολογισµούς.
Κατά µέσο όρο 3.000 µε 5.000 ευρώ για τον υποψήφιο σε δια-
γωνισµό του ΑΣΕΠ, αυτό που πάτε να θεοποιήσετε δηλαδή.
Αυτήν την παράµετρο την έχετε σκεφτεί, τι θα κοστίσει; Καλά
µας λέτε τί κοστίζει στο δηµόσιο το σαθρό σύστηµα που στήσατε
και εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία. Τώρα θα µας πείτε τι θα κοστί-
σει στον Έλληνα φορολογούµενο, στην ελληνική οικογένεια το
νέο σύστηµα; Το αποκρύβετε αυτό. Και το αποκρύβετε, ενώ σας
λέω πόση είναι η πίτα και ενώ ο δικός σας νόµος από το ’94 απα-
γορεύει να στήνεται το παιγνίδι αυτό. Και απορώ, αυτοί οι άν-
θρωποι που λειτουργούσαν και διαφηµίζονταν έτσι σωρηδόν,
έκοβαν αποδείξεις; Και αν έκοβαν αποδείξεις, µε ποια αρχή τις
έκοβαν πάνω στην απόδειξη; Και ποια η ελεγκτική αρχή του ΠΑ-
ΣΟΚικού κράτους τόσα χρόνια;

Άρα, µην ωραιοποιείτε τα πράγµατα, διότι η πραγµατικότητα
είναι οδυνηρότατη και σας διαψεύδει.

Έρχοµαι στο πρόγραµµά σας. Εµείς, κύριε Υπουργέ, τα δια-
βάζουµε –η Νέα ∆ηµοκρατία µπορεί να µη τα διαβάζει- και βάσει
των αναγνωσµάτων διαµορφώνουµε και τη θέση µας, για να ξέ-
ρουµε τι είπε και ο ΛΑΟΣ, διότι ψάχνετε να βρείτε συµµάχους,
αλλά δεν µας ακούτε καλά. Να µας ακούτε καλά.

Λέτε –δεν ξέρω αν είστε και ο συντάκτης του κειµένου, προ-
φανώς είστε- «οι συµβάσεις έργου µε φυσικά πρόσωπα καταρ-
γούνται µε το απαραίτητο µεταβατικό στάδιο». Και ερχόµαστε,
λοιπόν, εµείς και λέµε: Αυτό το «απαραίτητο µεταβατικό στάδιο»
πόσο είναι για σας; Εµείς σας το οριοθετήσαµε -είπα να το
ακούσω και από σας- µεταβατικό στάδιο µέχρι τέλη του 2011,
για δύο λόγους:

Πρώτον, ο πολίτης που ενεπλάκη σε αυτή τη διαδικασία και
είναι ενδιαφερόµενος πρέπει να έχει µια παράταση για να ρυθ-
µίσει τη ζωή του. ∆ιότι αλλιώς ήταν ρυθµισµένη η ζωή του και αλ-
λιώς γίνονται τώρα τα πράγµατα. Θα µου πείτε: Έπρεπε να
γνωρίζει το πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ; Εγώ θα συµφωνήσω µαζί
σας. Ο πολίτης ο ενηµερωµένος που θέλει να ψηφίζει σωστά,
πρέπει να διαβάζει. Αλλά υπάρχει και η ευαισθησία, η µέριµνα
του κράτους που λέει ότι υπάρχει µια συνέχεια της διοίκησης.
Άρα, ο πολίτης θα πρέπει, ενώ είχε το άλφα status, να µεταφερ-
θεί σ’ ένα βήτα status. Αυτό πρέπει να το λάβουµε υπόψη.

∆εύτερον, πράγµατι θα δείτε στην πράξη ότι θα υπάρξουν
προβλήµατα στη λειτουργία διαφόρων οργανισµών. Θα καταρ-
ρεύσει η λειτουργία κάποιων οργανισµών. Θα σας δώσω πάλι
ένα παράδειγµα, γιατί εµείς µιλάµε πάντα µε παραδείγµατα.

Υπάρχουν στις περιφέρειες µε την εµπλοκή και της Ελληνικής
Εταιρεία Τοπικής Αυτοδιοίκησης και Ανάπτυξης, της ΕΕΤΑΑ, τα
τµήµατα που ασχολούνται µε την αστική κατάσταση αλλοδαπών
και µετανάστευσης. Έρχεται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ –προ-
σέξτε τώρα την αντιφατικότητα της πολιτικής- και λέει «εγώ θα
δώσω στους µετανάστες δεύτερης γενιάς, ελληνική υπηκοό-
τητα».

Εµείς διαφωνούµε κάθετα σ’ αυτό το πράγµα. ∆εν θα σταθώ σ’
αυτό, όµως. Θα σταθώ σ’ αυτά που λέτε εσείς. Κι ενώ κάνετε
αυτή την εξαγγελία, αυτά τα κέντρα που θα αναλάβουν το βάρος
αυτό, θα υποστελεχωθούν σε δραµατικό βαθµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τα έχετε σκεφτεί όλα αυτά; Τα έχετε συνυπολογίσει;
Εδώ εδράζεται, λοιπόν, η δική µας θέση περί του µεταβατικού

σταδίου, το οποίο εσείς ο ίδιος το είπατε προεκλογικά.
Εδώ, στην Αίθουσα παίχτηκε ένα υποκριτικό παιχνίδι. Άλλαξαν

οι ρόλοι και ακούσαµε αυτά που ακούσαµε. Η αλήθεια είναι ότι
και τα δύο κόµµατα έστησαν ένα πελατειακό κράτος. Αλλά αυτό
το πελατειακό κράτος, για να συνεχίσει να τροφοδοτεί τις στρα-
τιές των πελατών, πρέπει να έχει δηµοσιονοµική ευρωστία και
όχι καχεξία. Έλα, όµως, που τώρα πέσαµε σε δηµοσιονοµική
στενωπό, σε εκτροχιασµό, όπως αρέσκεται να λέει το ΠΑΣΟΚ.
Άρα, δεν µπορεί πλέον να τροφοδοτεί το πελατειακό σύστηµα,
τον στρατό των πελατών. Και καλούνται αυτοί οι άνθρωποι πρώ-
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τοι «να πληρώσουν το µάρµαρο» της δηµοσιονοµικής προσαρ-
µογής. Αυτή είναι νέτα-σκέτα η πραγµατικότητα. Και τα ωραία
λόγια περί αξιοσύνης, αξιοκρατίας και τα συναφή, ξέρουµε τι έγι-
ναν κατά το παρελθόν και γνωρίζει και ο ελληνικός λαός.

Κύριε Υπουργέ, αν θέλετε να στήσετε ένα κράτος πράγµατι
αξιοκρατικό, πρέπει να αντιληφθείτε το εξής. ∆εν µπορεί η δη-
µόσια διοίκηση, ο δηµόσιος υπάλληλος, να είναι δέσµιος της πο-
λιτικής εξουσίας. Θα πρέπει να υπάρξει το αυτεξούσιο του
δηµοσίου υπαλλήλου. Τώρα όλοι οι δηµόσιοι υπάλληλοι δεν είναι
τυχαίο που βγαίνουν και δηλώνουν την πολιτική τους ταυτότητα,
αντί να δηλώνουν την επαγγελµατική τους επάρκεια και την επι-
στηµονική τους συγκρότηση. Γιατί γίνεται αυτό το πράγµα; ∆εν
σας έχει προβληµατίσει ποτέ;

Άρα, πρέπει να σπάσει αυτός ο οµφάλιος λώρος, που δεν είναι
οµφάλιος λώρος, είναι «καπέλωµα» της ανεξάρτητης δηµόσιας
διοίκησης από την πολιτική εξουσία, διότι εδώ ο κάθε Υπουργός,
µέχρι και ο δήµαρχος της πιο µικρής πόλης, θεωρεί ότι είναι το
άπαν, θεωρεί ότι αν κάποιος από την υπαλληλία αντιδράσει σε
αυτά που του λέει, είναι µέγα ολίσθηµα.

Άρα, λοιπόν, πρέπει να φύγουµε από αυτήν την αντίληψη. Και
για να φύγουµε από αυτήν την αντίληψη, δεν πρέπει να θεοποι-
είται το ΑΣΕΠ, γιατί σε λίγο θα µας κάνετε να πιστέψουµε ότι θα
βγάζουµε και Πρόεδρο ∆ηµοκρατίας µέσω ΑΣΕΠ έτσι όπως το
πάτε! Θα πρέπει, αντιθέτως, να ενισχύσετε …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Ροντούλη, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Αυτό περιµένω κι εγώ,

αλλά δεν βλέπω να γίνεται.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα πρέπει να ενισχύσετε την Εθνική

Σχολή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης πραγµατικά και όχι στα λόγια.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μετά τους Κοινοβου-

λευτικούς Εκπροσώπους, συνεχίζουµε µε τον κατάλογο των Βου-
λευτών.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Αµοιρίδης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, όταν ξεκίνησε ο κ. Ροντούλης, νόµιζα

ότι µιλάει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Στην πορεία, βέβαια, το πήγε λίγο πιο δεξιά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τη θέση µας την ξέρετε; Φαίνεται
δεν ήσασταν στην Αίθουσα από την αρχή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Να σταµατήσουν οι
διάλογοι, παρακαλώ, για να αρχίσουµε τη συζήτηση.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Χάσατε επεισόδια, κύριε Αµοιρίδη!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Ροντούλη, δε-

καπέντε λεπτά µιλούσατε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Παρακολουθώ το λόγο σας, κύριε συ-

νάδελφε, που είναι πάντα σταθερός. Όπως είπατε προχθές ότι
άλλα λέµε και άλλα κάνουµε και σήµερα µας είπατε, καλά τα εί-
πατε στο πρόγραµµα, κάνετε άλλα σήµερα. Ποιος διαβάζει το
πρόγραµµα; Και σήµερα που εφαρµόζουµε το πρόγραµµα, λέτε
γιατί το εφαρµόζετε αφού δεν το διαβάζει κανείς!

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μη χαλάτε την πολυκατοικία!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Παυλόπουλε, για σας έχω µία

ερώτηση: Πώς είναι δυνατόν επτακόσια, χίλια άτοµα στην καθα-
ριότητα να προσλάβετε µε συµβάσεις έργου; Εγώ ξέρω ότι οι
συµβάσεις έργου γίνονται µόνο σε ΠΕ και ΤΕ. Συµβάσεις έργου
ΥΕ; Εγώ από το 2004, που ήµουν δήµαρχος και ερχόµουν σε
εσάς, πήρα τρεις συµβάσεις έργου, τρεις µηχανικούς που χρει-
αζόµουν. Στην καθαριότητα πάντα µε το ΑΣΕΠ κάναµε προκή-
ρυξη για οκτάµηνο. Συµβάσεις έργου στην καθαριότητα; Εγώ
πρώτη φορά το ακούω είκοσι χρόνια στην Αυτοδιοίκηση. Πώς γί-
νεται στο ∆ήµο της Αθήνας επτακόσιοι, οκτακόσιοι, να µπαίνουν
µε σύµβαση έργου; Αυτό δεν το κατάλαβα. Εγκρίνονται δηλαδή
σε ένα ∆ήµο µόνο οκτακόσιες συµβάσεις έργου για την καθα-
ριότητα ΥΕ;

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε µία απάντηση;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Βεβαίως.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε την άδειά
σας .

Κύριε Αµοιρίδη, έχετε διατελέσει ∆ήµαρχος και πετυχηµένος
και ξέρετε την εκτίµησή µου.

ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Τι θα γίνει τώρα; Περιµένουµε τόσοι συ-
νάδελφοι να µιλήσουµε κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ορισµένοι δήµοι οι οποίοι
έχουν τεράστιο πρόβληµα λόγω της έκρηξης του πληθυσµού,
δεν µπορούν να συµβιβάσουν τις πραγµατικές ανάγκες και τις
εποχιακές που έχουν κάθε φορά, µε το ότι πρέπει να έχουν µία
υπηρεσία καθαριότητας που τους έχει φορτωθεί από το κράτος.
Όταν εγώ ζήτησα να τους επιτρέψουν να κάνουν συµβάσεις µε
εργολάβους για να µπορούν να παίρνουν τα σκουπίδια, έπεσε ο
προσκείµενος προς εσάς κ. Θέµης Μπαλασόπουλος και µου είπε
ότι προτιµάτε εσείς ως ΠΑΣΟΚ µε την ΠΟΕ ΟΤΑ να έχετε τους
ανθρώπους µε τα µπλοκάκια, αντί να γίνονται τέτοιες συµβάσεις.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Μπλοκάκι έργου στο καθαρισµό
πρώτη φορά το ακούω!

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν θέλετε να έχετε µπλο-
κάκι, φταίτε εσείς µέσω της ΠΑΕ ΟΤΑ και του κ. Θέµη Μπαλα-
σόπουλου. Αυτή είναι η απάντηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι,
σας παρακαλώ να σταµατήσει ο διάλογος.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µία αναγκαία διευκρί-
νιση για τα Πρακτικά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Ευθυ-
µίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Παυλόπουλε, είµαι απόλυτα βέ-
βαιος ότι µέσα στο συνειρµό του λόγου δεν εννοούσατε προφα-
νώς ότι ο κ. Μπαλασόπουλος Πρόεδρος της ΠΟΕ ΟΤΑ σας είπε
ότι εκ µέρους του ΠΑΣΟΚ συµφωνώ µε κάτι! Προφανώς αναφέ-
ρεστε στη συνδικαλιστική του ιδιότητα και θα ήθελα να ερµη-
νευτεί στα Πρακτικά.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι. Αναφέροµαι …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Παυλόπουλε,

δεν έχετε το λόγο! Τι θα γίνει; Υπάρχει οµιλητής. Εσείς θα µιλάτε
και ο οµιλητής θα είναι στο Βήµα; Είναι δυνατόν;

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µπορεί το ΠΑΣΟΚ να παί-
ζει αυτό το παιχνίδι!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Παυλόπουλε,
δεν έχετε το λόγο!

Να µη γραφεί τίποτα στα Πρακτικά, παρακαλώ.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Παυλόπουλε,

δεν έχετε το λόγο! Μπορείτε έτσι αυθαίρετα να παίρνετε το
λόγο;

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μου τον δώσατε επί προσωπι-
κού, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Επί προσωπικού σας
έδωσα το λόγο; Ενώ είναι ο οµιλητής στην Έδρα, σας έδωσα το
λόγο επί προσωπικού;

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μα, είναι δυνατόν;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αναφέρθηκε ο Κοινοβουλευτι-

κός Εκπρόσωπος σε εµένα και θα πάρει απάντηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Είναι δυνατόν έµπει-

ροι Κοινοβουλευτικοί! Θα σας παρακαλέσω.
Κύριε Αµοιρίδη, συνεχίστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορεί να κρίνουν οι

συνάδελφοι, ότι πρωτοτυπούσε ο ∆ήµος της Αθήνας σε συµφω-
νία µε το Υπουργείο Εσωτερικών, όχι να παραβεί τον Κώδικα, τα
πάντα. Ας τολµούσα εγώ κάποια στιγµή σαν δήµαρχος να κάνω
τέτοιες συµβάσεις, θα ήµουν δεµένος, δεν θα τις πλήρωνε ο επί-
τροπος πρώτα απ’ όλα.

Εν πάση περιπτώσει, έτσι καταργείται ο ΑΣΕΠ, έτσι καταρ-
γούνται η αντικειµενικότητα, η ισότητα, η διαφάνεια. Άρα, γιατί
δεν έγινε τόσα χρόνια ένας διαγωνισµός -τόσα χρόνια είχαν
µπροστά και είχαν και το 50% όλοι αυτοί- για µόνιµους στην κα-
θαριότητα στην Αθήνα και να έχει τελειώσει το ζήτηµα; Ούτε
εσείς, όµως, το κάνατε. Μέχρι το 2007 δώσατε την παράταση και
βάλατε το 50% γι’ αυτούς που δεν µονιµοποιήθηκαν µε το διά-
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ταγµα του 2004. Και τι κάνατε το 2007; Το πήγατε το 2010 -γιατί
δεν κάνατε προκήρυξη στο δηµόσιο να τους κάνετε µόνιµους;-
και το 2010 θα το πηγαίνατε στο 2014, γιατί τους θέλετε όµη-
ρους. Το ίδιο έγινε και µε τα «STAGE», που πήγαινε ο κάθε Βου-
λευτής µε ένα χαρτί, χωρίς να είναι συµπληρωµένο το όνοµα. Για
να προσληφθεί κάποιος σε έναν οργανισµό, πήγαινε και συ-
µπλήρωνε το βουλευτικό γραφείο το όνοµα ποίου θα πάει να
προσληφθεί. Και είδαµε τι έγινε. Είδαµε ότι σκοτώθηκε και ο ίδιος
ο ∆ιοικητής του ΟΑΕ∆ µε την Υπουργό και βέβαια δεν βγήκε κα-
νείς, γιατί ο κόσµος ξέρει να κρίνει. Χιλιάδες όµηροι την τελευ-
ταία στιγµή. Και κάποιοι απ’ αυτούς δουλεύουν ακόµα στους
δήµους. Μετά τις εκλογές προσλήφθηκαν, ή όταν προκηρύχθη-
καν οι εκλογές και ακόµα δεν έχουν πληρωθεί. Έτσι, για να εί-
µαστε καθαροί και να λέµε τα πράγµατα όπως είναι.

Ξέρετε ότι έγιναν και παλιότερα λάθη, αλλά το 1999 αυτοί που
µονιµοποιήθηκαν, ήταν µε συµβάσεις έργου, δεν ήταν κανένας
µε «STAGE». Και το ΠΑΣΟΚ έκανε µε το ν. 2190 την πρώτη µε-
γάλη τοµή, γιατί εσείς µέχρι τότε παίρνατε αγροφύλακες, τους
οποίους µονιµοποιήσατε όταν ξαναήρθατε στην εξουσία.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με «STAGE». Θα σας φέρω
αύριο την Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να
ολοκληρώσω.

Μέχρι και στην Αγροτική βάλατε διακόσιους και… υπαλλήλους
που κάθονται µέσα, που δεν χρειάζεται να είναι στα γραφεία
τους, αλλά στα χωράφια, τους έχετε εκεί. Αυτό ήταν η κατάντια
πλέον. Φθάσαµε σε σηµείο να µοιράζονται χαρτάκια µε ονόµατα
για να προσληφθούν στο δηµόσιο. Σε όποιο φορέα πηγαίναµε,
βλέπαµε καινούργια πρόσωπα µέσα. Και πώς θα γίνει σήµερα;
Από αυτούς, άλλοι έχουν δεκαπέντε µήνες, άλλοι πέντε, άλλοι
τρεις, άλλοι δύο. Θα πάµε σε µία µοριοδότηση 50%; Και τι θα γί-
νουν αυτοί που µπήκαν µε το ΑΣΕΠ; ∆ύο οκτάµηνα, τρία οκτά-
µηνα; Αυτοί δεν θα µπουν ποτέ; Με το ΑΣΕΠ κάνατε τους µήνες
αυτούς είκοσι τέσσερις. Και γι’ αυτούς δεν λαµβάνεται πρόληψη.
Γι’ αυτούς ίσως θα έπρεπε να δώσετε ένα ποσοστό, γιατί µπή-
καν µέσω ΑΣΕΠ.

Η επανάκτηση της αξιοπιστίας είναι το κυριότερο σύνθηµα σή-
µερα, αγαπητοί συνάδελφοι. Φανταστείτε ένα φαντάρο, ένα
στρατιώτη να φυλάει τα σύνορα και να το οφείλει στο Βουλευτή,
ή στον πολιτικό. Ποιον θα φυλάει; Τον πολιτικό ή την πατρίδα; Ο
αστυνοµικός ποιον θα υπηρετεί; Τον πολίτη, ή τον πολιτικό; Ο
δηµόσιος υπάλληλος ποιον θα υπηρετεί; Τον πολίτη, ή τον πολι-
τικό; Τέτοιους νέους θέλουµε, τέτοια Ελλάδα ζητάµε; Όχι. Γι’
αυτό, ο Υπουργός µ’ αυτό το νοµοσχέδιο, πιστεύω, περνάει στην
ιστορία, όπως ο ν. 2190, ο νόµος Πεπονή –θα τον θυµόσαστε-
είναι µεγάλη τοµή, τη χρειάζεται η Ελλάδα, άσχετα αν υπάρχει
µία επιβάρυνση για µία µερίδα ανθρώπων, οι οποίοι µπορούν και
µε τα δικαστήρια στο µέλλον να βρουν το δίκιο τους. Θα υπάρ-
ξουν τροπολογίες, πιθανόν να υπάρξουν.

Κύριε Υπουργέ, εσείς κάνατε ένα προεδρικό διάταγµα, κάνατε
το ν. 3643. Πόσα προεδρικά διατάγµατα δεν υπογράφθηκαν
ακόµη για να λειτουργήσει ο Κώδικας; Πόσα έχουν µείνει; ∆εκα-
πέντε, είκοσι, τρία, πέντε; Τα υπογράψατε εκείνα τα προεδρικά
διατάγµατα, να λειτουργήσει; Πάντα σε κάθε νοµοσχέδιο θα
υπάρχουν και κάποιες αλλαγές, αλλά µετράει η βασική, η κε-
ντρική φιλοσοφία. Θέλουµε δίκαιη κοινωνία; Θέλουµε ισονοµία;
Θέλουµε νέους αξιοπρεπείς και υπερήφανους; Τότε, ναι σ’ αυτό
το νοµοσχέδιο. Αυτή είναι η διαφορά µας.

Κύριε Υπουργέ, θα κάνω δύο, τρεις προτάσεις για το ΑΣΕΠ.
Προτείνω να υπάρχει ένα πρωτόκολλο µεταξύ ΚΕΠ και ΑΣΕΠ. Να
κάνει κάποιος την αίτησή του στο ΚΕΠ και µε τον ίδιο αριθµό
πρωτοκόλλου να ξέρει, όταν θα µπει στο διαδίκτυο, ότι αυτός
είναι ο αριθµός πρωτοκόλλου που θα µπορεί να δει το όνοµά του
αν πέρασε ή δεν πέρασε. Γιατί σήµερα τι γίνεται; Κάνουν στο
ΚΕΠ µία αίτηση και πρωτοκολλείται µε διαφορετικό αριθµό πρω-
τοκόλλου στον ΑΣΕΠ. Μπορεί να διευκολυνθεί και να γίνει ταχύ-
τερη η διαδικασία. Το σύστηµα «ΕΡΜΗΣ», µέσα από το ΕΣΠΑ, να
το ενισχύσουµε, ώστε όταν γράφει κάποιος ότι έχει πτυχίο µα-
θηµατικών, είµαι µαθηµατικός, να βγαίνει από το πανεπιστήµιο
απευθείας και να βλέπουµε το πτυχίο του. ∆εν χρειάζεται να το
καταθέτει και να στέλνει χίλια δικαιολογητικά. Μπορεί να γίνει

αυτό.
Μπορούµε ακόµα να κάνουµε µία προκήρυξη η οποία θα έχει

δύο σκέλη, ένα νοµικό σκέλος που θα είναι το ΦΕΚ το οποίο θα
επαναλαµβάνεται και θα γνωρίζουν όλοι ότι αυτό είναι το νοµικό
κοµµάτι του και ένα δεύτερο σκέλος που θα αφορά τις θέσεις οι
οποίες θα αλλάζουν κάθε φορά. Τι θέσεις θέλουµε; Θα τις βγά-
ζουµε. Το ΦΕΚ όµως είναι ο βασικός «κορµός» γιατί πολλές
φορές υπάρχουν κενά στις προκηρύξεις και για τις ίδιες θέσεις
είναι διαφορετική η προκήρυξη.

Αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς µαζί µε τον Πρωθυπουργό αγω-
νιζόµαστε να δώσουµε ένα άλλο στίγµα για µία άλλη Ελλάδα και
αυτό το αναφέραµε στο πρόγραµµά µας και το τελευταίο εικο-
σιτετράωρο έγινε ορατό όχι µόνο στην Ελλάδα αλλά και στο εξω-
τερικό µε τις θέσεις για τη διαφάνεια, την ανάπτυξη και την
κοινωνική δικαιοσύνη. Σήµερα όλοι οι πολιτικοί αρχηγοί συντά-
χθηκαν µε την πρόταση του Πρωθυπουργού για τη διαφάνεια
στη χώρα και την καταπολέµηση της διαφθοράς. Σήµερα το µο-
ναδικό δηµόσιο «εργαλείο» είναι το κράτος και µ’ αυτό µπορούµε
να κάνουµε παρέµβαση, αλλά πρέπει να έχουµε ένα αξιόπιστο
κράτος. Ας αξιοποιήσουµε λοιπόν αυτήν την ευκαιρία ψηφίζο-
ντας το νοµοσχέδιο για να αλλάξουµε αυτό το κράτος που τόσο
χρειάζεται να είναι δυνατό στη δύσκολη εποχή που είµαστε, να
είναι ξεκάθαρο, να του έχουν εµπιστοσύνη οι πολίτες για να αλ-
λάξουµε την πορεία αυτού του τόπου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα παρακαλούσα
πάρα πολύ τους συναδέλφους να τηρούν το χρόνο γιατί οι κα-
θυστερήσεις είναι εις βάρος των συναδέλφων που περιµένουν.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Γείτονας που είναι
έµπειρος και θα τηρήσει ακριβώς το επτάλεπτο. Άλλωστε η
εµπειρία του µπορεί να τον κάνει να τα πει όλα και σε λιγότερο
χρόνο.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα βάλω

µπροστά τη διαδικασία δηµιουργίας παρεµπιπτόντων θεµάτων
γιατί είµαστε όλοι κουρασµένοι! Εγώ δεν καταλαβαίνω όµως και
δεν κατανοώ τον εκνευρισµό της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Πού τον είδατε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Απ’ ό,τι τον είδα προηγουµένως.

Νιώθετε την ανάγκη δικαιολογίας, µα στον ελληνικό λαό, απο-
λογηθήκατε πρόσφατα, βρεθήκατε «λιποβαρείς» και σας κατέ-
ταξε σ’ αυτά τα έδρανα. Γιατί φωνάζετε λοιπόν τώρα; Μια
γενναία και υπεύθυνη στάση θα ήταν τουλάχιστον να ψηφίσετε
αυτή τη νοµοθετική πρωτοβουλία η οποία καθιερώνει ένα αντι-
κειµενικό και αδιάβλητο σύστηµα προσλήψεων στο ∆ηµόσιο. Το
νοµοσχέδιο έχει προστιθέµενη αξία για την αποκατάσταση των
ζηµιών που κάνατε στο κράτος και για την κατάκτηση κράτους δι-
καίου και αξιοκρατίας που είναι το ζητούµενο στη σηµερινή
εποχή.

Πραγµατικά η στάση σας ούτε γενναία είναι, ούτε υπεύθυνη.
Αποχή των Βουλευτών σας από τη συζήτηση -πέραν των αξιω-
µατούχων µίλησαν δύο-τρεις Βουλευτές, υπεκφυγές και σκοπι-
µότητες για να «καλύψετε» λάθη του παρελθόντος. Είναι πιο
γενναίο να οµολογήσετε ότι στην προσπάθειά σας και µε το ψευ-
δεπίγραφο της επανίδρυσης του κράτους επιχειρήσατε να αλώ-
σετε το κράτος και απαξιώσατε ουσιαστικά το κράτος, διαλύσατε
το κράτος και τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Για µας το νοµοσχέδιο είναι
µέρος του σχεδίου…

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιου σχεδίου;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Του σχεδίου για ένα κράτος-εγ-

γυητή του συλλογικού συµφέροντος και κράτος-«µοχλό» για την
παραγωγική αναδιάρθρωση και την αναπτυξιακή προοπτική.
Είναι γνωστό στη συγκυρία µάλιστα που ζούµε –αναφέρθηκε και
χθες ο Πρωθυπουργός στην οµιλία του στο Ζάππειο- ότι δεν θα
πετύχουµε ούτε στο µέτωπο της οικονοµίας, ούτε στο µέτωπο
της ανάπτυξης, ούτε στο µέτωπο της δηµοσιονοµικής εξυγίαν-
σης αν δεν έχουµε ικανό και αποτελεσµατικό κράτος, αν δεν αλ-
λάξουµε το σηµερινό κράτος, αν δεν αλλάξουµε τις συναφείς και
παρεπόµενες νοοτροπίες που δηµιουργήθηκαν µ’ αυτό το κρά-
τος των πελατειακών σχέσεων που υφιστάµεθα.
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Έχετε «τη φωλιά σας λερωµένη», πώς να το κάνουµε; Ανοί-
ξατε και «παράθυρα» και «κερκόπορτες» στο ΑΣΕΠ. Μη µειδιάτε,
κύριε Παυλόπουλε. Σας είχα πει απ’ αυτό το Βήµα, όταν φέρατε
τη ρύθµιση για τη συνέντευξη, ότι θα µείνετε στα χρονικά ως
ένας «νοµπελίστας των µαθηµατικών» για την εξίσωση που εισα-
γάγατε µε τη συνέντευξη. Τι κάνατε µε τη συνέντευξη; Το βαθµό
επτά επί τη συνέντευξη τον κάνατε ίσον µε δέκα ή ανάποδα το
βαθµό δέκα, το άριστα επί συνέντευξη τον εξισώσατε µε έξι, ήτοι
κάτω από τη βάση. Αυτά κάνατε και γελοιοποιήσατε, ευτελίσατε
όλο το σύστηµα µε τις χαριστικές µοριοδοτήσεις, µε την κατά-
χρηση των «STAGE», των συµβάσεων έργου κ.λπ..

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς το γελοιοποιείτε µε τα
µαθηµατικά σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Παυλόπουλε,
σας παρακαλώ, µη διακόπτετε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί απευθύνεται σε συναδέλ-
φους…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Γιατί εσείς απευθυνθήκατε σε
µένα. Εγώ δεν απευθύνοµαι προσωπικά σε σας, κύριε Παυλό-
πουλε, αλλά ξέρετε πολύ καλά και οφείλετε σήµερα να οµολο-
γήσετε ότι η συνέντευξη ήταν ο «∆ούρειος Ίππος» για το
αντικειµενικό σύστηµα προσλήψεων που είχαµε καθιερώσει.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ποιος;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ποιος το έκανε; Το ΠΑΣΟΚ.

Εσείς, και όταν έγινε ο νόµος επί Πεπονή, σταθήκατε πάλι αρνη-
τικά, απέναντι, όπως σταθήκατε αρνητικά σε όλες τις µεγάλες
τοµές του ΠΑΣΟΚ.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆είτε όλο τον ν.2190/1994.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Να µην γράφεται τί-

ποτε στα Πρακτικά από αυτά που λέει ο κ. Παυλόπουλος. Μην
κάνετε διάλογο, κύριε Παυλόπουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν απευθύνοµαι σε εσάς, κύριε
Παυλόπουλε, απευθύνοµαι στη Βουλή και αναφέροµαι στις πο-
λιτικές της παράταξή σας.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι στη Νέα ∆ηµοκρατία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Για παράδειγµα, το ΕΣΥ. Θυµά-

στε τι λέγατε για τα κέντρα υγείας, ότι θα γίνουν αχούρια. Και σε
άλλη τοµή, µεταρρύθµιση. Στον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ». Πάλι στάθηκε
αρνητικά η παράταξή σας. Αυτή είναι η αλήθεια.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ» κατέρ-
ρευσε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κυβερνήσατε πεντέµισι χρόνια
την Ελλάδα, αποτύχατε παντού και αντί σήµερα να κάνετε την
αυτοκριτική σας, ξαναρχίζετε να ζητάτε και από εµάς τα ρέστα
και από τον ελληνικό λαό. Είστε αδιόρθωτοι!

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιος µιλάει!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Παυλόπουλε, εγώ αντέχω

τις διακοπές. Το ξέρετε. Θέλετε να πάρετε και πάλι το λόγο;
Μπορείτε να πάρετε το λόγο µε τη σειρά σας, όταν τον δώσει το
Προεδρείο. ∆εν θα µε διακόπτετε συνεχώς.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα το κάνω, όσο αναφέρεσθε
σε µένα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Γείτονα, να µην
απευθύνεστε στον κ. Παυλόπουλο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν απευθύνθηκα προσωπικά
στον κύριο Παυλόπουλο. Με διακόπτει.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Απευθυνθήκατε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αναφέρθηκα σε εσάς προσω-

πικά, κύριε Παυλόπουλε, και ξέρετε το γιατί. Γιατί, όταν ανα-
φέρθηκα στην συνέντευξη που εισηγηθήκατε, µε διακόψατε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποια συνέντευξη όµως.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Παυλόπουλε, ηρεµήστε.

Σας είπα: Μετρηθήκατε ως παράταξη, ζυγιστήκατε και βρεθή-
κατε ελλιποβαρείς.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά έλεγε ο Μ. Κουτσόγιωρ-
γας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κάντε την αυτοκριτική σας, προ-
σπαθήστε σοβαρά να πείσετε τον ελληνικό λαό ότι διδαχθήκατε
από τα παθήµατα και αφήστε τον τόπο να προχωρήσει µπροστά.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σας είπα ποιος έλεγε αυτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αν σήµερα πραγµατικά θέλατε

να δείξετε ότι κάτι έχετε διδαχθεί, θα ερχόσασταν να υπερψηφί-
σετε αυτό το νοµοσχέδιο. Γιατί το νοµοσχέδιο αυτό κλείνει κάθε
τρύπα, κάθε ρωγµή διαφυγής. Και εγώ θέλω να πω στον κύριο
Υπουργό ότι χαίροµαι ιδιαίτερα για τη «µεγάλη τρύπα» που
έκλεισε -από αυτό το Βήµα δέκα σχεδόν χρόνια αναφέροµαι σ’
αυτό- των συµβάσεων έργου. Ήταν η µεγάλη κερκόπορτα στο
ΑΣΕΠ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆ικό σας δηµιούργηµα.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς κάνατε κερκόπορτες.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Εσείς κάνατε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Τζαβάρα, θα αρ-

χίσουµε τώρα αυτήν την δουλειά;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν προ-

καλώ. Προστατεύστε µε. Εγώ δεν τους απευθύνω το λόγο, αλλά
δείχνουν εκνευρισµό.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Απευθύνεστε όµως σε µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Παυλόπουλε,

αυτήν τη δουλειά θα κάνουµε τώρα; Κάθε λέξη που θα λέει ο οµι-
λητής θα διακόπτετε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, προκαλούµεθα
και απαντάµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Πώς προκαλείστε δη-
λαδή; Όταν µιλάτε εσείς, δηλαδή, δεν προκαλείτε τους άλλους
και κάθονται και σας ακούνε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Με τον καιρό θα ηρεµήσουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Να µην γράφονται στα

Πρακτικά οι διακοπές.
Συνεχίστε, κύριε Γείτονα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κλείνει σήµερα µε τις ρυθµίσεις

πραγµατικά η µεγάλη κερκόπορτα των συµβάσεων έργου. Οι
συµβάσεις έργου είχαν άλλο νόηµα. Όταν ήµουν στο ΥΠΕΧΩ∆Ε,
κάναµε συµβάσεις έργου. Υπήρχε ειδική διάταξη. Όµως, οι συµ-
βάσεις έργου είχαν συγκεκριµένο αντικείµενο, να βοηθήσουν την
υπηρεσία σε φάση που έχει να αντιµετωπίσει παραδείγµατος
χάριν κάποιο επείγον πρόβληµα ώστε να γίνει ένα συγκεκριµένο
έργο. Αυτό είναι το νόηµα. ∆εν µπορεί οι συµβάσεις έργου –και
αυτή είναι η κατάχρηση που κάνατε- να υποκρύπτουν σχέσεις
εξαρτηµένης εργασίας, ουσιαστικά να καλύπτουν πάγιες ανά-
γκες -σας το είπε προηγουµένως και ο συνάδελφος- ακόµα και
την καθαριότητα. Και ξέρουµε τι έγινε στους δήµους. Ξέρετε
καλά ότι και εγώ ξέρω, για το ∆ήµο της Αθήνας µε τις συµβάσεις
έργου. ∆ηµοσιοποιήστε τις διαχρονικά, να δούµε πόσες είναι οι
συµβάσεις έργου και γιατί δόθηκαν ιδιαίτερα στο ∆ήµο της Αθή-
νας. Έπρεπε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας να χειροκροτήσετε σήµερα την πρωτοβουλία της
Κυβέρνησης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω δυο λόγια όχι για
τις ρυθµίσεις που είναι φανερό ότι τυγχάνουν ευρύτερης απο-
δοχής αποδεικνύεται από τη στάση φορέων και ΑΣΕΠ ότι είναι
ευρύτερης αποδοχής, κύριε Υπουργέ- αλλά για το πώς, µε ποιες
προϋποθέσεις ο νόµος αυτός θα επιτύχει. Άκουσα πολλές Κασ-
σάνδρες εδώ να λένε ότι δεν θα επιτύχει. Θα διαψευσθούν αλλά
θεωρώ ότι χρειάζονται δυο προϋποθέσεις, κύριε Υπουργέ.

Η πρώτη προϋπόθεση είναι η εξασφάλιση δυνατότητας στο
ΑΣΕΠ να ανταποκριθεί στις νέες του αρµοδιότητες. Και αυτό,
πέρα από προθέσεις, προϋποθέτει υλικοτεχνική στήριξη, µέσα,
προσωπικό, λειτουργική αναβάθµιση του ΑΣΕΠ και απλοποίηση
των διαδικασιών. Η ενίσχυσή του από την Κυβέρνηση και οι αλ-
λαγές στο θεσµικό του πλαίσιο που ξέρω ότι προετοιµάζει το ίδιο
το ΑΣΕΠ δεν πρέπει να καθυστερήσουν. Αυτό είναι η πρώτη βα-
σική προϋπόθεση.

Η δεύτερη προϋπόθεση έχει σχέση, κύριε Υπουργέ, µε την
πιστή εφαρµογή του νόµου. ∆εν πρέπει να ενδώσει η Κυβέρνηση
σε καµµία απόπειρα ξηλώµατος. ∆ιότι θα υπάρξουν –στην Ελ-
λάδα ζούµε- απόπειρες ξηλώµατος και εξαιρέσεων, όπως έγινε
και στο παρελθόν. Αναπτύχθηκαν και στο παρελθόν πιέσεις εν
ονόµατι δήθεν της ταχύτητας, της κάλυψης καθυστερήσεων...
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Ελπίζω να µην ξαναεπιχειρηθούν αυτά. Αλλά και αν επιχειρη-
θούν, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει σ’ αυτό, όσο έχετε την ευθύνη
του Υπουργείου, αλλά και συνολικά η Κυβέρνηση να είναι αµε-
τακίνητη - ανένδοτη. Όχι υποχώρηση σε πιέσεις, όχι εξαιρέσεις,
όχι ξήλωµα στον νόµο. Αυτές οι δύο προϋποθέσεις, και η κάλυψή
τους πιστεύω ότι είναι αναγκαία συνθήκη επιτυχίας. Είµαι αισιό-
δοξος ότι µε τη στήριξη όλων µας όλα θα πάνε καλά. Προς όφε-
λος της κοινωνίας µας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Γείτονα.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Βλατής, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ Νοµού
Κοζάνης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Μέρα του Αγίου Ελευθερίου, κύριε Πρό-
εδρε, σήµερα, ίσως γι’ αυτό η συζήτηση είχε τόση «Ελευθεριό-
τητα». Εκτός εάν οφείλεται στην υποµονή σας ως ηπειρώτης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που σήµερα συ-
ζητούµε κινείται σε δυο άξονες: Την υπαγωγή αφ’ ενός όλων των
φορέων του δηµόσιου και ευρύτερου δηµόσιου τοµέα στη δικαι-
οδοσία του ΑΣΕΠ και την αποκατάσταση της διαφάνειας και αντι-
κειµενικότητας στις προσλήψεις των φορέων αυτών.

Στόχος της Κυβέρνησης είναι να επανορθώσει τις µέχρι σή-
µερα αδικίες στο σύστηµα προσλήψεων, αλλά και να δηµιουρ-
γήσει ένα πραγµατικά αξιοκρατικό µοντέλο.

Βούλησή µας είναι να ανακτήσει η πολιτεία την εµπιστοσύνη
της ελληνικής κοινωνίας, η οποία δυστυχώς τα τελευταία χρόνια
βρίσκεται σε συνεχή αναβρασµό εξαιτίας της αδιαφάνειας, ανα-
ξιοκρατίας, αδικίας που βιώνει κάθε φορά που δοκιµάζει την τύχη
της στην αγορά εργασίας. Και φυσικά, δεν εννοούµε την αγορά
εργασίας στον ιδιωτικό τοµέα, γιατί εκεί δεν µπορούµε να κά-
νουµε κάτι, γιατί εκεί ίσως τα προβλήµατα λύνονται. Μπορούµε,
όµως, να εξασφαλίσουµε την αντικειµενικότητα στον τρόπο προ-
σλήψεως στο δηµόσιο τοµέα και αυτό κάνουµε.

Το δηµόσιο αποτελεί στη χώρα µας τον πιο µεγάλο, τον πιο
σηµαντικό εργοδότη. Εκατοντάδες χιλιάδες Έλληνες απασχο-
λούνται σ’ αυτό. Το ωράριο εργασίας, το µισθολόγιο, η ασφά-
λεια που προσφέρει αποτελεί για δεκαετίες το ισχυρότερο
κίνητρο για τον πολίτη που επιδιώκει να εργαστεί στο δηµόσιο.
Γι’ αυτό και το νοµοσχέδιο αυτό δεν έχει απλά στόχο να αλλάξει
το σύστηµα προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα ή και στον ευρύ-
τερο. Στόχος του είναι να αλλάξει ριζικά την αντίληψη και τη νο-
οτροπία του πολιτικού µας συστήµατος, αλλά και της κοινωνίας
γενικότερα.

∆υστυχώς, το δηµόσιο κατάντησε λάφυρο στα χέρια των εκά-
στοτε κυβερνήσεων και αυτό δεν µπορεί να συνεχισθεί. Οι αντι-
κειµενικές προσλήψεις στο δηµόσιο είναι απαραίτητη
προϋπόθεση, εάν θέλουµε να ισχυριζόµαστε ότι ζούµε σε µία δί-
καιη κοινωνία που αντιµετωπίζει ισότιµα τους πολίτες. ∆ιότι, κύ-
ριοι συνάδελφοι, αν το ίδιο το κράτος χωρίζει τους πολίτες
ανάλογα µε τα πολιτικά τους φρονήµατα, σίγουρα δεν µπορούµε
να µιλούµε για ένα σύγχρονο δηµοκρατικό κράτος δικαίου.

Το µήνυµα που µας έστειλε ο ελληνικός λαός τον Οκτώβρη
ήταν και ηχηρό και ξεκάθαρο. Λογοδοσία για την Κυβέρνηση,
διαφάνεια στο κράτος, αποτελεσµατικότητα για το δηµόσιο
τοµέα, αντικειµενικότητα, αξιοκρατία και δικαιοσύνη για την ελ-
ληνική κοινωνία. Αυτό το µήνυµα αποτελεί και σήµερα τον οδηγό
µας. Χρέος µας να βάλουµε τέλος στην οµηρία του ελληνικού
λαού. Το τέλος της οµηρίας, όµως, δεν συνεπάγεται και την πρό-
σληψη όσων κατά καιρούς εργάστηκαν στο δηµόσιο. Η διαστρέ-
βλωση της πραγµατικότητας από την προηγούµενη κυβέρνηση,
η οποία άφησε να υπονοηθεί ότι άπαξ και µπεις στο δηµόσιο έκα-
νες την τύχη σου, δεν µπορεί να συνεχισθεί.

Βεβαίως, έγιναν λάθη και στο παρελθόν και από τις προηγού-
µενες κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ. ∆εν το αρνούµαστε. Σε καµµία
περίπτωση, όµως, δεν υπήρξε αυτή η συστηµατική προσπάθεια
καταστρατήγησης του θεσµού και είναι άκρως αναληθές αυτό
που η Νέα ∆ηµοκρατία δυστυχώς και σήµερα ισχυρίζεται, όπως
έλεγε και την προηγούµενη περίοδο 2004-2007, ότι δήθεν το
ΠΑΣΟΚ το ίδιο καταστρατήγησε το ν. 2190.

Προκαλώ τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας, όσον

αφορά τις τροποποιήσεις του ν. 2190, από το 1994 µέχρι το 2004
για να δούµε πόσο αυτές ήταν στην κατεύθυνση να ανοίγουν
πόρτες και παράθυρα ή να τα κλείνουν. Η άποψή µου, η πεποί-
θησή µου και η αλήθεια είναι ότι όσες τροποποιήσεις έγιναν ήταν
για να κλείνουν πόρτες και παράθυρα.

Βεβαίως η Νέα ∆ηµοκρατία έλεγε το αντίθετο, γιατί φρόντισε
µε την προοπτική της, µε την πολιτική της τα επόµενα χρόνια να
απαξιώσει το ΑΣΕΠ, να καταστρατηγήσει ακόµα και το θεσµό
των «STAGE», να καταστρατηγήσει το κατά τα άλλα χρησιµότατο
εργαλείο επιλογής υποψηφίων για µια θέση εργασίας, τη συνέ-
ντευξη, αφού την έκανε τρόπο διαπίστωσης πολιτικών φρονη-
µάτων.

Έτσι φθάσαµε σήµερα στο σηµείο να πρέπει να απολογούµα-
στε κιόλας επειδή θεωρούµε παράνοµες τις προσλήψεις που έγι-
ναν προεκλογικά όταν όλοι µας γνωρίζαµε ότι το άρθρο 128 του
ν. 2190, σε συνδυασµό µε το άρθρο 37 του Συντάγµατος, ρύθ-
µισε σε πάγια βάση την απαγόρευση των προσλήψεων και µετα-
βολών υπηρεσιακής κατάστασης των υπαλλήλων στην
προεκλογική περίοδο. Το έκανε αυτό προκειµένου να αποφευ-
χθούν αρνητικά φαινόµενα που υποβαθµίζουν τη ∆ηµόσια ∆ιοί-
κηση.

∆εν θέλω να µπω στην ουσία των άρθρων γιατί θα τα συζητή-
σουµε αργότερα αυτά. Ωστόσο θέλω να αναφερθώ στο άρθρο 4
που αφορά τη µοριοδότηση της εµπειρίας, γιατί έγινε πολλή συ-
ζήτηση γι’ αυτό.

Η µοριοδότηση του 50% µετατράπηκε στις συνεδριάσεις της
Επιτροπής το κυρίαρχο θέµα αντιπαράθεσης. Όπως είχε επιση-
µάνει και ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Ντόλιος, η κατάληψη θέ-
σεων στο δηµόσιο τοµέα για τα επόµενα δέκα χρόνια αφορά
αποκλειστικώς όσους έχουν εργαστεί σε αυτόν καθ’ οιονδήποτε
τρόπο από το 1990 µέχρι σήµερα. Ουδείς άλλος θα µπορούσε.
Στην πραγµατικότητα βέβαια ούτε αυτοί θα µπορούσαν και το
ήξερε καλά αυτό η Νέα ∆ηµοκρατία. Το ήξερε καλά γιατί το 50%
είχε ηµεροµηνία λήξης στο τέλος του 2010 και ήξεραν πολύ καλά
ότι η δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας µας δεν θα επέτρεπε
προσλήψεις ούτε για το 2010. Έπρεπε όµως να έχουν οµήρους.
Γιατί µε βάση τη δική σας λογική, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, για να λήξει η οµηρία που εσείς δηµιουργήσατε,
θα πρέπει να µετατρέψουµε σε όµηρο των ρουσφετολογικών
προεκλογικών προσλήψεων το ελληνικό δηµόσιο. Θα πρέπει να
µετατρέψουµε σε άµοιρους ευθυνών εσάς που το οδηγήσατε σε
αυτήν την κατάσταση. Πρέπει να µετατρέψουµε σε έρµαια της
σηµερινής απαράδεκτης κατάστασης τις νέες γενιές που θα συ-
νεχίζουν να παλεύουν για καταξίωση σε ένα κράτος που λει-
τουργεί χωρίς αντικειµενικά και αξιοκρατικά κριτήρια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Το ίδιο ακριβώς κάνατε και µε τη συνέντευξη. Γι’ αυτό και ανα-

γκαστήκαµε να καταργήσουµε µε το άρθρο 5 τη συνέντευξη,
γιατί την απαξιώσατε και τη δυσφηµήσατε.

Κύριοι συνάδελφοι, η ανάγκη επαναπροσδιορισµού του συ-
στήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο και ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα είναι αδιαµφισβήτητη, γι’ αυτό και οι φορείς που συµµε-
τείχαν στη διαβούλευση αποδέχτηκαν στη συντριπτική πλειονό-
τητά τους τις αλλαγές που προτείνει η Κυβέρνηση.

Η καθολική αποδοχή από τους κοινωνικούς φορείς καθρεφτί-
ζει ουσιαστικά τη συναίνεση της κοινωνίας στις αλλαγές που
προτείνουµε για το σύστηµα προσλήψεων. Σ’ αυτό δεν µπορούµε
κύριοι συνάδελφοι, όλων των πτερύγων της Βουλής, να κλεί-
νουµε τα αυτιά µας και τα µάτια µας. Έχουµε χρέος να σταθούµε
αρωγοί στην προσπάθεια να διασφαλιστεί για τη χώρα µας αυτό
που σε οποιαδήποτε άλλη σύγχρονη δηµοκρατική χώρα θεωρεί-
ται αυτονόητο και δεδοµένο. Την ισοτιµία, την ισοπολιτεία, την
αξιοκρατία, δηλαδή την κοινωνική δικαιοσύνη.

Με γνώµονα το κοινό συµφέρον, λοιπόν, σας καλώ να υπερ-
ψηφίσουµε όλοι το νοµοσχέδιο χωρίς υπεκφυγές και προσποιή-
σεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ από το Νοµό Μεσσηνίας, κ. Νάντια
Γιαννακοπούλου, έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι
αποφασισµένη να προχωρήσει στη θεµελίωση ενός νέου µοντέ-
λου οργάνωσης µιας πολιτείας η οποία θα λειτουργεί µε αξιο-
κρατία, µε διαφάνεια και δικαιοσύνη. Ξεκάθαρη άλλωστε
απόδειξη των προθέσεών µας είναι η υλοποίηση των προεκλογι-
κών µας δεσµεύσεων για τη ριζική µετατροπή του τρόπου επι-
λογής προσωπικού στο δηµόσιο αλλά και στον ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα.

Οι δεσµεύσεις µας υλοποιούνται µε την ανάληψη συγκεκριµέ-
νων νοµοθετικών πρωτοβουλιών. Πρωτοβουλιών όπως το νοµο-
σχέδιο που συζητάµε τώρα. Πρωτοβουλιών που έχουν σαν κύριο
χαρακτηριστικό, την ένταξη όλων των διαδικασιών προσλήψεων
του δηµοσίου και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα στον ΑΣΕΠ.

Έτσι λοιπόν, µε µια σειρά ρυθµίσεων όπως η κατάργηση της
προφορικής συνέντευξης και η αναµόρφωση του θεσµικού πλαι-
σίου για τις συµβάσεις µίσθωσης έργου, υλοποιείται στο θέµα
αυτό η πολιτική βούληση του ΠΑΣΟΚ να δώσει ένα νέο όραµα
στον τόπο.

Με το νοµοσχέδιο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προ-
τείνουµε τη διεύρυνση της ισχύος του ν. 2190 για τις προσλή-
ψεις στο σύνολο των επιχειρήσεων του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα, σε ανεξάρτητες διοικητικές αρχές, στις τράπεζες στις
οποίες συµµετέχει το δηµόσιο, στη Βουλή των Ελλήνων και µε
άλλα λόγια όπου το δηµόσιο ασκεί ιδιαίτερη επιρροή, παύοντας
την ισχύ των αντίθετων γενικών ή επιµέρους ειδικών διατάξεων.

Θέλουµε πλήρη αξιοκρατία και διαφάνεια παντού. Για εµάς το
κράτος δεν πρέπει να είναι –και δεν είναι- ούτε λάφυρο για το νι-
κητή ούτε µηχανισµός εξυπηρέτησης των υποστηρικτών του.
εµείς επιθυµούµε τη διαµόρφωση µέσω του διαλόγου, των µέγι-
στων κοινωνικών συναινέσεων και των πολιτικών εκείνων συµ-
φωνιών, γιατί αυτές οι µεταρρυθµίσεις εάν δεν διασφαλίζουν
ορισµένου χαρακτήρα συνεννοήσεις, είναι επιφανειακές και κατ’
επέκτασιν βραχυπρόθεσµες.

Τολµούµε λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και προσπα-
θούµε να διαµορφώσουµε τις ευρύτερες δυνατές κοινωνικές συ-
ναινέσεις, αυτές που ποτέ δεν τόλµησε η προηγούµενη
κυβέρνηση όσο ήταν στην εξουσία, όταν έµενε απαθής στο άκου-
σµα της λαϊκής βούλησης για δικαιοσύνη, για αξιοκρατία και για
διαφάνεια. Της βούλησης που εν τέλει µετουσιώθηκε σε λαϊκή
εντολή και σε ψήφο προς το ΠΑΣΟΚ, για να απαλλάξει επιτέλους
το ελληνικό κράτος από το άγος του άκρατου κοµµατισµού.

Σε αυτό το πλαίσιο καταργούµε την προσαύξηση της µοριο-
δότησης λόγω εµπειρίας στο δηµόσιο, ένα µέτρο το οποίο ανοί-
γει την πόρτα της απασχόλησης σε όλους τους νέους
ανθρώπους ανεξαίρετα και δίνει ίσες ευκαιρίες σε όλους.

Καταργούµε τη συνέντευξη, εφαρµόζοντας δίκαια και αξιο-
κρατικά κριτήρια, κριτήρια τα οποία δεν υπόκεινται σε πελατεια-
κές και ρουσφετολογικές προσεγγίσεις, όπως δυστυχώς είδαµε
τα τελευταία πεντέµισι χρόνια.

Καταργούµε τις ψευδεπίγραφες συµβάσεις έργου, οι οποίες
οδήγησαν εκατοντάδες χιλιάδες νέους ανθρώπους σε µια σύγ-
χρονη εργασιακή οµηρία. Και επιπλέον καταργούµε τη µοριοδό-
τηση όσων µετείχαν σε προγράµµατα κατάρτισης του ΟΑΕ∆,
προγράµµατα τα οποία µετέτρεψε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας σε εργαλείο δηµιουργίας πελατειακών δικτύων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αυτό το νοµοσχέδιο όλες οι
διαδικασίες, χωρίς καµµία απολύτως εξαίρεση, διενεργούνται
από το ΑΣΕΠ. Αυτό το νοµοσχέδιο ακόµη βάζει ένα τέλος στη
συνέντευξη που κατέληξε δυστυχώς στο ∆ούρειο Ίππο για την
καταστρατήγηση της αξιοκρατίας. Την αξιοκρατία όµως που
εφεξής θα ακολουθούν όλες οι µελλοντικές διαδικασίες πρό-
σληψης και απασχόλησης στο δηµόσιο και ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα. Την αξιοκρατία που θα προασπίζει τον εύρυθµο και δια-
φανή τρόπο λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Την αξιοκρα-
τία η οποία θα διασφαλίζει το αίσθηµα δικαίου σε ολόκληρη την

κοινωνία και η οποία αποτελεί πάγιο και αδιαµφισβήτητο αίτηµα
όλων των Ελλήνων και ιδιαίτερα των νεότερων γενιών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς στο ΠΑΣΟΚ δεν θέλουµε
οι συµπολίτες µας να µειώνονται και να ταπεινώνονται. Γιατί αυτά
τα συναισθήµατα γεννούν οι εξαρτήσεις που δηµιουργεί η µε-
ροληψία ενός χρωµατισµένου µηχανισµού. Το ΠΑΣΟΚ δείχνει µε
αυτό το νοµοσχέδιο ότι πορεύεται σύµφωνα µε τα προστάγµατα
και τα µηνύµατα τα οποία εκπέµπει η κοινωνία, προκειµένου να
ρυθµίσει το ζήτηµα, το οποίο αποτελεί αιώνες τώρα τον πυρήνα
και τη βάση της παθογένειας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Ωστόσο, αυτή η πρωτοβουλία δεν περιορίζεται µόνο στην κα-
τάργηση των πελατειακών και ρουσφετολογικών κριτηρίων. ∆ι-
ευρύνεται και µε την αύξηση της µοριοδότησης για τους τίτλους
σπουδών, ένα πάρα πολύ σηµαντικό νοµίζω θέµα το οποίο αξί-
ζει να το τονίσουµε.

Έτσι, λοιπόν, αυξάνουµε τον πολλαπλασιαστή του βαθµού του
τίτλου σπουδών σε εκατόν δέκα µόρια, την αύξηση του µετα-
πτυχιακού σε διακόσια µόρια και του διδακτορικού σε τετρακό-
σια µόρια. Με αυτήν, λοιπόν, τη ρύθµιση και µε την επέκταση της
ισχύος του τεστ δεξιοτήτων και την αύξηση του συντελεστή βα-
ρύτητάς του, καταθέτουµε έµπρακτα την επένδυση που κάνουµε
ως κράτος και ως λαός στην εκπαίδευση. ∆ιότι, οι προτροπές
των γονέων και των διδασκόντων προς τα παιδιά να µορφωθούν
και να αποκτήσουν τίτλους σπουδών δεν έχουν καµµία βάση αν
δεν αλλάξουµε τη νοοτροπία µέσω της υλοποίησης των παρα-
πάνω ανάλογων πολιτικών, αν δεν προωθήσουµε και νοµοθετικά
τη µόρφωση, αν δεν αποδείξουµε ότι το κράτος και ο τρόπος λει-
τουργίας του θα αλλάξει.

Επιπλέον, σ’ αυτό το πλαίσιο δίνουµε ένα τέλος στην ανισό-
τητα µεταξύ του κριτηρίου της εµπειρίας και των τίτλων σπου-
δών, την αδικία ανάµεσα στους υποψήφιους οι οποίοι έχουν
εµπειρία και στους υποψηφίους οι οποίοι έχουν πτυχία, την αδι-
κία που είχε ως αποτέλεσµα ένας υποψήφιος µε ένα διδακτορικό
τίτλο να έχει τα µισά µόρια από έναν υποψήφιο, ο οποίος είχε
εµπειρία πέντε χρόνια στο δηµόσιο.

Εµείς προσπαθούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο µέτρο
του δυνατού να τελειώνουµε επιτέλους µε αυτές τις αντιλήψεις.
Απορρίπτουµε την αυθαιρεσία του κράτους. Θέτουµε νέους και
δίκαιους κανόνες και καθιερώνουµε έναν ανοικτό διάλογο πάνω
σε αυτές τις επιλογές µας. Αυτό είναι ξεκάθαρο και αυτό είναι
µόνο ένα δείγµα των προθέσεών µας για τις αλλαγές που θα
προσπαθήσουµε να φέρουµε στον τόπο.

Η αναµόρφωση του συστήµατος προσλήψεων είναι µία θεµε-
λιώδης διαρθρωτική αλλαγή µόνιµου χαρακτήρα. Και σίγουρα
πάντοτε το κατεστηµένο, το παλιό, αντιστέκεται σε κάθε νοο-
τροπία και αλλαγή. Είµαστε, όµως, αποφασισµένοι να συνεχί-
σουµε. Είµαστε αποφασισµένοι να πάµε τη χώρα µπροστά,
σύµφωνα µε τις επιλογές και µε τις επιταγές του ελληνικού λαού
να κυβερνήσουµε τον τόπο, όπως ακριβώς προεκλογικά δε-
σµευθήκαµε.

Με το νοµοσχέδιο αυτό βάζουµε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πολύ στέρεες βάσεις. ∆ιαρρηγνύουµε τις διαπλεκό-
µενες σχέσεις µεταξύ πολιτικού συστήµατος και κράτους,
µεταξύ κοµµατικών µηχανισµών και δηµόσιου τοµέα, µεταξύ αρε-
στών και πραγµατικά άξιων. Βάζουµε οριστικό τέλµα και τέλος
στο ζήτηµα της διαπλοκής στο δηµόσιο τοµέα που ταλαιπωρεί
διαχρονικά την ελληνική κοινωνία. Εξαλείφουµε την αδικία, την
αδιαφάνεια, αποκαθιστούµε τη δικαιοσύνη, την αντικειµενικότητα
και την αξιοκρατία στο σύνολο των προσλήψεων στο δηµόσιο
τοµέα και βάζουµε τα θεµέλια για τη δηµιουργία µιας άλλης δη-
µιουργίας για να µπορέσουµε να δώσουµε ένα άλλο όραµα, ένα
νέο όραµα κυρίως στους νέους ανθρώπους της χώρας µας. Και
είµαι σίγουρη ότι αυτό θα το καταφέρουµε.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Αρκαδίας κ.
Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος.

Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, η σηµερινή συζήτηση του νοµοσχεδίου για την αναµόρ-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΑ’ - 15 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1279



φωση του συστήµατος των προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα διε-
ξάγεται εν µέσω οικονοµικής κρίσης. Όπως κάθε πρόβληµα µέσα
σε ένα δύσκολο περιβάλλον µεγεθύνεται, έτσι και το εργασιακό
στη σηµερινή συγκυρία αποκτά ιδιαίτερες διαστάσεις. Παράλ-
ληλα, µε την επιδείνωση της οικονοµικής κατάστασης της χώρας,
τα τελευταία χρόνια καταγράφηκε µία στρέβλωση στην αγορά
εργασίας. Παρατηρήθηκε µια αναντιστοιχία της ζήτησης εργα-
σίας ανάµεσα στον ιδιωτικό και το δηµόσιο τοµέα.

Από πολιτική επιλογή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οδηγη-
θήκαµε σε αυτήν τη στρέβλωση. Από πολιτική επιλογή γεννήθηκε
η οµηρία εκατοντάδων χιλιάδων Ελλήνων. Γιατί όταν παρέχεις
προνοµιακή µοριοδότηση στα «STAGE», στις συµβάσεις έργου,
δηµιουργείς προσδοκίες για µία µόνιµη θέση στο δηµόσιο και
έτσι τους κρατάς όµηρους σ’ ένα περιβάλλον ανασφάλειας.

Το παρόν νοµοσχέδιο βάζει ένα οριστικό τέλος σε αυτήν την
εκµετάλλευση. Αν το 1994 έγινε το πρώτο βήµα για την αξιο-
κρατία, σήµερα, δεκαπέντε χρόνια µετά, δίνεται στον πολιτικό
κόσµο η ευκαιρία να απορρίψει τις ανορθολογικές πρακτικές του
χθες και να προχωρήσει µε ωριµότητα στην κωδικοποίηση ενός
συστήµατος προσλήψεων που θα εµπεδώνει το αίσθηµα δικαίου
και ασφάλειας των διοικουµένων απέναντι στην κεντρική διοί-
κηση.

Με το παρόν νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δίνε-
ται η ευκαιρία να βάλουµε ένα οριστικό τέλος στις πελατειακές
σχέσεις, ένα οριστικό τέλος στα παράθυρα για την νοµή του κρά-
τους από την εκάστοτε κυβέρνηση.

Με το παρόν νοµοσχέδιο ο πολιτικός κόσµος ανακτά την αξιο-
πιστία του, ο πολίτης την αξιοπρέπειά του και η κοινωνία την
αξιοκρατία. Και πώς το επιτυγχάνουµε; Αφήνουµε στο παρελθόν
το κλείσιµο του µατιού στις εξαιρέσεις που καταργούν την αξιο-
πιστία του κανόνα. Όλες οι προσλήψεις στο ευρύτερο δηµόσιο
θα γίνονται µέσω ΑΣΕΠ. Ακόµα και οι προσλήψεις σε δηµόσιες
υπηρεσίες όπως η Προεδρία της ∆ηµοκρατίας, η Βουλή των Ελ-
λήνων, οι Ανεξάρτητες Αρχές, κάτι που µέχρι σήµερα εθεωρείτο
αδιανόητο.

Όµως κύριε Υπουργέ το ΑΣΕΠ και η αξιοκρατία δεν µπορούν
να είναι συνώνυµα της καθυστέρησης. Πεποίθησή µου είναι ότι
αυτή η αδυναµία αδικεί το ρόλο του ΑΣΕΠ. Σ’ αυτό θα πρέπει να
προσπαθήσουµε ακόµα περισσότερο.

Καταργούµε τη διαδικασία της συνέντευξης. Το πιο αµφισβη-
τούµενο κριτήριο πρόσληψης στο δηµόσιο τοµέα. Καταργούµε
το κριτήριο αξιολόγησης που υπονόµευσε βαθιά την αξιοπιστία
του συστήµατος των προσλήψεων και έδωσε το δικαίωµα στον
καθένα να το αµφισβητεί. Αλλάζουµε τον τρόπο µοριοδότησης
των υποψηφίων σε µια προσπάθεια να µην αδικήσουµε κανέναν.
Αναγνωρίζουµε εξίσου την εµπειρία στον ιδιωτικό και στον δη-
µόσιο τοµέα. Όλοι γνωρίζουµε τις σκληρές συνθήκες εργασίας
στον ιδιωτικό τοµέα, τον ανταγωνισµό, την πίεση για µεγαλύτερη
απόδοση. Θα ήταν πραγµατικά άδικο για τους εργαζόµενους
στον ιδιωτικό τοµέα να µην τους αντιµετωπίζουµε ισότιµα µε
τους εργαζόµενους στο δηµόσιο.

Αναγνωρίζουµε εξίσου την εµπειρία µε τη µόρφωση. Μοριο-
δοτούµε την εµπειρία για το 50% των προκηρυσσόµενων θέσεων
αλλά δίνουµε την ευκαιρία σε ανθρώπους που αφοσιώθηκαν στις
σπουδές τους και δεν είχαν την ευκαιρία να εργαστούν να διεκ-
δικήσουν µια θέση στο δηµόσιο. Γιατί και τα δύο τα χρειαζόµα-
στε: Και την πολύτιµη εµπειρία και τη µόρφωση. Βάζουµε ένα
τέλος στην απαράδεκτη πρακτική της σύναψης συµβάσεων
έργου που υποκρύπτουν εξαρτηµένη εργασία και καλύπτουν πά-
γιες και διαρκείς ανάγκες. Με το παρόν νοµοσχέδιο όπως και µε
το προηγούµενο για το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης που
προηγήθηκε, αποδεικνύουµε συνέπεια λόγων και έργων. Στηρί-
ζουµε το κράτος της αξιοκρατίας, της ισοτιµίας και της ισονο-
µίας. Γιατί είµαστε βέβαιοι ότι αυτός είναι ο τρόπος που ενισχύει
το κράτος δικαίου. Είµαστε βέβαιοι ότι µε αυτόν τον τρόπο θα
βάλουµε ένα οριστικό τέλος στο εµπόριο ελπίδας των νέων αν-
θρώπων ένα τέλος στη διχαστική και συντηρητική νοοτροπία που
λέει ότι το κράτος λάφυρο είναι άδικο για τους ηττηµένους και δί-
καιο για τους νικητές.

Είµαστε βέβαιοι ότι µε αυτόν τον τρόπο θα στελεχώσουµε τη
∆ηµόσια ∆ιοίκηση µε στελέχη άξια και ικανά. Με στελέχη αποτε-

λεσµατικά, ανταγωνιστικά που θα οδηγήσουν τη χώρα ένα βήµα
µπροστά. Είµαστε βέβαιοι ότι µε αυτόν τον τρόπο βάζουµε το
πρώτο λιθαράκι για την επιζητούµενη ανάκτηση αξιοπιστίας ανά-
µεσα στους πολίτες και στους πολιτικούς.

Και κάτι τελευταίο: Στηρίζω ως νέος άνθρωπος αυτό το νοµο-
σχέδιο γιατί πέρα απ’ όλα συµβάλλει σε κάτι ακόµα, σε κάτι που
ίσως έχει µεγαλύτερη αξία. Πιστεύω ότι συµβάλλει στην αλλαγή
της νοοτροπίας και της φιλοσοφίας του συνόλου των πολιτών.
∆ιασφαλίζοντας την ισότητα και τη διαφάνεια στις προσλήψεις
στο δηµόσιο τοµέα, κάνουµε ένα βήµα για την αλλαγή του κώ-
δικα αξιών. Και αυτό είναι ιδιαίτερα σηµαντικό και µας αφορά
όλους, γιατί κανένα δίκαιο σύστηµα δεν θα πετύχει σε κανένα
τοµέα εάν δεν αλλάξει το αξιακό σύστηµα που έχουµε ως κοι-
νωνία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Κου-
τσούκος.

Κύριε Κουτσούκο, αφού έχετε κάνει Πρόεδρος της Α∆Ε∆Υ πε-
ριµένουµε να δούµε πώς θα µας διαφωτίσετε.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν
παρακολουθήσει κάποιος την ιστορική εξέλιξη και την αντιπα-
ράθεση γύρω από τη διαδικασία στελέχωσης του ελληνικού κρά-
τους από την εποχή της απελευθέρωσης και µετά, από την εποχή
του ∆εληγιάννη και του Τρικούπη, από την εποχή της Πλατείας
Κλαυθµώνος και τη µονιµότητα των δηµοσίων υπαλλήλων µε τη
συνταγµατική µεταρρύθµιση του Ελευθέριου Βενιζέλου, από το
ν. 509 και τα πιστοποιητικά κοινωνικών φρονηµάτων, από το
Εθνικό Συµβούλιο Επιλογής Προσωπικού του αξιότιµου µετέ-
πειτα Προέδρου της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας Κωνσταντίνου Στε-
φανόπουλου, από τον πρώτο νόµο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
τη δεκαετία του ‘80 του αείµνηστου Μένιου Κουτσόγιωργα για
την πρόσληψη µε µοριακό σύστηµα, που δεν ευδοκίµησε να λει-
τουργήσει παρά µόνο µια και µοναδική φορά, από την µετέπειτα
προσπάθεια του κ. Πεπονή, του θεµελιωτή του ν. 2190, θα δει ότι
η διαδικασία των προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και η στελέ-
χωση του κράτους αποτέλεσε αντικείµενο µιας διαρκούς και αέ-
ναης αντιπαράθεσης µεταξύ εκείνων των δυνάµεων που από τη
µία µεριά αναδείκνυαν τις αξίες, την αξιοκρατία και τη διαφάνεια
στο δηµόσιο βίο και των άλλων, που θεωρούσαν ότι το κράτος
είναι λάφυρο του κάθε φορά νικητή των εκλογών, που ήταν βαθιά
ποτισµένοι µε την αντίληψη του κοµµατικού ελέγχου της ∆ηµό-
σιας ∆ιοίκησης, της υποταγής του εκλογικού Σώµατος και της
διαµόρφωσης µε αυτόν τον τρόπο της συνείδησης των νέων αν-
θρώπων.

Οι αντιλήψεις αυτές και οι πρακτικές είναι αλήθεια ότι τραυ-
µάτισαν πάρα πολύ σοβαρά το σώµα της ελληνικής κοινωνίας.
∆ηµιούργησαν την αίσθηση πως σήµερα δεν αξίζει κανένας να
προσπαθεί, δεν αξίζει κανένας να µοχθεί, αλλά ότι τα ζητήµατα
αντιµετωπίζονται µε τη γνωστή λαϊκή ρήση του «µπάρµπα στην
Κορώνη». Το κράτος λειτουργεί µε έναν τρόπο όπου ο πολίτης
δεν αναφέρεται σε έναν υπάλληλο ο οποίος είναι έµπειρος, κα-
ταρτισµένος, που έχει εισαχθεί µε την αξία του στο δηµόσιο,
αλλά σ’ έναν υπάλληλο που είναι εξαρτηµένος από το πολιτικό
σύστηµα και άρα αντιµετωπίζει τον πολίτη µ’ αυτόν τον τρόπο.

Προφανώς αυτή την κοινωνική αντίληψη η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας -η Νέα ∆ηµοκρατία µάλλον ως αντιπολίτευση-
την προηγούµενη περίοδο, την ενσωµάτωσε σε µία θεωρία που
έγινε ο κεντρικός πυρήνας της αντιπολιτευτικής της τακτικής,
της λεγόµενης «επανίδρυσης» του κράτους.

Μ’ αυτήν τη λεγόµενη επανίδρυση του κράτους, στην οποία
κεντρικό σηµείο ήταν οι παθογένειες του ελληνικού πολιτικού συ-
στήµατος και της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, δεσµεύθηκε απέναντι
στον ελληνικό λαό ότι θα οδηγήσει µε τις πράξεις της, µε τις απο-
φάσεις της και τον τρόπο που θα λειτουργεί, σε αλλαγή του το-
πίου το οποίο είχε πράγµατι πληγώσει µέχρι τότε τον ελληνικό
λαό.

Και τι έγινε την προηγούµενη πενταετία, αγαπητοί συνάδελ-
φοι; Είδαµε ότι αυτή η περίφηµη επανίδρυση µετετράπη από µία
πολιτική εξαγγελία που πράγµατι ήταν ελκυστική, απέναντι σ’
αυτά τα προβλήµατα που υπήρχαν στην ελληνική κοινωνία και τα
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βίωνε ο Έλληνας πολίτης, σε µία φαύλη πολιτική, σε µία πολιτική
που εξαχρείωσε πολύ περισσότερο απ’ ό,τι µέχρι τότε τις συνει-
δήσεις των νέων ανθρώπων, που δηµιούργησε σχέσεις εξάρτη-
σης από το εκλογικό Σώµα και διαµόρφωσε συνθήκες οµηρίας
χιλιάδων νέων ανθρώπων.

Αρκεί να σας πω µόνο ένα στοιχείο. Αν δείτε τα απολογιστικά
στοιχεία του προϋπολογισµού, θα δείτε ότι τον χρόνο που µας
πέρασε είχαµε αυξήσεις στις δαπάνες για µισθοδοσία στο δη-
µόσιο γύρω στο 11%.

Ξέρετε πολύ καλά όλοι σας και το ξέρουν και τα αξιότιµα στε-
λέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι η πολιτική των αυξήσεων το
χρόνο που µας πέρασε ήταν ουσιαστικά µηδενική. Ξέρετε από
πού προέρχεται αυτή η αύξηση των δαπανών, που είναι ένα στοι-
χείο του δηµοσιονοµικού εκτροχιασµού για τον οποίο είµαστε
υπόλογοι σήµερα;

Έχει να κάνει µε τις προσλήψεις ορισµένου χρόνου, µε τις
συµβάσεις έργου, µε τα ρουσφέτια και τις προεκλογικές εξαγ-
γελίες της Νέας ∆ηµοκρατίας που φρόντισε να τις µετατρέψει
σε συµβασιοποιηµένες πράξεις που θα τις πληρώσει ο ελληνικός
λαός από το υστέρηµά του.

Αυτή την πολιτική λοιπόν ο λαός ζήτησε στις εκλογές της 4ης
Οκτώβρη να την ανατρέψουµε. Και δεν ζήτησε να την ανατρέ-
ψουµε µεµονωµένα, σε σχέση µόνο µε το σύστηµα προσλήψεων
στο δηµόσιο. Ο λαός ζήτησε µεγάλες αλλαγές και ανατροπές
που θα βγάλουν τη χώρα απ’ αυτόν το φαύλο κύκλο της µετάθε-
σης των ευθυνών, της ανακύκλωσης των προβληµάτων.

Και έρχεται µία καινούργια Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση του
Γιώργου Παπανδρέου και του ΠΑΣΟΚ, να εισάγει στη δηµόσια
συζήτηση ένα ολόκληρο σύστηµα αλλαγών και ανατροπών, που
έχει στον πυρήνα του την αξιοκρατία, τη διαφάνεια, τη µάχη ενα-
ντίον της διαφθοράς, και το οποίο βρίσκεται σε εξέλιξη µε ένα
πολιτικό σχέδιο, µε πρωτοβουλίες του Προέδρου µας κ. Γιώρ-
γου Παπανδρέου, όπως αυτή µε τους πολιτικούς Αρχηγούς σή-
µερα και µε συγκεκριµένες νοµοθετικές ρυθµίσεις, όπως αυτή
που συζητάµε, που έχει στον πυρήνα της την εισαγωγή των κρι-
τηρίων της αξιοκρατίας, της διαφάνειας, της ισότητας στις προ-
σλήψεις στο δηµόσιο τοµέα.

Αυτό που γίνεται σήµερα εδώ, στο Ελληνικό Κοινοβούλιο, θα
έλεγα ότι αποτελεί την έµπρακτη απόδειξη ότι το πολιτικό σύ-
στηµα, όταν ωριµάζουν οι συνθήκες, έρχεται η ώρα να αναγνω-
ρίσει τις ευθύνες του απέναντι στην ελληνική κοινωνία, να
ζητήσει -εντός εισαγωγικών- συγγνώµη. Κι αυτό αφορά όλους
τους διαχειριστές της µέχρι σήµερα εξουσίας γιατί, ανεξάρτητα
από τις καλές προθέσεις και τις πρωτοβουλίες, για τη σηµερινή
παθογένεια και την αντίληψη που έχει η κοινή γνώµη και οι πολί-
τες απέναντι στους πολιτικούς και την πολιτική, η ευθύνη είναι
όλων µας. Και την ώρα τούτη που το ΠΑΣΟΚ µε αυτό το νοµο-
θέτηµα αναλαµβάνει τις ευθύνες του απέναντι στον ελληνικό
λαό, θα έπρεπε τα κόµµατα, -κυρίως όσα διαχειρίστηκαν εξουσία
αλλά κι εκείνα που κάνουν κριτική από τη λογική της ασφάλειας
της µειοψηφίας- να αρθούν στο ύψος των περιστάσεων και να
πουν αν επί της αρχής δέχονται αυτήν τη λογική της αξιοκρα-
τίας, της διαφάνειας στις προσλήψεις στο δηµόσιο.

Και τι παρακολουθούµε αντί αυτού; Παρακολουθούµε µία προ-
σχηµατική επιχειρηµατολογία από τα στελέχη της Νέας ∆ηµο-
κρατίας -τα λίγα που είναι υποχρεωµένα να λάβουν το λόγο,
δηλαδή τον εισηγητή, τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο που είναι
και πατριώτης µου και τρεις-τέσσερις άλλους Βουλευτές- ως
προς το γιατί δεν θα ψηφίσουν το νοµοσχέδιο επί της αρχής,
επειδή δήθεν διαφωνούν σ’ ένα επιµέρους ζήτηµα που αφορά τη
µοριοδότηση της προϋπηρεσίας. Τονίσαµε στη συζήτηση στην
Επιτροπή –το έκανε σήµερα και µε τον καλύτερο τρόπο ο Υπουρ-
γός- ότι αυτό είναι εντελώς προσχηµατικό, ότι δεν έχει κανένα
πρακτικό αποτέλεσµα κι εγώ θα έλεγα ότι αν το αφαιρούσαµε, θα
αφαιρούσαµε και το φύλλο συκής από την επιχειρηµατολογία
της Νέας ∆ηµοκρατίας, για να δούµε αν επί της αρχής ψηφίζει ή
δεν ψηφίζει αυτό το νοµοσχέδιο.

Όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, η κοινοβουλευτική διαδικασία
σας επιτρέπει να ψηφίσετε το νοµοσχέδιο επί της αρχής, για να
δείξετε ως µία νέα Αντιπολίτευση πώς αντιλαµβάνεστε τις σχέ-
σεις σας µε τον ελληνικό λαό από εδώ και πέρα και υπάρχει πε-

δίον δόξης λαµπρόν στα άρθρα και να διαφωνήσετε και να δούµε
τις συνθέσεις, όπου απαιτούνται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχω την αίσθηση, κύριε Πρόεδρε, -και τελειώνω, εκµεταλλευ-
όµενος την ανοχή σας µόνο για µισό λεπτό- ότι η πράξη…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όχι για µισό λεπτό.
Είναι πολύ παραπάνω, γιατί αργήσαµε να βάλουµε τον χρόνο.
Να είµαστε ακριβείς.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ:…αυτή της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης είναι µία πράξη που έρχεται να δηλώσει ότι η σηµερινή
της ηγεσία είναι αλληλέγγυα και δεν θέλει να απογαλακτιστεί µε
εκείνες τις πολιτικές που καταβαράθρωσαν την Παράταξή της
στα χαµηλότερα ποσοστά που συγκέντρωσε ποτέ και που την
κρατάνε δέσµια και εξαρτηµένη από τις λογικές τις συντηρητι-
κές, της εξάρτησης, τις λογικές που έχουν οδηγήσει τον τόπο
πίσω. Θα έλεγα ότι µια πιο γενναία και πιο τολµηρή στάση της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης θα ήταν να αναγνωρίσει αυτήν τη
µεγάλη πρωτοβουλία της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ και, αν θέ-
λετε, να µας δεσµεύσει και µε την ψήφο της ότι µελλοντικά όσα
εισηγούµεθα σήµερα θα αποτελέσουν, όπως είναι και η πρόθεσή
µας, και «σηµαία» στην υλοποίηση της πολιτικής των προσλή-
ψεων στο δηµόσιο τοµέα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Κουτσούκο.

Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Αττικής κ. Βασίλειος Οι-
κονόµου έχει το λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Είναι πολύ σοβαρό το νοµοσχέδιο,
κύριε Πρόεδρε, και πρόκληση το να τοποθετηθείς και όντως δεν
µπορώ να ξεφύγω κι εγώ απ’ αυτόν τον πειρασµό.

Ξεκινώντας την τοποθέτησή µου θα ήθελα να δώσω συγχαρη-
τήρια στον Υπουργό γι’ αυτήν τη µεγάλη προσπάθεια που κάνει.
Το τόλµηµα φέρνοντας αυτό το νοµοσχέδιο σ’ αυτήν εδώ την Αί-
θουσα είναι τεράστιο. Πιο µεγάλο όµως είναι το τόλµηµα που
έκανε αυτούς τους δύο µήνες. ∆ηλαδή, δεν µπήκε, κύριε ∆α-
βάκη, στον πειρασµό ο κύριος Υπουργός να ανοίξει τις κάνου-
λες των λαθραίων αυτών διορισµών στο δηµόσιο µε όποιο
πολιτικό κόστος. ∆εν υπάρχει, αλλά ας πούµε πολιτικό κόστος
το να µην ικανοποιείς πρόσκαιρα έστω κάποιους από τους ψη-
φοφόρους σου συντηρώντας αυτό το παλαιοκοµµατικό διαλυ-
µένο κράτος. Εκεί, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, θα σας δώσω διπλά
συγχαρητήρια.

Άκουσα για χίλιους τριακόσιους διορισµούς στο Υπουργείο
Πολιτισµού. Να το διευκρινίσουµε παρακαλώ ότι δεν είναι σ’
αυτό το δίµηνο. Αν είναι σ’ αυτό το δίµηνο, να απολυθούν και οι
χίλιοι τριακόσιοι. Θα σας καταγγείλω εδώ, κύριε Υπουργέ, από το
Βήµα και κάποιες πονηρές κινήσεις, ας πούµε, του περιφερει-
άρχου Αττικής µέχρι πρότινος κ. Μανιάτη, ο οποίος παρέβλεψε
την εντολή σας του παγώµατος των διορισµών και διόριζε αφει-
δώς στις δηµοτικές αστυνοµίες της Αττικής.

Παρακαλώ, για να µην το φέρω στον κοινοβουλευτικό έλεγχο,
σας το καταγγέλλω. Ελπίζω αύριο να µου φέρετε ραπόρτο: τι
έγινε, πώς έγινε και τις ποινές στους παραβάτες τέτοιων απο-
φάσεων και τέτοιων ενεργειών.

Εγώ νοµίζω ότι αυτό το οποίο αποτολµάτε είναι τεράστιο έργο.
Πιστεύω ότι θα γράψετε ιστορία. Και χαίροµαι πάρα πολύ ότι
ένας άνθρωπος της δικιάς µου γενιάς µπαίνει µπροστά στο συ-
γκράτηµα της χώρας από το γκρεµό γιατί, όπως είπε καλύτερα
και πιο εύστοχα ένας προηγούµενος οµιλητής, το πρόβληµα της
χώρας δεν είναι µόνο οικονοµικό. Αυτήν τη στιγµή βιώνουµε µία
τροµακτική οικονοµική κρίση. Εγώ πιστεύω ότι βρισκόµαστε σε
κατάσταση εκτάκτου ανάγκης. Όµως, το πρόβληµα δεν είναι
µόνο οικονοµικό. Είναι πολιτικό, είναι ηθικό, είναι πολιτισµικό,
είναι πρόβληµα αξιών. Το να διαµορφώσετε ένα νέο καθεστώς
στο δηµόσιο τοµέα είναι το τεράστιο ζήτηµα.

Εγώ θα σας κάνω µία ερώτηση, κύριε Υπουργέ. Μπορείτε να
ενηµερώσετε το Σώµα πόσοι είναι οι δηµόσιοι υπάλληλοι αυτήν
τη στιγµή στη χώρα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μπορεί.
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ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Αγαπητέ συνάδελφε και αξιόλογε,
κύριε Ζώη, σας άκουσα στην εισήγησή σας και έχω κάποια ερω-
τηµατικά γιατί µε µπερδέψατε, µια και ακόµα η µνήµη µου δεν
έχει ατονήσει τόσο πολύ...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε συνάδελφε, µην
απευθύνεστε προσωπικά, µην ανοίξουµε νέο κύκλο συζητήσεων.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Όχι, δεν θα την πάθω σαν τον κ.
Αµοιρίδη.

Λοιπόν, εγώ πριν έρθω σε εσάς, θα κάνω µία ερώτηση στον
κύριο Υπουργό. Πόσοι είναι αυτοί οι δηµόσιοι υπάλληλοι; Βλέπω
και την κ. Μπεργιελέ, αξιολογότατη δηµόσια λειτουργό όλα τα
χρόνια και την οποία την έχετε αυτή τη στιγµή Γενική Γραµµα-
τέα στο Υπουργείο. Έχει την εµπειρία να µας πει, επιτέλους, ποιο
είναι αυτό το νούµερο. ∆ιαβάζω στις εφηµερίδες για ένα εκα-
τοµµύριο, για οκτακόσιες χιλιάδες, για εννιακόσιες χιλιάδες.
Πόσοι είναι αυτοί οι άνθρωποι, επιτέλους;

Ήµουνα στο Παρίσι πριν λίγες µέρες για τη ∆ιακοινοβουλευ-
τική ∆ιάσκεψη για την µετανάστευση και για τη βία ενάντια των
γυναικών. Γελάει αυτήν τη στιγµή η Γαλλία µε τη χώρα µας για τα
παθήµατά της ως αποτέλεσµα των τελευταίων έξι χρόνων. Και
λέω: «Πόσους δηµόσιους υπαλλήλους έχει η Γαλλία των εξήντα
εκατοµµυρίων κατοίκων»; Μου λένε: «Ένα εκατοµµύριο». Και
αναρωτιέµαι εγώ: Ένα εκατοµµύριο η Γαλλία των εξήντα εκα-
τοµµυρίων πληθυσµού και ένα εκατοµµύριο δηµοσίους υπαλλή-
λους η Ελλάδα των έντεκα εκατοµµυρίων και όλοι οι πολίτες
δυσανασχετούν, βρίζουν, αγκοµαχούν από αυτό που λέµε ∆η-
µόσια ∆ιοίκηση;

Εγώ, κύριε Υπουργέ, θα σας έκανα την πρόταση από αυτό το
Βήµα να µην γίνει κανένας διορισµός για όσο χρόνο χρειάζεται.
Φυσικά για το 2010 κανένας διορισµός, κανένας για το 2011 και
θα δούµε από το 2012 αφού µπορέσουµε και βάλουµε µία τάξη
και στα οικονοµικά της χώρας.

∆εν κατάλαβα γιατί αυτή τη στιγµή το µεγάλο ζήτηµα είναι τι
θα γίνει η δηµόσια κρατική µηχανή, γιατί θα φύγουν οι πενήντα
χιλιάδες των «STAGE». Και ακούω κάποιους θρασυτάτους να
λένε ότι δεν µπορούν να λειτουργήσουν οι υπηρεσίες. Με τις πε-
νήντα χιλιάδες των «STAGE» κρατιόταν ο δηµόσιος τοµέας; ∆η-
λαδή, το ένα εκατοµµύριο τι έκαναν; Κοίταζαν τις πενήντα
χιλιάδες που δούλευαν; Μα, θα µου πείτε ότι υπάρχουν οι υπη-
ρεσίες οι οποίες –γελάει ο κ. Κουτσούκος Πρόεδρος της Α∆Ε∆Υ
µέχρι πρότινος, αλλά όµως εµείς εδώ πέρα πρέπει να πούµε τα
πράγµατα καθαρά-...

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Έχω φύγει εδώ και δέκα χρόνια.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Μέχρι πρότινος. Η έννοια του χρό-

νου ας µην είναι τόσο απόλυτη.
Ας πάρει, λοιπόν, την ευθύνη η Κυβέρνηση να αποφασίσει ότι

στην υπηρεσία που δεν υπάρχει ο δηµόσιος υπάλληλος και δυ-
σανασχετεί και αγκοµαχά ο πολίτης, θα πάει το δηµόσιο υπάλ-
ληλο που πλεονάζει και πάει ο πολίτης στην δηµόσια υπηρεσία
και τον βλέπει και κάθεται αρειµανίως. Και στη µια περίπτωση
εξαγριώνεται και στην άλλη εξαγριώνεται.

Ο κ. Ζώης µε τον κ. Παυλόπουλο δεν έκαναν τίποτε έξι χρό-
νια. Ο ίδιος έκανε µεγάλες προσπάθειες µε τα ΚΕΠ και το ξέρω
και του το αναγνωρίζω σαφώς που έκανε µια τίµια και ηρωική
προσπάθεια.

Ωστόσο, δεν έφτανε, κύριε Ζώη, µέσα σε αυτήν την γενική κα-
ταστροφή που επήλθε στον τόπο.

Όµως, εγώ λέω ότι ήρθε η ώρα να γίνουν αυτές οι µεγάλες
τοµές. Σας βλέπω µε πολλή χαρά και µε πολύ µεγάλη έκπληξη,
όχι γιατί δεν ήταν στο πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ, αλλά γιατί επι-
δεικνύετε το θάρρος και την αποφασιστικότητα να το κάνετε, να
το προχωράτε. Μαθαίνω ότι ετοιµάζετε τη µεγάλη διοικητική ανα-
διάρθρωση. Μεγάλη µεταρρύθµιση.

Θα γράψετε το όνοµά σας στην ιστορία, κύριε Ραγκούση. Για
τον εκλογικό νόµο θα τα πούµε όταν έρθει η ώρα. Είναι το τρίτο
θέµα. Είναι ένα ζήτηµα που θα έρθει εν καιρώ, όπως και η ώρα
της συζήτησης επί τούτου και θα τα πούµε αλλιώς.

Για τα δύο, όµως, µεγάλα πρώτα ζητήµατα σας λέω ότι όντως
θα γράψετε το όνοµά σας στην ιστορία. Σε ποιο, δηλαδή, κοµ-
µάτι; Ότι επιτέλους δεν υπάρχει αµφισβήτηση σε κανέναν Έλ-
ληνα πολίτη ότι θα προσεγγίζει το δηµόσιο τοµέα τουλάχιστον

µε αντικειµενικότητα, αλλά όχι αξιοκρατία. Ακούω αξιοκρατία. Το
να πάρεις εκατό µόρια σηµαίνει ότι είσαι καλύτερος από αυτόν
που πήρε ενενήντα πέντε; Όχι. Όµως, είναι αντικειµενικό. ∆εν
ξέρω το όνοµά σου, δεν ξέρω τι ψηφίζεις, δεν ξέρω τι Θεό πι-
στεύεις. Πήρες εκατό; Μπήκες. Αντικειµενικό. Σε αυτή τη χώρα
στεκόµαστε στο αντικειµενικό, κατ’ αρχάς, για να πάµε στο αξιο-
κρατικό στο επόµενο βήµα.

Και αυτό που ήθελα να πω για να κλείσουµε, κύριε Ζώη, είναι
το εξής. Αυτό το µεγάλο κατόρθωµα που πιστεύετε ότι κάνατε µε
το προεδρικό διάταγµα του 2004 ήταν µια τρύπα στο νερό. Πρώ-
τον, διότι σε αυτούς που τάξατε, τις διακόσιες πενήντα χιλιάδες
συµβασιούχους της τότε εποχής, ο κ. Καραµανλής δεν τους ικα-
νοποίησε. ∆ιότι είχατε πει και για τις διακόσιες πενήντα χιλιάδες.
Στους τριάντα πέντε χιλιάδες που βάλατε υπήρξε µια µικρά ικα-
νοποίησις και όλοι οι υπόλοιποι σάς κυνήγησαν στις εκλογές
πολλαπλώς.

Άρα, λοιπόν, πολιτικά, ψηφοθηρικά -πολιτικάντικα, να σας το
πω, δεν πετύχατε τίποτα. ∆εν ήταν αυτό που θα µπορούσε να τι-
µήσει τη χώρα το προεδρικό διάταγµα. Και τελικά τι µένει; Ότι
αυτή η παράταξη µένει σταθερή στις πολιτικάντικες κινήσεις,
«άντε να βολέψουµε κάποιο φίλο, άντε να βολέψουµε κάποιο
συγγενή, κάποιο κουµπάρο, και κάποιο ψηφοφόρο».

Εδώ υπάρχει άλλη λογική, υπάρχει άλλη παράταξη και επειδή
δεν καταλαβαίνω την αγωνία συναδέλφων που εγκαλούν την Νέα
∆ηµοκρατία να συνταχθεί µε αυτά τα θέµατα, σας λέω ότι δε
µπορείτε να συνταχθείτε. Εδώ υπάρχουν οι διαχωριστικές γραµ-
µές. Ο κύριος Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Σαµαράς,
άλλωστε, τις επικαλείται. Οι διαχωριστικές γραµµές είναι: Το πα-
ρελθόν, η λογική του Κωλλέτη και το µέλλον η λογική του Πα-
πανδρέου.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Βασίλειο Οικονόµου.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού στο Νοµό Σερρών κ. Ηλίας Πολατίδης. Αρχίζουν να
διαµαρτύρονται οι συνάδελφοι ότι δεν τηρούµε την αξιοκρατία,
ενώ µιλάµε για νόµο που αφορά για την αξιοκρατία. Θα κατηγο-
ρηθούµε για ρουσφέτι, άµα δίνουµε συνέχεια παράταση στον
χρόνο, οπότε τηρήστε τον χρόνο για να είµαστε εντάξει.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο σηµείο που έχει φτάσει σήµερα, αυτήν την ώρα η συζή-

τηση, νοµίζω ότι ένα βασικό χαρακτηριστικό είναι σαφές. Έχει
περισσέψει η υποκρισία σε αυτόν τον τόπο και ιδιαιτέρως µέσα
στο Κοινοβούλιο. ∆ιότι τι άλλο µπορούµε να πούµε, όταν και το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία επικαλούνται τώρα ότι θα διορ-
θώσουνε τώρα το κράτος, µετά από τριάντα πέντε χρόνια κοινής
εξουσίας, τώρα θα κάνουν αξιοκρατία, αφού πλέον έχουν βάλει
τον κοµµατικό στρατό µέσα.

Και το ότι υπάρχει ο κοµµατικός στρατός είναι εύκολο να το
δει ο οποιοσδήποτε. Ας παρατηρήσει τι αποτελέσµατα βγαίνουν
στις συνδικαλιστικές εκλογές του δηµοσίου και νοµίζω ότι είναι
προφανές για όλους τι ακριβώς συµβαίνει.

Ιστορικά να το δούµε. Το 2004 η Νέα ∆ηµοκρατία έταξε ότι
όλους τους συµβασιούχους τους οποίους κρατούσε οµήρους το
ΠΑΣΟΚ θα τους διορίσει, θα τους µονιµοποιήσει, ούτως ώστε να
τους πάρει µε το µέρος της. Το ΠΑΣΟΚ πάλι προεκλογικά έταξε
ότι αυτούς που κρατούσε οµήρους µε τα «STAGE» η Νέα ∆ηµο-
κρατία τώρα θα έρθει εκείνο να τους διορίσει. Και φυσικά, όπως
και η Νέα ∆ηµοκρατία άλλαξε πριν, όταν έγινε εξουσία και δεν
έχει πλέον ανάγκη τους συµβασιούχους ή δεν τους έχει ανάγκη
τόσο όσο τους είχε προ των εκλογών, ακριβώς το ίδιο κάνει και
το ΠΑΣΟΚ.

Εδώ πέρα, όµως, τίθεται ένα βασικό φιλοσοφικό θέµα. Στο δη-
µόσιο µπαίνουν οι αναξιοπαθούντες ή οι ικανοί; Αυτό είναι ένα
βασικό ερώτηµα. Τι θέλουµε; Θέλουµε να µειώσουµε την ανερ-
γία και να διορίσουµε όλους στο δηµόσιο; Σε αυτό νοµίζω ότι το
πιο αξιόπιστο κόµµα είναι το ΚΚΕ, το οποίο λέει ότι πρέπει όλοι
να γίνουν δηµόσιοι υπάλληλοι. Το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία
δεν το λένε. Αυτό το κάνουν, όµως, µόνο για συγκεκριµένους. Γι’
αυτούς που έχουν την στάµπα την κοµµατική.
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Τι αποτέλεσµα έχει αυτό, δηλαδή αυτή η ελπίδα που δηµιουρ-
γούν και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία ότι θα κατορθώσουν
να διορίσουν στο δηµόσιο;

Κατ’ αρχάς, διατηρούν ένα διακοµµατικό σκηνικό. Όταν πάµε
εµείς -ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, αλλά και τα υπόλοιπα
κόµµατα της Ελάσσονος Αντιπολιτεύσεως- µε πολιτικά επιχειρή-
µατα και µόνο να ζητήσουµε ψήφο, έχουµε απέναντί µας το βα-
θύτατα πολιτικό, αλλά σε πάρα πολλές περιπτώσεις σοβαρό
επιχείρηµα «Ναι, αλλά εσείς δεν µπορείτε να διορίσετε. Το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία διορίζουν.» Αυτή είναι η πραγµα-
τικότητα. Ερχόµαστε, λοιπόν, εµείς τώρα να πολεµήσουµε, από
θέση ελαττωµατική, εσάς που έχετε αυτό το προνόµιο της εξου-
σίας.

Εάν, όµως, υπήρχαν θέσεις εργασίας και µπορούσε πράγµατι
ο νέος να πάει στην αγορά εργασίας και να βρει αξιοπρεπή ερ-
γασία, θα σας είχε ανάγκη; Όχι. Τότε το πολιτικό σκηνικό θα ήταν
τελείως διαφορετικό. Με την τακτική σας, λοιπόν, αυτή βάζετε
το µαχαίρι στο λαιµό του εργαζοµένου, του ανέργου, του ψηφο-
φόρου και µε τον τρόπο αυτό τον εξαναγκάζετε να επιλέξει ένα
από τα δύο κόµµατα και να ρίξει τη ζαριά του, µήπως και τυχόν
κατορθώσει να µπει στο δηµόσιο.

Είµαστε όλοι εµείς εδώ, αλλά πολύ περισσότερο ο ελληνικός
λαός, ο οποίος φέρει και το βάρος συντηρήσεως του δηµοσίου
τοµέα, ικανοποιηµένοι από τις υπηρεσίες που του παρέχει; Αν
βγει κανείς έξω στον κόσµο –έχουν γίνει ούτως ή άλλως άπειρες
δηµοσκοπήσεις επ’ αυτού- µε αυτό το ερώτηµα, δηλαδή να ζητά
τι άποψη έχει ο Έλληνας φορολογούµενος και γενικώς ο Έλλη-
νας για το δηµόσιο, παντού η κατάσταση είναι τραγική. Άλλωστε
δεν χρειαζόµαστε τις δηµοσκοπήσεις. Είναι πολύ απλό ότι το δη-
µόσιο δεν προσφέρει στον πολίτη την εξυπηρέτηση που πρέπει.
Επειδή το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία το έχετε µετατρέψει, µε
τους κοµµατικούς σας στρατούς, σε αυτόν τον µηχανισµό, γι’
αυτό και το δηµόσιο δεν προσφέρει αυτά που θα έπρεπε να προ-
σφέρει.

Όσα µέτρα και να πάρετε, όσα ΑΣΕΠ και να κάνετε, εφόσον
δεν αντιµετωπίζετε το οξύ πρόβληµα της ανεργίας, το οποίο το
έχουν δηµιουργήσει οι δικές σας πολιτικές, θα υπάρχει αυτή η
πίεση, για να µπουν στο δηµόσιο.

Θα αναφέρω µόνο τρεις παράγοντες, οι οποίοι διογκώνουν την
ανεργία και κάνουν τους νέους να στρέφονται αποκλειστικά και
µόνο στο δηµόσιο και να δηµιουργούν όλο αυτό το πελατειακό
σύστηµα:

Η καταστροφή της παραγωγικής υποδοµής, που την έχετε
κάνει µετά βαΐων και κλάδων, προσχωρώντας, κατ’ αρχάς, το
ΠΑΣΟΚ και µετέπειτα εσείς, η Νέα ∆ηµοκρατία δηλαδή, ως µα-
θητές του ΠΑΣΟΚ, στο νεοφιλελευθερισµό. Η λαθραία είσοδος
ορδών µεταναστών και η κατάρρευση των τιµών των αγροτικών
προϊόντων.

Στην επαρχία είµαστε και εσείς, κύριε Ζώη, είστε από αγρο-
τική περιοχή και γνωρίζετε πόση ήταν η τιµή του πρόβειου γά-
λατος το 1992 και πόση είναι σήµερα. Τότε ήταν 320 δραχµές.
Σήµερα είναι 280. Για εξηγήστε µου εσείς πόσο έπαιρνε τότε
ένας δηµόσιος υπάλληλος και πόσο παίρνει σήµερα. Γιατί να µην
πιέζει ο αγρότης ή να µη θεωρεί όλη η επαρχία ή όλη η ελληνική
περιφέρεια ότι η µοναδική διέξοδος για µια καλύτερη ζωή είναι
όχι να διατηρήσουν τις παραγωγικές θέσεις εργασίας στην ύπαι-
θρο, αλλά, επιτέλους, να µπουν στην οµπρέλα του δηµοσίου;

Αυτό είναι το καίριο ερώτηµα, στο οποίο πρέπει να απαντή-
σετε. Και δεν αρκεί, γιατί δεν είναι µόνο το θέµα να µπουν οι
άξιοι. Εγώ δέχοµαι ότι έστω πράγµατι υπάρχει µια διαδικασία, η
οποία έβαλε τους ικανότερους µέσα στο δηµόσιο. Λύθηκε το
πρόβληµα της ελληνικής οικονοµίας;

Όλοι οι υπόλοιποι οι οποίοι δεν είναι άξιοι, δεν είναι τόσο ικα-
νοί και µένουν απέξω, πού θα βρουν εργασία; Υπάρχουν θέσεις
εργασίας να δούµε πού θα τους βάλουµε, να τους δώσουµε µία
διέξοδο στη ζωή τους ή θα τους δηµιουργήσουµε απογοήτευση;

Χρειάζεται εκτός απ’ όλα τα θέµατα, ριζικός ανασχεδιασµός
της οικονοµίας. Χρειάζεται να κάνουµε αυτό που πάρα πολλοί το
ανέφεραν σήµερα, να σταµατήσουµε τις προσλήψεις και να αντι-
µετωπίσουµε τα όποια κενά µε µετατάξεις, υποχρεωτικές µετα-
τάξεις. Χρειάζονται επενδύσεις στην παραγωγή, χρειάζονται

επενδύσεις στην έρευνα και τεχνολογία, ούτως ώστε να µπορέ-
σουµε να δηµιουργήσουµε υγιείς θέσεις εργασίας. Αυτό είναι
που πράγµατι θα αλλάξει κάτι. Είναι, όµως, ένα θετικό βήµα, το
να γίνονται οι προσλήψεις µέσω ΑΣΕΠ, είναι ένα βήµα προς τη
σωστή κατεύθυνση γι’ αυτό και το επικροτούµε και υπερψηφί-
ζουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής.

Πρέπει, όµως, να συνοδευτεί από τα υπόλοιπα βήµατα. Πρέπει
να δηµιουργήσουµε θέσεις εργασίας υγιείς και πρέπει να ξανα-
κάνουµε την ελληνική κοινωνία να πιστέψει στις αξίες της και όχι
στον ατοµισµό και στον ωχαδελφισµό.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, για να είµαι και συνεπής στο
χρόνο, θα πω ένα πράγµα που µου ανέφερε ένας απλός Έλλη-
νας από την περιφέρειά µου, από το Βαµβακόφυτο Σερρών. Είπε
ότι δεν θέλει µεγάλα πράγµατα για το ελληνικό κράτος, αλλά το
όραµά του και αυτό που ζήτησε από εµένα ως υποψήφιο τότε
Βουλευτή, είναι ότι θέλει το κράτος, όπως όταν έρχεται κάποιος
µέσα στο δικό του το κατάστηµα και βιάζεται να τον εξυπηρετή-
σει, θέλει να µείνει ικανοποιηµένος από µέσα, έτσι ακριβώς να
αισθάνεται και αυτός όταν µπαίνει σε µία δηµόσια υπηρεσία.
Κάντε το, κύριε Υπουργέ, αυτό και θα µείνετε στην ιστορία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε. Είναι
σηµαντική η τελευταία παρατήρηση του κ. Πολατίδη.

Συνεχίζουµε µε την κ. Αικατερίνη Περλεπέ-Σηφουνάκη, Βου-
λευτή στο Νοµό Ευβοίας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ : Πόσοι Βουλευτές είναι ακόµη κύριε Πρόε-
δρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Είναι άλλοι τρείς οµι-
λητές. Θα κλείσουµε µε τον κύριο Εµινίδη.

Ορίστε κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ-ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που συζητάµε

σήµερα στην Ολοµέλεια υπερβαίνει τη στενή έννοια της ανα-
µόρφωσης του συστήµατος για τις προσλήψεις στο δηµόσιο,
αφού άπτεται καίριων αξιών, όπως η ισονοµία και η ισοπολιτεία,
η διαφάνεια και η αξιοκρατία, το κοινό περί δικαίου αίσθηµα και
η αξιοπιστία του πολιτικού µας συστήµατος. Ζητήµατα, δηλαδή,
που έχουν να κάνουν µε το επίπεδο ανάπτυξης της δηµοκρατίας
µας και τα δικαιώµατα των πολιτών, τα οποία δυστυχώς καταπα-
τήθηκαν βάναυσα το προηγούµενο διάστηµα από την απελθούσα
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Με αυτήν τη νοµοθετική πρωτοβουλία η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ αποκαθιστά στρεβλώσεις και επιλύει προβλήµατα που
προέκυψαν στο σύστηµα προσλήψεων στο δηµόσιο, λόγω πολι-
τικών επιλογών και αντιλήψεων, όσον αφορά το ρόλο του κρά-
τους και τη νοµή της εξουσίας.

Για εµάς που θεσπίσαµε το ν.2190/1994, ώστε να επικρατήσει
µία καθαρή σχέση δικαίου στις προσλήψεις, η υπεράσπιση της
πλήρους και διαφανούς αντικειµενικότητας αποτελεί ζήτηµα
αρχής. Ζήτηµα αρχής ήταν και είναι η στήριξη και διεύρυνση του
ΑΣΕΠ ως ακρογωνιαίου λίθου της µεγάλης µεταρρύθµισης που
σηµάδεψε θετικά την µεταπολεµική περίοδο στη χώρα µας για να
είναι οι πολίτες ίσοι απέναντι στο κράτος και απαλλαγµένοι από
πελατειακές λογικές εξάρτησης, όσον αφορά ένα θεµελιώδες δι-
καίωµα, το δικαίωµα στην εργασία.

Σήµερα, τηρώντας και την προεκλογική µας δέσµευση απο-
δεικνύουµε την υπευθυνότητά µας µε τις ρυθµίσεις του παρό-
ντος ως χρέος προς όσους αδικήθηκαν, αλλά και προς όσους
στο εξής θα διεκδικήσουν µία θέση στο δηµόσιο και στον ευρύ-
τερο δηµόσιο τοµέα. Οι νέοι και οι νέες της πατρίδας µας που
προσβλέπουν να εργαστούν σ’ αυτό το χώρο δεν θα είναι πλέον
όµηροι καµµιάς κοµµατικής σκοπιµότητας, καµµίας δέσµευσης
από κοµµατικούς µηχανισµούς, κανενός είδους µεροληψίας
όσον αφορά αυτή τους την επιλογή.

Η απήχηση της παρέµβασής µας αυτής αποδείχτηκε εξαιρε-
τικά σηµαντική από τις χιλιάδες προτάσεις, απόψεις που κατα-
τέθηκαν κατά την περίοδο της διαβούλευσης του νοµοσχεδίου
στην κατεύθυνση της αποδοχής και της βελτίωσής του για να
γίνει όσο το δυνατόν καλύτερο στην εφαρµογή του.
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Πολίτες και φορείς συντάσσονται µε την προτεινόµενη ανα-
µόρφωση, όπως άλλωστε αυτό φάνηκε και στη συζήτηση στη
διαρκή επιτροπή. Για να γίνει ακόµη πιο αποτελεσµατική η υλο-
ποίηση του στόχου του νοµοσχεδίου, θεωρώ ότι πρέπει να επι-
σηµανθούν όσα ζητήµατα το προηγούµενο διάστηµα
αποτέλεσαν πεδία στρεβλώσεων στη λειτουργία του ν.2190 από
συνειδητές παρεµβάσεις της πολιτικής εξουσίας, αλλά και ελ-
λείψεις που παρατηρούνται σε κάθε µεγάλη µεταρρύθµιση.

Έτσι, αναφέρω κατ’ αρχάς το θέµα της περίφηµης συνέντευ-
ξης, της γαλάζιας κερκόπορτας που άνοιξε τα τελευταία πεντέ-
µισι χρόνια για να ευνοηθούν κάποιοι σε βάρος άλλων, χωρίς
αξιοκρατία, χωρίς διαφάνεια και µε κοµµατικές υποδείξεις. Μια
µεθόδευση απαράδεκτη από τη Νέα ∆ηµοκρατία, που υπονό-
µευσε τη λειτουργία του δηµόσιου τοµέα και προσέβαλε ένα κε-
κτηµένο της κοινωνίας µας, όπως αυτό είχε καθιερωθεί από το
νόµο του 1994.

Αναφέρω ακόµη τη βιοµηχανία παραγωγής κοµµατικών
«STAGE» που παρέπεµπε στην πιο απεχθή πελατειακή λειτουρ-
γία του συστήµατος, αφού η προσωρινή απασχόληση για από-
κτηση εργασιακής εµπειρίας µετατράπηκε σε ένα καθεστώς
απαράδεκτο µε µεσαιωνικούς όρους εργασίας για χιλιάδες
νέους, οµήρους της αβεβαιότητας και της ανασφάλειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς σταµατάµε αυτήν τη λο-
γική και αποκαθιστούµε την αξιοπιστία στους πολίτες της χώρας
µας και ιδιαίτερα στη νεολαία.

Θέλω, επίσης, να σταθώ και στο ζήτηµα της εµπειρίας για την
κάλυψη των θέσεων στο δηµόσιο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.
Με τις ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου δίνεται η δυνατότητα και
στους νέους που δεν έχουν «µπάρµπα στην Κορώνη» και δεν
µπόρεσαν να δουλέψουν για να αποκτήσουν κάποια εµπειρία, να
µπορούν τώρα µε ίσους όρους να συµµετάσχουν κι αυτοί στις
προκηρύξεις των θέσεων εργασίας. Έτσι σταµατάει η κοροϊδία
για τα παιδιά που ήταν κοµµένα και πάντα «στην απέξω», όπως
λένε και οι νεολαίοι µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι στρεβλώσεις και η ασυδοσία
στο σύστηµα προσλήψεων στο δηµόσιο τα τελευταία χρόνια,
είχαν γίνει σχεδόν ο κανόνας παντού. Το ΑΣΕΠ είχε απαξιωθεί
και έµενε συνειδητά από τους κυβερνώντες εκτός, σε ένα τερά-
στιο εύρος διαδικασιών, µε αστήριχτα προσχήµατα βέβαια. Οι
καταγγελίες για παραποίηση στοιχείων στις εκτός ΑΣΕΠ προ-
σλήψεις και τοποθετήσεις, οι καταγγελίες για πλαστογραφίες ή
ακόµη και για δωροδοκίες, ήταν συνεχείς και αυξανόµενες όλα
αυτά τα πεντέµισι χρόνια. Η κοινή γνώµη είχε κατανοήσει ότι παι-
ζόταν ένα παιχνίδι µε σηµαδεµένα χαρτιά στις πλάτες των πολ-
λών. Ένα απαράδεκτο σχέδιο, που δηµιούργησε όµως οργή
πρώτα απ’ όλα στους νέους και στις οικογένειές τους, οργή που
συσσωρεύτηκε και αποτέλεσε µια από τις αιτίες των κοινωνικών
εκρήξεων που ζήσαµε το προηγούµενο διάστηµα.

Η Κυβέρνησή µας απαντά µε αυτό το νοµοσχέδιο σε όσους
εµπορεύτηκαν την ελπίδα χιλιάδων ανέργων, σε όσους θεώρη-
σαν ότι το κράτος είναι λάφυρο για το νικητή. Ιδιαίτερα στην κρί-
σιµη αυτή περίοδο που ζει η χώρα µας και οι πολίτες, για να
ξεπεράσουµε τις δυσκολίες, χρειάζεται παράλληλα µε τις πρω-
τοβουλίες για την οικονοµία, να επικρατήσει το αίσθηµα δικαίου
σε όλους.

∆εν µπορούµε να προχωρήσουµε αν δεν νιώσουµε όλοι, όλοι
οι Έλληνες και οι Ελληνίδες, την ακριβοδίκαιη στάση του κρά-
τους απέναντί µας, χωρίς ηµέτερους και ευνοµούµενους, χωρίς
παραθυράκια και χωρίς προνόµια για τους αρεστούς. Θέλουµε
µια κοινωνία που δεν θα είναι τα µέλη της σε οµηρία, που δεν θα
γίνονται οι αξίες και τα δικαιώµατα των πολλών παρανάλωµα στο
πολιτικό συµφέρον και τη σκοπιµότητα. Θέλουµε να πάνε µπρο-
στά όλοι οι πολίτες χωρίς διαχωρισµούς, µε αξιοκρατία και µε
διαφάνεια για να πάει µπροστά και η χώρα.

Το νοµοσχέδιο αυτό, κυρίες και κύριοι, ουσιαστικά υπερασπί-
ζεται την ηθική στην πολιτική και δίνει τη δυνατότητα σε όλους
που συµµετέχουν, να συµµετέχουν σε µια νέα δηµιουργική πο-
ρεία, ισότιµα και δίκαια, αντανακλώντας έτσι το αυτονόητο κα-
θήκον µιας προοδευτικής Κυβέρνησης προς την κοινωνία και τα
µέλη της.

Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Συνεχίζουµε µε τον κ. Παναγιώτη Ρήγα, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ

στο Νοµό Κυκλάδων.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν

µπορώ να αποφύγω τον πειρασµό, ξεκινώντας την οµιλία µου να
κάνω µια παρατήρηση. Βλέπω ότι η συµπεριφορά των συναδέλ-
φων της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν έχει αλλάξει σε σχέση µε το τε-
λευταίο χρονικό διάστηµα που το κόµµα αυτό βρισκόταν στην
εξουσία. Όπως µε εντελώς αδύναµο και αναιµικό τρόπο στήριζαν
τα νοµοσχέδια της κυβέρνησης Καραµανλή, κατά τον ίδιο τρόπο
σήµερα απέχουν από το νοµοθετικό έργο. Αυτό µου επιτρέπει να
δηµιουργήσω την εντύπωση και την πεποίθηση ότι όπως δεν στή-
ριζαν τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες της κυβέρνησής τους, έτσι
σήµερα δεν στηρίζουν και τις επιλογές της ενώ βρίσκεται στην
Αντιπολίτευση. Προφανώς δεν συµφωνούν µε τη θέση του κόµ-
µατος και δεν θέλει ο καθένας τους να χρεωθεί την ευθύνη να
απέχει από µια πρόκληση η οποία απευθύνεται σε όλους µας και
είναι µια πρόκληση απλή. Πρέπει να πούµε ένα «ναι» ή ένα «όχι»
στην αποκατάσταση της νοµιµότητας, στην αποκατάσταση του
αυτονόητου, της λογικής.

Και επιµένω σ’ αυτό, γιατί αν θεωρήσουµε ότι ένας Ευρωπαίος
πολίτης µιας σύγχρονης ευρωπαϊκής δηµοκρατίας βρισκόταν σή-
µερα παρατηρητής στο διάλογο που διεξάγεται σ’ αυτήν την Αί-
θουσα, θα παραξενευόταν γιατί έχει αναχθεί σε µείζον πολιτικό
ζήτηµα, ένα θέµα που για τις σύγχρονες δηµοκρατίες της Ευ-
ρώπης, είναι διαδικαστικό. ∆εν επιτρέπεται σήµερα να γίνεται τέ-
τοια πολιτική αντιπαράθεση για το αυτονόητο, για τον τρόπο µε
τον οποίο πρέπει να έχει πρόσβαση ο νέος Έλληνας στο δηµό-
σιο. ∆εν µπορεί να συνεχίσουµε να ζούµε σ’ αυτήν τη χώρα µε
όλους εκείνους τους ζωτικούς µύθους που δηµιουργούν την αί-
σθηση ότι το δηµόσιο είναι ένα µαξιλάρι για πολύ ευτυχισµένα
όνειρα, ότι το δηµόσιο εξακολουθεί να είναι η µοναδική διέξο-
δος για το νέο άνθρωπο και θα πρέπει η πρόσβαση σ’ αυτό το
χώρο να γίνεται µε οποιονδήποτε παράνοµο, αθέµιτο τρόπο και
εµείς ως πολιτικό σύστηµα να συνεχίσουµε να καλύπτουµε αυτό
τον τρόπο µε τον οποίο οι νέοι άνθρωποι έχουν πρόσβαση στο
δηµόσιο.

∆εν επιτρέπεται λοιπόν και πιστεύω ότι η ελληνική κοινωνία
δεν θα συγχωρέσει σε κανέναν µας, να κάνουµε ότι δεν καταλα-
βαίνουµε το µήνυµα που µας έστειλε στις 4 του Οκτώβρη. Εµείς
θεωρώ ότι αυτή τη στιγµή κάνουµε το απλό. Πήραµε µια εντολή
και αυτή η εντολή ήταν σαφής. Είναι υποχρεωµένη αυτή η Κυ-
βέρνηση να τηρήσει την εντολή που της έδωσε ο ελληνικός λαός.
Ο ελληνικός λαός και κυρίως οι νέοι άνθρωποι είπαν το εξής: Αν
θέλετε να ξανασχοληθούµε µε την πολιτική και να ξαναστρέ-
ψουµε τα µάτια µας στο ελληνικό Κοινοβούλιο, όχι για να «βρί-
σουµε και να φτύσουµε», αλλά για να σας ακούσουµε, πρέπει να
πείτε πέντε πράγµατα σοβαρά και ενδιαφέροντα, πέντε πράγ-
µατα που να είναι απλές και κατανοητές αλήθειες. ∆εν µπορείτε
να συνεχίσετε να κοροϊδεύετε, να παίζετε µε τον πόνο και την ελ-
πίδα του Έλληνα νεολαίου. Αν αυτό δεν το κατανοήσουµε και αν
συνεχίσουµε να υποκρινόµαστε και να αξιοποιούµε επιχειρήµατα
σαν και αυτά που ακούστηκαν από πλευράς αξιόλογων στελε-
χών της Νέας ∆ηµοκρατίας, τότε θα είµαστε άξιοι της µοίρας
µας. Και εµείς δεν θέλουµε να συνεχίσουµε να αντιµετωπιζόµα-
στε µε αυτόν τον τρόπο από τους Έλληνες πολίτες. Θεωρούµε
ότι πρέπει να ξεκόψουµε και από το δικό µας κακό παρελθόν. Κά-
νουµε λοιπόν ένα βήµα, κάνουµε ένα ξεκίνηµα και είµαστε ειλι-
κρινείς. Έχουµε και προθέσεις και είµαστε αποφασισµένοι να
συνεχίσουµε. Αυτό είναι η αρχή.

Θεωρώ ότι ο Υπουργός στη συνέχεια θα πάρει και άλλες νο-
µοθετικές πρωτοβουλίες για να αλλάξει και η κατάσταση στη λει-
τουργία του δηµόσιου τοµέα και για να µην ερχόµαστε µε εύκολο
τρόπο και ρίχνουµε το ανάθεµα στους δηµοσίους υπαλλήλους.
Γιατί η ποιότητα των δηµοσίων υπηρεσιών είναι κακή γιατί εµείς
ως πολιτικό σύστηµα έχουµε την ευθύνη. ∆εν µπορεί οι δηµόσιοι
υπάλληλοι να είναι τα εξιλαστήρια θύµατα. ∆εν µπορεί να φταίνε
οι δηµόσιες υπηρεσίες γιατί δεν είναι ποιοτικές. Κάποιοι είναι πο-
λιτικοί προϊστάµενοι. Κάποιοι έκαναν πολιτική σ’ αυτό το δηµόσιο
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τοµέα. Κάποιοι από µας ασκήσαµε εξουσία και έχουµε ευθύνη
γιατί επιτρέψαµε στο δηµόσιο να λειτουργεί µε αυτούς τους ρυθ-
µούς και να παράγει τέτοιες υπηρεσίες. Θα πρέπει να αναλά-
βουµε τις ευθύνες µας.

Εποµένως, πέρα από τις προσλήψεις στο δηµόσιο, που είναι
το πρώτο βήµα, πρέπει να δούµε την «αναρρίχηση» στην υπαλ-
ληλική ιεραρχία, πρέπει να δούµε και τον τρόπο µε τον οποίο κα-
τανέµεται το προσωπικό, να περάσουµε στην αξιολόγηση των
υπηρεσιών που παρέχουν οι δηµόσιες υπηρεσίες, πρέπει να κά-
νουµε ολοκληρωµένες τοµές. Όµως, από κάπου πρέπει να αρχί-
σουµε. Και αρχίζουµε σήµερα, αλλάζοντας τον τρόπο εισόδου
στο δηµόσιο τοµέα, λέγοντας ότι δεν υπάρχει πλέον παραθυράκι,
τρυπούλα, για να περάσει κάποιος στο δηµόσιο. Κάνουµε µια
αρχή. Σε αυτόν τον τοµέα γίνονται αδικίες –ναι να το δεχτώ-
υπάρχουν άνθρωποι που δουλεύουν οκτώ και δέκα χρόνια. Τους
καταλαβαίνουµε, τους κατανοούµε, είναι φίλοι µας πολλοί από
αυτούς, είναι ψηφοφόροι µας. Όµως, παρ’ όλα αυτά, δεν µπο-
ρούµε να λειτουργούµε συνεχώς µε τη λογική του πολιτικού κό-
στους. Πρέπει να πούµε σε όλους αυτούς ότι υπάρχει
δυνατότητα να µπουν στο δηµόσιο δια της ευθείας οδού, χωρίς
να παρακάµψουν κανέναν, χωρίς να αδικήσουν τους συµπολίτες
τους. Υπάρχει και για αυτούς µέλλον, αρκεί να συµµετέχουν
στους διαγωνισµούς, να πάρουν τα µόριά τους, αυτά που δικαι-
ούνται, και ισότιµα µε τους άλλους πολίτες, συνοµηλίκους τους
να διεκδικήσουν µε ίσους όρους την πρόσβασή τους στο δηµό-
σιο. Τι πιο καθαρή, τι πιο έντιµη συµφωνία µε τους Έλληνες πο-
λίτες. Τι πιο ξεκάθαρος τρόπος, από το να πούµε στους νέους
ανθρώπους: «Από εδώ και πέρα µην ξαναχτυπήσετε πόρτα πολι-
τικού γραφείου. Μην ξαναέρθετε στους πολιτικούς να ζητήσετε
διορισµό. Μην ταπεινώνεστε και µην εξευτελίζεστε, διότι πραγ-
µατικά θα σας κοροϊδέψει όποιος σας υποσχεθεί ότι µπορεί να
σας εξασφαλίσει πρόσβαση στο δηµόσιο». Αν θέλετε, είναι και
κάτι που ανακουφίζει όλους µας. Μας δίνει τη δυνατότητα να
ασχοληθούµε µε κάτι πιο ουσιαστικό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Φίλες και φίλοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι σήµερα είναι µια κρί-
σιµη στιγµή για το ελληνικό Κοινοβούλιο, είναι µια ευκαιρία για τα
πολιτικά κόµµατα, είναι µια κολυµβήθρα του Σιλωάµ για όλους
µας, να πάρουµε µια θέση επί της αρχής.

Πιστεύω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία κάνει ένα τραγικό λάθος. Συ-
νεχίζει µια πορεία αποτυχηµένων και εσφαλµένων επιλογών.
Βλέπω µε πολύ θετικό τρόπο τη στάση του ΛΑΟΣ. Με απογοη-
τεύει, όµως, ειλικρινά, η στάση του Συνασπισµού, γιατί θεωρώ
ότι είναι µια υποκριτική, λαϊκίστικη και κατώτερη των αναµενό-
µενων στάση από αυτόν τον πολιτικό χώρο, γιατί θεωρώ ότι πάει
κυριολεκτικά να ψαρέψει µικροπολιτικά µέσα σε αυτές τις χιλιά-
δες των συµβασιούχων, τους οποίους πιθανόν νοµίζει ότι θα κερ-
δίσει. Η στάση του ΚΚΕ είναι δεδοµένη, την έχει διακηρύξει και
δεν έχω να πω τίποτα επ’ αυτού.

Όµως, θεωρώ ότι σήµερα κρινόµαστε όλοι και είµαστε υπο-
χρεωµένοι να σταθούµε υπεύθυνα απέναντι στους Έλληνες πο-
λίτες, στην ελληνική νεολαία. Για αυτό, πρέπει να ψηφίσουµε
αυτό το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον Παναγιώτη Ρήγα.

Το λόγο έχει τώρα -και κλείνουµε µε αυτόν τον οµιλητή- ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Καβάλας κ. Σάββας Εµινίδης.

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ο ν. 2190/1994, ο γνωστός νόµος Πεπονή, µπήκε τα τε-
λευταία πεντέµισι χρόνια µαζί µε όλη τη χώρα στην «εντατική».
∆έχθηκε τόσες χειρουργικές επεµβάσεις που απαξιώθηκε στη
συνείδηση των Ελλήνων πολιτών. Η ανεξάρτητη διοικητική αρχή
του ΑΣΕΠ έχει υποστεί καίρια πλήγµατα πάνω από τα παράθυρα
που άνοιξαν οι περισσότερες από εξήντα τροποποιήσεις που
έχουν γίνει στο νόµο, ιδιαίτερα η συνέντευξη που έτσι περνούσαν
όσα ήθελαν από τα γαλάζια παιδιά.

Εµείς δεσµευτήκαµε πριν από τις εκλογές να θεσµοθετήσουµε
πραγµατική αξιοκρατία και διαφάνεια στις προσλήψεις, να επι-

βάλουµε την ισότητα και την αντικειµενικότητα στα δικαιώµατα
όλων των Ελλήνων πολιτών, να σταµατήσουµε την εξαγορά συ-
νειδήσεων για µια θέση στο δηµόσιο, να τερµατίσουµε κάθε δια-
δικασία πρόσληψης µε το προηγούµενο καθεστώς αυθαιρεσίας
και αδιαφάνειας, να τερµατίσουµε την πελατειακή και παράνοµη
οµηρία των εργαζοµένων µε τα «STAGE» στο δηµόσιο που από
προγράµµατα µαθητείας µετατράπηκαν σε προγράµµατα «µαύ-
ρης» εργασίας µε την υπόσχεση της µονιµοποίησης. Με τη νο-
µοθετική µας πρωτοβουλία αποσκοπούµε στο να
αποκαταστήσουµε αδικίες και ανισορροπίες στο υφιστάµενο σύ-
στηµα προσλήψεων.

Γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι άδικη και άνιση η προσαύ-
ξηση κατά 50% της µοριοδότησης όσων είχαν δύο χρόνια στο
δηµόσιο σε σχέση µε τους εργαζόµενους στον ιδιωτικό τοµέα;
Είναι άδικο και διαβλητό να γίνονται προσλήψεις µε συµβάσεις
έργου ή ορισµένου χρόνου χωρίς τον έλεγχο του ΑΣΕΠ; Είναι
άδικη και άστοχη η µοριοδότηση όσων είχαν παρακολουθήσει
προγράµµατα ή σεµινάρια επαγγελµατικής κατάρτισης του
ΟΑΕ∆; Όλα αυτά τα καταργούµε. Μαζί καταργούµε και το «µνη-
µείο» αναξιοκρατίας της Νέας ∆ηµοκρατίας. Καταργείται το τέ-
χνασµα της προφορικής συνέντευξης -γνωστότερης στην
κοινωνία σαν «γαλάζια» συνέντευξη- µε την οποία προσλαµβά-
νονταν οι «ηµέτεροι» µε λιγότερα προσόντα απ’ όλους τους υπο-
ψήφιους. Αυτό το «όχηµα» αναξιοκρατίας για προσλήψεις
«ηµετέρων» θα έχει την τύχη που είχε και η προηγούµενη κυ-
βέρνηση και θα αποτελέσει για όλους τους πολίτες µια δυσάρε-
στη ανάµνηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι τυχαίο ότι το συζη-
τούµενο σήµερα στην Ολοµέλεια σχέδιο νόµου συγκέντρωσε
στην ηλεκτρονική διαβούλευση το µεγαλύτερο ενδιαφέρον από
τα δώδεκα νοµοθετήµατα που µπήκαν µέχρι σήµερα για διάλογο.
Καταγράφηκαν πάνω από εκατόν εβδοµήντα χιλιάδες επισκέψεις
και πάνω από πέντε χιλιάδες σχόλια, κύριε Υπουργέ, από τα
οποία ενσωµατώσατε στο νοµοσχέδιο προτάσεις που αξιολογή-
θηκαν και που ήταν σύµφωνες µε το πνεύµα και τη φιλοσοφία
του νοµοσχεδίου. Πραγµατικά κεντρικά στοιχεία του υπό ψήφιση
νόµου είναι η αλλαγή στο καθεστώς των προσλήψεων στο δη-
µόσιο τοµέα και στους φορείς του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα.
Η αρµοδιότητα αποκλειστικής οργάνωσης και ελέγχου των προ-
σλήψεων που ανήκει πλέον στον ΑΣΕΠ είναι το κυρίαρχο που
θέτει αυτό το νοµοσχέδιο. Κλείνουν «παράθυρα» λοιπόν για «ηµέ-
τερους» και καθιερώνεται ετήσιος πανελλήνιος διαγωνισµός για
την πρόσληψη όλων των µονίµων στελεχών του δηµοσίου σε
συνδυασµό γραπτών εξετάσεων αλλά και αντικειµενικών κριτη-
ρίων. Οι φορείς του δηµοσίου θα προγραµµατίζουν σύµφωνα µε
τις ανάγκες τους σε προσωπικό και θα σταµατήσουν οι διά-
σπαρτες προκηρύξεις που φτάνουν µέχρι σήµερα περίπου τις
εξακόσιες το χρόνο. Η ανεξάρτητη αρχή του ΑΣΕΠ θα έχει τον
πλήρη έλεγχο όλων των συµβάσεων σε φορείς του δηµοσίου οι
οποίες θα πρέπει να περιοριστούν σε όσες δεν υποκρύπτουν
σχέση εξαρτηµένης εργασίας. Στις θέσεις που καλύπτουν πά-
γιες και διαρκείς ανάγκες θα προσληφθεί µόνιµο προσωπικό. Η
µοριοδότηση γίνεται πιο αντικειµενική µε έµφαση στους τίτλους
σπουδών.

Αξίζει να σηµειώσουµε ότι στις ειδικές κατηγορίες εντάσσο-
νται και οι µονογονεϊκές οικογένειες και µε τη διόρθωση που
έγινε σήµερα πράγµατι η κατηγορία των ΑΜΕΑ πλέον έχει ξανά
τη δυνατότητα πρόσληψης στο δηµόσιο έτσι όπως γινόταν,
χωρίς να µπαίνει στη συνολική κατηγορία.

Για την εφαρµογή του νόµου θα υπάρχει βέβαια ενίσχυση του
ΑΣΕΠ και σε υποδοµές και σε προσωπικό. Το 2010 θα γίνουν
προσλήψεις στην παιδεία, την υγεία και την ασφάλεια.

Τελειώνοντας θα ήθελα να αναφερθώ ιδιαίτερα στις συµβά-
σεις έργου που αποτέλεσαν προσφιλή τακτική πολλών φορέων -
ιδιαίτερα των ΟΤΑ- για πρόσληψη προσωπικού, καθώς διέφευγαν
του ελέγχου του ΑΣΕΠ. Η συγκεκριµένη µέθοδος αποδείχθηκε
ιδιαίτερα αρεστή στους φορείς οι οποίοι έπαιρναν προσωπικό µε
µπλοκάκι ή σύµβαση ορισµένου χρόνου εκτός ΑΣΕΠ και προχω-
ρούσαν συνεχώς σε νέες συµβάσεις.

Έτσι, βασικές υπηρεσίες, όπως ειπώθηκε και προηγούµενα,
όπως η καθαριότητα, αντί για µόνιµο προσωπικό, ως πάγια και
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διαρκής ανάγκη στηρίζεται σήµερα σε συµβασιούχους. Τα απο-
τελέσµατα φαίνονται στους δρόµους. Ακούσαµε, µάλιστα, την
απίστευτη εξήγηση ότι οι συµβασιούχοι δουλεύουν καλύτερα
από τους µόνιµους, γιατί θέλουν να τους ξαναπροσλάβουν -αν
είναι δυνατόν!- µε την ελπίδα, βέβαια, να γίνουν κάποια στιγµή
µόνιµοι, οπότε θα χρειαστούν άλλοι συµβασιούχοι, για να βγά-
ζουν τη δουλειά τους. Άρα, µιλάµε για µία καθαρή οµηρεία νέων
ανθρώπων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να πω ότι αυτή
η Ελλάδα δεν είναι η Ελλάδα που µας αξίζει. Η Ελλάδα της οµη-
ρείας, της αδιαφάνειας, της αναξιοπιστίας, της ανισότητας, των
πελατειακών σχέσεων και της ταπείνωσης, είναι η Ελλάδα της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Η επανίδρυση του κράτους, έτσι όπως εξε-
λίχθηκε, τελικά ήταν επανίδρυση παλαιοκοµµατικού κράτους πε-
ρασµένων δεκαετιών. Γι’ αυτό, άλλωστε, αναβίωσε και η
Αγροφυλακή.

Η Ελλάδα, λοιπόν, που χτίζει η νέα διακυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
είναι η Ελλάδα της διαφάνειας παντού και της αξιοκρατίας, είναι
η Ελλάδα του σεβασµού του πολίτη και των ίσων ευκαιριών. Γι’

αυτό, καλώ όλες τις πτέρυγες της Βουλής να ψηφίσουν οµό-
φωνα το νοµοσχέδιο, για να δηµιουργήσουµε πραγµατικά την
Ελλάδα όλων των Ελλήνων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Εµινίδη.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.26’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 16 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα 10.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, συ-
νέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Αναµόρφωση
συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και άλλες διατά-
ξεις», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.

1286 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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